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Sundal kalhoty 

A VYSRAL SE NA TO!

PROSTĚJOVPROSTĚJOV Na vrahovické nádražíčko stačil dojet  Na vrahovické nádražíčko stačil dojet 
jen tak tak. Lidé se poslední dny baví snímkem, jen tak tak. Lidé se poslední dny baví snímkem, 
který se objevil na Facebooku 'Naše Vrahovice', který se objevil na Facebooku 'Naše Vrahovice', 
kdy cyklista v rychlosti odložil své kolo, svlékl se do kdy cyklista v rychlosti odložil své kolo, svlékl se do 
spodní půlky těla a vykonal velkou potřebu hned spodní půlky těla a vykonal velkou potřebu hned 
za tamní dřevěnou budkou…za tamní dřevěnou budkou…

Michal KA DLEC
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PROSTĚJOV V  lednu letošního roku sociálními 
sítěmi otřásala kauza zabitého psa. Toho měl 
majitel žijící v  Krasicích podříznout a  hodit 
do popelnice. Policie tehdy Večerníku případ 
potvrdila s tím, že je v šetření a o celé kauze slíbila 
informovat ve chvíli, kdy bude uzavřena. Přes 
četné dotazy se tak nestalo. Naopak 
k velkému překvapení redakce dostal 
Ivo Novotný u  Okresního soudu 
v  Prostějově před pár dny tři roky 
vězení s podmíněným odkladem na pět 
let. Proti rozsudku se k brněnskému 
krajskému soudu odvolalo státní 
zastupitelství a požadovalo přísnější 
potrestání. Marně...

ZA UBODÁNÍ PSA
DOSTAL VRAH 
Z KRASIC

Kristýna BOHATOVÁ

Foto: www.novinky.cz
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Staré a  chátrající prostory 
v  Uprkově ulici řeší odpovědní 
pracovníci už dlouhodobě. Snaha 
vedení města je tržnici zmoderni-
zovat do podoby jednadvacátého 
století. Nyní se po letech dohadů 
rozhodlo, že současný prostor 
čeká zásadní proměna. Kromě 
tradičních trhů se bude hledat 

i  nové místo pro nezpůsobilé ob-
čany, kteří v  těchto končinách 
pravidelně hodují. Jenže prostoru 
není a konšelé mají problém najít 
vhodné místo. Přišli tak s překva-
pivým řešením. 
Nově se lidé na tradiční a  oblí-
bené trhy budou scházet přímo 
v prostorách radnice a vypadá to, 
že by nemuselo jít jen o  dočasné 
řešení. „Nebylo kde a  nemůžeme 
naše občany bez této oblíbené 
činnosti nechat jen tak. Vše se 
bude odehrávat v prostoru chod-
by a  také obřadní síně, takže na 
obtíž nebude ani případná nepří-

zeň počasí. Zároveň s tím budeme 
rovnou pořádat i prohlídky, trho-
vé dny budou ve znamení pracov-
ního klidu,“ prozradil František 
Kopačka, pranciprimátor statu-
tárního města Prostějov. 
Z  tohoto kroku mají radost jak 
prodejci, tak zákazníci. „To se 
to bude prodávat jedna báseň. 
Oproti ruině, která už dávno 
měla být dole, čekám, že bude ješ-
tě větší zájem, náš prodej rozšíří-
me i  o  další věci. Navíc budeme 
mít jistotu, že nemusíme spoléhat 
na dobré počasí,“ hlásila spokoje-
ná prodejkyně.

Někteří zákazníci se ale bojí 
jiné věci. „Horší je, aby se na 
radnici ještě vůbec pracovalo. 
Úplně vidím, že trhových dnů 
ještě přibude a oni tak ‚zavítají‘ 
do práce třeba jen dva či tři dny 
v týdnu. Ještě k tomu bude solid-
ní záminka, že je to kvůli zájmu 
nás, tedy občanů,“ doplnila pra-
videlná zákaznice Květoslava 
Petrželová.  
 Za Agenturu Hóser John

Text v této rubrice je smyšlený,
nikterak pravdivý a redakce

Večerníku se od něj distancuje.
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 Má nastoupit
460 prvòáèkù

Prostějov (mik) - Podle výkazů z kon-
ce května by mělo dnes, tj. v  pondělí 
4. září, do prvních tříd prostějovských 
základních škol nastoupit 460 žáků. 
Město pro prvňáčky otevře celkem 20 
tříd. Čísla se ale ještě mohou změnit. 
„Faktem je, že přesné počty prvňáčků 
budeme znát až poté, co děti skutečně 
do škol nastoupí. Může se stát, že se je-
jich počet mírně změní, někdo se mohl 
přes prázdniny odstěhovat, ale naopak 
i  přistěhovat. Výrazný nárůst nebo 
pokles však nepředpokládáme,“ říká 
náměstek prostějovského primátora 
pro oblast školství Miloš Sklenka s tím, 
že i  stávající kapacity prostějovských 
základních škol jsou dostačující. Jak 
ještě dodal, město nemuselo řešit ani 
žádné vážné stížnosti, kdy se například 
dítě nedostalo do základní školy, kterou 
rodina preferovala.
Večerník se tímto tématem bude 
zabývat v příštím vydání a přinese-

me již upravená přesná čísla. 

Prostějov (jaf) – Silné bouřky, 
které dorazily v  posledních dnech 
nejen na Prostějovsko, napáchaly 
řadu škod a někteří obyvatelé zůstali 
po delší čas bez připojení k interne-
tovým a mobilním službám, logicky 
jim nešly ani televizory. V diskusích 
se toto téma objevovalo až do čtvr-
tečního dne, kdy už měly být veške-
ré problémy vyřešeny. Za nefunkč-
ností stálo právě počasí.

RYCHLÝ
NÍK

Prostějovská policie vyhlásila celostátní pátrání po 
dvojici osob, která je podezřelá z  trestné činnosti 
a  skrývá se před spravedlností na neznámých 
místech nebo se nacházejí na neznámém místě. 
Strážci zákona žádají veřejnost o  pomoc při
jejich dopadení. Prostějovská policie žádá občany,
aby v  případě zjištění místa pobytu uvedených 
osob neprodleně kontaktovali kterékoliv oddělení 
Policie ČR prostřednictvím bezplatné linky 158.

PÁTRÁNÍ

se narodil 21. ledna 2009 a  trvalé bydliště 
má hlášeno v okrese Prostějov. Na hledané-
ho vyhlásila prostějovská policie celostátní 
pátrání dne 27. července 2023. Jeho zdánlivé 
stáří je v rozmezí od 10 do 12 let, měří okolo 
140 centimetrů, má hubenou postavu, hně-
dočerné oči a hnědé rovné vlasy.  

NIKOLAS VOBEJDA 

se narodila 13. srpna 1986 a trvalé bydliště 
má hlášeno v  okrese Prostějov. Na hleda-
nou vyhlásila prostějovská policie celostát-
ní pátrání už dne 22. října 2019. Její zdán-
livé stáří je v rozmezí od 33 do 35 let, měří 
okolo 176 centimetrů, má střední postavu, 
modré oči a černé vlnité vlasy. 

PETRA  KOVAŘÍKOVÁ 

po dvojici hledaných
Po delším čase došlo v  Pros-
tějově k  závažnému zločinu.  
Minulé pondělí o  půl desáté 
večer se čtyřiadvacetiletý mla-
dík společně s dalšími kumpány 
dožadoval kebabu v  rychlém 
občerstvení. Provozovatel ho 
odmítl s tím, že už má zavřeno. 
To však mladík „nerozchodil“ 
a začal být agresivní. 

6 000
Hrubián muže napadl a  ten 
upadl do bezvědomí. Když se 
probral, zjistil, že mu v poklad-
ně chybí šest tisíc korun. Poli-
cie násilníka po pár hodinách 
dopadla a  soudce vyhověl žá-
dosti strážců zákona a  umístil 
mladíka do vazby. Za loupežné 
přepadení mu hrozí až deset let 
kriminálu. 

KRIMI•• Pondělí•• 
Cen není nikdy dost. Není snad člověk, který by v Prostějově buď netřídil od-
pad ve velkém, nebo alespoň jednou nenavštívil sběrný dvůr s odpadem, jenž do 
běžné popelnice prostě nepatří. Není tedy náhodou, že město obdrželo ocenění 
od společnosti Rema systém jako Příkladné sběrné místo roku 2022. Vloni totiž 
Prostějované odevzdali nejvíce starých televizorů či monitorů od počítačů. 

•• Úterý •• 
K soudu i o berlích. Opravdu vydařená dvojice bratrů Bradáčových předstou-
pila před senát Okresního soudu v Prostějově. Na svůj věk už celkem zkušení 
recidivisté se chtějí vylhat z krádeže vloupáním do firmy, zatím se jim to ale pří-
liš nedaří. Zaujala však také jiná věc. V doprovodu eskorty z vazební věznice 
přišel starší z bratrů Michal k soudu o berlích. Ve vězení si totiž vyvrtnul kotník 
při nohejbalu...

•• Středa •• 
Konkurenční boj o děti? No, vypadá to, že v Prostějově se už bude bojovat 
i o přízeň rodičů a jejich malých dětiček. Uprostřed týdne totiž zahájilo činnost 
zbrusu nové rodinné centrum Vlčáci. Zda se ale toto nové zařízení bude o děti 
přetahovat s Lodičkou, nebo dokonce s Cipískem, to uvidíme v budoucnosti. 

•• Čtvrtek ••
Jelení říje na náměstí. Magdaléna, Klidná jako voda, Ještě jednu noc a mnohé 
další hity kapely Jelen rozezpívaly v pozdních večerních hodinách velice slušně 
zaplněné prostějovské náměstí. A bodejť by ne, když úspěšná kapela posled-
ních let to se svými fanoušky prostě umí. Navíc frontman kapely Jindra Polák je 
idolem žen od patnácti do osmdesáti let... 

•• Pátek •• 
Nezletilci v zajetí rytmu. Dospělí měli Jeleny, dětská drobotina zase Smejka 
a Tanculienku. Populární slovenská dvojice zavítala odpoledne do Prostějova, 
kde v sále Společenského domu pobavila nezletilce v hledišti.  

•• Sobota •• 
Kdo šlape, nezlobí. Počasí mohlo být sice o něco lepší, ale kdo by si stěžoval? 
Dnes už pomalu legendární Smržická šlapka přilákala opět stovky účastníků, 
kteří se přihlásili na různě dlouhé tratě. A do Smržic přijeli cyklisté skutečně 
nejrůznějšího věku, a to od malých batolat v nosítkách až po veterány, kteří ne-
vynechali zatím jediný ročník této akce.  

•• Neděle •• 
Písničky pro Charitu. Kdo poslední den uplynulého týdne zamířil v podvečer-
ních hodinách na plumlovský zámek, jasně věděl, že přispěje na charitu. Cikán-
ské melodie v podání zpěvačky Lucie Laubové a klavíristky Venduly Urbanové 
„vydělaly“ určitý obnos, který Rotary klub Prostějov rozdělí potřebným lidem.  

Zpravodajský a společenský týdeník PROSTĚJOVSKÝ Večerník. Vychází 1x týdně po celém území Prostějovska.
Vydává: Haná Press s.r.o. IČO:  26782294. Provozovna a příjem inzerce: Vrahovická 41d, Prostějov (608 960 042, inzerce@vecernikpv.cz, Alena Kyseláková). 
Výrobní sekce: Průmyslová 20, Prostějov. Kontakty: 608 960 042, redakce@vecernikpv.cz, souteze@vecernikpv.cz. 
Provozní ředitel a šéfredaktor: Petr Kozák (608 706 148, kozak@vecernikpv.cz). 
Fakturace, administrativa a zástupkyně provozního ředitele: Romana Majchráková (773 775 648 , administrativa@vecernikpv.cz).
Redaktoři zpravodajství, kultury a sportu: Martin Zaoral (editor@vecernikpv.cz), Jan Frehar (externista@vecernikpv.cz), Michal Kadlec (redakce@vecernikpvcz). Telefonický kontakt: 608 723 851. 
Vedoucí obchodního oddělení: Hedvika Kozáková (733 325 041, reklama@vecernikpv.cz). 
Grafické oddělení: Zia Brázdilová (grafika@vecernikpv.cz), Karolína Váňová (graficka@vecernikpv.cz), Adéla Klčová (grafik@vecernikpv.cz).
Tiskne: MAFRAPRINT a.s., Pavelkova 7, Olomouc. Rozšiřují: společnost PNS, a.s. a soukromí prodejci.
Distribuci pro předplatitele provádí Česká pošta, s.p. (predplatne@vecernikpv.cz). Materiály označené -pr- jsou placenou inzercí. 
„PROSTĚJOVSKÝ Večerník“ je ochrannou slovní grafickou známkou. Registrováno pod číslem 037090297. Evidováno u Ministerstva kultury České republiky pod číslem MK ČR E 11906.

Agentura

Znovu na Prostějov! Konečně 
máme po dlouhých letech vlastní 
hokejové mužstvo a  nikoliv sláta-
ninu žoldáků z  celé republiky! SK 
Prostějov 1913 uvádí do mistrov-
ských soutěží seniorský „A“-tým, 
který bude v  sezóně 2023/2024 
hrát krajský přebor. Oporami bu-
dou například „Benzín“ Černý či 
kápo „Dubis“ nebo bývalý repre-
zentant Marek Ćernošek. A  vedle 
nich zdejší mladí talenti.

Přesně tolik lidí navštívilo v době 
od 1. června do 23. srpna prostě-
jovský aquapark. Šéf Domovní 
správy Prostějov Vladimír Průša 
věří, že toto největší koupaliště 
u nás nebude ztrátové. 

31 354

„PŘED TRIBUNÁL JSTE 
PŘIŠEL JAKO NA PLÁŽ.

TO JE NEUCTIVÉ!"
Soudce Petr Vrtěl tepal jednoho 
z obžalovaných za to, že na hlav-
ní líčení dorazil v červených šort-
kách a tričku…

Ve čtvrtek večer zaplnila kape-
la Jelen s  frontmanem Jindrou 
Polákem prostějovské náměstí. 
Skupina své fanoušky rozhodně 
nezklamala. 

JINDRA POLÁK 
Foto: internet

Stížnosti na práci policie. Předseda 
senátu Okresního soudu v Prostějově 
Petr Vrtěl v  úterý posuzoval vinu 
dvou bratrů z Prostějova v případu 
vloupání do objektu firmy. Zároveň 
si ale postěžoval na práci policie. 
Ta nedodala důležitý důkaz do vy-
šetřovacího spisu a  rovněž tak má 
na svědomí „odfláknuté“ ohledání 
místa činu. 

PROSTĚJOV Na blešáku se odjakživa dají sehnat nejroztodivnější věci. Od obrazů, panenek, nástrojů, gramodesek, 
přes knížky a porcelán až po náhradní díly. Občas se tam najde i nějaká ta raritka. Při pohledu na tuhle se nám vybavil mi-
lionář Bohuš Bolka Polívky a jeho dnes už ikonická filmová hláška „Šak vašu pi*u jsem také neviděl a věřím, že ju máte.“ 
Tatok je jak živá, Bohušu. Dojeď se podívat! 

Zdroj: meteocentrum.cz
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František JURA,

V minulých dnech jsme se s kolegy ze samosprávy seznámili 
s dosavadními výsledky hospodaření města Prostějova v le-
tošním roce. Mohu konstatovat, že rozpočet pro rok 2023 
se vyvíjí přesně tak, jak jsme očekávali, nenastalo žádné 
nepříjemné překvapení. Příjmy se plní podle očekávání, vý-
daje jsou rovněž standardní. Stále platí, že naše město nemá 
žádné dluhy. Souběžně samozřejmě začínáme pracovat na 
rozpočtu pro rok 2024. Přistupujeme k němu stejně jako 
k plánu hospodaření pro letošní rok. Provozní výdaje bez 
mzdových nákladů by měly být stejné jako letos, o investicích 
budeme ještě jednat. Co by mohlo rozpočet našeho města 
narušit, je takzvaný vládní konsolidační balíček a další změ-
ny připravované na centrální úrovni.  Nelíbí se nám zprávy 
o možných změnách v oblasti daně z nemovitosti a daně 
z hazardních her. Tyto výnosy patřily vždy obcím a obce 
rozhodovaly, jak s nimi naloží. Stejně tak úpravy takzvané-
ho rozpočtového určení daní, které nás mají připravit o další 
finanční prostředky, musím jménem našeho města odmít-
nout. Vláda dokonce zvažuje snížit příspěvek pro náš magis-
trát sloužící k úhradě za výkon státní správy. Ten přitom už 
nyní absolutně nestačí na pokrytí skutečných nákladů. Od-
borníci odhadují, že připravované změny by mohly město 
Prostějov připravit o 40 až 80 milionů korun ročně. To jsou 
pro nás naprosto zásadní částky. Ročně investujeme z vlast-
ního rozpočtu do rozvoje města zhruba 200 milionů korun. 
Pokud nás stát o zhruba třetinu z této sumy připraví, mohlo 
by to mít zásadní dopad na naše připravované projekty…
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Přede dvěma týdny Večerník totiž informoval 
o  složité kauze, která na Střední škole designu 
a módy vznikla v dubnu po údajně zmanipulované 
volbě školské rady. Termín opakovaných voleb pak 
ředitelka Blanka Čechová vypsala na 7. července, 
proti čemuž sepsalo protestní petici na 200 stu-
dentů školy. Ti poukazovali na nevhodný termín 
během letních prázdnin, studentům maturitních 
ročníků pak navíc vadilo, že jejich dubnové hlasy 
padnou vniveč. Navíc nikdo nechápal, proč byly 
dubnové volby do školské rady anulovány a proč 
tak nebyly akceptovány dvě zvolené zástupkyně. 
Padala různá udání a stížnosti, mnohé byly ano-
nymní. Přestože se Krajský úřad Olomouckého 
kraje ředitelky Čechové nejprve zastával, minulý 
týden zjistil Večerník naprosto šokující novinku. 
Ředitelka SŠDaM Blanka Čechová byla odvolána! 

„Důvodem je závažné porušení a  neplnění 
právních povinností vyplývajících z  činnos-
ti ředitelky,“ odpověděl na dotaz Večerníku 
Aleš Jakubec, radní Olomouckého kraje pro 
oblast školství. Právě jeho se tedy Večerník 
pochopitelně zeptal, co nyní bude na škole 
následovat? „Novým ředitelem Střední školy 
designu a módy v Prostějově byl Radou Olo-
mouckého kraje jmenován Vojmír Křupka. 
A to na dobu určitou do doby jmenování ředi-
tele na základě konkurzního řízení. Co se týká 
doplňovacích voleb dvou členů školské rady za 
skupinu zákonných zástupců nezletilých žáků 
a zletilé žáky školy, ty byly vypsány na 8. září,“ 
prozradil Jakubec. 
Nyní již bývalá ředitelka Blanka Čechová, 
která mimochodem byla v  roce 2016 oce-

něna jako pedagog roku Olomouckého kra-
je(!), se Večerníku ke svému odvolání také 
vyjádřila. „Jsem překvapena, a  to i  vzhledem 
k tomu, že jsem organizaci řádně vedla a dostalo 
se mi obrovské podpory zaměstnanců školy, od-
borové organizace a dalších osob i mimo organi-
zaci. Dokládají to i výsledky mnoha kontrol ško-
ly, které byly bez pochybení. Důvody odvolání 
jsou uměle vyrobené, což potvrzuje i to, že pan 
radní Jakubec byl Radou Olomouckého kraje 
24. července pověřen se mnou jednat, což se 
však nikdy nestalo! Moji práci provázely účelové 
anonymní stížnosti na mne, které však byly kon-
trolami vyvráceny. Nevyhnuly se však ani jiným 
pedagogům. Mám pocit, že celá kauza byla vy-
tvořena na objednávku a nebyly brány v potaz 
objektivní skutečnosti a veškerá podpora, která 

mi byla vyjádřena,“ sdělila 
velice otevřeně Blanka 
Čechová, které se 
Večerník ještě 
zeptal, co hod-
lá v  celé kauze 
p o d n i k n o u t 
dále. „Další kro-
ky zvažuji,“ zare-
agovala stroze. 

PROSTĚJOV Kauza na Střední 
škole designu a módy v Prostějově 
graduje! A  to hodně nečeka-
ně! Ředitelka „oděvky“ Blanka 
Čechová byla totiž radním 
Olomouckého kraje pro školství 
Alešem Jakubcem odvolána z funk-
ce. A důvod? Prý si jako ředitelka ne-
plnila právní povinnosti tak, jak se 
má! Večerník na konci uplynulého 
týdne získal exkluzivní vyjádření 
obou stran. Záležitost ovšem bu-
de mít pokračování, a to zřejmě až 
právního rázu. Zajímavé bude také 
zjistit, jak moc je odvolání ředitelky 
spojeno s nedávnou kauzu kolem 
voleb do školské rady SŠDAM. 

ØEDITELKA SŠDAM 
ODVOLÁNA

 Blanka Èechová: „Pan radní Jakubec se mnou vùbec nejednal.“ 

Šok na
„oděvce“! 

EXKLUZIVNĚEXKLUZIVNĚ
pro Večerník

EXKLUZIVNÍ
zpravodajství

MichalMichal KADLEC KADLEC

Foto: Facebook SŠDaM

Nový majitel začíná dům hrůzy na Předině opravovat 
PROSTĚJOV Více než tři desítky let chát- Více než tři desítky let chát-
ral naprosto bez povšimnutí. Od té doby, ral naprosto bez povšimnutí. Od té doby, 
co bývalý hodinový hotel na rohu Husova co bývalý hodinový hotel na rohu Husova 
náměstí a ulice Předina v Prostějově získa-náměstí a ulice Předina v Prostějově získa-
la na začátku devadesátých let minulého la na začátku devadesátých let minulého 
století v  restituci zpět do svého majetku století v  restituci zpět do svého majetku 
žena z Olomouce, nebyla do rozpadající se žena z Olomouce, nebyla do rozpadající se 
budovy investována ani koruna! Části cih-budovy investována ani koruna! Části cih-
lového baráku doslova a  do písmene pa-lového baráku doslova a  do písmene pa-
daly kolemjdoucím na hlavy. A to i přesto, daly kolemjdoucím na hlavy. A to i přesto, 
že prostějovský stavební úřad majitelku že prostějovský stavební úřad majitelku 
nejednou pokutoval. Po celá léta se nedělo nejednou pokutoval. Po celá léta se nedělo 
vůbec nic, ovšem letos se konečně ledy po-vůbec nic, ovšem letos se konečně ledy po-
hnuly tím správným směrem. Dům hrůzy hnuly tím správným směrem. Dům hrůzy 
má totiž nového majitele a  Marek Petr má totiž nového majitele a  Marek Petr 
z Kralic na Hané začal okamžitě spolupra-z Kralic na Hané začal okamžitě spolupra-
covat jak se stavebním úřadem, tak se dal covat jak se stavebním úřadem, tak se dal 
hlavně do rekonstrukce! hlavně do rekonstrukce! 

Michal KA DLEC
Za první republiky sloužila jako hodinový Za první republiky sloužila jako hodinový 
hotel, ovšem nyní už budova na rohu Hu-hotel, ovšem nyní už budova na rohu Hu-
sova náměstí a  ulice Předina v  Prostějově sova náměstí a  ulice Předina v  Prostějově 
desítky let chátrá. Situace kolem domu v ha-desítky let chátrá. Situace kolem domu v ha-
varijním stavu se nespočetněkrát probírala varijním stavu se nespočetněkrát probírala 

i na zastupitelstvu města, naposledy v úterý i na zastupitelstvu města, naposledy v úterý 
20. dubna roku 2021. Právě na prostějovské 20. dubna roku 2021. Právě na prostějovské 
komunální politiky se totiž obrací lidé hlavně komunální politiky se totiž obrací lidé hlavně 
z Husova náměstí, kteří požadují okamžitou z Husova náměstí, kteří požadují okamžitou 
nápravu nebezpečného stavu nemovitosti. nápravu nebezpečného stavu nemovitosti. 
„Co se týká objektu v ulici Předina, tak sta-„Co se týká objektu v ulici Předina, tak sta-
vební úřad je s majitelkou v kontaktu. vební úřad je s majitelkou v kontaktu. V mi-V mi-
nulosti totiž nebyly některé naše příkazy nulosti totiž nebyly některé naše příkazy 
ohledně zabezpečovacích prací splněny, ohledně zabezpečovacích prací splněny, 
takže majitelka dostala pokutu. takže majitelka dostala pokutu. Nyní už Nyní už 
ale určitě pochopila, jak se situace s její ne-ale určitě pochopila, jak se situace s její ne-
movitostí vyvíjí. A pokud má stavební úřad movitostí vyvíjí. A pokud má stavební úřad 
správné informace, tak tato paní má na ne-správné informace, tak tato paní má na ne-
movitost kupce. Takže předpokládám, že movitost kupce. Takže předpokládám, že 
nový majitel budovu brzy zrekonstruuje nový majitel budovu brzy zrekonstruuje 
nebo zbourá,“ informoval zastupitele v dub-nebo zbourá,“ informoval zastupitele v dub-
nu roku 2021 vedoucí stavebního úřadu nu roku 2021 vedoucí stavebního úřadu 
v Prostějově Jan Košťál. v Prostějově Jan Košťál. 
A  měl pravdu. A  měl pravdu. Nyní má už bývalý nevěs-Nyní má už bývalý nevěs-
tinec nového majitele. Večerník z  výpi-tinec nového majitele. Večerník z  výpi-
su katastru nemovitostí zjistil, že jím je su katastru nemovitostí zjistil, že jím je 
Marek Petr z Kralic na Hané. Marek Petr z Kralic na Hané. A ten začal A ten začal 
na rozpadající se budově ihned makat. Nej-na rozpadající se budově ihned makat. Nej-
dříve na střeše. Udělení stavebního povolení dříve na střeše. Udělení stavebního povolení 
pro nového majitele potvrdil Večerníku i šéf pro nového majitele potvrdil Večerníku i šéf 

stavebního úřadu. „Nový majitel uvedené 
nemovitosti k  žádosti o  stavební povolení nemovitosti k  žádosti o  stavební povolení 
předložil úplnou projektovou dokumentaci předložil úplnou projektovou dokumentaci 
a další podklady pro posouzení žádosti o sta-a další podklady pro posouzení žádosti o sta-
vební povolení. Na objektu jsou stavebním vební povolení. Na objektu jsou stavebním 
úřadem povoleny úpravy v  rozsahu nové úřadem povoleny úpravy v  rozsahu nové 
střešní konstrukce a nové stropní konstruk-střešní konstrukce a nové stropní konstruk-
ce v prvním i druhém nadzemním podlaží,“ ce v prvním i druhém nadzemním podlaží,“ 
prozradil exkluzivně Večerníku Jan Košťál, prozradil exkluzivně Večerníku Jan Košťál, 
který vzápětí uvedl i to, že stavební práce na který vzápětí uvedl i to, že stavební práce na 
nemovitosti bude stavební úřad pravidelně nemovitosti bude stavební úřad pravidelně 

kontrolovat. „Stavební úřad v rámci dozoro-
vé činnosti provádí kontrolní prohlídky ve vé činnosti provádí kontrolní prohlídky ve 
stanovených fázích výstavby. Nemáme však stanovených fázích výstavby. Nemáme však 
informace o budoucím využití budovy,“ po-informace o budoucím využití budovy,“ po-
znamenal Košťál. znamenal Košťál. 
A  právě na to, co se má s  opravenou ne-A  právě na to, co se má s  opravenou ne-
movitostí na rohu Husova náměstí a ulice movitostí na rohu Husova náměstí a ulice 
Předina v budoucnu dít, se Večerník chtěl Předina v budoucnu dít, se Večerník chtěl 
zeptat nového majitele Marka Petra. Zatím zeptat nového majitele Marka Petra. Zatím 
se ho však nepodařilo kontaktovat ani na se ho však nepodařilo kontaktovat ani na 
mobilním telefonu, ani v místě bydliště. mobilním telefonu, ani v místě bydliště. 

 Foto: Michal Kadlec

zjistili jsme

Bývalý NEVÌSTINEC vstává z popela

PROSTĚJOVPROSTĚJOV Dárců krve není  Dárců krve není 
nikdy dost, a proto se i prostě-nikdy dost, a proto se i prostě-
jovští strážníci připojili k výzvě jovští strážníci připojili k výzvě 
hematologicko-transfuzního hematologicko-transfuzního 
oddělení prostějovské ne-oddělení prostějovské ne-
mocnice a chodili darovat krev mocnice a chodili darovat krev 
v průběhu prázdninových v průběhu prázdninových 
měsíců. „Jelikož je řada osob, měsíců. „Jelikož je řada osob, 
které tuto nenahraditelnou te-které tuto nenahraditelnou te-
kutinu potřebují, chodí ji také kutinu potřebují, chodí ji také 
pravidelně poskytovat i stráž-pravidelně poskytovat i stráž-
níci během celého kalendářní-níci během celého kalendářní-
ho roku. Darováním krve získá ho roku. Darováním krve získá 
dárce dobrý pocit, že se něko-dárce dobrý pocit, že se něko-
mu jinému podařilo zachránit mu jinému podařilo zachránit 
život. Připojit se k dárcům a při-život. Připojit se k dárcům a při-
spět může každý člověk, který spět může každý člověk, který 
nemá zdravotní omezení,“ nemá zdravotní omezení,“ 
uvedl Petr Zapletal, vrchní in-uvedl Petr Zapletal, vrchní in-
spektor prostějovské městské spektor prostějovské městské 
policie Prostějov.  policie Prostějov.  (mik)(mik)
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ulice J. B. Pecky
jak šel čas Prostějovem ...jak šel čas Prostějovem ...

Příště: ulice Dr. Josefa Horáka Příště: ulice Dr. Josefa Horáka 
2x foto: SOkA a Martin Zaoral 
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PROSTĚJOV Návštěvníci našeho 
města a pochopitelně i samotní Pro-
stějované mají už dva roky možnost 
shlédnout na náměstí i široké okolí 
z radniční věže. Dlouhá léta se vedly 
spory o  tom, jestli veřejnost vůbec 
věž zpřístupnit a za jakých okolnos-
tí. Nakonec radní rozhodli o  šesti-
milionové investici, která zaručila 
hlavně bezpečný výstup nahoru do 
věže i zajistila její vybavení. 
A  tak ohromnou turistickou atrak-
ci zprovoznilo město přesně 5. září 

2011. Během roku 2012 se pohledem 
na Prostějov z výšky šestačtyřiceti me-
trů pokochalo přes patnáct tisíc lidí, 
letošní čísla pak mají být minimálně 
jednou tak vyšší… Zpřístupnění této 
památky je navíc podpořeno dotací 
z Regionálního operačního programu 
Střední Morava. 
Celková výška radnice je šestašede-
sát metrů a  hlavní vnitřní vyhlídka 
je umístěna ve výšce o  dvacet metrů 
nižší. „Ve věži můžete zhlédnout ex-
pozice z  historie i  současnosti radni-

ce a hodinový stroj. Výhled na město 
rovněž zprostředkovávají čtyři web 
kamery. Tyto záběry jsou umístěny 
i  na internetových stránkách města,“ 
poskytla základní údaje Jana Gáboro-
vá, tisková mluvčí Magistrátu města 
Prostějova. 
Oprava radniční věže začala na jaře 
roku 2011 a  tato secesní chlouba 
města pocházející z roku 1914 byla již 
5. září téhož roku otevřena prvním ná-
vštěvníkům. Zájem o vyhlídku čtyřmi 
dalekohledy byl obrovský.

A  zájem přetrvává. Ostatně každý obyvatel Prostějova, 
ale i  okolních vesnic by alespoň jednou měl vyrazit na 
prohlídku radniční věže. Protože tento zážitek by byla 
velká škoda nevyzkoušet. Krásný výhled do širého okolí 
nabízí opravdu hodně a  není se tak co divit, že tradič-
ní prohlídky jsou obvykle neustále plné a dá se předpo-
kládat, že tento zájem bude trvat i nadále. V posledních 
letech se staly také velmi oblíbenou součástí i prohlídky 
s primátorem města. Pokud jste tu stále nebyli, tak roz-
hodně neváhejte.  (jaf )

STÍNY MINULOSTI

PROSTĚJOV Letos v dubnu přišel 
Večerník s  informací, že historie 
prostějovského fotbalového stadi-
onu ve Sportovní ulici se definitiv-
ně uzavřela. Při této příležitosti se 
nám podařilo spojit se soukromým 
vlastníkem, který se nechal slyšet, 
že nám v  dohledné době odtajní 
své další plány s uvolněným pozem-
kem. Mezitím prostor, který zažil 
i prvoligové souboje, nečekaně ožil. 
Vše souvisí s plánovaným zrušením 
hřiště s umělou trávou v areálu Za 
Místním nádražím.   
Stadion, kde se za první republiky 
a krátce po válce hrávala nejvyšší čes-
koslovenská fotbalová liga, byla ještě 
před svým zbouráním dlouhodobě 
v  katastrofálním stavu. V  posledních 
letech prostor sloužil už pouze bezdo-
movcům. Nakonec vzaly za své i letité 

ochozy, na nichž se svého času scháze-
lo i hodně přes deset tisíc diváků. 
Ve Sportovní ulici však stále zůstá-
valy pozůstatky fotbalového tráv-
níku, které se nezdály být právě 
v  nejlepším stavu. A  právě na nich 
v průběhu sezóny začali trénovat malí 
fotbalisté 1.SK Prostějov. Pronájem 
přitom není nikterak vysoký. 
„Za možnost trénovat ve Sportovní 
ulici jsme opravdu rádi. V blízké bu-
doucnosti totiž chceme rekonstru-
ovat hřiště Za Místním nádražím 
a  bude tak zrušeno sousední hřiště 
s  umělým trávníkem. Mládežnická 
družstva tak nebudou mít kde tréno-
vat, tudíž jsem rád, že jsme se s maji-
telem pozemku dohodli na pronájmu 
bývalého fotbalového stánku, kde je 
dosud zatravněný prostor. Naši žáci 
zde trénují za jeden tisíc korun mě-

síčně,“ uvedl již dříve šéf prostějovské 
kopané a zároveň primátor statutární-
ho města Prostějova František Jura.
Co však bude s pozemkem po zbou-
raném stadionu dál? Stane se z něj 
snad plnohodnotný tréninkový are-
ál? Nebo se přece jen podaří realizovat 
plány jeho majitele, který se v minulos-
ti netajil tím, že by zde rád viděl nové 
obytné domy či domov pro seniory. 
Tomu však dlouhodobě brání územní 
plán, jenž zde stále počítá se sportoviš-
těm a  jenž nelze změnit bez dohody 
s vedením města. Obrátili jsme se tedy 
přímo na Marka Pořízku, který nám 
opakovaně přislíbil poskytnout v této 
souvislosti své vyjádření. To však po-
sléze podmínil osobní schůzkou. K té 
však navzdory vší naší snaze a několika 
dohodnutým a následně stornovaným 
termínům nakonec nedošlo.  (mls)

PROSTĚJOV Krádež doslova 
za bílého dne, která se odehrá-
la v  minulém roce v  obci Vra-
novice-Kelčice. Zaparkovaný 
nákladní vůz s  pootevřeným 
oknem neunikl pozornosti pro-
jíždějící skupině osob, které 
situace využily a  vyrazily pro-
zkoumat, zda se do automobi-
lu není možné dostat. A  to se 
jim také podařilo. Postupně se 
z  toho stal STÍN MINULOSTI, 
který se ale podařilo z větší části 
ze světa vymazat.
Skupina zlodějů si těsně po po-
ledni vyhlédla lup a využila krátké
nepřítomnosti řidiče nákladního
vozidla, který nechal pootevřené
okénko na kraji cesty. Rozhodně
se nejednalo o  žádné nováčky
v  oboru, protože vše měli velmi
dobře promyšlené. Nejprve vyra-
zilo na obhlídku terénu vozidlo,
následně se k  autu vydala dvoji-
ce osob maskovaných rouškami.
A  zatímco jeden bral všechny
cennosti, druhý kontroloval na

křižovatce, zda je čistý vzduch.
Z  auta pachatelé vzali řidičovu
ledvinku, v  níž měl veškeré do-
klady, karty, drobnou hotovost

i kartu řidiče. Po akci trvající jen
pár sekund pro oba přijel osobní
automobil zpátky a  všichni oka-
mžitě z místa činu odjeli.
Celý incident však zachytila kame-
ra a policie tak má k dispozici řadu
důkazů i  SPZ dotyčného vozidla.
Mělo by se jednat o známou par-
tičku zlodějů, z nichž dvojice byla
prokazatelně tmavší pleti a střední
výšky. Odcizené věci i  pachate-
le se díky těmto skutečnostním
podařilo najít. „Peněženka se na-
šla v  Dobrochově, kde mě jeden
z  místních kontaktoval podle
adresy trvalého bydliště, takže
veškeré doklady jsem naštěstí ne-
musel řešit znovu. Hotovost, která
přesahovalo dva tisíce korun jsem
už ale neviděl. Peníze jsem už tedy
zpátky nedostal a ani s nimi nepo-
čítám,“ prozradil řidič nákladního
vozidla, kterému byly věci odcize-
ny. „Pachatele se ale policii poda-
řilo vypátrat, kde se k tomu jeden
z  trojice doznal,“ dodal alespoň
trochu spokojeně.    (jaf)
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➢ z titulní strany
PROSTĚJOV Ivo Novotný v době 
činu bydlel s družkou a dvěma psy 
v bytě v Krasicích. Když si souse-
dé stěžovali na zápach, který se 
z  bytu v  důsledku nevenčených 
a zanedbaných zvířat šířil, vyřešil 
ho tak, že jednoho ze psů ubodal! 
Nešťastné zvíře umíralo v trýzni-
vých bolestech. Za týrání zvířete 
dostal muž podmínku, ačkoli 
podle soudu bylo jeho jednání už 
na hraně trestu vězení.

„Obviněný se rozhodl řešit situaci 
tak, že psy zabije. Vzal kuchyňský 
nůž, kterým třikrát bodl do krku 
a  jedenkrát do hrudi jednoho 
z  obou psů, který v  době útoku 
klidně ležel a  podřimoval,“ stálo 
v  obžalobě. „Jedna z  ran byla ve-
dena velkou razancí a zasáhla část 
krku zvířete, kde poranila velké 
krevní cévy, jícen a  průdušnici 
a  způsobila trýznivé utrpení zví-
řete za jeho plného vědomí, které 
prožívalo po dobu několika minut, 
než nastala smrt vykrvácením,“ po-

kračoval popis. Mrtvé zvíře násled-
ně hodil do kontejneru na odpad. 
Věkově nespecifikovaný muž 
dostal u  Okresního soudu v  Pro-
stějově tři roky vězení s  podmí-
něným odkladem na pět let. Proti 
rozsudku se ale k  brněnskému 
krajskému soudu odvolalo státní 
zastupitelství, které požadovalo 
přísnější trest. „Podmínka u  takto 
provedeného zločinu se mi jeví ne-
přiměřeně mírná. Zpřísnění tres-
tu považuji za žádoucí. Pokud by 
soud nepřistoupil na uložení trestu 

vězení, tak by měl nad obžalova-
ným k podmínce alespoň vyslovit 
dohled,“ žádal žalobce.
Sám Novotný, toho času invalidní 
důchodce usilující o  zvýšení stup-
ně své invalidity, svého činu před 
odvolacím senátem brněnského 
krajského soudu litoval. „To, co 
jsem provedl, byl velký omyl a lituju 
toho. A hledám si práci, že bych byl 
hlídač,“ řekl soudu.
Odvolací senát v  čele se Šárkou 
Dufkovou nakonec mu tedy ještě 
nechal „podmínku“. „Šlo o  zavr-

ženíhodné jednání, zvíře umíralo 
strašlivým způsobem. Je na pová-
ženou, že se obžalovaný rozhodl 
k  takovému řešení. Ale zohlednili 
jsme lítost obžalovaného, změnil 
způsob života, hledá si práci, takže 
je možné ještě podmínku nechat,“ 
uvedla Dufková.
Ta nakonec Novotnému stano-
vila dohled v  podobě pracovní-
ků Probační a  mediační služby. 
Upozornila ho ale na fakt, že stačí 
jediný přestupek v  průběhu pěti 
let a pak skončí ve vězení.    (kib)
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KRONIKA
Kradli prsa i klobásy

Předminulý pátek 25. srpna od-
poledne přijali policisté oznáme-
ní o krádeži zboží v prostějovské 
prodejně v Anenské ulici. V ran-
ních hodinách neznámé osoby 
společně postupně naskládaly 
do nákupního vozíku 6 kusů ba-
lení krůtích prs, 14 kusů krůtích 
rolád, 60 kusů balení klobás růz-
ných druhů, 5 kusů balení vepřo-
vých párečků, 8 kusů balení mini 
klobásek a  drogistické zboží. 
Celková cena odcizeného zboží, 
které zloději vyvezli vstupními 
posuvnými dveřmi z  prodejny 
ven, měla hodnotu 11 372 korun.

Založil černou skládku
Předminulou sobotu 26. srpna večer 
bylo prostřednictvím linky 156 přija-
to oznámení o založení černé sklád-
ky. Hlídka zjistila v uvedené lokalitě 
odložený starý nábytek u kontejnerů 
na směsný odpad.  Strážníkům se 
podařilo na místě vypátrat pachatele 
odpovědného za vynošení nepotřeb-
ných věcí. Jednalo se o jednadvaceti-
letého muže, který si myslel, že veške-
rý nábytek odveze firma provádějící 
svoz odpadu. Muž přislíbil zjednání 
nápravy a byl hlídkou poučen o mož-
nosti vyvezení odpadu do sběrného 
dvora. Celá událost byla oznámena 
správnímu orgánu pro podezření 
z přestupku dle zákona o odpadech.

Rvačka kvůli milence
Fyzický konflikt mezi známými řešili 
strážníci v sobotu 26. srpna po pat-
nácté hodině v okrajové části města. 
Padesátiletý muž napadl pěstmi čty-
řiačtyřicetiletého muže a  několikrát 
jej uhodil do oblasti hlavy. Příčinou 
útoku byly slovní urážky směřující 
na adresu přítelkyně útočníka. Na-
padený muž byl bez viditelného zra-
nění a lékařské ošetření nepožadoval. 
Agresor se při podání vysvětlení k fy-
zickému napadení přiznal a na svou 
obhajobu uvedl, že tak učinil z důvo-
du obtěžování své přítelkyně. Případ 
byl strážníky oznámen správnímu or-
gánu pro podezření z přestupku proti 
občanskému soužití.

Poctivá to žena! 
Před šestnáctou hodinou v  pondělí 
28. srpna kontaktovala hlídku v cen-
tru města velice svědomitá žena. 
Strážníkům předala nález v podobě 
pánské peněženky, ve které se kromě 
dokladů a  platební karty nacháze-
la i  finanční hotovost ve výši 2 000 
korun. Vše dobře dopadlo a majitel 
si ještě tentýž den přišel peněženku 
vyzvednout na služebnu městské 
policie. Následnou kontrolou zjistil, 
že je vše v pořádku a nic nechybí. Ná-
lezkyni rozhodně patří poděkování, 
protože ne každý by v  dané situaci 
projevil čestné chování.

Napotřetí už spadla klec
Určitou dávku drzosti předvedl uply-
nulý čtvrtek 31. srpna devětatřiceti-
letý muž při nakupování v  jednom 
z  prostějovských supermarketů. 
Obchod navštívil během čtyř dnů 
celkem třikrát a pokaždé se stejným 
nepoctivým plánem. Předmětem 
jeho zájmu byl především alkohol. 
Při první návštěvě si v oddělení liho-
vin vložil do připraveného batohu 
čtyři lahve Staré myslivecké a jednu 
lahev rumu. Ve druhém případě to 
byly čtyři vodky a jedno balení sýra 
Hermelín. I tentokrát se muži poda-
řilo z obchodu odejít bez zaplacení. 
Pravidlo třikrát a dost se naplnilo při 
poslední návštěvě. Vodka mu zřejmě 
zachutnala, a  proto vzal rovnou tři 
lahve, které skončily opět v  batohu. 
Po projití pokladní zónou bez zapla-
cení už na pachatele čekala ostraha 
obchodu. Celková škoda odcize-
ného zboží byla vyčíslena na částku 
1 632 korun. Muž se strážníkům po 
předložení všech důkazů ke kráde-
žím přiznal. Zjištěné protiprávní jed-
nání proti majetku bylo oznámeno 
příslušnému správnímu orgánu.
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EXKLUZIVNÍ
reportáž

MichalMichal KADLECKADLEC
Michal Bradáč je obviněn z přečinu, že 
společně se svojí přítelkyní ukradl jízdní 
kolo z kolárny panelového domu. Pavel 
Bradáč se zase zodpovídá z toho, že ho 
policejní hlídka přistihla ve Smržicích, 
jak řídí osobní automobil poté, co mu 
bylo kvůli užívání drog soudem zakázá-
no řídit. Oba společně pak v listopadu 
loňského roku ještě s  komplicem Pe-
trem Holáskem z Brna vykradli firmu 
v Průmyslové ulici, odkud si odnesli vr-
tačky, bourací kladiva a spoustu dalšího 
nářadí za více než 87 tisíc korun. 
Hned na začátku přelíčení zkritizoval 
soudce Petr Vrtěl Michala Bradáče 

za to, že se k soudu dostavil v červe-
ných trenýrkách a ošuntělém tričku.
„Přišel jste oblečený jako na pláž. To je 
neuctivé,“ poznamenal zkušený soud-
ce. Ten zároveň neušetřil kritiky ani 

Policii České republiky. Kriminalisté 
totiž dodali jeden z  klíčových důkazů 
proti oběma bratrům pozdě. Záznam 
z videokamery z vykradené firmy nebyl 
součástí spisu, ale policisté ho dodali 
prostřednictvím státní zástupkyně až 
v  den soudního přelíčení. Petr Vrtěl 
pokáral policii také za neúplné zdoku-
mentování místa činu. „Vyhodnocení 
stopy na prokopnutých dveřích ve spisu 
není,“ postěžoval si soudce. 
Samo úterní jednání ze dne 29. srpna 
s  bratry Bradáčovými trvalo skoro 
pět hodin. „Byli jsme v herně, kde jsme 
prohráli všechny peníze. Holásek pak 
neměl ani na cestu vlakem domů, tak 
chtěl krást. Já jsem s bratrem tehdy pra-
coval ve firmě v Průmyslové ulici, tak se 

dohodlo, že on se vloupá 
tam. Holásek tam šel 
s bráchou, já jsem na ně 

čekal u  kolejí. Pak jsem 
mu ale pomáhal s ukrade-
nými věcmi a chtěli jsme 
je převézt do Zaječí. 
Tam nás ale chytila po-
licejní hlídka a převezla 
do Hustopečí,“ popsal 
nevydařenou akci 
Michal Bradáč, který 
soustavně odmítal 

obvinění, že se do 
firmy vloupal také. 

„Já jsem Holáskovi jen pomáhal pro-
stříhat plot, dovnitř vlezl už jen on. Já 
jsem pak šel domů, byl jsem dlouho 
pryč, doma mě čekala žena s dítětem,“ 
dodal mladší z  bratrů Pavel. Třetí 
z podařené skupinky byl vyslýchán 
prostřednictvím videokonference, 
neboť ve vazbě v Brně čeká na jiné 
soudní přelíčení, v němž mu hrozí 
až pět let vězení. „Oba to všechno 
hodili na mě! Přitom Pavel věděl, že 
tam jdu, a věděl taky, co chci ukrást. 
Navíc dovnitř šel se mnou! A Michal? 
Přes plot jsem mu pak podával věci, 
co jsem ve firmě vzal,“ pravil soudci 
Vrtělovi jedenáctkrát soudně trestaný 
Petr Holásek. 

Zatímco Pavel Bradáč pak uznal vinu 
z přečinu maření výkonu soudního naří-
zení v případě přistižení při řízení vozidla 
po soudním zákazu, Michal Bradáč dů-
razně odmítl vinu při krádeži kola z pa-
nelového domu na Sídlišti Svobody. „Jen 
jsem doprovodil kamarádku, která si to 
kolo prostě chtěla vzít. Vytáhla štípací 
kleště a požádala mě, abych jimi přeštípl 
zámek na kole. Udělal jsem to, ona na to 
neměla sílu,“ řekl Michal Bradáč. 
Celé soudní přelíčení bylo odročeno 
na říjen tohoto roku. Předvoláni bu-
dou ještě další svědci a také kamarádka 
Michal Bradáče, se kterou kradl zmíně-
né jízdní kolo. Ta se totiž k soudu bez 
omluvy nedostavila. 

PROSTĚJOV Mladí, ovšem už poměrně hodně zkušení kri-
minálníci stanuli minulé úterý dopoledne před senátem 
Okresního soudu v Prostějově. Bratři Michal a Pavel Bradáčovi 
jsou toho času umístěni ve Vazební věznici v Olomouci pro 
jinou trestnou činnost, nyní se soudci Petru Vrtělovi zodpoví-
dali z obvinění z přečinu účasti na krádeži vloupáním do fir-
my BJ Elektroservis v Průmyslové ulici. Starší z bratrů Michal 
je pak ještě k tomu souzen za krádež jízdního kola z kolárny 
domu na Sídlišti Svobody a mladší Pavel zase za řízení au-
tomobilu i přes soudní zákaz. Vskutku povedení bráškové...

BYLI  JSMEBYLI  JSME

U TOHOU TOHO

Za loupež skončil mladík 
ve vazební věznici

Michal KA DLEC
„Ve vazbě skončil čtyřiadvacetiletý 
muž, který se ve čtvrtek čtyřiadva-
cátého srpna ve večerních hodinách 
dopustil násilného trestného činu 
v  Prostějově,“ potvrdila závažnost 
případu Miluše Zajícová, tisková 
mluvčí Krajského ředitelství policie 
Olomouckého kraje. Vzápětí také po-
psala, co přesně se ve stánku s ob-
čerstvením stalo. „Přibližně ve 21.30 
hodin pracovník rychlého občer-
stvení uklízel na prodejně. K zadním 
otevřeným dveřím přišel dotyčný 
ještě s dalšími osobami a dožadoval se 
kebabu. Pracovník mu odpověděl, že 
už má po zavírací době, už i všechno 
uklizené a odmítl mu tedy ve službě 
vyhovět. Reakce ovšem byla nečeka-

ná, násilník se začal chovat agresivně, 
poškozeného zatlačil do provozovny 
a fyzicky ho napadl. Po nějaké době 
se zbitý muž probral z  bezvědomí 
v  prostoru kuchyňky a  přivolal si 
pomoc,“ informovala Zajícová s  do-
větkem, že jak se záhy ukázalo, nešlo 
pouze o  násilný čin. „Zraněný pra-
covník občerstvení navíc zjistil, že 
mu v pokladně chybí minimálně šest 
tisíc korun. Ihned se rozjelo pátrání 
po pachateli. Netrvalo dlouho a v pá-
tek pětadvacátého srpna dopoledne 

skončil útočník na policejní služebně. 
Vzhledem ke zjištěným okolnostem 
byl ze strany policistů vydán podnět 
k podání návrhu na vzetí obviněného 
do vazby. Státní zástupce návrh podal 
a soudce jej akceptoval. Obviněný byl 
z  cely převezen do vazební věznice, 
kde bude čekat na rozhodnutí sou-
du,“ uzavřela mluvčí krajské policie. 
Čtyřiadvacetiletému muži hro-
zí za trestný čin loupeže trest 
odnětí svobody od dvou do de-
seti let.

FOTOGALERIE
klikni na

www.vecernikpv.cz

PROSTĚJOV Společně se svými 
kumpány měl hlad, ovšem vybral 
si špatnou hodinu. Teprve až po 
uzavírací době jedné z  provozo-
ven rychlého občerstvení v  Pro-
stějově se čtyřiadvacetiletý muž 
dožadoval jídla. Dostal chuť na 
kebab. Pracovník prodejny ho 
upozornil, že už má zavřeno, to 
ale mladíka doslova rozlítilo. Fy-
zicky muže, který prodejnu již 
uklízel, napadl a  zbil ho do bez-
vědomí. A nejen to. Před opuště-
ním stánku s občerstvením ukra-
dl z  pokladny šest tisíc korun. 
Případ je tak kvalifikován jako 
loupežné přepadení a  zadržené-
mu pachateli hrozí až desetiletý 
kriminál. Teď už sedí ve vazbě 
a čeká na soud.  



BLAHOPØEJEME!!!
Všem novorozeňátkům a jejich pyšným 
rodičům přeje PROSTĚJOVSKÝ Večerník 

život provázený klidem, zdravím a jen těmi 
nejradostnějšími událostmi. 

Vítejte  na  světě,  děťátka!

Nikola STRACHOŇOVÁ
27. 8. 2023 | 49 cm | 3, 40 kg

Vysočany

Lubomír VOLNÝ
31. 8. 2023 | 51 cm | 3,65 kg 

Němčice nad Hanou

Antonín KRÁL
19. 8. 2023 | 45 cm | 2,45 kg 

Ohrozim

Vojtěch HNÍZDIL
28. 8. 2023 | 56 cm | 4,75 kg 

Výšovice

Matheo VALÁŠEK
28. 8. 2023 | 50 cm | 2,80 kg 

Prostějov

Samuel HEJNÝ
29. 8. 2023 | 50 cm | 3,25 kg 

Čelechovice na Hané

Tobiáš HUSÁR
29. 8. 2023 | 52 cm | 3,70 kg 

Prostějov

Z Z NENEMMOCNICE ...OCNICE ...

Kdo z nás by neměl rád psy? Mnozí nějakého čtyřnohého miláčka doma mají, a tak jen mohou potvrdit, že se nejspíš stal nerozlučným členem domácnosti, bez kterého si snad už ani nedovedou představit domácí pohodu. 
Vždyť právě věrní a oddaní chlupáči nepochybně patří k našim nejlepším a nejmilejším přátelům. Pokud si vyberete pejska z útulku a jste zdaleka, prosíme, ověřte si telefonicky, zda pejsek již nebyl vydán. 

Ušetříte si tím cestu, ale i případné zklamání.
Informace a odchyt psů na tel.: 606 855 797 nebo při osobní návštěvě na adrese VOŘÍŠEK - ÚTULEK PRO PSY, SAMOTA 133, 798 58 ČECHY POD KOSÍŘEM. 

Vedoucím útulku je Ing. et Bc. Leopold Dostál.

SPIRITEK VIGO   NAPOLEONKA  MAX
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Vítejte na svìtì galerie miminek na www.vecernikpv.cz

Špičkový přístroj za bezmála dva miliony korun 
usnadní práci v Laboratoři lékařské mikrobiologie

PROSTĚJOV (Gabriela Lefenda, ředi-
telka odboru vnějších vztahů AGEL)
Nemocnice AGEL Prostějov pokračuje 
modernizaci svého vybavení. Na oddě-
lení laboratorní medicíny v  Laboratoři 
lékařské mikrobiologie již funguje mo-
derní parní sterilizátor od renomovaného 
výrobce Fedegari. Představuje efektivní 
změnu při tlakové sterilizaci a při steriliza-
ci proudící parou.
Nový parní sterilizátor nahradil více jak 
20 let starý autokláv a   přináší několik vý-
znamných výhod jak v  procesu samotné 
sterilizace,  tak při jeho obsluze. Technologie 
parní sterilizace zajišťuje dokonalou čisto-
tu - sterilitu laboratorních půd a pracovních 
pomůcek, které se při práci v  laboratoři 
běžně používají. ,,Pouze sterilní živné půdy 
a  sterilní laboratorní pomůcky mohou za-

jistit správnou laboratorní praxi a  správné 
výsledky mikrobiologických vyšetření,“ uvádí 
Ivana Kohnová, primářka Oddělení labora-
torní medicíny Nemocnice  AGEL Prostějov.
Laborantkám se díky novému přístroji 
výrazně usnadnila práce při manipulaci 
s  tímto tlakovým zařízením při zacho-
vání kvality sterilizace. Nový autokláv má 
větší objem komory a díky celonerezovému 
provedení je údržba přístroje jednodušší. Pří-
stroj je napojen na laboratorní počítačovou 
síť a veškeré údaje o probíhajících procesech 
a stavu zařízení se kompletně přenášejí a za-
znamenávají do PC. Nový parní sterilizátor 
nám několikanásobně zkrátil dobu cyklu 
a díky monitoru o průběhu každého z nich 
máme i průběžné informace o situaci v ko-
moře v reálném čase,“ dodává Kohnová.
Parní sterilizátor firmy Fedegari ze série 
FOB4 je také vyroben s ohledem na nejvyšší 
energetickou účinnost. Za zmínku stojí i fakt, 
že tento přístroj lze při využití nižších teplot 

a proudící páry využít jako Arnol-
dův přístroj (alias Kochův hr-

nec). „Jsme velmi spokojeni, že 
máme v  naší laboratoři takto 
moderní sterilizační zařízení. 
Věříme, že práce s  ním bude 
rychlejší a  zároveň jednoduš-
ší,“ uzavírá primářka Odděle-
ní laboratorní medicíny Ne-
mocnice AGEL Prostějov.i.   Foto: AGEL
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VÁŽENÍ RODIČE, fotografie naroze-
ných miminek pořizujeme každou 
středu v  porodnici Nemocnice 

Prostějov. Pokud již miminko na pokoji nezastihneme a máte zájem, aby snímek 
miminka byl zveřejněn na  této straně Večerníku v rámci rubriky „Vítejte na světě“, 
zašlete fotografii na adresu miminka@vecernikpv.cz a dodejte k tomu údaje: jmé-
no a příjmení miminka, datum narození, výška a váha při narození a také adresu 
bydliště, na kterou vám pak zašleme jako dárek graficky redakčně zpracovaný ob-
rázek. Pro snazší a rychlejší komunikaci uvádějte i tel. kontakt. Děkujeme! 
 Redakce PROSTĚJOVSKÉHO Večerníku

Posílejte svá miminka

PROSTĚJOV V předminulém týd-
nu bylo provedeno na sídlišti Svor-
nosti ve Vrahovicích sečení travin. 
I když bude na nadále probíhat 
údržba zeleně a podzimní výsadba 
keřů, lze považovat regeneraci za 
realizovanou. Informaci Večerník 
v exkluzivním rozhovoru potvrdil 
náměstek primátora Jiří Rozehnal 
(ANO 2011).

Kristýna BOHATOVÁ
Kolik vůbec daná regenerace stála?

„Celkové náklady byly ve výši čtyřia-
dvaceti milionů korun, a to včetně ná-
sledné péče o zeleň po dobu pěti let. 
Na realizaci propustných zpevněných 
ploch a na hospodaření s dešťovými 
vodami se statutárnímu městu Pros-
tějov podařilo získat dotaci ve výši cca 
3,6 milionu korun v rámci programu 

Národního plánu obnovy (SFŽP).“
Co všechno bylo v průběhu 

stavby provedeno?
„Obnova a úprava komunikací, chod-
níků, parkovacích stání, výstavba kójí 
tříděného a komunálního odpadu, 
umístění nového mobiliáře, bylo řeše-
no hospodaření s dešťovými vodami 
a obnova veřejného osvětlení. Sou-
částí akce byly i přeložky některých 
inženýrských sítí a sadové úpravy. Byl 
realizován nový návrh výsadby zeleně, 
který pracoval zejména s výsadbou 
alejových stromů a výsadbou keřo-
vých skupin. Toto řešení si klade za 
cíl, aby vegetace působila na stanovišti 
dlouhodobě.“

Kdo stavbu prováděl?
„Práce na sídlišti provádělo Sdružení 
Svornosti 2022 – INSTA CZ s.r.o. + 
PORR a.s.“ Fotovoltaika na školách 

i na šatnách u

Zastupitelé zhodnotí 
hospodaøení mìsta 
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Michal KADLEC
nuly,“ zavěštil Vladimír Průša, který 
Večerníku vzápětí potvrdil, že lidé 
byli v  letošním roce s  nabízenými 
službami v krasickém aquaparku po-
měrně spokojeni. „Samozřejmě že 
se nezavděčíte všem návštěvníkům, 
ale žádné hromadné stížnosti jsme 
nezaznamenali,“ uvedl Průša. 
Uplynulý týden se výrazně ochladi-
lo, takže se větší návštěvnost na kou-
palištích v Prostějově předpokládat 
nedala. Znamená to tedy už vlastně 
konec letošní sezóny? „Od pondělí 
sedmadvacátého srpna do pátku první-
ho září jsme měli aquapark i koupaliště 
ve Vrahovicích zavřeno, otevřeli jsme 
v rámci možností o uplynulém víken-
du. Ale žádná sláva to nebyla,“ posteskl 
si na toto téma jednatel Domovní sprá-
vy v Prostějově Vladimír Průša. 

PROSTĚJOV Jedni je milují, druzí 
nenávidí. Jedni v nich vidí chudáčky 
bez domova, druzí přenašeče nej-
různějších chorob. Jedni je krmí, 
druzí prosazují likvidaci. Řeč je 
o  stále se rozrůstající kolonii po-
lodivokých koček pohybujících se 
zejména po sídlišti Jana Zrzavého. 
Prostějovský magistrát se snaží situ-
aci bezprizorních zvířat řešit a oby-
vatele panelových domů vyzval, aby 
kočky přestali krmit. Ve spolupráci 
se spolkem Mourek zajistí odchyt 
a kastraci zvířat.  

Kristýna BOHATOVÁ
Začátek kočičí anabáze má původ 
v události, která se stala před několika 
lety. Jistý pán do keřů v sídlišti vyklopil 
tři sotva odrostlá koťata. Jsou to divo-
ká zvířata, ona si poradí. Neporadila, 
ale našli se jedinci, kterým osud 
malých nešťastníků nebyl lhostej-
ný. Brát si je domů nechtěli, takže je 
alespoň začali zásobovat potravou. 
A  koťátka rostla a  pak najednou už 
to nebyla koťátka, ale dospělí jedinci 
a ti měli další koťátka. A situace se od 
té doby pravidelně opakuje. Některé 
kočky zmizí, jiné přibydou. Dnes jich 
ale je bezmála dvacet. Při pohledu na 
dvě vysoko březí kočičí mámy je jasné, 
že další přírůstky do kolonie na sebe 
nedají dlouho čekat…
Stížnosti obyvatel nemíří jen na 
uvedené šelmičky, ale i na zápach ze 
zkaženého krmení a také hejna pot-
kanů, které potrava láká k hodování.
„Potkani, co tu běhají, jsou už pomalu 
velcí jako ty kočky,“ posteskla si před 
Večerníkem jedna z obyvatelek přileh-
lého panelového domu. 
Náměstkyně prostějovského primá-
tora Marcela Župková (ANO 2011) 
proto nechala do vchodů domů 
umístit letáky s vysvětlením a pros-
bou, aby kočkám nikdo potravu 
neposkytoval. „Kočky budeme po-
stupně odchytávat a kastrovat, pro-
to je nutné, aby si zvykly na jediné 
místo, kde budou krmeny. Tam bu-
dou instalovány odchytové klece,“ 
vysvětlila záměry Župková. 
Zároveň připomněla, že magistrát po-
skytuje na kastraci koček finanční pří-
spěvek už od roku 2009. Do roku 2021 
nabízel občanům příspěvek na kastraci 
první kočky 300 korun bez rozdílu po-
hlaví a na každé další zvíře 150 korun 
v daném kalendářním roce. „Od počát-
ku roku 2022 rada města příspěvek na 
kastraci zvýšila, poskytuje finanční dar 

až do výše 1 000 korun na kastraci koč-
ky a až do výše 600 korun na kastraci 
kocoura,“ zopakovala Župková.
Za rok 2022 bylo podáno 282 žá-
dostí, poskytnutý finanční dar 
občanům byl v  souhrnné výši 299 

845 korun a vykastrováno bylo 349 
kocourů a  koček.  V  letošním roce 
občané podali zatím 242 žádostí, po-
skytnutý finanční dar byl k  23. srpnu 
v  souhrnné výši 278 470 korun. Vy-
kastrováno bylo 304 kocourů a koček.

PROSTĚJOV Prázdniny mají za se-
bou také komunální politici zvolení 
do Zastupitelstva statutárního měs-
ta Prostějova. Už zítra se zastupitelé 
a zastupitelky sejdou ke svému v po-
řadí již sedmému jednání tohoto vr-
cholného orgánu města v tomto vo-
lebním období. Před sebou mají ke 
schválení bezmála pět desítek bodů 
programu. 
Jednání Zastupitelstva statutárního 
města Prostějova začíná v úterý 5. září 
v  10.00 hodin a  koná se v  tradičních 
prostorách obřadní síně prostějovské 
radnice. „Hned po zahájení a schválení 
programu se budeme zabývat plněním 
rozpočtu města ke 30. červnu tohoto 
roku. Budeme tedy velice detailně znát, 
jak si vedeme po ekonomické stránce 
za celé první pololetí,“ sdělil na úvod 
František Jura (ANO), primátor Statu-
tárního města Prostějov. 
Následovat bude celý blok bodů 
programu týkajících se odboru 
školství, kultury a  sportu. „Přede-
vším budeme hlasovat o  změnách ve 
zřizovacích listinách některých základ-
ních škol, posuzovat budeme indivi-
duální žádosti o dotace v oblasti sportu 
i kultury,“ pronesl náměstek primátora 
Miloš Sklenka (ANO 2011), který má 
tento resort na radnici ve své kompe-
tenci. Zastupitelům i  zastupitelkám 
budou následně radou města před-

loženy ke schválení určitá rozpočto-
vá opatření ke stavebním investicím.
„Půjde o  vyčlenění finančních pro-
středků na dopravní řešení před hřbito-
vem v Brněnské ulici, na projekt Super 
zábava mezi stromy, na zastínění dět-
ského hřiště v Jeslích Prostějov, dále na 
rekonstrukci tribuny a stávající admini-
strativní budovy na hřišti Za Místním 
nádražím či na vybudování fotovoltaic-
kých elektráren na budovách škol nebo 
na střeše budovy šaten na zimním sta-
dionu,“ předeslal náměstek primátora 
pro stavební investice v Prostějově Jiří 
Rozehnal (ANO 2011).  
Na programu jednání bude také řadu 
bodů majetko-právních, vesměs půjde 
o schválení výkupu, prodeje nebo pro-
nájmu pozemků. „Ve druhé polovině 
jednání zastupitelstva budeme jednat 
o  mimořádném majetkovém vkladu 
města do Národního domu a rovněž si 
vyslechneme zprávu o stavu této spo-
lečnosti,“ dodal primátor Jura. 
Úterní jednání prostějovského 
zastupitelstva je jako vždy veřej-
nosti přístupné, sledovat jej mů-
žete i  z  tepla domova na streamu 
prostřednictvím www.prostejov.eu 
a bude u toho samozřejmě i PROS-
TĚJOVSKÝ Večerník. Podrobné re-
portáže z tohoto jednání přineseme 
v příštím vydání. 
 (mik)

„zimáku“
PROSTĚJOV Radní po svém čtvr-
tečním jednání 24. srpna doporu-
čují úternímu zastupitelstvu schvá-
lit rozpočtové opatření ve výši 5,7 
milionu korun na dofinancování 
realizace fotovoltaických elekt-
ráren na čtyřech budovách škol 
v Prostějově – ZŠ a RG Otto Wich-
terleho, ZŠ a  MŠ v  Melantrichově 
ulici, ZŠ Jana Železného a ZŠ v ulici 
Dr. Horáka. A to není všechno, další 
„fotovoltaiky“ budou vybudovány 
na střeše nových šaten u  zimního 
stadionu. 

„Celkové náklady na realizaci fotovol-
taiky na uvedené školy včetně nezbyt-
ných posudků a  dozorové činnosti 
jsou kalkulovány na 15 700 000 ko-
run. Na realizaci akce jsou v rozpočtu 
města na rok 2023 schváleny finanční 
prostředky ve výši 10 000 000 korun 
s  tím, že předpokládaná výše dota-
ce pro objekty čtyř škol činí 10 684 
874,29 koruny. Dotace však bude po-
skytnuta ex post. Aby mohly být doda-
vatelem akce realizovány stavební prá-
ce, je nutné schválit chybějící finanční 
prostředky ve výši 5 700 000 korun,“ 

shrnul všechny novinky Jiří Rozehnal 
(ANO 2011), náměstek primátora 
Statutárního města Prostějov.
Zároveň radní doporučí zastupitelům 
schválit rozpočtové opatření ve výši 2 
150 000 na vybudování fotovoltaic-
ké elektrárny na střeše objektu šaten 
zimního stadionu. Celkové náklady 
v tomto případě dosáhnou 6 650 000 
korun s  tím, že 3,5 milionu korun 
může město získat jako dotaci. Dota-
ce však bude připsána až po realizaci 
akce, z tohoto důvodu je třeba schválit 
uvedené rozpočtové opatření.  (mik)

„NEKRMTE JE,“ 

„
,“
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tomáše kalába
fejeton

Mnozí k  tomuto životnímu stylu 
směřují i  v  každodenní reali-

tě. Život stále více dospívajících se 
odehrává na trase lednička – počí-
tač - postel. Přestože v  dospělosti 
k tomu ještě pár míst přidají, náplň 
života budou vždy spatřovat u  ně-
kterého z těchto tří cílů. Jenže zaru-
čí nám takové „prázdniny na Zemi“ 
štěstí? A  jak dlouho budou trvat? To 
jsou zásadní otázky, na které pozoru-
hodným způsobem odpovídá proslulý 
Calhounův experiment. Jeho výsledky 
by měli mít na paměti všichni, kteří ne-
ustále volají po tom, že se chceme mít 
„lépe“. Třeba jako v Japonsku... 

John B. Calhoun byl americký eto-
log, který prováděl experimenty na 

myších. Právě pro ně vytvořil Myší ráj. 
Zvířatům poskytl na omezeném pro-
storu kvalitní potravu, čistou vodu, ve-
terinární péči a odstranil všechny stre-
sové faktory. A co se dělo dál? Během 
první fáze myši čile prozkoumávaly 
nové prostředí, rozdělily si teritoria 
a hledaly vhodný prostor pro hnízdění. 
Následovala „populační exploze“, díky 

níž byly některé sektory očividně pře-
plněné. Přestože se počítalo s  kapaci-
tou tří tisíc myší, stav se zastavil zhruba 
na 2 200 jedincích. Uvnitř společen-
ství se však stále více projevovalo 
něco, co sám Calhoun popsal jako 
„chování zkázy“. Mezi samicemi 
začala hyperaktivita i  agresivita na 
jedné straně a patologická plachost 
na straně druhé. Někteří jedinci se 
začali po výběhu pohybovat pouze 
tehdy, když ostatní spali.

Nové generaci myší se nedařilo 
včlenit do společnosti. Dobře ži-

vené myšky se dožívaly vysokého věku 
a odmítaly své funkce uvolnit mladým. 
Mladí samci nenacházeli uplatnění, 
což vedlo k  agresivním útokům mezi 
sebou. Samice se rovněž stávaly agre-
sivnějšími a jejich schopnost rozmno-
žovat se byla stále více narušená. Stále 
více myší se začalo chovat skutečně 
podivně: žily absolutně odděleně 
od ostatních, nezapojovaly se do 
bojů a  věnovaly se výlučně krme-
ní, pití a  přehnané péči o  svůj ko-
žíšek. Byly bezchybně krásné, ale na 

rozdíl od zbytku populace také velmi 
hloupé, protože nereagovaly na změny 
a podněty z okolí. Doktor Calhoun je 
nazval „krasavci“. 

Celý experiment dopadl tragicky. 
Po nějakém období rovnováhy, 

kdy se stav myší populace ani nezvy-
šoval ani nesnižoval, začaly počty je-
dinců prudce klesat. Posledních tisíc 
jedinců bylo tak sociálně deformo-
vaných, že se vůbec nerozmnožo-
vali. Zvířata žila vedle sebe, aniž by 
si uvědomovala přítomnost ostatních. 
Při přesunu do jiného prostředí nebyla 
schopná normálního života. Nakonec 
zůstalo jen pár „krasavců“. Užívali si 
prostoru, ale o  rozmnožování neměli 
zájem. Poslední myš zahynula 600 dní 
od vzniku „Myšího ráje“.

Calhounův experiment samozřej-
mě nabízí celou řadu analogií 

s  lidskou společností. Už nyní lze 
například v Evropě pozorovat, jak na-
vzdory dostatku zdrojů dochází nejen 
ke stárnutí, ale i k vymírání populace. 
Česká republika aktuálně zažívá 
největší pád porodnosti od počátku 
století. Jedna žena u  nás aktuálně 
průměrně porodí 1,71 dítěte, což 
pochopitelně nemůže stačit, aby se 
populace dlouhodobě udržela ale-
spoň na současné úrovni. Nejdále 
jsou v tomto ohledu v Japonsku, které 
donedávna sloužilo jako vzor tech-

nologického rozvoje. V zemi, kde žije 
125 milionů lidí, se během uplynulé-
ho roku narodilo pouze 800 tisíc dětí. 
Tamní premiér už nyní tvrdí, že situa-
ce je natolik vážná, že pokud Japonsko 
klesající trend v  porodnosti okamžitě 
nezvrátí, ztratí jako společnost svou 
životaschopnost. A zřejmě má pravdu. 
Čeká to i nás?

Lidé od nepaměti snili o tom, že si pro sebe vytvoří vlastní verzi 
ráje. Místo, kde by byl dostatek kvalitních potravin, zdravotnic-
ké péče a co možná nejméně stresu. Určité vodítko nabízí ka-
talogy cestovních agentur, které svým klientům nabízí pobyt 
tam, kde se budou jenom válet, koupat, jíst a pít... 

Ze startu cyklistického závodu a uzavírky 
některých ulic ve městě jsem měl upřím-
ně velké obavy. Zrovna v  ten den mě 
čekala řada návštěv u  lékaře a  další věci 
jsem si potřeboval zařídit zrovna v centru 
města. Musím ale říct, že jsem byl mile 
překvapen. Snad kromě půl hodinových 

komplikacích se to obešlo bez výraznější-
ho zdržení a oproti rokům, kdy zde etapa 
končila to bylo sto a  jedna. Navíc jsem 
ještě i jako nepříliš aktivní fanoušek cyk-
listiky stihl vidět legendu tohoto sportu, 
takže za mě velká spokojenost.
 František Hanák, Prostějov 

Všichni sportovní fanoušci víme, že naše hřiště 1. SK Prostějov v žádném případě 
nesplňuje parametry, aby se zde mohly hrát zápasy druhé nejvyšší fotbalové ligy. 
Od sezony 2025/2026 musí mít mimo jiné každý oddíl vyhřívané hřiště + zavla-
žování + nové osvětlení, a to tento stávající stadion nesplňuje, nemá. Kromě toho 
zázemí pro diváky je také úplně nevyhovující.
Pro porovnání Vám uvedu, kam se na tuto potřebnou dobu bude 1. SK Prostějov 
stěhovat, a i věřím, že fanoušci se budou stěhovat také. Při přečtení dalších řádků se 
vám jistě pomalu zastaví dech. Tak si nový dočasně pro nás domácí stadion představ-
me. Stadion 1. HFK Olomouc, Staškova 28, Olomouc – Holice. Kapacita stadionu 
je 2900 diváků z toho 2600 míst k sezení! Rozměr hrací plochy 105 x 62 metrů. Veš-
keré sedačky po stranách jsou kryté, tribuny poskytují všem divákům výborný kom-
fort při sledování utkání a bezprostřední kontakt s děním na trávníku. Třešničkou na 
dortu na tomto stadionu pak jsou moderní ozvučení, světelná tabule a velice kvalitní 
trávník. Dále jsou k dispozici moderní šatny, klubovna, kanceláře, sklady, prádelna, 
a rehabilitace. Tak již jste se z toho vzpamatovali? A to není ještě všechno. Počet hřišť 

4 hlavní travnaté, vedlejší travnaté, umělá tráva 3G, tréninková travnatá plocha 200 x 
100 metrů. Posilovna, bazén, whirpool, sauna. A to ještě není všechno. Vedle hlavního 
hřiště byla vybudována kvalitní druhá travnatá plocha, kterou využívá hlavně mládež.  
A to není ještě všechno, protože všechna mužstva využívají velkou travnatou plochu 
v těsné blízkosti stadionu o neuvěřitelné rozloze 14000 metrů čtverečních. Zde mu-
sím, a to s radostí konstatovat, že i 1. SK Prostějov má pro mládežníky vybudovaný 
nádherný areál o  třech hřištích za Sportcentrem. Je velmi pěkný, je útulný, je náš. 
Správcem a výborným je od začátku pan Kresta. Ještě důležité upozornění. Parkování 
přímo u stadionu, a i uvnitř je 120 míst zdarma. Všichni věříme, že i Prostějov se bude 
pyšnit novým stadionem splňujícím všechny předepsané podmínky, aby se 2.  liga 
mohla v Prostějově hrát. Vedení, hráči i trenéři pro to udělají maximum. A co naši 
věrní fanoušci. Jistě se nedají zahanbit a většina vyrazí do Olomouce směr Holice, aby 
byli dvanáctým hráčem v novém krásném domovském prostředí.
Spojme se a překonejme takové malé překážky. Hráči a 1. SK Prostějov vás potřebují.
 Antonín Dušek, Prostějov

Roundup je dlouhodobě v Prostějově 
tématem, které rezonuje. Ať už jste 
na straně vládnoucí koalice, nebo 
spíše opozice, tak by mělo být jasné 
jedno. Takové chování, jaké přišlo 
na konci června by se skutečně dít 
nemělo. Napadat pracovníky, kteří 

mají za úkol tyto postřiky ve městě 
dělat je opravdu za hranou. Vážně si 
někdo myslí, že zrovna tento člověk 
za to může? Vždyť jen plní rozkazy 
lidí shora, a  kdyby je nesplnil, tak 
může být bez práce. 
 Marie Jeřábková, Prostějov

ANALÝZA
MARTINA
ZAORALA

Ahoj všichni,
uteklo to jako voda a máme tu nový 
školní rok. Deset měsíců pilné práce, 
jejímž výsledkem bude spokojenost 
žáků, učitelů a  rodičů. To je ta lepší 
varianta, a  teď se na ten školní rok 
podívejme realističtěji. 
Doufejme, že nám celé období vydrží 
ministr, přece jen jejich „úmrtnost“ 
v  této vládě je dost podobná exitu-
sům při ptačí chřipce, vlastně jde také 
o ptáky a jejich kamarády, i když mu-
sím konstatovat, že jsem mile překva-
pen jeho vizemi ohledně přijímacího 
řízení na střední školy, kdy je zastán-
cem zvýšené digitalizace, za kterou 
mu tleskám. 
Opět nás čekají revize školských vzdě-
lávacích plánů, je zvláštní, že tyto 
revize nikdy nepřichází zdola, ale 
z  hůry, tudíž je zase něco direktivně 
nalajnováno a tudíž k ničemu, jelikož 
do toho plká kdejaký neumětel, který 
se schovává buď za neziskovku, pří-
padně střední mezičlánek, za což lze 
zamaskovat různá individua, která 
mne osobně velmi iritují, protože je-
jich vystoupení jsou směsicí arogance 
a pohrdání skutečnými pedagogy a že 
jsem těch vystoupení již zažil a bohu-
žel asi ještě zažiju. 
Do školství také ráda hovoří veřej-
nost rodičovská. Vnímám komuni-
kaci slušnou, konstruktivní a věcnou, 
odmítám řev, nadávky, vyhrožování, 
aroganci moci, to jsem pak dvakrát 
tak zlý a  věřte, že to umím. Repre-
zentativní vzorek jak nemá vypadat 
přístup ke školství ze strany rodičů je 
facebooková stránka Líný učitel, to je 
právě ta směs arogance a  neumětel-
ství, schovávající se za jakési posvátné 
ideje a blaho dětí, daleko realističtěj-
ší stránkou je České školství, kde je 
chvála, diskuze a kritika, a tak to má 
být, protože ani kantor není neomyl-
ný, a je třeba mu to říct. 
A  co děti? Některé se do školy těšit 
budou, některé ne, a  to je normální. 
Dětem je třeba dát prostor ptát se, 
zajímat se a vyvíjet se, bez toho, aby 
je někde glajchšaltoval a říkal jim, že 
tohle jediné je správné, jak se tomu 
děje bohužel dnes, ale snad bude líp. 
Přeji všem slušným lidem, kterých se 
školní rok bude týkat, jen to dobré 
a mysleme pozitivně.

Marty

MARTYHO
SLOUPEK
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Ani pùjèenému koòovi na zuby nekoukej
Při dnešní úrovni vzdělávání si nelze být 
jistý, zdali existuje všeobecná povědo-
most o Erbenových verších, ale že pátek 
nešťastný je den tuší asi mnozí. Když 
vám mnoho let sloužící tiskárna najed-
nou oznámí, že dál pracovat nebude, do-
kud jí laskavě nevyměníte podložku na 
odkapávání inkoustu, kterou podle zlých 
jazyků zřejmě ani nemá, řeknete si, že na 
těch pátcích asi něco bude.
Tentýž den jsem si po více než třicetileté 
praxi připadal jako zelenáč v autoškole. 
Jednička skoro nešla zařadit, navíc spoj-
kový pedál se najednou nechtěl vracet 
úplně do horní polohy. Kruhákem jsem 
tak trochu proskákal a  jak se později 
ukázalo, bylo to ještě velké štěstí. Při ná-
sledujícím pokusu o  nastartování si už 
pedál bez odporu dělal, co chtěl.
Kdo je na autě pracovně závislý, ví, že se 
v takové situaci zatmí před očima. Jenže 
člověk je tvor společenský a přesně tako-
vé situace prověřuje pevné charaktery 

přátel. „Auto budu potřebovat až další 
týden, na pár dnů ti ho půjčím,“ zcela sa-
mozřejmě odtušil Standa, když se náho-
dou dozvěděl, v jaké jsem se ocitl situaci. 
Sláva, stačí cesta přes celé město k němu 
domů a jsem na chvíli zachráněn.
Stál na chodníku s klíči v ruce a svým ty-
pickým širokým úsměvem. „Tak tady to 
máš,“ ukázal na zaparkovaný vůz kla-
sické francouzské značky v provedení dě-
lajícím čest světoznámému španělskému 
malíři. Lačně jsem chňapl po klíčcích, 
jako by si to ještě mohl rozmyslet, a jal se 
nastoupit.
„Jenom ještě…,“ zaslechl jsem za zády 
kamaráda s  dlouhým nádechem, který 
mě měl varovat. „Kupoval jsem novou 
hlavici šaltrpáky, teď ve vedru občas vy-
padává,“ začal Standa a já si pomyslel, 
to je toho, bez toho se nějak obejdu. Jenže 
instruktáž nebyla zdaleka u konce.
„Občas nejdou otevřít zadní dveře, 
když tak musíš nastartovat a  třeba 

i  kousek popojet,“ pokračoval jako 
profík při předávce v  autosalonu. 
„Může se taky zaseknout okénko u ři-
diče, když je stažené, ale normálně 
ho rukou potáhneš a  ono už dojede 
nahoru samo,“ pravil Standa ukazuje 
přitom na tlačítko ovládání oken, kte-
ré bych v těch místech určitě nehledal.
„To nevadí, já stejně větrám okénkem 
u  spolujezdce, aby na mě netáhlo,“ za-
víral jsem raději dveře, abych se ještě 
nedozvěděl další vychytávku. „A  jezdí 
to na benzin, ale na nádržce je napsáno 
diesel, to je kvůli zlodějům,“ slyšel jsem 
ještě zvenčí, když jsem startoval.
Jen jsem zařadil jedničku, hlavice z páky 
upadla a  skončila v  hlubinách pod se-
dadlem. Nu co, pákou se dá řadit taky, 
hlavně že pedál spojky funguje.
Pak jsem si vzpomněl, že jsem se nepře-
svědčil, má-li tohle zajímavé vozítko 
denní svícení. Sotva mi myšlenka prolétla 
hlavou, ozval se telefon.

„Ty máš nějak naspěch,“ slyšel jsem 
známý Standův hlas. „Ještě jsem ti za-
pomněl říct, aby sis rožnul světla, ono 
to sice má denní svícení, ale přitom zase 
nefungujou blinkry, na což nemůžeš 
přijít, protože uvnitř kontrolka bliká, 
ale venku nic nesvítí,“ dokončoval pri-
mární seznámení se svým autem.
Zoufale jsem se rozhlédl po přístrojové 
desce. „No jo, ale kde je přepínač světel?“ 
zeptal jsem se asi blbě. „Přece na blinkru, 
otočný,“ odvětil hlas na druhém konci, 
jako by to byla nejsamozřejmější věc na 
světě. Vzpomněl jsem si na své první auto, 
Oltcita, tam to bylo taky tak nějak.
Koneckonců, budíky jsem taky hledal 
marně. Před volantem nic nebylo, displej 
zobrazující rychlost přímo číslem byl 
kdesi uprostřed palubní desky. Ale konec 
vzdychání, autíčko mně posloužilo, když 
bylo nejhůř. Přiznávám ale na rovinu, 
že jsem ho Standovi po pár dnech s díky 
vrátil. Nervy mám taky jenom jedny, že...

Michal
KADLEC

K

Zase pùjdu na hokej. 
Na hokeji v Prostějově jsem nebyl snad pat-
náct let. Možná i delší dobu. A to nikoliv pro-
to, že by mě tento sport a vlastně fenomén 
českého národa přestal bavit. To vůbec ne. 
K rozhodnutí, že přestanu chodit na zimní 
stadion, na který jsem docházel pravidelně 
fandit od útlého dětství, jsem dospěl z jiné-
ho důvodu.
Proč jsem tedy jako fanoušek prostějovské-
ho hokeje zanevřel, přestože jsem jeden čas 
kromě domácích utkání nevynechal ani je-
den venkovní zápas? Ať už se hrálo v Kadani, 
Sokolově, Jindřichově Hradci, Písku, nebo 
kdekoliv jinde? Možná to bylo drtivé vět-
šině fanoušků Prostějova tehdy jedno, ale 
já jsem se po krachu HC Prostějov v čele 
s Robertem Kolářem a Petrem Zlámalem 
vůbec neztotožnil s nástupnickým klubem 
Jestřábů. A vývoj tohoto nového hokejo-
vého klubu v následujících letech mi dal 
za pravdu. 
Silně mi totiž mimo jiné vadilo, že vedení Jestřá-
bů každoročně spoléhá jen na služby najatých 
„žoldáků“ z celé republiky místo toho, aby do 

kádru zapojilo Prostějováky. Tedy až na pár 
výjimek. Pan Luňák a  spol. navíc absolutně 
nedbali na mládež a na její výchovu. Bylo tedy 
jasné, že „A“ tým mužů Jestřábů není ani kým 
doplňovat, šance pro mladé talenty nebyla. 
Ano, v tomto týmu pak nebyl ani jeden Pros-
tějovan, přestože se klub pyšnil názvem LHK 
Jestřábi Prostějov. Druhým důvodem bylo 
chování pana Luňáka, na něhož si stěžuje snad 
víc jak půl města. Jak probíhá financování z ve-
řejných peněz, to nevíme dodnes. 
Ne, takovému uměle vytvořenému mužstvu 
já nefandím ani náhodou a  už svůj názor 
měnit nebudu. Ale pozor! Teď zase po dlou-
hých a dlouhých letech půjdu v Prostějově 
konečně na hokej. A na opravdový Prostě-
jov! Vznik nového mužstva SK Prostějov 
1913 mě nadchl a  já se teď rád vrátím na 
tribunu našeho „zimáku“ a budu prostějov-
ským klukům držet palce v krajském přebo-
ru. Ano, ať žije hokejový Prostějov! 

Na Prostìjov!

Jasan znièila bouøka

Propíchnuté pneumatiky

Prostějov (jaf) – Vandalství ne-
ustále pokračuje. Tentokrát se 
jednalo o  Studentskou ulici, kde 
neznámý pachatel propíchl pneu-
matiku. Nejspíše navíc nešlo o ná-
hodu, protože oběť tohoto činu 
zažila podobný útok už podruhé 
v  krátkém časovém sledu. Žádné 
další vozidlo přitom poškozeno 
nebylo. Kdo za těmito činy stojí 
a jaký má pro to motiv, zůstává za-
tím neobjasněno. 

„Domácí“ popelnice
na plast nebudou

Prostějov (mls) – Magistrát 
v  uplynulých letech rozdával do-
mácnostem kontejnery na biood-
pad, v případě plastu však o ničem 
takovém neuvažuje. „Už mě nebaví 
neustále vozit odpad v  autě a  ob-
hlížet kontejnery, jestli v  nějakém 
bude trochu místa. Všiml jsem si, 
že ve vedlejších Mostkovicích tyto 
popelnice mají,“ upozornil radnici 
Martin Komínek. Dle vyjádření 
města je systém tříděného odpadu 
vyřešen pomocí stanovišť, která 
jsou rozmístěna po celém Prostě-
jově. Třídění odpadu do malých 
nádob pro každou domácnost je 
dle zástupců města obvyklé pouze 
v  menších obcích tvořených vý-
hradně zástavbou rodinných domů. 

Uzamknuté høištì
Prostějov (mik) – Před dvěma 
lety bylo na Sídlišti Svornosti ve 
Vrahovicích vybudováno oploce-
né sportovní hřiště. Lidé z  okolí 
si však stěžují, že je častěji nepří-
stupné než otevřené. „Už několi-
krát se stalo, že hřiště bylo po celý 
den uzamknuté. Nemohl jsem si 
tak se synem zahrát basketbal,“ 
zalitoval Petr Voříšek z  Vrahovic. 
„Situace bude prověřena, hřiště 
je odemykáno ráno zhruba v 8.00 
hodin a zamykáno po 20.00 hodi-
ně strážníky městské policie. Z dů-
vodu zákroku nebo údržby hřiště 
se to může lišit. V případě, že bude 
hřiště zamknuté, volejte městskou 
policii,“ vzkázala Petra Vymazalo-
vá, referentka informační služby 
prostějovského magistrátu.  

Èekání na poštu

Prostějov (jaf) – V  posledním 
týdnu někteří spoluobčané marně 
čekali na doručení poštovních zá-
silek. Když někomu nepřijde po-
hled z dovolené, mrzí to, nic zásad-
ního se však nestane. Ale v mnoha 
případech, jako je správní řízení 
se lhůtami, může zpoždění pošty 
způsobit velké komplikace.

Èastìjší odvoz se nekoná
Prostějov (mik) – Na tento pro-
blém si stěžují obyvatelé ve vícero 
lokalitách Prostějova, aktuálně jde 
o  stížnosti občanů Čechovic. „Byl 
bych rád, pokud by bylo možné zaří-
dit častější vyvážení velkokapacitních 
kontejnerů na návsi v  Čechovicích. 
Ve většině případů přicházím k  pře-
plněným kontejnerům. Často ne-
chávají ostatní občané kvůli plným 
kontejnerům svůj odpad odložený 
vedle těchto nádob,“ napsal na inter-
netové stránky stránky magistrátu 
Radek Brablec z Čechovic. Odpověď 
z radnice ho ale určitě nepotěšila. „Se 
svozovou firmou je smluvně ujednán 
vývoz polopodzemních kontejnerů 
jedenkrát týdně. Na ostatních stano-
vištích tento problém není. Doporu-
čuje vám využívat i jiná stanoviště na 
tříděný odpad v místní části Čecho-
vice,“ tlumočila názor odboru správy 
a údržby majetku města Petra Vyma-
zalová, referentka informační služby 
prostějovského magistrátu. 
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pro Večerník

původní
zpravodajství

MichalMichal KADLEC KADLEC
Jednatel Domovní správy Prostějov, 
která je provozovatelem obou koupa-
lišť, prozatímní návštěvnost Večerníku 
zatím příliš obsáhleji nekomentoval. 
Ale konkrétní čísla přece jen prozradil. 
„Aquapark v  Krasicích navštívilo od 
1. června do 27. srpna celkem 34 174 
lidí. Co se týká koupaliště ve Vraho-
vicích, tady to bylo ještě méně, a  to 
přesně 16 996 osob,“ spočítal Večer-
níku Vladimír Průša. 
Podle těchto zveřejněných čísel je jas-
né, že letos se žádné návštěvnické re-
kordy netrhají. Když se podíváme do 
historie, tak aquapark v  Krasicích 
zatím drží rekord z roku 2015, kdy 
bránou tohoto největšího prostě-
jovského koupaliště prošlo celkem 
neuvěřitelných 76 822 lidí! A když se 
zpětně podíváme na prozatímní letošní 

návštěvnost, zůstala pod hranicí čtyři-
ceti tisíc. „Musíme si uvědomit, že letos 
v srpnu jsme měli kvůli nepříznivému 
počasí dva týdny zavřeno. I s ohledem 
na tento fakt jsem s celkovou návštěv-
ností celkem spokojen,“ nezbavuje se 
Průša optimismu ani ve chvíli, kdy už 

je jasné, že proti rekordnímu roku 2015 
bude letošní návštěvnost aquaparku 
zhruba jen poloviční. 
Šéf Domovní správy je tak už nyní smí-
řen s  tím, že koupaliště v  Prostějově 
toho v letošním roce moc nevydělají.
„Snad nebude ztráta tak dramatic-

ká, jak se ještě přede dvěma týdny 
jevilo. Právě poslední dva tropické 
týdny návštěvnost zvýšily, a tak jsme 

se snažili manko dohnat. Věřím, že 
na konci sezóny budeme v  přípa-
dě obou koupališť provozně okolo 

PROSTĚJOV Krasický aquapark ani vrahovické koupaliště bohužel letos mnoho návštěvníků 
nepřilákaly. Průměrnou návštěvnost hlásí Domovní správa i poté, co během letních prázdnin 
meteorologové zaznamenali poměrně značný počet tropických dní. Na podrobnější rozbory 
důvodů, proč koupaliště letos netáhla, bude ještě spousta času. Večerník v tuto chvíli zajímalo, 
kolik přesně aquapark i vrahovický „koupák“ navštívilo lidí a jak byli příchozí spokojeni s kvalitou 
nabízených služeb. Ještě předtím je ale třeba poznamenat, že již od pondělí 28. do pátku 1. září 
bylo kvůli nepříznivému počasí zavřeno. Obě koupaliště se otevřela ještě na uplynulý víkend 
2. a 3. září, od dnešního dne, tj. pondělí 4. září, už klíče nebudou potřeba.

Aquapark i vrahovický „koupák“ se pro letošek zavřely  

Zdroj: Domovní správa Prostějov

Zdroj: Domovní správa Prostějov

Skoro milion korun

PROSTĚJOV Rada města Prostějova
se na svém jednání předminulý 
čtvrtek zabývala dalšími výkupy po-
zemků pro jižní prstenec. Tato pro-
blematika pro vytvoření rozsáhlého 
pásu zeleně na jihu města je řešena 
od ledna 2019. Na území označované 
zjednodušeně pojmem jižní prstenec 
byla zpracovaná územní studie, která 
řeší území přes 30 hektarů. 
„Jde především o  dva pozemky v  části 
první etapy realizace zeleného prstence, 
na který je již zpracována projektová do-
kumentace. Opět jsem oslovila zbývající 
vlastníky a  jsem nesmírně ráda, že nám 
vyšli vstříc a pozemky městu prodají. Jde 
totiž o významný projekt související se ži-
votním prostředím. Jižní prstenec by měl 
pomoci snížit prašnost a  obecně zlepšit 
ve městě ovzduší, proto máme zájem na 
jeho vytvoření,“ nechala se slyšet první 
náměstkyně prostějovského primátora 
Milada Sokolová (ODS spolu s  nezá-
vislými kandidáty města Prostějov). 
V  rámci řešené části 1. etapy zbývá 

dořešit poslední pozemek ve vlast-
nictví soukromé osoby a dohodnout 
podmínky převodu dvou pozemků 
se Státním pozemkovým úřadem.
V  rámci aktuálně projednaného výku-
pu pozemků pro jižní prstenec jsou dále 
řešeny výkupy spoluvlastnických podílů 
u  dvou pozemků ve 2. etapě od jejich 
spoluvlastníků, se kterými se rovněž po-
dařilo dohodnout na prodeji.
Území takzvaného jižního prstence 
je přibližně ohraničeno ze západu 
Čechovickou ulicí, z východu Brněn-
skou ulicí, v šířce pásu ohraničeného 
ulicí Jaroslava Kaštila až po ulici Za 
Určickou. 
V tomto území je dotčeno zhruba 60 po-
zemků různých vlastníků v katastrálních 
územích Prostějov, Krasice a Čechovice 
u Prostějova. Město Prostějov postupně 
osloví všechny vlastníky. Radní aktuálně 
doporučují zastupitelům schválit roz-
počtové opatření ve výši 900 000 korun 
na výkupy pozemků od sedmi vlastníků. 

(mik)

Strom u Hlouèely nechalo mìsto pokácet
PROSTĚJOV Bouřka a  silný vítr v  sobotu 
26.  srpna poškodily také vzrostlý strom v  leso-
parku Hloučela. Pracovník společnosti FCC 
Prostějov upozornil správu majetku města na 
havarijní stav jasanu rostoucího mezi Kostelec-
kou ulicí a občerstvením Cavalo.
Strom má podle zpracované inventarizace zhorše-
ný zdravotní stav, stabilitu a nevhodné tlakové vět-
vení na bázi kmene. „Vzhledem k tomu, že strom 
roste nad discgolfovou jamkou číslo 8 u  frekven-
tované pěšiny a byla tak ohrožena bezpečnost ko-
lemjdoucích, bylo nutné dřevinu okamžitě poká-
cet z důvodu provozní bezpečnosti. Za pokácený 
strom vysadí město Prostějov ve vhodném období 
v lokalitě lesoparku Hloučela adekvátní náhradu,“ 
ujistila Milada Sokolová (ODS spolu s  nezávislý-
mi kandidáty města Prostějov), první náměstkyně 
prostějobvského primátora.  (mik)

PROSTĚJOV Sedmá etapa značení jízdních kol bude 
v Prostějově napíše další díl v úterý 5. září. Právě v ten-
to den budou mít cyklisté, kteří pojedou okolo kina 
Metra 70, šanci nechat si označit a zaregistrovat do ce-
lostátní evidence své jízdní kolo, koloběžku nebo kom-
penzační pomůcku. 
Strážníci budou u kina Metro ve Školní ulici pro případné zá-
jemce připraveni v době od 15.00 do 18.00 hodin. Značení 
bude probíhat v modrém stanu městské policie na zpev-
něné ploše před kinem Metro 70. Poslední značení se pro 
zájemce uskuteční 7. září v Kolářových sadech u hvěz-
dárny, a to opět ve stejný čas od 15.00 do 18.00 hodin. 
„Případní zájemci, kteří by chtěli této služby v  terénu 
využít, by si s sebou měli vzít řádně očištěné jízdní kolo, 
občanský průkaz a doklad o nabytí jízdního kola, který 
je možné na místě nahradit čestným prohlášením. I když 

značení a  registrace zaberou v  průměru 15 minut, je 
nutné počítat i  s možnou delší čekací dobou, jelikož se 
mohou tvořit fronty. V případě deštivého počasí nebude 
značení realizováno z  technologických důvodů,“ uvedl 
Petr Zapletal.  (mik) 
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„Vem si prášek, vem si prášek…“ Jak často vás posílá podvědomí 
do skříňky, šuplíku či lékárničky pro kulatý, podlouhlý či jinak tvaro-
vaný „koláček“. Slupnete ho, kdykoli vás trápí bolesti, horečky, ner-
vy. A přece to není tak dávno, co naši předkové v touze cítit se zase 
dobře využívali bylinek, zaříkání či nejrůznějších lektvarů. Uměli je 
udělat lidé nadaní, kteří rozuměli lidské duši a také přírodě. Dnes se 
na druidy, báby kořenářky či zaříkávače už neobracíme, prostě za-
jdeme do lékárny a necháme si poradit od renomovaných lékárníků. 
Abyste do historie lékárnictví mohli trochu nahlédnout, nabízí vám 
PROSTĚJOVSKÝ Večerník tuto tematickou dvoustranu. 

Texty připravila: Kristýna Bohatová 

Lékárenství prošlo dlouhodobým 
vývojem, než získalo dnešní podo-
bu. Už v pradávných dobách před 
mnoha tisíci lety se objevovali je-
dinci, kteří uměli připravit léčivé 
přípravky a  uměli je také použít 
k  léčení nemocí i ošetření nejrůz-
nějších poranění a úrazů. Tito lidé 
postupně své znalosti a schopnosti 
rozvíjeli, věnovali se novým zkuše-
nostem a jejich zájem se soustředil 
výhradně tímto směrem. Později 
se vyčlenila skupina jedinců, kteří 
dokázali vyrobit léčivý přípravek 
a  použít ho k  uzdravení čí ošet-
ření nemocného nebo poraněné-
ho. Byli to první léčitelé a  jejich 
schopnosti a  dovednosti byly pro 
celou společnost nenahraditelné, 
požívali proto velké vážnosti a také 
důvěry. 
Ve starověku se tito léčitelé věnovali 
hlavně poznávání léčivých účinků 
rostlin a přírodních látek. Zato stře-
dověk přinesl rychlý rozvoj farma-
cie a  také chemie, která ve farmacii 
zaujímá velmi důležité místo. Síť 
lékáren se začínala rozrůstat. Vzni-
kaly lékárny „klášterní", které byly 
uzavřené a  sloužily jako ústavní lé-
kárny jen malému okruhu pacien-
tů. „Veřejné" lékárny byly otevřené 
každému, patřily městu a vedl je tzv. 
„provizor". V 17. století vzniklo další 
množství jak veřejných, městských 
lékáren, tak i  klášterních. Kladně 

se stále zvyšuje, objevují se nové 
lékové formy. Výzkum nových léčiv 
pokračuje, provádí se studie proká-
zaných účinků léčiv, porovnávací 
studie a výsledky vědeckého bádání 
nám jistě v  budoucnu mohou při-
nést nové léky i proti chorobám, kte-
ré v současnosti ještě léčit neumíme. 

PROFESE LÉKÁRNÍKA 
jsou hodnoceny lékárny, které vzni-
kaly v  hospitálech zdravotnických 
zařízení řádu Milosrdných bratří, jež 
doplňovaly nemocnice. Lékárny už 
dostávaly svůj dnešní ráz a  lékární-
ci začali být velmi váženými a  také 
uznávanými odborníky.
Nástup nových věd jako biochemie, 
farmakologie, toxikologie přicházel 
s  přelomem středověku do nové 
doby a měl přímo revoluční charak-
ter. Začal podrobný výzkum fyzio-
logických účinků léčiv v organismu, 
výzkum chemického složení léčiv 
a vhodnou úpravou i zvyšování léči-
vého účinku látek a zároveň snížení 
případných nežádoucích účinků. 
Vznikaly nové a  nové léčivé látky 
a chemicky se upravovaly k dosažení 
stále větší účinnosti. Později se tyto 
látky i  syntetizovaly. Jedním z  prv-
ních synteticky vyrobených léků byl 
Aspirin. Dodnes je to nejznámější 
lék se širokým účinkem, který má 
stále své příznivce.
V  současné době farmacie doznala 
spoustu změn. Sortiment léků se 
v  posledních letech až neuvěřitelně 
rozrostl, sortiment potravinových 
doplňků a  zdravotnických potřeb 

pro více info 
o lékárnách

navštivte
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Vrahoviètí si
dìlají srandu 

➢ z titulní strany
VRAHOVICE Když to přišlo, 
tak to přišlo... Není tomu tak 
dávno, co pán středního věku 
vykonal velkou potřebu bez ja-
kéhokoliv studu přímo vedle 
zastávky nádraží ve Vrahovicích. 
A  situaci zvěčnil jeden z  pozor-
ných spoluobčanů, který nevá-
hal a snímek umístil na sociální 
sítě. Reakce na sebe nenechaly 
dlouho čekat.
 „Co je to za debila?“ rozčílil se na 
sociální síti jeden z  diskutujících. 

„Když už, tak o  kus dál je křoví 
a  zeď,“ poznamenal Pavel Dopita 
junior, přičemž další z  přispěvatelů 
označený jako Jedinečný Jedinec vše 
zhodnotil velice pragmaticky. „Ten 
musel mít hovno jako grizzly, ještěže 
nevyvrátilo tu lampu!“ 
Kálející muž ovšem na vrahovickém 
facebooku našel i zastání. „Ježíši, tak 
chudák se chtěl vykadit, neměl kde, 
a hned je z toho takové haló,“ uved-
la ke zveřejněným snímkům velice 
správně Marie Suchomelová. A tak-
to se tady prosím bavíme. A je nám 
fajn!   (mik)

PROSTĚJOV Školní prázdni-
ny opět utekly jako voda a právě 
dnes, tj. v  pondělí 4. září, nastal 
začátek školního roku.  V  rámci 
kontroly na bezpečnost a plynu-
lost silničního provozu budou 
strážníci dohlížet na bezpečné 
přecházení u  základních škol 
a v jejich okolí. 
„Hlavním úkolem hlídek bude nejen 
příchod dětí do škol, ale samozřejmě 
i poklidný odchod domů. Děti jsou 
myšlenkami ještě na prázdninách, 
a proto je důležité, aby si připomně-
ly, jak správně přecházet vozovku 
a také bezpečné chování v silničním 
provozu. Dopravní situace vzhle-
dem ke zvýšenému provozu budou 
vyžadovat ze strany řidičů pozor-
nost, předvídavost a  velkou trpě-
livost.“ uvedl Petr Zapletal, vrchní 
inspektor Městské policie Prostějov. 
Jak dodal, v pravidelných dohledech 
u přechodů pro chodce budou stráž-
níci pokračovat v  průběhu celého 
školního roku.  (mik)

j
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B-komplex 

Signály nedostatku vitaminu B často 
nebývají vážné, ale umí znepříjem-
nit život. Mezi běžné příznaky patří 
bolest hlavy, podrážděnost, slabost, 
chlad nebo mravenčení v  konče-
tinách. Nedostatek se projevuje 
také na kůži drobnými prasklinka-
mi nebo vyrážkou, výskytem aftů, 
koutků nebo oparů. I když příčinou 
těchto potíží může být jiný problém, 
doplnění B-komplexu tělu jen pro-
spěje.
Vitamin B má mnoho podob a  každá 
plní v lidském těle svoji funkci. Vyskytují 
se často skupinově ve stejných potravi-
nách, a i v podobě doplňků stravy jsou 
připravovány jako skupina vitaminů B 
s označením B-komplex. „Komplex vi-
taminů B podporuje optimální funkce 
v  našem těle a  svými specifiky se vzá-
jemně doplňují. Například vitamin B1, 
B2, niacin (B3) a biotin (B7) se podílejí 
na různých aspektech tvorby energie 
a  správné činnosti nervové soustavy, 
vitaminy B2 a  B7 k  udržení zdravých 
sliznic. Vitaminy B12 a B9, známý také 
jako kyselina listová, podporují správ-
né dělení buněk, proto význam tohoto 
vitaminu roste především u  těhotných 
žen,“ objasňuje účinky vitaminu Lenka 
Winklerová (na snímku), vedoucí jedné 
z lékáren AGEL.
Náš organismus si u  většiny vitaminů 
skupiny B nevytváří zásoby, a  proto 
je třeba každý z  těchto vitaminů pra-

videlně přijímat v  jídle či doplňcích 
stravy. Vitaminy skupiny B jsou bohatě 
zastoupeny v luštěninách, celozrnných 
obilovinách, houbách, ořechových a ji-
ných semenech, listové zelenině, citru-
sech a melounech, ale také v sušených 
pivovarských kvasnicích a mnoha živo-
čišných zdrojích bílkovin, jako je maso, 
ryby, vejce, mléko a vepřové maso. „Vy-
berte si denní čas užívání B-komplexu 
podle svého uvážení tak, abyste na něj 
nezapomněli. Obvykle se doporuču-
je užívat ho ve stejnou dobu, nejlépe 
hned ráno se snídaní. V  případě, že 
užíváte nějaké léky, poraďte se nejdříve 
s lékařem či lékárníkem, zda je vhodné 
kombinovat je společně s  B komple-
xem,“ radí lékárnice způsob užívání B-
-komplexu ve formě doplňků stravy.
Na zvýšený příjem vitaminů skupiny B 
by měly dbát především osoby s chro-
nickým onemocněním, osoby starší 50 
let a těhotné ženy. Hladinu vitaminů B 
v těle významně ovlivňuje také životní 
styl a typ stravy. Deficit „béček“ může 
způsobit nadměrná konzumace al-
koholu, ale také málo vyvážená nebo 
chudá skladba jídelníčku, jak uvádí lé-
kárnice Winklerová: „O vyvážené stra-
vě se hovoří v  různých souvislostech. 
Důležitá je především pestrost jídelníč-
ku, který zahrnuje jak rostlinnou, tak 
živočišnou stravu. Například některé 
redukční diety nebo špatné složení ve-
getariánské a  veganské stravy mohou 

vést k nedostatku vitaminu B. Příčinou 
deficitu však mohou být i  další vlivy, 
které negativně ovlivňují příjem potra-
vy, jako jsou nemoc nebo stáří.“ 
Nedostatek vitaminu B je možné 
diagnostikovat i  z  vyšetření krve na 
základě žádanky lékaře. Doplňování 
B-komplexu dle doporučeného dávko-
vání na obalu se však není třeba obávat, 
protože případné přebytky vitaminů 
tělo vyloučí močí. Pravidelné užívání 
B-komplexu navíc údajně odpuzuje 
komáry a klíšťata. Tento vysloveně letní 
účinek vitaminu B však nebyl oficiálně 
potvrzen.

PODOB
dějinných 

Jestlipak víte, kde v Prostějově byla? Pokud tipujete klášter Milosrdných bratří, 
tak ano. V dětství jsem tam kvůli opakovaným zánětům středního ucha trávila 
spoustu času. Když jsem čekávala na babi či mámu na jedné ze židliček, kouka-
la jsem na krásně malovaný strop a zapomínala na bolest. Bylo to uklidňující. 
Nejen obrázky, ale i  tichý hovor pacientů s  lékárníky, ťukání paliček drtících 
v porcelánových miskách příměsi do mastí, léků či kapek. A jak to tam vonělo 
čistotou, dálkami… Je velká škoda, že dnes z kdysi krásné lékárny zůstaly jen ty 
stropní malby, a to ještě hodně poničené. Vybavení odvezli někdy v roce 2018 
neznámo kam.  



notami, jako je vzájemný respekt, 

pro Večerník

EXKLUZIVNÍ
reportáž

MichalMichal KADLEC KADLEC
Středeční odpoledne nebylo zrovna slu-
níčkem vyšperkované, přesto si do sídla 
Rodinného centra Vlčáci našly cestu 
desítky rodičů s nejmenšími dětmi. „Ro-
dinné centrum Vlčáci jsme založili letos 

v  dubnu. Když se mi narodila dcerka, 
sama jsem hledala nějaké kroužky. Do-
cela se mi to zalíbilo, takže sama jsem si 
udělala nějaké kurzy pro pohybové akti-
vity pro menší i větší děti. A protože jsem 
měla chuť tyto aktivity rozvíjet, založila 
jsem si vlastní rodinné centrum,“ svěřila 
se Večerníku majitelka Rodinného cen-
tra Vlčáci Barbora Volfová. 
Proč zrovna Vlčáci, je jasné. V němči-
ně totiž Wolf znamená vlk...  
V  Prostějově už dvě fungující rodinná 
centra jsou, konkurence se ale neobává. 

„Myslím si, že počet rodinných center 
v našem městě ještě není dostatečný na to, 
kolik je tady dětí. My tady máme kroužky 
či kurzy pro dětí od tří měsíců až do devíti 
let. Ovšem určité lekce máme i pro dospě-
láky, většinou samozřejmě z  řad rodičů 
dětí, které jsou u nás zapsány. Do budouc-
na plánujeme i hlídání dětí pro maminky 
pracující z  domova, chystáme se zapojit 
i  seniory z  domovů seniorů pro práci 
s dětmi, kterým chybí babička nebo děde-
ček. Chceme tak propojit při naší činnosti 
lidi všech věkových kategorií a bude moc 

fajn, když se všichni u nás budou setkávat 
a  sbližovat se,“ prozradila něco ze svých 
dalších plánů zakladatelka Rodinného 
centra Vlčáci. Barbora Volfová je záro-
veň certifikovaná lektorka lekcí pro 
děti od tří měsíců do devíti l e t 
věku a  také lektorka těho-
tenského a  poporodního 
cvičení a instruktorka jógy. 
Ale zpět ke středeční 
akci při Oslavě léta. 
Rodiče s malými dětmi si 
v  centru užili spoustu krás-
ných chvilek. „Připravili 
jsme pro návštěvníky několik 
zábavných her a soutěží, a to jak přímo 
v  našem sídle, tak v  nedalekém parčí-
ku. Rodiče s  dětmi si mohou zároveň 
prohlédnout celý interiér našeho centra.
Nechyběly různé pohybové aktivity i for-

mou cvičení s maminkami při básničkách 
a  říkankách. Cvičíme na gymnastických 
balónech, na podložkách, máme tady re-
laxační chvilku s cvičením jemné motori-
ky a mnohá další stanoviště. Děti se tady 
dnes pobaví s rodiči i na opičí dráze, ven-
ku pak pro všechny máme připravenou 

speciální zábav-
nou stezku,“ dodala Barbora Volfová. 
Rodiče se ve středu odpoledne 
i  se svými dětmi rozloučili s  létem 
v  Rodinném centru Vlčáci. A  jejich 
úsměvné reakce svědčily o  tom, že 
byli náramně spokojeni.
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Vlèáci si vychutnali
Rodinné centrum navštívili spokojení rodiče s malými dětmi

PROSTĚJOV V letošním roce vzniklé nové Rodinné centrum Vlčáci sídlící v ulici Šárka v Prostějově se 
do své činnosti pustilo s vervou a pro nejmenší drobotinu a samozřejmě i pro rodiče uspořádalo už 
několik akcí, kurzů či zábavných setkání. Minulou středu odpoledne se v tomto centru, ovšem i ne-
dalekém okolí, uskutečnila Oslava léta, které se zúčastnily desítky dětí, a to od batolat až po školou 
povinné. Rodinné centrum Vlčáci pro ně připravilo nespočet her a soutěží. A nádherné, byť trošku 
chladnější odpoledne, si užili také dospělí a s nimi se všemi také PROSTĚJOVSKÝ Večerník.

saa jak se děti bavily v centru vlčáci…jjaakk see ddětti bbbaavvillly vv ccceenntrrru vvvlčččácci……… 3x foto: Michal Kadlec

 Foto: Michal Kadlec

Oslavu létaOslavu létaOslavu léta

DNY OTEVØENÝCH DVEØÍ
A ZÁPIS NA ŠKOLNÍ ROK 2023/2024 
aneb
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Želeč (jaf) – Stavební práce na nové 
komunikaci v  Želči nadále pokračují 
a  od neděle 3. září se také posunula 
částečná uzavírka silnice třetí třídy. Ten-
tokrát se bude jednat o silnice směrem 
na Brodek u Prostějova a také na Chval-
kovice na Hané. Uzavírka by měla trvat 
do 20. září. Uvedeným úsekem bude 
umožněn průjezd linkových autobu-
sů, ale dočasně se mění zastávka Želeč 
– kříž, která bude nově na chodníku 
u rodinného domu č. p. 34. 

Prostějov (jaf) – Ode dnešního dne, 
tj. pondělí 4. září do středy 13. září 
proběhne nepřetržitá výluka traťové 
koleje mezi Prostějovem a Olomoucí. 
Spoje mezi těmito dvěma městy tak 
budou obstarány náhradní autobuso-
vou dopravou. 

Hruška (jaf) – V obci na jihu regionu 
se podařilo kompletní uzavírku silnice 
odstranit ještě před původním termí-
nem a od pondělí 4. září budou linky 
autobusů opět vedeny v původní trase 
dle kmenových jízdních řádů. 

Prostějovsko (jaf) – Na interne-
tových stránkách Integrovaného 
dopravního systému Olomouckého 
kraje idsok.cz naleznou občané kraje 
navržené změny v jízdních řádech od 
10. prosince 2023. V případě připomí-
nek na spoje, které se dotýkají i jejich 
jízd, je třeba vše nahlásit nejpozději do 
11. září. Poté už na podněty nebude 
brán zřetel. Jisté změny jsou plánová-
ny i na Prostějovsku. 

RYCHLÝ
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VZNIKNE

pro Večerník 

Martin
ZAORAL

původní
zpravodajství

Podle materiálu z  ministerstva by 
potenciální objem nové přehrady na 
katastru Horního Štěpánova byl 5,9 
milionu kubíků vody. Nová přehra-
da by se stala vodním zdrojem pro 
problematickou oblast tzv. Malé 
Hané a  zajistila by ekologické 

průtoky v  říčkách Jevíčka a  Tře-
bůvka. Byla by přitom využitelná 
i pro vodárenské účely. Už nyní je 
krásné údolí zajímavé tím, že v něm 
žije ohrožený ledňáček říční, mlok 
skvrnitý, stejně jako tím, že zde ros-
tou některé vzácné rostliny. 
Aktuálně však na místě možné pře-
hrady roste 35 hektarů lesa, výrazně 
menší část pozemku tvoří pole a také 
protékající říčka. Pokud by přehrada 
skutečně vznikla, znamenalo by to 
stěhování pro obyvatele dvanácti 
domů a jedné chaty. 

V  celém Olomouckém kraji by 
časem mohlo přibýt hned devět 
nových přehrad. Podle dokumen-
tu, který mapuje vhodné lokality, by 
další z nich mohla vzniknout poblíž 
Otaslavic v  turisticky atraktivním 
údolí říčky Brodečky. Plán počítá 
s  využitím pozemku o  rozloze sto 
hektarů s  lesy, zemědělskou půdou 
a Myslejovickou nádrží.
Přehrada u  Otaslavic by pojala 
15,3 milionu kubíků vody a slou-
žila by jako záložní vodárenský 
zdroj Opatovické nádrže. Plán 
výstavby přehrady schválilo minis-
terstvo s ohledem na negativní vlivy 
postupujícího sucha. V  horizontu 
padesáti až sto let předpokládají od-
borníci s  úbytkem zhruba čtvrtiny 
povrchových vod. 
Co na to říkají zainteresovaní? Do-
čtete se v příštím čísle!

HORNÍ ŠTĚPÁNOV, OTASLAVICE Něco takového by tu asi ni-
kdo nečekal! Ministerstvo zemědělství a životního prostředí 
již před časem schválilo strategický dokument, který obsahuje 
celkem 65 míst, kde by v budoucnu mohly vzniknout přehra-
dy. Jedním z nich je i veskrze malebné údolí říčky Úsobrnky 
tekoucí z Nových sadů u Horního Štěpánova do Úsobrna. 
Další a ještě větší nádrž by mohla vzniknout u Otaslavic!

Plány by tu byly!

 Foto: www.eagri.cz

URČICE Štěstí v  neštěstí měl 
mladík, který ve středu dopo-
ledne narazil ve směru z  Určic 
do Prostějova u  cihelny do stro-
mu. Pravděpodobně svou jízdu 
nepřizpůsobil stavu mokré vo-
zovky a  od stromu se otočil o  sto 
osmdesát stupňů a  zastavil se až 
v  poli. Na místě zasahovaly složky 
integrovaného záchranného systému. 
Mladík naštěstí vyvázl bez vážnějšího 
zranění, sešrotovanou přední část 
vozidla hasiči odklidili. 
Ve středu 30. srpna krátce před de-
vátou hodinou havaroval na silnici 
vedoucí do Určic osobní vůz Volks-
wagen Golf. Mladý řidič u  skládky 
FCC automobil neovládl a narazil do 
stromu, načež skončil v  nemocnici. 
Naštěstí jen s lehkým zraněním. Vše 
se událo v zatáčce u cihelny, na jejíž 

nebezpečí řidiči často upozorňují. 
V  případě mokré vozovky se pak 
může stát cokoliv...
„Mladý řidič osobního vozidla jel ve 
směru od Určic na Prostějov a zřejmě 
vlivem rychlé jízdy dostal v  levoto-
čivé zatáčce smyk, načež vyjel vlevo 
mimo komunikaci, kde přední částí 
vozidla narazil do vzrostlého stromu. 
Po nárazu vyjelo auto vpravo mimo 
komunikaci,“ popsala nehodu Miluše 
Zajícová, tisková mluvčí Krajského 
ředitelství policie Olomouckého kraje. 
Na místo přispěchali také hasiči, kte-
ří muži poskytli první pomoc a  po 
příjezdu ZZS jej předali do péče zá-
chranářům. „Zajistili jsme místo proti 
vzniku požáru a řídili jsme kyvadlově 
dopravu v  nepřehledném úseku ko-
munikace až do příjezdu dopravní 
policie,“ potvrdila tisková mluvčí HZS 

Olomouckého kraje Lucie Balážová.
Mladý muž bez viditelných po-
ranění byl při vědomí. Posádka 
rychlé záchranné pomoci pacienta 
zajistila a  vyšetřila. „Protože si stě-
žoval na pohmoždění hrudníku od 
bezpečnostních pásů, byl převezen 
na dovyšetření na chirurgickou am-
bulanci prostějovské nemocnice,“ do-
plnila pro Večerník mluvčí záchranky 
Lucie Mikisková.
Dechová zkouška byla u řidiče prove-
dena s negativním výsledkem měře-
ní. Ke zranění dalších osob nedošlo. 
Hmotná škoda byla předběžně vyčís-
lena na 30 000 korun. „Jel jsem kolem 
chvíli poté, co se to stalo. Kluk měl kli-
ku, že od Prostějova v té chvíli nikdo 
nejel, jinak z  toho mohl být hodně 
velký průšvih,“ svěřil se Večerníku je-
den z řidičů. (kib, jaf)

Golf napálil do stromu 



VRCHOSLAVICE Předminulá 
neděle byla ve Vrchoslavicích ve 
znamení odstraňování škod po 
noční bouřce. Obec zasáhla v plné 
síle, mimo jiné poničila střechy 
a vyvrátila stromy. Nejvíc se vyřá-
dila na hřbitově, kde zcela zničila 
řadu náhrobků. A  nebylo to jedi-
né místo prostějovského regionu, 
kde padaly bleskem zasažené stro-
my a létalo vše lehce připevněné…
Místní dobrovolní hasiči během so-
boty 26. a neděle 27. srpna zasahovali 
u  13 událostí nejen v  domovských 
Vrchoslavicích, ale i v Mořicích a Un-
čicích. „V sobotu to byl ve třiadvaceti 
hodin požár trafostanice, před půlno-
cí jsme odstraňovali strom přes cestu 
a  spadené dráty na zemi. Krátce po 

čtyřiadvacátého hodně jsme se přesu-
nuli do Mořic, kde nás čekaly dva spa-
dené stromy – jeden na silnici, druhý 
přes cestu u benzinky. Totéž jsme ře-
šili v Unčicích a následně zase u nás 
v  obci,“ popsali hasiči horké chvilky 
po bouřce.  
Ve Vrchoslavicích pak už zůstali až 
do rána. Pomáhali s poškozenou stře-
chou na rodinném domě, smrkem, 
který spadl na plot i střechou stodoly, 
již odnes vítr. „O půl deváté vyjeli na 
cyklostezku, kde odstraňovali asi pat-
náct spadlých stromů,“ informoval 
o dalším zásahu starosta obce Dušan 
Svozílek. 
Následně hasiče čekala další utrže-
ná střecha na rodinném domě a dva 
stromy, jeden na plotě u  fotbalové-

ČECHY POD KOSÍŘEM Ja známo, Vesnicí roku 
v Olomouckém kraji se stala obec Čechy pod Kosířem. 
Vítězství znamenalo postup do celostátního kola sou-
těže, která je v Programu obnovy venkova vyhlašovaná 
již od roku 1995. V něm se Čechy utkají s dalšími dva-
nácti finalisty. K vítězství v prestižní anketě jim můžete 
pomoci svým hlasováním i vy.  
Do celostátního kola pak postupuje za každý kraj vždy ma-
ximálně jedna obec, které byla udělena Zlatá stuha v kraj-
ském kole. V  rámci celostátního kola jsou vyhodnocena 
první tři místa. Obce přihlášené do soutěže jsou hodnoce-
ny v následujících oblastech: koncepční dokumenty, spo-
lečenský život, aktivity občanů, podnikání, péče o stavební 
fond a  obraz vesnice, občanská vybavenost, inženýrské 
sítě a úspory energií, péče o veřejná prostranství, přírodní 

prvky a zeleň v obci, péče o krajinu, připravované záměry 
a informační technologie obce.
Vítěz celostátního kola soutěže postupuje do soutěže 
Evropská cena obnovy vesnice. Tuto soutěž vyhlašuje 
Evropská pracovní společnost pro rozvoj venkova a obnovu 
vesnice (Europäische Arbeitsgeselschaft Landentwicklung 
und Dorferneuerung ARGE) ve dvouletém intervalu.

Hlasovat pro Čechy pod Kosířem můžete na 
https://vesniceroku.cz/o-soutezi/isoutez?id=2119, 
a  to do příštího pátku 15. září 2023 do 20.00 hodin. 

Každý den můžete zaslat jeden hlas. 

pro Večerník

původní
reportáž

MichalMichal KADLECKADLEC
„Slavíme menší jubileum, naší Smržic-
ké šlapce je letos pětadvacet let, je to už 
velká holka,“ přivítal všechny účastníky 

Zdeněk Balcařík, jeden z hlavních orga-
nizátorů akce, který v historii nechyběl 
při jediném ročníku. 
Večerník se ho zeptal na změny, které 
pořadatelé pro účastníky šlapky připra-
vili. „Letos jsme pro cyklisty, kteří si to 
s ní přijeli užít, nachystali úplně nové 
trasy, které vedly oproti loňským víc na 
severozápad přes Lázně Slatinice a do 

okolí Kladek a Konice. Tradiční kont-
rolní stanoviště na Velkém Kosíři a na 
Běleckém Mlýně na nich ale nechybě-
la,“ přiblížil Zdeněk Balcařík. 
Slunečné počasí a teplo přilákaly na start 
stovky účastníků nejrůznějšího věku. 
Silniční trasy kvůli velkému provozu už 
tak nelákají, takže na ně vyjelo 162 cyk-
listů a 254 jich vyrazilo do terénu na hor-

ských kolech. Největší zájem byl o trasu 
27 kilometrů, na kterou jich jelo 78. Na 
nejdelší silniční trasu 176 kilometrů 
na Praděd a  zpět vyjelo 7 cyklistů, 
kterým se měřil čas. Nejrychlejším 
z nich se stal Miloslav Lužný z Vícova, 
který to zvládl za 5 hodin a 46 minut. 
O cyklisty se v místě startu a cíle a na de-
víti kontrolních stanovištích staralo 41 

členů Klubu Českých turistů Smržice, 
takže celkově měla Smržická šlapka 457 
účastníků,“ vyčetl z čísel Balcařík, který 
vzápětí zmínil i menší problémy na tra-
sách. „Do cíle dojeli všichni v pořádku, 
některé akorát trochu pozlobili sršni, 
některé zas popadané stromy, naštěstí 
se ale nikomu nic nestalo,“ konstatoval 
s úsměvem. 
Za nejmladšího účastníka byl v  so-
botu 2. září vyhlášen Matyáš Rich-
ter. Je mu 1,5 roku a tatínek ho vezl 
ve vozíčku za kolem na trase 27 ki-
lometrů. Naopak nejstarším účast-
níkem se stal Vít Helia, který si ve 
svých 80 letech objel silniční trasu 
15 kilometrů a ještě si ji trochu nad-
stavil. „Největším překvapením pro 

nás byl Štěpán Janeček, jenž se za do-
provodu dospělejšího cyklisty vydal 
ve svých deseti letech na Praděd. Tvr-
dil ale, že je na tak dlouhé trasy zvyklý 
a  že to zvládne. A  opravdu to zvládl,“ 
upozornil Zdeněk Balcařík, jehož se na 
závěr Večerník zeptal na jeho hodnoce-
ní 25. ročníku. „Řekl bych, že se letošní 
Smržická šlapka skvěle vydařila. V oko-
lí byla ale spousta jiných akcí, takže se 
navzdory ideálnímu počasí sjelo o něco 
méně cyklistů, než jsme očekávali. 
Spousta turistů teď dává přednost pěší 
turistice, takže podstatně větší účast 
čekáme 19. května příštího roku na 
Smržickym vandru, kde jsou nové pěší 
trasy,“ vzhlíží do budoucnosti hlavní 
organizátor. 

zprávy z regionu aneb jsme s vámi u toho...aneb jsme s vámi u toho...

Konicko • Kostelecko • Němčicko • Plumlovsko • Protivanovsko
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s
jak se šlapalo ze smržic… jjakk see ššllappallloo ze smmržicžž … 3x foto: Michal Kadlec

Účastníky na trasách zlobili sršni 
nebo popadané stromy

SMRŽICE Nádherné počasí zlákalo uplynulou sobotu stovky lidí k výletům na kolech. A úplně ide-
ální možností bylo využít připravených tras v rámci pětadvacátého ročníku Smržické šlapky 2023. 
Klub českých turistů ze Smržic tradičně připravil skvěle zorganizovanou akci, které se účastnilo 
celkem 457 lidí. Nešlo o rekordní účast v historii, přesto z tváří všech bylo možné vyčíst, že radost 
z pohybu je pro ně prvořadá. Někteří do Smržic dorazili už poněkolikáté v řadě. Opět došlo na hod-
nocení nejmladších i nejstarších účastníků. Letošní „bombou“ byl ovšem teprve desetiletý chlapec 
ze Smržic, který se vydal na nejdelší trať na Praděd! 

WWW.VECERNIKPV.CZ

Foto: Michal Kadlec

FOTOGALERIE
klikni na

www.vecernikpv.cz
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ZE SMRŽICKÉ ŠLAPKY JE UŽ VELKÁ 
HOLKA – 25 LET
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Nic se neděje?
Již třetí týden po sobě chybí v  po-
licejních svodkách, byť jen stručné, 
zprávy z  regionu Prostějovska. 
Proto na tomto místě musíme 
opětovně i  dnes vynechat oblíbe-
nou rubriku ČERNÁ KRONI-
KA. Bohužel mluvčí Krajského 
ředitelství policie Olomouckého 
kraje Večerníku nesdělila nic ani 
po přímých dotazech. Údajně se 
opravdu žádná mediálně zajímavá 
událost nestala. Můžeme s  tím ne-
souhlasit, můžeme se tomu divit, 
ale to je tak jediné, co s tím v tuto 
chvíli můžeme dělat… Tak věřme 
tomu, že od Kladek po Srbce je 
všude klid.   (red)

PROSTĚJOVSKO Dva velitelské 
vozy slavnostně převzaly během 
srpna do svého užívání hned dvě 
jednotky sboru dobrovolných ha-
sičů na Prostějovsku. Nejprve HZS 
Olomouckého kraje věnoval vyřa-
zený Ford Ranger jednotce Pros-
tějov-Žešov, následně pak klíče od 
velitelského automobilu Mitsubis-
hi L200 převzali hasiči z Plumlova.
„Oba velitelské vozy jsou terénní 
a díky svým parametrům jsou schop-
ny zasahovat v  hůře dostupných 
místech nebo tam, kam se jiná zása-
hová technika nedostane kvůli svým 
rozměrům nebo hmotnosti jako 
například lesoparky, lesy a podobně. 
Automobily budou dobrovolným 
hasičům sloužit pro transport členů 
jednotky na místo zásahu, zajištění 
týlu nebo pro činnosti spojené s roz-

sáhlými mimořádnými událostmi při 
ochraně obyvatelstva,“ uvedla Lucie 
Balážová, tisková mluvčí HZS Olo-
mouckého kraje.
Oba automobily byly vyrobeny 
v roce 2008. Mitsubishi sloužilo pro-
fesionální jednotce od roku 2008, 
Ford Ranger pak od roku 2020, obě 
vozidla shodně na stanici Prostějov. 
„Nyní byly nahrazeny modernějšími 
vozidly typu SUV, a  tak mohou od 
této chvíle sloužit dobrovolným hasi-
čům,“ prozradila dále tisková mluvčí 
krajských hasičů.    (jaf, kib)

 a vichr 

Foto: SDH Vrchoslavice 

Velitelské vozy 
zamíøily k hasièùm 

a Plumlova
KOSTELEC NA HANÉ Na jaře mi-
nulého roku nominoval Karel Novák 
do ankety Strom roku Kostelecké kr-
bál – lípu, která nakonec získala čestný 
titul Strom hrdina 2022. Lípa byla v mi-
nulosti poškozena a jen tak tak unikla 
pokácení. Dnes je ale díky odborné 
péči ve skvělém stavu. Novák tímto po-
činem získal Cenu Ondrášovky 2022, 
díky které budou zachráněny čtyři lípy 
u Kostelce na Hané.

Martin ZAORA L 
Kristýna BOHATOVÁ
Stala se součástí literatury, dětských her, se-
dával pod ní básník Petr Bezruč. Byla však 
poškozena a kvůli výstavbě místní sportov-
ní haly málem i  skácena. Díky odborné 
péči je těžce zkoušený strom aktuálně ve 
velmi dobré kondici. Tím to ovšem v Kos-
telci na Hané zdaleka nekončí... 
Kromě Kosteleckého krbálu coby Stromu 
hrdiny byl loni oceněn také další místní 
projekt na záchranu čtyř starých lip rostou-
cích u obrázku sv. Františka v Romži. Právě 
ten vybrala odborná porota jako vítěze his-
toricky první Ceny Ondrášovka, která byla 
spojena s finanční prémií 50 000 korun.
Na břehu řeky Romže rostou čtyři krás-
né lípy. Jejich život ale není procházkou 
růžovým sadem, zastiňují je stromy, vysa-
zené v padesátých letech minulého století.  
Jde o kanadské topoly v chráněném území 
střemchových jasenin, kterým díky pod-
máčené půdě hrozí vývrat kmene a z ko-
run často padají větve. A  proto se Karel 
Novák rozhodl projekt přihlásit. „Na první 
pohled se to může zdát zvláštní, ale jedinou 

možností, jak lípy zachránit opravdu je ská-
cet topoly, které stromům braly potřebné 
světlo a  prostor.“ Ostatně topolům kvůli 
podmáčené půdě hrozí vyvrácení.
Vše je vyjednáno s  Lesy ČR, které mají 
mýcení na starosti a  na podzim odstraní 
hned 31 stromů. „Okolí je odedávna vní-
máno jako poutní místo, proto je součástí 
projektu instalace obrázku sv. Františka. 
Bude na dřevěném sloupci s kamenným 
podstavcem a na jeho realizaci se podíleli 
místní i  přespolní umělci s  řemeslníciky, 
následně budou instalovány také dvě la-
vičky,“ přidal autor projektu. „Stane se tak 
na podzim letošního roku,“ prozradil muž, 
který stál za nominací projektu, na jehož 
realizaci nyní dohlíží.
Zásluhou zapojení Lesů ČR se podařilo 
velkou část peněz ušetřit a zbylé prostřed-
ky použít na péči o strom, díky kterému to 
vše začalo. Lípa zvaná Kostelecké Krbál se 
dostala do rukou odborníka, který ji po-
skytl arboristickou péči v podobě zastře-
šení dutiny šindelem. „V dutině tak vznik-
lo příznivé klima pro hmyz a  netopýry. 
Kvůli obavě z rozlomení lípa získala pod-

pěry pro větve s nejslabší zbytkovou stě-
nou. Došlo tedy k odstranění dlažby a ná-
slednému zamulčování půdy částečně 
zetlelou hrabankou. Kolem stromu je 
teď plůtek ze sloupků a lana, který krásně 
podtrhuje jeho kouzlo,“ vysvětlil Karel 
Novák. „Lípa dnes vypadá velmi vitálně, 
z čehož mám upřímnou radost. Z vrchu 
a boku sice obesychá, ale každý nový pod-
rost nabírá sílu a postupně se strom zba-
vuje suchých větví,“ přiblížil Karel Novák, 
který strom zanesl i do mapového portálu 
mapy.cz a na Wikipedii. 
Pro zviditelnění stromu zvažuje dokonce 
formu turistické vizitky nebo zapojení 
do outdoorové hry „geocaching“. Strom 
hrdina se sice nachází na uzavřeném po-
zemku města, je však dobře vidět z uličky 
vedle kostela.
Cena Ondrášovky byla ojedinělým pro-
jektem ankety Strom roku, který vznikl 
díky partnerství s minerální vodou Ondrá-
šovka. Porota udělila speciální cenu ve výši 
50 000 Kč na projekt, který ji nejvíce zaujal. 
Výherce tak získal možnost zvelebit okolí 
stromu, který přihlásil do ankety. 

 Foto: www.stromroku.cz

BRODEK U  PROSTĚJOVA
Zřejmě kvůli vyšší rychlosti se 
předminulou sobotu 26. srpna 
ráno stala dopravní nehoda na 
rondelu v Brodku u Prostějova. 
Zkušený motorkář udělal při 
jízdě chybu a stroj mu podklou-
zl. Skončil v nemocnici, kam ho 
zraněného převezla sanitka. 
„Čtyřicetiletý motorkář jel ve směru 
od obce Brodek u Prostějova smě-
rem na Dobrochov. Při průjezdu 
přes kruhový objezd řidič nepři-
způsobil jízdu daným okolnos-

tem, stroj mu podklouzl a skončil 
na silnici. Posádka rychlé záchran-
né služby ho převezla do prostě-
jovské nemocnice na vyšetření,“ 
popsala karambol motorkáře 
Miluše Zajícová, tisková mluvčí 
Krajského ředitelství policie Olo-
mouckého kraje. „Provedenou 
dechovou zkouškou se nepotvrdi-
lo, že by řidič motorky před jízdou 
požil alkohol. Hmotná škoda byla 
předběžně vyčíslena na deset tisíc 
korun,“ doplnila mluvčí krajské 
policie.  (mik)

Jel rychle, stroj mu podklouzl VESNICE ROKU!
I z pondělí 28. na úterý 29. srpna se prostě-
jovský regionem přehnaly další bouřky, kte-
ré za sebou nechaly řadu škod. Oproti situa-
ci o víkendu to ale bylo podstatně klidnější, 
přesto se hasiči nenudili a v kraji zasahovali 
celkově u více než třiceti událostí. Na Pro-
stějovsku často na pomoc vyjížděli dobro-
volní hasiči, kteří řešili především popadané 
stromy a  větve. Naštěstí bez větších škod. 
Silný vítr, déšť a  bouřky střída kompliko-
valy hlavně dopravu v důsledku spadených 
stromů a větví i v dalších dnech. Technická 
pomoc se řešila například v Hrušce, kde sil-
ný vítr poškodil střechu rodinného domu. 
Většinu prací ale zvládli často i sami občané 
bez hasičské pomoci.  (kib, jaf)

ho hřiště a  druhý na parkovišti. Na 
místním hřbitově, který ničivým 
přírodním silám také neunikl, ale po-
moci nemohli. Vyvrácené a  rozbité 
náhrobky jsou smutnou připomín-
kou síly „matky přírody“. „Když jsem 
to ráno viděla, plakala jsem. Taková 
škoda,“ posteskla si jedna z místních 
obyvatelek.   
Díky nasazení hasičů, sousedů, ce-
lých rodin i  jednotlivých dobrovol-
níků se během celé neděle podařilo 
obec prakticky zprůjezdnit, zabezpe-
čit obecní i soukromý majetek a ukli-
dit velkou část veřejných prostranství 
i  soukromých zahrad. „Poděkování 
patří všem, kteří přiložili ruku k dílu 
všude tam, kde to bylo potřeba,“ do-
plnil starosta Dušan Svozílek. 
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PLUMLOV Již několik let patří 
jeden z posledních koncertů sezó-
ny v  plumlovském kempu Žralok 
Karlu Kahovcovi (na snímku) a ka-
pele George & Beatovens. Dnes 
šestasedmdesátiletý muzikant, 
zpěvák a  skladatel má na svědo-
mí řadu nestárnoucích hitů jako 
Modřínů háj či Paní v černém. Zpí-
vá i  písničky nezapomenutelného 
Petra Nováka, po kterém kapelu 
převzal. Večerník si s charismatic-
kým mužem popovídal o jeho za-
čátcích, úspěších, nezdarech i sou-
časném životě.  

pro Večerník
se ptala

v rámci exkluzivního
interview

Kristýna BOHATOVÁ

 Jak jste se k muzice vůbec dostal?
„Máma hrála perfektně na klavír, vý-
borně zpívala. Táta uměl na kytaru, 
housle a  trumpetu a  taky krásně 
zpíval. Mamka mě přinutila 
chodit do hudební školy do 
klavíru, což mě strašně ne-
bavilo. (úsměv) Přehrávat 
nezáživné etudy, když 
jsem měl věčně ucho 
přilepené k rádiu se sta-
nicí Luxembourg, děs. 
Pak sestra Vlasta přinesla 
domů kytaru. Bylo to spíš 
takový pádýlko, a protože jí po 
pár zkouškách začaly bolet a oté-
kat prsty, vykašlala se na to. Tak jsem 
se kytary ujal já. Když jsem ji poprvé 
držel, bylo mi jasné, že touhle cestou 
chci jít, že chci být kytarista. A začal 
jsem trénovat, i  šest hodin denně. 
A sen hrát, jsem si nakonec splnil.“

 S kým jste začal hrát veřejně? 
„Moje zlatá éra nastala, když mi bylo 
osmnáct a  začal jsem hrát se skupi-
nou Hell’s  Devils (Pekelní ďáblo-
vé – pozn.red.) rokenrol. Byli jsme 
vyhlášení, nikdy jsme žádný koncert 
nedohráli, vždycky jsme totiž za asis-
tence policejních obušků utíkali z po-
dia. (smích) Rokenrol by v  té době 
prostě holt zakázaný. V jednadvaceti 
jsem udělal konkurz k Matadors, kde 
jsem pak hrál dva roky doprovodnou 
kytaru. Šedesátá léta minulého stole-
tí, to byla úžasná doba.“

 Od Matadors jste přešel k Fla-
mengu?
„Dodnes se mi líbí víc melodická 
muzika a Matadors byli hodně tvrdí. 
Místo mě nastoupil Viktor Sodoma, 
který byl u Flamenga. Prostě jsme se 
ze dne na den vyměnili.“ 

 V  roce 1969 jste opět změnil 
post a přešel k Country Beatu Jiří-
ho Brabce. Proč country a co vám 
přineslo? 
„Mám rád všechny styly - rock, pop, 
country. Umím i  rhythm & blues, 
soul i klasický bigbít. Jak se říká, ´ko-
lik umíš řečí, tolikrát jsi člověkem´. 
(směje se) A  já tohle mám v  hudbě. 
U Jirky jsem hrál deset let a country 
poslouchám dodnes. S Country Be-
atem jsme normalizací proklouzávali 
docela v  pohodě. Soudruzi si mys-
leli, že jsme nějaká trampská kapela 
k táborákům, tak nás nechávali. Byli 
jsme dokonce dvakrát v  Ameri-

ce, třikrát na turné v Anglii, podívali 
jsme se do celého světa. Moc rád na 
to vzpomínám.“

 Od country do Golemu, tam 
jste byl jak dlouho? 
„S Golemem jsem hrál do roku 1989, 
kdy kapela měla odjet na tříměsíční 
turné do Německa. Tehdy jsem tam 
kvůli různým okolnostem, mimo 
jiné narození syna, nejel.  Do toho 
přišla sestra, že její kamarád zakládá 
taxislužbu. Tak jsem začal jezdit s ta-
xíkem. (pousměje se) V  podstatě do 
roku 1995, kdy jsem přijal nabídku 

Petra Nováka a jako druhý sólista na-
stoupil do skupiny George and Bea-
tovens, jsem vůbec nehrál.“ 

 Jak na Petra Nováka vzpomí-
náte? 
„S  Petrem jsem se znal spoustu let, 
muzikantsky jsme se pořád někde 
potkávali. V době, kdy jsem k němu 
do George & Beathovens přišel, jsme 
nebyli rivalové, ale přátelé. My jsme se 
doplňovali. Petr přinesl písničku Po-
vídej, já jsem přinesl Svou lásku jsem 
rozdal. Petr přinesl Náhrobní kámen, 
já Paní v černém. Takto jsme doplňo-

vali repertoár. Měli jsme se velice rádi 
a neexistovala rivalita typu rub a  líc. 
Tam to byl jenom líc. Věděli jsme, 
že na tom už není zdravotně dobře 
a  po dvou letech nás opustil. Kruh 
se uzavřel. Devatenáctého srpna to 
bylo již neuvěřitelných šestadvacet 
let. Po Petrovi jsem tu kapelu vlastně 
zdědil, takže hrajeme stále jeho hity 
třeba Povídej nebo Náhrobní kámen. 
Jen Klaunovu zpověď nezpívám, to je 

jeho píseň, kterou napsal 
o  sobě, to prostě nemůžu, 

nehodí se to...“
 Vraťme se ještě k  době, 

kdy jste jezdil taxíkem. Proč 
vlastně?
„Po roce 1989 se do Česka valila dřív 
neznámá muzika, interpreti, o  kte-
rých jsme si mohli nechat jen zdát. 
O ty domácí najednou nikdo nestál. 
Žít se ale z něčeho musí a co si vzpo-
mínám, basák na Karlově mostě ma-
loval obrázky a Petr Novák tou dobou 
dělal kulisáka v Národním divadle. Já 
se chytl volantu a vydržel u něj pár let. 
Ale protože mě zákazníci poznávali, 
vozil jsem s sebou i fotky a rovnou je 
podepisoval.“ (směje se)

 Dnes tedy jezdíte s  kapelou 
a  občas i  Viktorem Sodomou po 
vlastech českých. Plánujete vydat 
další CD? 
„Ne, to vím přesně. Na koncertě se 
fanynky ptají na ty staré pecky a neza-
pomenou dodat, že pak už můžou jet 
domů. To poslední cédéčko, co jsem 
natočil, se jmenovalo Rub a líc a pro-
dalo se ho nejmíň. Lidi prostě chtějí 
staré věci.“

 Muzikanti jsou proslulí požit-
káři. Tedy aspoň se to říká. Čemu 

holdujete vy?
„Před lety jsem přestal kouřit. Měl 
jsem nemocné průdušky, dostal 

jsem antibiotika, půl roku nato zno-
vu, za tři měsíce třetí a další po mě-
síci. V té chvíli jsem si řekl, že tak žít 
už nechci, a 8. března 2008 jsem típl 
poslední cigaretu. Bylo to to nejlepší, 
co jsem udělal, protože mi předtím 
odešel hlas a musel jsem rušit kšefty. 
A o pití se u mě nedá mluvit, dám si 
pivo či víno, protože jsem zjistil, že 
mi střik dělá dobře na hlasivky. Můžu 
zpívat pět hodin a je mi to jedno.“

 Takže žádná „droga“ vás živo-
tem neprovází?
„Hudba mě naplňuje, a  že bych už 
měl nárok na klid, to si nedovedu 
představit. Jsem odjakživa zvyklej 
proudit, být v  pohybu a  žít. Nedo-
kázal bych sedět doma s  fajfkou. To 
radši vždycky zavolám nějakému 
známému a jdeme pokecat na pivo.“ 
(pousměje se)

„KALHOTKY I PODPRSENKY SI SCHOVÁVÁM“
Karel Kahovec nedávno dorazil na Prostějovsko Proč?

Byli jsme vyhlášení, nikdy jsme 

vizitka
KAREL KAHOVEC

✓ narodil se 8. listopadu 1946 v Praze
✓ český zpěvák, hudební skladatel a kytarista
✓ tatínek byl automechanik, maminka švadlena, zatímco sestra Vlasta zpěvačkou
 a výtvarnicí, on sám se vyučil soustružníkem dřeva a dva roky dělal truhlařinu
✓ začínal jako bigbeatová a rockenrolová hvězda šedesátých let 20. století,
 kdy působil jako člen skupin The Matadors a Flamengo,

✓ později působil jako interpret moderní country hudby ve skupině Country Beat Jiřího Brabce, kde vystupoval
 vedle hlavní hvězdy tohoto souboru zpěvačky Nadi Urbánkové
✓ v roce 1997, po předčasné smrti zpěváka Petra Nováka, převzal jeho kapelu George & Beatovens,
 se kterou hraje dodnes
✓ v jeho profesionální kariéře mu hlavně ze začátku hodně pomáhala tehdy poměrně proslulá a známá sestra
 zpěvačka Vlasta Kahovcová, někdejší členka Divadla Semafor a pozdější doprovodná zpěvačka Karla Gotta
 ve skupině Ladislava Štaidla
✓ mezi známé Kahovcovy písničky patří Paní v černém, Poprava blond holky, Háj modřínů,
 To se budem príma mít a dalších několik písní z alba Rub a líc
✓ byl dvakrát ženatý, má dva sny a dva vnuky
✓ ve volném čase rád pobývá na chatě v Jílovém u Prahy, jezdí na motorce, hraje tenis
zajímavost: má schované všechny kalhotky a podprsenky, které mu na pódium při vystoupení házely slečny a dámy 
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Foto: Internet 

S kapelou George & Beatovens hraje od roku 1995.     Foto: internet



BRNO, KOSTELEC NA HANÉ Nehostinná cela s masivní mříží v okně bude po zbytek života domovem 
Marka P. (30) z Kostelce na Hané. Rozsudek, který před časem vynesl brněnský krajský soud, na-
byl v minulých dnech právní moci. Státní žalobce ani trojnásobný vrah se totiž nakonec neodvolali, 
přestože o tom uvažovali. Informaci Večerníku potvrdila mluvčí brněnského soudu Klára Belkovová.

Nabytí právní moci je poslední tečkou za 
děsivým případem trojnásobné rodinné 
vraždy z dubna loňského roku. Nepovede-
ný syn tehdy brutálním způsobem poslal 
na onen svět otce Jiřího (†57), bratra Víta 
(†24) a  sestru Anetu (†22). Ušetřil jen 
nejmladší sestru Natálii (18).

Marek P. se na vraždu rodinných příslušní-
ků dlouho připravoval. Monitoroval jejich 
zvyky a doby, kdy odchází či se vrací z práce 
nebo ze školy. Pro krvavé drama si připravil 
dvě ostré dýky. Osudného dne pak ráno po-
čkal, až otec odejde do práce, mladší sestra 
do školy a starší sestra půjde venčit psa. Pak 
šel zúčtovat s  bratrem Vítem. Sourozence 
ubodal v jeho pokoji. Jakmile se sestra Ane-
ta vrátila z procházky se psem, vrhl se na ni. 
Ubodal ji hned v předsíni a tělo pak ukryl 
v kuchyni. Vytřel podlahu a čekal na další 
rodinné příslušníky.

Čekání si krátil broušením a  olejováním 
speciálních nožů, bojového s čepelí dlou-
hou 20,5 centimetru a zákopového s čepe-
lí 19 centimetrů. „Na internetu se dočetl, 
že pak lépe vnikají do obětí,“ prozradil šéf 
krajské kriminálky Jan Lisický.

V  poledne se vrátila ze školy nejmladší 
sestra Natálie. Tu jedinou ušetřil. Donutil ji 
ale svléknout se do spodního prádla, čímž 
ji zostudil, a zamkl ji na záchodě. Pak už če-
kal jen na otce.

Jakmile se otec Jiří vrátil z práce, čekal ho 
stejný osud jako jeho dvě děti. První bodné 
rány mu syn zasadil v předsíni. Otec se po-
kusil o útěk, běsnící mladík ho však dorazil 
na zápraží. Pak se zamkl v pokoji a čekal. 
Zatýkajícím kriminalistům nekladl odpor. 
Soudní lékař pak v tělech obětí napočítal 
250 bodných ran. Nejvíc, a to 104, jich za-
sadil sestře Anetě…

„Nenáviděl jsem je! Jejich vraždu jsem 
plánoval několik dnů, ale rozhodl jsem 
se až v ten den. Nenávist ve mně zvítě-
zila, spáchal jsem to, co jsem spáchal. 
Už to nemůžu vrátit zpátky,“ přiznal 
s ledovým klidem před soudem a dodal: 
„Dnes už bych ale volil jinou cestu, za ty 
důsledky to nestojí.“ Jako důvod své ne-
návisti uvedl, že ho příbuzní bezdůvod-
ně uráželi a vymýšleli si k tomu nejrůz-
nější záminky. Otec ho prý údajně týral. 
Spouštěčem vražedného amoku pak byl 
fakt, že poté, co se rodina dozvěděla, že 
kvůli dluhům prodal za sto tisíc korun 
svůj podíl v rodinném domě, chtěla po 
něm, aby se do 48 hodin odstěhoval. Na 
otázku, proč nezabil i  nejmladší sestru 
odpověděl, že ta jediná se prý na něm 
tolik neprovinila.

Podle státní zástupkyně, které dal za prav-
du i soud, nemá kostelecký případ co do 
brutality v  historii moravské kriminalis-
tiky obdoby. „Tento trestný případ nemá 

obdoby. V  důsledku takto rozsáhlých 
zranění nebyli ani soudní znalci schopni 
určit pořadí ran. Ani jedna z obětí nemě-
la šanci, aby útoky přežila,“ konstatovala 
předsedkyně trestního senátu Jaroslava 
Bartošová s tím, že šlo o brutální masa-
kr. „Navíc jednal po předchozím uváže-
ní a  surovým a  trýznivým způsobem,“ 
uvedla soudkyně.

Žalobkyně Eva Žďárská u  soudu 
konstatovala, že za více jak 22 let 
praxe na státním zastupitelství se 
s  takovou brutalitou a  tak surově 
vedeným útokem ještě nesetkala. 
Na dotaz novinářů, zda případ 
nepřipomíná deset let starou kau-
zu Kevina Dahlgrena, který v Brně 
zavraždil čtyři příbuzné, připustila, 
že ano, ale že kostelecký případ ho 
daleko překonává. „Já ho považuji za da-
leko závažnější,“ řekla žalobkyně Žďárská 
a dodala. „U Dahlgrena šlo o rodinu jeho 
tety, kdežto pachatel z Kostelce na Hané 
vyvraždil své přímé příbuzné. Doslova 
vyvraždil takřka celou rodinu. Ve srovnání 
s Dahlgrenem byl tento útok daleko bru-
tálnější a trýznivější.“

U krajského soudu žádal ústy své obháj-
kyně co nejmírnější trest. Nejlépe by mu 
prý slušela mírná zabezpečovací detence. 
Jakoukoli duševní poruchu však znalci vy-
loučili. Přestože si vzal lhůtu na dovolání, 
nakonec se Marek P. proti doživotnímu 
trestu neodvolal a přijal ho. Odpykávat si 
ho bude podle dostupných informací stří-
davě na Mírově a ve Valdicích.
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František OMASTA

Jeden z vojenských bo-

je pravomocné!

Podle přeživší sestry Natálie byl bratr už od 
patnácti let divný. S rodinou nekomunikoval, 
na chod domácnosti nepřispíval a spíše škodil. 
„Byl sebestředný, bezohledný a  o  nikoho se 
nestaral, jen sám o sebe. Říkal, že jsme mu zni-
čili život a že za všechno můžeme my,“ zazněla 
u soudu její slova, která uvedla do policejního 
protokolu. Po bratru vrahovi žádala odškodné 
čtyři miliony korun za každého zavražděné-
ho člena rodiny a pět milionů za psychickou 
újmu, kterou jí přivodil. Soud jí vyhověl a kos-
teleckému monstru uložil zaplatit sestře devět 
milionů korun, se zbytkem nároku ji soud od-
kázal na řízení ve věcech občanskoprávních. 

Rodina Marka P. je zřejmě stižena něja-
kým děsivým prokletím. Před lety se kvůli 
nevyléčitelné nemoci otrávila matka rodi-
ny, po ní se pak oběsil nejstarší bratr.
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V Prostějově bude konečně živo, lidé najednou dostanou chuť vytvořit něco nového 
nebo se alespoň podílet na nějakém společném projektu. Ve městě to bude vypadat 
jako ve včelím úle, aktivitou budou hýřit i ti, kteří dosud nečinně stáli v pozadí.

Zbytečně rychle se hrnete do problé-
mů. Vaše neuvážené chování ovšem 
nemusí semlít jen vás, ale může ohrozit 
i chod vaší rodiny. Proto, než se k něče-
mu rozhodnete, raději pětkrát o  tom 
přemýšlejte. A nechte si poradit.

BERANI – 21.3. až 20.4. 
Z  výplaty si kupte konečně něco na 
sebe, váš šatník nedostál změny už 
několik let! Momentálně nemáte proč 
šetřit, dluhů jste se zbavili, tak investuj-
te do sebe. Trošku peněz si ale nechte, 
o víkendu vás čeká překvapivé vydání. 

STŘELCI – 23. 11. až 21. 12. 

Alkohol vám nedělá dobře, takže se 
mu vyhýbejte. Proto také odmítně-
te pozvání na firemní večírek, raději 
vezměte partnera a  běžte do kina. 
Ostatně je nejvyšší čas se více věnovat 
domácnosti, dosti ji flákáte.

KOZOROZI – 22. 12. až 20. 1. 

Jste až příliš důvěřiví a rozhazovační. 
Proto se nedivte, že všechny peníze, 
které půjčíte, se vám nevrátí. Navíc se 
během těchto dní spletete v člověku, 
kterému jste stoprocentně věřili. Holt, 
peníze ničí přátelství, to je známá věc.

VODNÁŘI – 21. 1. až 20. 2. 

Není vyloučeno, že se brzy budete stě-
hovat. Partner totiž objeví byt, který 
jste si už dávno přáli. Otázkou pouze 
je, kde na něj vzít? V žádném případě si 
nepůjčujte od lichvářů. S největší prav-
děpodobností vám pomůže rodina.

RYBY – 21. 2. až 20. 3. 

Dozvíte se o lukrativní práci, která se vů-
bec nedá se současným zaměstnáním 
srovnat. Dlouho budete na vážkách a ten-
to týden se určitě nerozhodnete. Nicméně 
pomalu připravujte rodinu na to, že ve hře 
je i stěhování do jiného města

LVI – 23. 7. až 22. 8. 

Měli byste si během následujících dní 
konečně vsadit, štěstí se na vás směje 
od ucha k uchu. Pokud nevěříte, vaše 
chyba. A jestli to opravdu zkusíte, buď-
te si jisti, že vás čeká zajímavá suma pe-
něz za výhru. Pozor ale na závist okolí.

PANNY – 23. 8. až 22. 9. 

Přímo na ulici potkáte známého herce 
z televizní obrazovky a k vašemu úžasu 
vás dotyčný pozve na panáka. Zají-
mavé setkání může vyvrcholit něčím 
větším, než je běžné přátelství. Každo-
pádně se všem pochlubte.

VÁHY – 23. 9. až 23. 10. 

Spory na pracovišti nebudou tím jedi-
ným záporným momentem, který vás 
tento týden potká. Pár mráčků na nebi 
se objeví i v partnerském vztahu. S vámi 
je totiž v těchto dnech těžko vyjít, měli 
byste co nejdříve zklidnit hormony.

ŠTÍŘI – 24. 10. až 22. 11. 

Prožijete poměrně pohodový týden, 
z  klidu vás jen trošku vyvede zpráva 
o  stavu peněženky. Nic moc, ale na-
štěstí nemáte před sebou žádné větší 
vydání. Nějakou dobu ale ještě budete 
muset žít skromně a držet se zkrátka.

BÝCI – 21.4. až 21.5. 

Některé zlozvyky vás prostě nikdo ne-
odnaučí, takže i nadále se budete do-
pouštět chyb jako ze špatné učebnice. 
Vsadíte na špatné lidi, kteří z vás chtějí 
jen vydojit poslední zbytky peněz. Bo-
hužel jste naprosto nepoučitelní.

BLÍŽENCI – 22. 5. až 21. 6. 

Budete pozváni na hostinu, jakou jste 
ještě nezažili! Problém bude v  tom, 
že si tak nacpete břicho, že několik 
dní budete trpět zažívacími potížemi. 
Nedá se nic dělat, projímadlo seženete 
dneska v každé lékárně...

RACI – 22. 6. až 22. 7. 

Rum je alkoholický nápoj destilovaný z melasy nebo ze šťávy získané z cukrové třtiny. Většina 
producentů se nachází v oblastech jako je Austrálie, Indie, ostrov Réunion či oblast Karibiku, 
zejména Jamajka a Kuba. Existuje několik druhů rumu. Světlý se často využívá na přípravu 
míchaných nápojů, zlatý a tmavý bývá konzumován samostatně. V Česku se tradičně vyrábí al-
koholický nápoj, který byl označovaný jako „tuzemský rum“, vyrábí se však uměle, dochucením 
zředěného lihu rumovou esencí. Toto označení však nevyhovuje předpisům Evropské unie, kde 
se názvem rum smí označovat jen třtinový rum, takže se tento produkt od vstupu Česka do EU 
musí prodávat pod jinými názvy, například pod označením Tuzemák. Při našem pátrání jsme 
zjistili, že rum Božkov Republika Exclusive, Captain Morgan Original a Diplomático Mantua-
no nabízí nejlevněji Lidl, Havana Club kubánský rum Billa. Kdo má v oblibě Heffron Original, 
může navštívit hned tři místa (Albert, Billa, Penny market), Bacardi Blanca Superio má cenově 
nejvýhodnější Kaufland. Na zdraví!
 Průzkum byl proveden ve středu 30. srpna 2023

NAŠENAŠE

PROPRO

PŘERUŠENÍ POZOROVÁNÍ PRO VEŘEJNOST
Z důvodu závady střechy od pozorovatelny jsou všechna pozorování pro veřejnost zrušena. 
Mechanismus posuvné střechy je již starý a náchylný ke změnám teplot, pracuje se na opravě.  

Ve čtvrtek 7. září od 18:00 hodin se koná přednáška doc. Mgr. Michala Švandy, PhD. z astronomické ústavu 
Univerzity Karlovy POHLED NA SLUNCE MODERNÍMA OČIMA.

Všechny aktuality jsou uvedeny na internetových stránkách i sociálních sítích muzea a hvězdárny. 

... tentokrát ze sortimentu:... tentokrát ze sortimentu: RUMYRUMY

Bacardi Blanca Superior 
 0,7 l 499,00 - 499,90 479,90 499,90 -

Captain Morgan Original 
 0,7 l 439,00 599,00 

(1 l) 319,90 449,90 459,90 219,90 
(0,5 l)

Havana Club 
kubánský rum  0,7 l 629,50 - 299,90 - 349,90 -

Heffron Original 38% 
 0,5 l 199,00 279,90 199,90 248,90 349,90 199,90

 0,5 l 319,00 199,90 299,90 219,90 319,90 319,90

Diplomático Mantuano 
 0,7 l 899,00 699,90 899,90 898,90 899,90 -

Zveřejňujeme aktuální přehled, kde bude probíhat blokové 
čištění ulic města Prostějova. 

úterý 5. září - blok 39
Letecká (Joštovo nám. - VÚ), Letecká (křižovatka k Mechanice), Letecká cyklostezka směr Bedi-
hošť (po konec letiště), Dolní (železniční přejezd – Kojetínská slepé rameno), Kralická komunikace 
SSOK (Dolní kruhový objezd – Průmyslová kruhový objezd) a cyklostezka, Kojetínská – chodník, 
Kralická (chodník vpravo i vlevo od Kojetínské), Kralická po hranici města cyklostezka, Kralická 
komunikace SSOK po hranici města, Kralická - Kojetínská - spojka U Spalovny, U Spalovny

čtvrtek 7. září - blok 40
Za Drahou, Průmyslová včet-
ně kruhového objezdu, Prů-
myslová zóna B, Rovná, Rov-
ná-cyklostezka, Rovná-slepé 
rameno včetně cyklostezky

Obec: Ptenský dvorek
Dne: 11. 9. 2023 od 7:30 do 
17:30 hodin. Vypnutá oblast: 
odběratelská TS Ptenský Dvorek 
zámeček (č. 300781) areál fy. 
Bělecký Mlýn s.r.o. Hluchov 39.
Obce: Hablov, Dubany, Vrbátky
Dne: 11. 9. 2023 od 7:30 do 
14:00 hodin. Vypnutá oblast: 
celé obce Hablov a  Dubany 
včetně fotovoltaických elektráren 
a vodárenských objektů, areál ZD 
Vrbátky. Odběratelské trafostanice 
Vrbátky ZD (č. 300678), FVE2 
Dubany (č.702290), FVE2 
Dubany (č.702290), Dubany voda 
(č. 300611), FVE 1 Dubany (č. 
702341).
Obec: Olšany u Prostějova
Dne: 11. 9. 2023 od 7:30 do 14:00 
hodin. Vypnutá oblast: celá obec 
Olšany u  Prostějova mimo fa. 
Mürdter-Dvořák a  lokalitu RD 
„Trávníky po č. 460, dále mimo 
parc. č. 644/1, 720/4 a  odb. míst 
za hřištěm sm. Lutín s č. 553, 360 
a TJ Sokol Olšany u PV.
Obce: Ludmírov, Milkov, 
  Otročkov, Ospělov
Dne: 12. 9. 2023 od 7:00 do 15:00 
hodin. Vypnutá oblast: celé obce: 
Ludmírov, Milkov, Otročkov, 
Ospělov. Odběratelské TS: Hvozd 
koně (č. 300801) č. p. 107, Hvozd 
vodárna (č. 300802), Ponikev ZD (č. 
300813), Milkov 2. v ZD (č. 300550) 
Areál ZOD Ludmírov Milkov.
Obce: Smržice, Držovice, 
  Prostějov
Dne: 12. 9. 2023 od 7:30 do 16:30 
hodin. Vypnutá oblast: část obce 
Smržice s ulicemi Prostějovská od 
Pv po Zákantí č. 18, 629 a ul. Olší, 
levá strana ul. Olší od Zákantí po 
č.17, Kobližnice - celá levá strana 
od ul. Prostějovské, pravá s č. 2-6, 
8 a  544, J. Krezy, Za Kobližnicí, 
Zákostelí, Jižní, Za Kovárnou, 
Ve Stežkách, Gegřice, Dr. 
Ondroucha, Příční, Za Farskou, 
Družstevní, Trávníky, J. Kotka 
(mimo č. 1-9), Podhájí č. 2-10, 
625, Blíšťka vč. objektu VaK a  ul. 
s nov. RD za objektem drůbežárny, 
fa. Laski, FVE, ZD, ŠS , objekt 
drůbežárny, areál Semo, a.s., č. 414,  
Arboeko s.r.o., areál Moravská 
vodárenská, a.s., č. 323 atd. Část 
obce Držovice s  ul: Smržická, 
Jasmínová, Levandulová, Šípková, 
Kopretinová, Anenská, Panské 
díly, lokalita chat nad obci 
Držovice, dále oboustranně ul. 
Olomoucká od č. 193 a  242 po 
konec sm. Olšany vč. ČS PHM, 
hotelu Romže, stolařství Přikryl 
a  fa. Kouřil, část ul. Lomená s  č. 
450/9, 465, celá ul. Svadůvky, 
jednostranně ul. Na Romži od č. 
396 po konec s č. 288. Odb. TS č. 
300790, 300789, 300788, 300787, 
300457, 701363.
Obec: Kostelec na Hané
Dne: 13. 9. 2023 od 7:30 do 
14:30 hodin. Vypnutá oblast: 
část obce Kostelec na Hané 
s  ulicemi: Za Humny od č. 925 
po ul. sm. Stařechovice, Rynk od 
č. 424, 108 po č. 125, Jakubské 
nám. č. 1 (budova MěÚ), č. 3. 
(ZŠ), č. 12, Nákupní středisko 
včetně restaurace, celá ul. Tyršova 
mimo jednostranně č. 112-565 
a  36,  M. Ulického vč. areálu 
Domova důchodců a  pekárny, 
Jiráskova, Havlíčkova, Bezručova 
č. 1029, B. Němcové, Nerudova 
vč. sportovního areálu, TJ Sokol, 
8. května od ul. Tyršova po 
Sportovní, Třebízského od č. 407 
po 673, jednostranně ul. Tyršova 
od č. 281 po 368, ul. Sportovní 
vč. ZŠ, Okružní, Luční, Nová, 
celé Sídl. Sport, Palackého vč. 
Moragum s.r.o, Pod Kosířem, 
Trněnka, Cihelna, dále celá ulice 
Smržická od přejezdu ČD po 
konec obce vč. přilehlých ulic 
Trávníky, garáží, skladu u  nádraží, 
AgroAirVa s.r.o., RS plynu včetně 
VO firem Makovec a.s., Statek a.s., 
Bexim s.r.o.

Obec: Alojzov
Dne: 13. 9. 2023 od 7:30 do 15:00 
hodin. Vypnutá oblast: Alojzov 
lokalita chat.
Obec: Alojzov
Dne: 13. 9. 2023 od 8:00 do 14:30 
hodin. Vypnutá oblast: Alojzov 
č.109, 192, 200, 201.
Obec: Horní Štěpánov - Pohora
Dne: 13. 9. 2023 od 7:30 do 
15:30 hodin. Vypnutá oblast:
část obce Horní Štěpánov - 
Pohora: odběrná místa na konci 
obce a  za obcí směrem z  Pohory 
na Horní Štěpánov par. č. 2411/1, 
2465/3, 2465/2.
Obec: Prostějov
Dne: 14. 9. 2023 od 7:30 do 
14:00 hodin. Vypnutá oblast:
jednostranně ul. Winklerova č.3-27.
Obce: Čelechovice na Hané, 
  Držovice, Smržice
Dne: 14. 9. 2023 od 7:30 do 
16:30 hodin. Vypnutá oblast: 
Smržice s  ulicemi Prostějovská 
od Pv po Zákantí č. 18, 629 a  ul. 
Olší, oboustranně ul. Olší od č. 1 
a 10 a po konec obce sm. Kostelec, 
Kobližnice, J. Krezy, Za Kobližnicí, 
Zákostelí, Jižní, Za Kovárnou, Ve 
Stežkách, Gegřice, Dr. Ondroucha, 
Příční, Za Farskou, Družstevní, 
Trávníky, J. Kotka (mimo č. 1-9), 
Podhájí č. 2-10, 625, Blíšťka vč. 
objektu VaK a  ul. s  nov. RD za 
drůbežárnou, fa. Laski, FVE, ZD, 
ŠS, drůbežárna, areál Semo, a.s., č. 
414, Arboeko s.r.o., areál VaK, č. 323. 
Čelechovice na Hané - oboustranně 
část ul. Světničky od parc. č. 376/2, 
č. 330 a č. 122 po č. 25 a 43 na ul. 
Cukrovarská, celá ul. Pod Hrází, 
ul. Příční od ul. Světničky po č. 
135 a 266, ul. Hlavní s č. 354, areál 
býv. cukrovaru, Farma Kopeček vč. 
Energo. Držovice s  ul: Smržická, 
Jasmínová, Levandulová, Šípková, 
Kopretinová, Anenská, Panské díly, 
chaty, oboustranně ul. Olomoucká 
od č. 193 a 242 po konec sm. Olšany 
vč. ČS PHM, hotelu, stolařství, fa. 
Kouřil, ul. Lomená s č. 450/9, 465, 
celá ul. Svadůvky, Na Romži od č. 
396 po č. 288.
Obec: Prostějov
Dne: 15. 9. 2023 od 7:30 do 15:00 
hodin. Vypnutá oblast: ul. Ruská 
č. 1-31, nám. Práce č. 3-9, Dělnická 
č. 2-14, Polská č. 3-13, 2-14.
Obec: Ptenský dvorek
Dne: 15. 9. 2023 od 7:30 do 
17:00 hodin. Vypnutá oblast: 
část Ptenského Dvorku - bytovky  
č. 90, 91.
Obec: Okluky
Dne: 22. 9. 2023 od 7:30 do 13:30 
hodin. Vypnutá oblast: Okluky 
tábor – č. p. 1, 2, 3, 4, 5, 9, 11, č. 
o. 62, 64.
Obce: Prostějov, Držovice, 
  Vrahovice
Dne: 22. 9. 2023 od 7:30 do 13:30 
hodin. Vypnutá oblast: část obce 
Držovice s  ulicemi: Lomená, 
Úzká, Zd. Fibicha, U  Cihelny, 
SNP mimo č. 32, 36 (ZŠ), 
oboustranně ul. Gorkého od SNP 
po č. 7 a 14A, Tichá č. 7, 9, 542, 
435, Za Branou, U Hřbitova mimo 
č. 291, 292, celá lokalita Háj. Část 
obce Vrahovice s celými ulicemi: 
Smetanova, B. Martinů, O. 
Nedbala, V. Nováka, O. Ostrčila, 
J. Křičky, J. Suka, J. Rokycany, Kpt. 
J. Nálepky (mimo č. 2), Zátiší, 
K. Svobody, J. Štaidla, Šlitrova, 
levá strana ul. Vrahovická - od č. 
83 po č. 149 vč. domu služeb, V. 
Talicha od ul. Smetanova po ul. 
O. Ostrčila, dále část s  ulicemi: 
Majakovského od fary po konec 
obce vč. ZD, bioplynové stanice, 
ČD a ul. u hřbitova sm. K. Světlé, 
dále celé ul. U  Cihelny, Hrázky, 
Pod Svahem, Čs. odboje, Čs. 
armádního sboru oboustranně od 
č. 1 a 2 po č. 32 a 37, ul. K. Světlé 
č. 8, objekt Krajského ředitelství 
policie ČR. Odběratelské TS: 
Držovice Nekr (č. 300608), 
Vrahovice ZD (č. 300673), 
Vrahovice BPE ZD (č. 702930).

Obce: Vrchoslavice Dlouhá Ves,
  Vitčice, Srbce, Unčice,
  Pavlovice u Kojetína
Dne: 18. 9. 2023 od 7:30 do 16:30 
hodin. Vypnutá oblast: celé obce: 
Vitčice, Srbce, Pavlovice u  Kojetína, 
Unčice. Celá část obce Vrchoslavice 
Dlouhá Ves. (po č. p. 131 a  156 
směr Vrchoslavice). Část obce 
Vrchoslavice: oboustranně podél 
silnice směr Mořice od č. 163 a 177 
p oč.10 a 6 včetně ulice za hřbitovem. 
Dále novostavbny č. 172, 164, 158, 
168, 166, 149, 165, 178. Odběratelské 
TS: Areál ZOD Agrispol Pavlovice 
u  Kojetína (č. 300260), Areál ZOD 
AGRISPOL Vitčice (č. 300302), 
Areál ZOD Agrispol Vrchoslavice (č. 
300309), ČOV Němčice nad Hanou 
(č. 702357).
Obec: Prostějov
Dne: 19. 9. 2023 od 7:00 do 11:00 
hodin. Vypnutá oblast: Kaufland 
Česká republika v.o.s. na ulici 
Rovná, objekt číslo orientační 4.
Obec: Mořice
Dne: 19. 9. 2023 od 7:30 do 14:30 
hodin. Vypnutá oblast: Mořice: 
č.p.113, 66, 99, 61, 60, 78, 98, 159, 
84, 20, 92, 105, 131, 119, 114, 118, 
161, K/251/2, 124, 145, 146, 116, 
112, 126, 125, 120, 111, 147, 148.
Obce: Ladín, Ponikev, 
  Jesenec, Dzbel
Dne: 20. 9. 2023 od 7:00 do 
15:00 hodin. Vypnutá oblast:
celé obce Ladín, Ponikev, Jesenec, 
Dzbel. Odběratelské TS: Dzbel 
ACHP (č. 300800), FVE Jesenec 
(č. 702092), areál Pila Ludmírov 
(Ponikev na kopci).
Obce: Prostějov, Vrahovice
Dne: 20. 9. 2023 od 7:00 do 15:00 
hodin. Vypnutá oblast: část ul. 
Kojetínská č. 1a, 1b, 1,c, 2a, 3 - 
Insta CZ s.r.o., Ibl-Consult, s.r.o., 
Gienger, s.r.o., Juris Invest Reality, 
s.r.o., Konstrukta - Stavby s.r.o., 
GasNet, s.r.o., ŘSD ČR atd., část ul. 
Kralická - od kruhového objezdu č. 
1, 3, 5, 5a, 7, č. 4313, ul. Dolní 115. 
Část obce Vrahovice s  ulicemi: 
celé ul. Košická, Prešovská, 
Jaselská, Kyjevská, Trpinky, 
Sokolovská, K. Světlé (mimo 
budovu Policie), oboustranně ul. 
Čs. arm. sboru od č. 34 a  ul. K. 
Světlé po č. 104 a 49, oboustranně 
ul.  M. Alše od č. 3 a  koupaliště 
(včetně) po ul. Prešovská + č. 35a, 
celé ul. P. Jilemnického vč. samoty 
za potokem č. 4275, Staškova, I. 
Olbrachta č. 48, pravá strana ul. 
Husitská s  č. 4-22 + garáž, ul. Za 
Drahou od č. 2a-3,6 atd. dále fa. 
Navos, a.s., Kralický Háj č. 322.
Obce: Čelechovice na Hané, 
  Prostějov, Smržice, 
  Držovice
Dne: 21. 9. 2023 od 7:30 do 
18:30 hodin. Vypnutá oblast: 
Smržice s  ulicemi Prostějovská 
od Pv po Zákantí č. 18, 629 a  ul. 
Olší, oboustranně ul. Olší od č.1 
a 10 a po konec obce sm. Kostelec, 
Kobližnice, J. Krezy, Za Kobližnicí, 
Zákostelí, Jižní, Za Kovárnou, Ve 
Stežkách, Gegřice, Dr. Ondroucha, 
Příční, Za Farskou, Družstevní, 
Trávníky, J. Kotka (mimo č. 1-9), 
Podhájí č. 2-10, 625, Blíšťka vč. 
objektu VaK a  ul. s  nov. RD za 
drůbežárnou, fa. Laski, FVE, ZD, 
ŠS, drůbežárna, areál Semo, a.s., 
č. 414, Arboeko s.r.o., areál VaK, 
č. 323. Čelechovice na Hané - 
oboustranně část ul. Světničky 
od parc. č. 376/2, č. 330 a  č. 122 
po č. 25 a  43 na ul. Cukrovarská, 
celá ul. Pod Hrází, ul. Příční od ul. 
Světničky po č. 135 a 266, ul. Hlavní 
s č. 354, areál býv. cukrovaru, Farma 
Kopeček vč. Energo. Držovice s ul: 
Smržická, Jasmínová, Levandulová, 
Šípková, Kopretinová, Anenská, 
Panské díly, chaty, oboustranně 
ul. Olomoucká od č. 193 a 242 po 
konec sm. Olšany vč. ČS PHM, 
hotelu, stolařství, fa. Kouřil, ul. 
Lomená s  č. 450/9, 465, celá ul. 
Svadůvky, Na Romži od č. 396 po č. 
288. E.G.D, a.s.

Z důvodu plánovaných prací na zařízení distribuční soustavy - rekonstrukcí, oprav, údržbových
a revizních prací - bude přerušena dodávka elektrické energie:

Oznámení 
o přerušení dodávky 

elektrické energie



Uzávěrka ŘÁDKOVÉ
INZERCE proběhne

v PÁTEK 8. září, v 10.00 hodin

Dne 1. září 2023Dne 1. září 2023
 uplynulo 10 let od úmrtí  uplynulo 10 let od úmrtí 

pana Václava KOVAŘÍKApana Václava KOVAŘÍKA
 z Kralic na Hané. z Kralic na Hané.

Kdo jste ho znali, vzpomeňte s námi.Kdo jste ho znali, vzpomeňte s námi.
Děkujeme.Děkujeme.

Jsou lidé, kteří pro nás v životěJsou lidé, kteří pro nás v životě
znamenají víc než ostatní.znamenají víc než ostatní.

O to těžší je naučit se bez nich žít.O to těžší je naučit se bez nich žít.

Dne 10. září 2023Dne 10. září 2023
 vzpomeneme 17. smutné výročí, vzpomeneme 17. smutné výročí,

 kdy nás opustila kdy nás opustila
 paní Helena RŮŽIČKOVÁ. paní Helena RŮŽIČKOVÁ.
 Kdo jste ji znali a měli rádi,Kdo jste ji znali a měli rádi,

vzpomeňte s námi.vzpomeňte s námi.
 Děkuje zarmoucená Děkuje zarmoucená

 rodina. rodina.

Život je krásný, Život je krásný, 
Ty jsi ho měl rád. Ty jsi ho měl rád. 

Proč osud byl tak krutý Proč osud byl tak krutý 
a musel Ti ho brát?a musel Ti ho brát?

Dne 5. září 2023 
si připomeneme si připomeneme 

10. smutné výročí, 10. smutné výročí, 
kdy nás navždy opustil kdy nás navždy opustil 
pan Josef ŠINDELÁŘ pan Josef ŠINDELÁŘ 

z Dětkovic. z Dětkovic. 
Vzpomínáme na Tvůj život Vzpomínáme na Tvůj život 

a oslavujeme všechny a oslavujeme všechny 
krásné vzpomínky, které máme. krásné vzpomínky, které máme. 
Nikdy na Tebe nezapomeneme Nikdy na Tebe nezapomeneme 
a budeš žít dál v našich srdcích. a budeš žít dál v našich srdcích. 

Za tichou vzpomínku děkuje Za tichou vzpomínku děkuje 
tatínek a sestra Marcela tatínek a sestra Marcela 

s rodinou.s rodinou.

Když hvězdy posypou nebe Když hvězdy posypou nebe 
a v korunách stromů utichnou ptáci,a v korunách stromů utichnou ptáci,

vzpomínka jedna za druhouvzpomínka jedna za druhou
s noční tmou se vrací,s noční tmou se vrací,

co všechno jsme spolu prožili,co všechno jsme spolu prožili,
než osud zhas Tvou svíci.než osud zhas Tvou svíci.

My nemohli dělat víc,My nemohli dělat víc,
než smutné sbohem Ti dát,než smutné sbohem Ti dát,

v našich srdcích a vzpomínkách,v našich srdcích a vzpomínkách,
však budeš žít dál.však budeš žít dál.

Dne 2. září 2023Dne 2. září 2023
 jsme si připomenuli jsme si připomenuli

11. smutné výročí úmrtí 11. smutné výročí úmrtí 
paní Ludmily HANÁKOVÉpaní Ludmily HANÁKOVÉ

 ze Želče. ze Želče.
 S láskou nikdy nezapomene S láskou nikdy nezapomene

dcera Zdena Neumanovádcera Zdena Neumanová
s rodinou.s rodinou.

Dne 3. září 2023Dne 3. září 2023
 by se dožila 83. narozenin  by se dožila 83. narozenin 
paní Marie ŠVALBOVÁ,paní Marie ŠVALBOVÁ,

 roz. MÍČKOVÁroz. MÍČKOVÁ
 z Prostějova. z Prostějova.

Kdo jste ji znali, vzpomeňte s námi. Kdo jste ji znali, vzpomeňte s námi. 
Vzpomínají dcery DagmarVzpomínají dcery Dagmar

 a Marcela s rodinami.  a Marcela s rodinami. 

Dne 7. září 2023Dne 7. září 2023
 uplyne 40 smutných let, uplyne 40 smutných let,
 kdy nás navždy opustil  kdy nás navždy opustil 
pan Jaroslav REITER pan Jaroslav REITER 

z Prostějova.z Prostějova.
 Kdo jste ho znali a měli rádi,Kdo jste ho znali a měli rádi,

věnujte mu prosím tichou vzpomínku. věnujte mu prosím tichou vzpomínku. 
Děkuje manželka Marie,Děkuje manželka Marie,
 synové Jaroslav a Pavel synové Jaroslav a Pavel

 s rodinami. s rodinami.

Očím jsi odešel, Očím jsi odešel, 
v srdcích jsi zůstal.

Dne 8. září 2023 
vzpomeneme 2. výročí úmrtí vzpomeneme 2. výročí úmrtí 
pana Ladislava DOSTÁLA pana Ladislava DOSTÁLA 

z Kraliček. z Kraliček. 
S láskou a úctou vzpomíná S láskou a úctou vzpomíná 
manželka Jarmila, děti Petr manželka Jarmila, děti Petr 

a Vlaďka s rodinami.a Vlaďka s rodinami.

Dnes, tj. 4. září 2023,Dnes, tj. 4. září 2023,
 uplyne 10 roků od smrti  uplyne 10 roků od smrti 

pana Zdeňka COUFALA,pana Zdeňka COUFALA,
 původem z Otaslavic. původem z Otaslavic.
 Vzpomíná celá rodina Vzpomíná celá rodina

 a sestra Marie a sestra Marie
s rodinou.s rodinou.

Zdeněk Cetkovský 1933  Prostějov
Pavlína Bartošková 1969  Prostějov
Jarmila Valentová 1944  Soběsuky
Zdeněk Marcin 1928  Kostelec na Hané
Oldřich Pelc 1976  Přemyslovice
Veronika Hlochová 1937  Prostějov
Marie Vrchová 1929  Kostelec na Hané
Marie Frömlová 1929  Prostějov
Marie Kůrková 1932  Prostějov
Marie Vykopalová 1942  Drahany

Pohřební služba Pavel Makový

Úterý 4. září 2023
Ivo Zatloukal 1948 Žešov 11.30 Obřadní síň Brněnská 104  
Úterý 5. září 2023
Ludmila Vyroubalová 1936 Prostějov 11.30 Obřadní síň Brněnská 104 
Anna Vlčková 1928 Kostelec na Hané 13.00 kostel Brodek u Prostějova
Pátek 8. září 2023
Jaroslav Mačák 1941 Olšany u Prostějova 11.30 Obřadní síň Brněnská 104  

SMUTEÈNÍ OZNÁMENÍ

Pohřební služba Václavková a spol. s.r.o.
Mlýnská 31, tel.: 582 343 883, 582 340 004

Pohřební služba Pavel Makový
Drozdovice 79 a Brněnská 104, tel.: 582 332 100

Pohřební služba FCC Prostějov
Žižkovo náměstí 19, tel.: 582 344 073, 602 581 098

21WWW.VECERNIKPV.CZ

GALERIE UMĚNÍ 
PROSTĚJOV,

nám. Svatopluka Čecha 2, (vchod za 
Zlatou bránou) vykupuje a  zdarma 
oceňuje veškeré obrazy a  starožitnosti, 
zlaté šperky 1 g/1000 Kč. Neprodá-
vejte překupníkům, ale odborníkům
za nejvyšší ceny. Jindřich Skácel,
tel.: 608 805 775, www.gupv.cz

Sběratelský kabinet odkoupí 
nejraději celé sbírky a  za hotové: 
zlaté a  stříbrné mince, medaile, 
vyznamenání, odznaky, předměty 
ze stříbra, staré šperky a zlomkové 
zlato, známky, pohlednice, 
odborné knihy, obrazy, grafiky, 
lustry, lampy, hodiny, hodinky, 
rádia, fotoaparáty, vojenské věci, 
staré zbraně, vzduchovky, veterány 
a  věci na ně, sklo, porcelánové 
figurky, lidovou keramiku, 
vánoční ozdoby, staré hračky, 
zajímavý retro nábytek do 70.  let 
a spoustu dalších věcí. 

Než prodáte překupníkovi 
zavolejte sběrateli - rychlé jednání. 

Tel.: 605 138 473

KOUPÍM
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Péče o zeleň, realizace a údržba zahrad, 
kácení stromů, sekání travních porostů, 
čištění pozemků. Bc. Ivo Kroupa.
Tel.: 605 864 140, www.seceni-kaceni.cz

Rizikové kácení a řez stromů. 
Odborný řez ovocných stromů. 

Tvarování živých plotů. 
Ing. Igor Maťovčík. Tel.: 720420618

SLUŽBY

RE ALIT Y

Prodám DB 3+1, ul. Tylova včetně 
kompletního vybavení a garáže.
Tel.: 724 582 411 

PRODÁ M

Prodám dětský kočárek Mohican.
Cena 2000 Kč. Tel.: 606178431
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SEZNÁ MENÍ

Muž 58 let, 190 cm hledá ženu do 50 let 
k vážnému seznámení. Tel.: 702 984 413

Vdova 60 let, hledám muže k občasným 
schůzkám. Tel.: 720 205 351

Hledám ženu ve věku cca 45 let, s vlastním 
bytem a 3 až 5letou holčičkou. S vlastním 
bytem. Na vážný vztah, samota tíží. 
Ozvěte se prosím. Tel.: 722 740 832

ZVÍŘ ATA

Prodáme kuřice Černá Morávia. Stáří 21 
týdnů, již 14 dnů ve snášce. Cena 250 Kč/ks. 
Vřesovice u Prostějova. Tel.: 603 327 643
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Růžena Všetičková 1938  Určice
Ing. Václav Hrůza 1931  Prostějov

Mgr. Anna Krejčí 1942  Vyškov

Mgr. Marie Musilová 1939  Plumlov
Bohumil Koudelka 1954  Lutotín
Josef Drašnar 1962  Bedihošť
Radoslav Pludek 1938  Prostějov

Pavel Hutyra 1950  Držovice Helena Hlávková 1937  Prostějov

Pohřební služba Václavková a spol. Pohřební služba FCC Prostějov

Pátek 8. září 2023
Jarmila Stroblová 1940 Prostějov 11.00 Obřadní síň Prostějov 



AKTUÁLNÍ NABÍDKA VOLNÝCH MÍST

HLEDÁTE PRÁCI?
Stálá rubrika PROSTĚJOVSKÉHO Večerníku av Úřadu práce ČR - Kontaktní pracoviště Prostějov 

 Pozice Plat (v Kè) Provoz Kvalifikace Firma

Elektromechanik/-čka 27 000-32 000 jednosměnný  střední odborné URC Systems, Vrahovice
Autoelektrikář/-ka 30 000 jednosměnný střední odborné FTL – First Transport Lines, Pv
Manipulant/-ka ve výrobě 20 000-23 000 třísměnný základní+praktické KP - Kopro, Pv
Operátor/-ka výroby 19 700 třísměnný základní+praktické Železárny Annahütte, Prostějov
Samostatní odborní účetní 35 000-40 000 jednosměnný ÚSO s maturitou Sladovny Soufflet ČR, Pv
Prodavač/-ka květin 23 000 jednosměnný střední odborné Pohřební služba Makový, Pv
Distributor/-ka reklamních letáků 4 325-8 650 jednosměnný základní+praktické Česká distribuční k. s., Pv
Pracovník/-ce v sociálních službách 19 090-27 570 nepřetržitý základní+praktické Domov u rybníka, Víceměřice
Prodavač/-ka 22 000 dvousměnný nižší střední odborné Slezské uzeniny, Pv
Hlavní účetní 40 000 pružná prac. doba vysokoškolské Toray Textiles Central, Pv

22 WWW.VECERNIKPV.CZ

Bezpečnostní agentura přijme invalidní 
důchodce do pracovního poměru na pozici 
vrátný pro Prostějov a Brodek u Konice. 
Informace na tel.: 602 786 692.

PRÁCI NABÍZÍ

UZÁVÌRKA ØÁDKOVÉ 
INZERCE probìhne 

v PÁTEK 8. záøí,
v 10.00 hodin

Kontaktní pracoviště Prostějov, nám. Spojenců 2632/13, PV.  Zprostředkování zaměstnání: tel.: 950 154 317.

Kontaktní pracoviště Prostějov, nám. Spojenců 2632/13, PV.  Zprostředkování zaměstnání: tel.: 950 154 317.
Operátor/-ka 120-220 Kč/hod. jednosměnný ÚSO s maturitou Computer Media, Prostějov

  Pozice Plat (v Kè) Provoz Kvalifikace Firma

HLEDÁTE BRIGÁDU?
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KDEKDE V PROSTĚJOVĚ V PROSTĚJOVĚ NAJDETENAJDETE
Naše dnešní otázka již tradičně zní:

Kde je k vidění objekt na uvedeném snímku?

OSMISMĚRKA
AUTEM NEBO PĚŠKY NA VÝSTAVU …

AMANT, BUNKR, GRAFY, GRAND, KONOPÍ, KOŠTĚ, LEKAT, 
LVÍČE, MLÍČÍ, ODSYP, OMEGA, OVČÁK, PAŽIT, PIÁNO, 
PLÁNĚ, PŘÍMO, PTÁCI, ŘÍMSA, SAMEC, SCÉNÁŘ, SLÍVA, 
SPERMA, ŠŤÁVA, TEPLO, ULICE, ÚMRTÍ, ŽERTY

Výherce získá DÁRKOVÝ POUKAZ

23WWW.VECERNIKPV.CZ

SUDOKUSUDOKU

BÁDEJTE, KDO SE
SKRÝVÁ POD TOUTO 

Vydavatel týdeníku PROSTĚJOVSKÝ Večerník – společnost Haná Press s.r.o. - zpracovává osobní údaje o soutěží-
cích v tomto rozsahu: jméno, příjmení, bydliště. V případě zaslání odpovědi e-mailem, SMS zprávou či v případě jejího 
oznámení telefonicky zpracovává vydavatel nad rámec uvedených údajů též údaj o emailové adrese či telefon-
ním čísle. Tyto osobní údaje jsou zpracovávány výlučně pro účely účasti v soutěži, losování a kontaktování vý-
herců. Výherci soutěže jsou vždy zveřejněni v následujícím vydání PROSTĚJOVSKÉHO Večerníku, a to s uve-
dením těchto údajů: jméno, příjmení, obec bydliště. Po vyhlášení soutěže jsou osobní údaje soutěžících zničeny.

KDE v Prostìjovì najdete...?

Výhra: DÁRKOVÝ BALÍČEK v hodnotě 400 Kč se sortimentem prodejny.
Od: ANNABIS

Jméno výherce: Karel VIRGLER, Prostějov
Reigrova ulice

KDO je tváø na obrázku...?

OSMISMÌRKA

SUDOKU

Jméno výherce: Hana PÍRKOVÁ, Prostějov

Letní sortiment u nás 
spokojenost u vás.

Poučení pro soutěžící o zpracování osobních údajů v rámci GDPR:

Výhra: VSTUPENKY v hodnotě 400 Kč na motor párty.
Od: TUNING

Jméno výherce: Pavel BUREŠ, Prostějov
Lukáš Cienciala

Výhra: DÁRKOVÝ POUKAZ v hodnotě 400 Kč na sortiment prodejny.

Výhra: DÁRKOVÝ BALÍČEK v hodnotě 400 Kč s produkty společnosti.

Výhra: DÁRKOVÝ BALÍČEK v hodnotě 400 Kč se sortimentem prodejny.

Od: MŇAMKY DO PSÍ TLAMKY

Od: ZDRAVOTNICKÉ POTŘEBY

Od: PROFITEX

Jméno výherce: Ilona ZAJIČKOVÁ, Brodek u Prostějova

Jméno výherce: David NAVRÁTIL, Prostějov

ROZŠÍŘENÁ...

6, 6, 4, 7

Výherce získá 

Výherce získá 
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Výherce získá 

Kdo je na fotografii? Nyní jsme zabrousili
do POLITIKY a graficky lehce poupravili rodáka 
a prvního českého starostu Prostějova, který 
stál v čele města šest let, přičemž nedávno 
tomu bylo 124 let od jeho úmrtí…

Výherce získá 
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...s námi po 
cestách 

ŠAMPIONU
O

Rovněž šestatřicáte vydání letošního roku vám přináší podobu oddechové strany, při které můžete báječně relaxovat
a ještě k tomu NĚCO VYHRÁT!

Vzhledem k vysoké oblíbenosti stávajících soutěží, kterou jste jako věrní čtenáři prokazovali po celé předchozí roky, najdete 
i v těchto vydáních kvintet tradičních možností. Také dnes máte za úkol rozpoznat fotografii jisté známé osobnosti veřejného

 života, jež je graficky mírně "poupravena", námi zachycený objekt z města Prostějova, nechybí stále oblíbenější bádání s čísly,
 ani hrátky s písmenky a pochopitelně klání nejtradičnější - křížovka. A když se na vás usměje trošku toho štěstíčka, máte šanci

 získat nějaký ten bonus navíc. Proto neváhejte, luštěte, bádejte, hádejte a hlavně bavte se !
Správné odpovědi nám můžete i nadále zasílat na známou emailovou adresu SOUTEZE@VECERNIKPV.CZ, 

či volat nebo psát SMS na 608 960 042.
Řešení nám také můžete zaslat na adresu Vrahovická 41d, Prostějov a to do ČTVRTKA 7. ZÁŘÍ 2023, 10:00 hodin,

pokud není u některého z klání uvedeno jinak! 
                                                                                                                                                                  POUKAZY je možné vyzvednout v redakci do 14 dnů od zveřejnění výhry.POUKAZY je možné vyzvednout v redakci do 14 dnů od zveřejnění výhry.

Správné odpovìdi 
a vylosovaní

Realizace prodej výstavy 
to vše v rodinném

zahradnickém centru

Výhra:
DÁRKOVÝ POUKAZ v hodnotě

 400 Kč na sortiment prodejny
 od Zahradnické centrum

 Marciánová.



22
04

29
10

78
6

KDY: NEDÌLE 10. ZÁØÍ, 11.00 – 13.00 HODIN
KDE: NÁRODNÍ DÙM-ZAHRÁDKA, PROSTÌJOV

TIPTIP    VečerníVečerníkuku

Celosvětově oblíbený Restaurant Day našel své pří-
znivce i v Prostějově. A ten zářiový opět nabídne skvě-
lé chutě, na které se můžete těšit již tuto neděli 10. září 
od jedenácté do třinácté hodiny v zahrádce Národního 
domu v Prostějově. Organizační taktovky se opět cho-
pil Okrašlovací spolek města Prostějov ve spolupráci 
s Marky obchůdkem Markéty Valentové a pod záštitou 
Zdravého města Prostějov.

Zářijový Restaurant Day nabídne především úžasné baskické 
speciality. „Návštěvníkům se bude nepochybně sbíhat chuť na 
tapas, tortilly či miniburgery, ale i tradiční zvěřinový guláš a sa-
mozřejmě stálý hit, jímž jsou grilované chobotnice Petra Sokola. 
K dispozici dále bude španělské víno, šlehačkové a domácí zá-
kusky, nakládané sýry, domácí buchty i pivo, chybět nebudou ani 
podomácku zhotovené sirupy,“ vypočítala za pořadatele Milada 
Sokolová, předsedkyně Okrašlovacího spolku Prostějov. 

Školní 4, Prostějov

Kulturní klub
DUHA

pondělí 4. září
13:00 SETKÁNÍ JUBILANTŮ
k poslechu hrají manželé Vyroubalovi
pátek 8. září
19:00 KRISTÍNA
koncert uveden u  příležitosti oslav 30. 
výročí vzniku samostatné České republiky

RESTAURANT DAY 

Kino 
Metro 70

Školní 1, Prostějov
pondělí 4. září
17:30 BARBIE
americká fantasy komedie
20:00 BRUTÁLNÍ VEDRO
katastrofi cká komedie ČR
úterý 5. září
17:15 BLUE BEETLE
americké akční sci-fi 
20:00 ONEMANSHOW: THE MOVIE
komedie ČR
středa 6. září
17:30 NIKDY NEŘÍKEJ NIKDY
česká komedie
20:00 FAMU FOUR
animované drama ČR
čtvrtek 7. září
15:00 DVĚ SLOVA JAKO KLÍČ
české drama
17:00 MOJE TLUSTÁ ŘECKÁ
 SVATBA 3
komedie USA
19:00 NĚMÁ TAJEMSTVÍ
české psychologické drama 
pátek 8. září
15:30 STRA ŠIDELNÝ DŮM
komedie USA
18:00 ONEMANSHOW: THE MOVIE
20:30 SESTRA  II
americký horor
sobota 9. září
15:00 MAVKA : STRÁŽKYNĚ LESA
animovaný fi lm Ukrajina
17:00 GRA N TURISMO
americké akční drama
19:30 BARBIE
22:00 SESTRA  II
neděle 10. září
10:30 MEZI ŽIVLY
animovaná komedie USA
15:00 ŽELVY NINJA:MUTANTÍ
 CHAOS
americká animovaná komedie
17:30 ONEMANSHOW: THE MOVIE
20:00 NĚMÁ TAJEMSTVÍ

24 WWW.VECERNIKPV.CZ zveme vás...

KDE SE CO DÌJE?

608 960 042

Zámek 99, Plumlov

Zámek
Plumlov

čtvrtek 7. září
16:00 TAJEMNÉ KOSOČTVERCE 
    V OBILÍ
autorské čtení

CENTRUM PRO RODINU

nám. J. V. Sládka 2, Prostějov
* V úterý 5. září od 18:00 hodin bude na 
programu PŘÍPRAVA SNOUBENCŮ - 
JÁ A MOJE RODINA.
* Ve středu 6. září od 9:00 hodin se bude 
konat SETKÁNÍ SENIORŮ. Cílem pro-
gramu je prohloubení vztahů mezi seniory 
na základě intenzivního prožívání společ-
ných zážitků.
* Každou středu od 8:30 do 11:30 hodin 
se uskuteční PRVNÍ ŠKOLIČKA – 
adaptační kroužek pro děti od 2 do 4 roků. 
Účast v  kroužku usnadňuje přípravu na 
nástup do MŠ, připravuje na separaci od 
rodičů a  navazování vztahů s  vrstevníky 
v malé skupině a bezpečném prostředí.

Raisova 1159, Prostějov
* Každé pondělí od 9:30 do 11:30 hodin 
se uskuteční KLUB RODIČŮ A DĚTÍ.
Program pro rodiče s malými dětmi.
* Každý čtvrtek od 16:30 do 19:00 hodin 
se koná KLUB UKRA JINCŮ. Setkání 
ukrajinské komunity za účelem vzájemné 
podpory, výměny informací a rozvoje zna-
lostí českého jazyka.

MULTIKULTURNÍ CENTRUM MOZAIKA

CO, KDY, KDECO, KDY, KDE aneb informace a události z vašeho okolí…
EKOCENTRUM IRIS

Husovo nám. 67, Prostějov
* Ve středu 6. září v 9:20 hodin je na pro-
gramu vycházka nejen pro seniory s  od-
borným průvodcem Hynkem Skořepou 
do přírodního areálu VELKÁ DOHO-
DA U  HOLŠTEJNA. Zde najdete bý-
valý vápencový lom, starou vápenku, ale 
i informační panely o zdejší přírodě. Spo-
lečný odjezd autobusem v 9:20 hodin do 
Rozstání (st. č. 10), návrat autobusem přes 
Drahany do 16 hodin. Délka trasy 7 km. 
* Ve čtvrtek 7. září od 16:00 do 18:00 
hodin se koná vycházka se známým lito-
velským bylinkářem Vláďou Vytáskem 
prostějovskou botanickou zahradou. Na-
učíte se rozeznávat různé druhy léčivek, 
jejich léčivé i energetické účinky a způsob 
jejich zpracování. Vycházka začíná v 16:00 
hodin v Botanické zahradě Petra Albrech-
ta na Lidické ul. v Prostějově.
* V sobotu 9. září v 8:00 hodin se můžete 
připojit na vycházku pro rodiny s  dětmi 
s ornitologem na chráněné území Vápeni-
ce, kterému se podle terénu říká „TRPAS-
LIČÍ HORY“. Zkontrolujete a  vyčistíte 
ptačí budky, seznámíte se s  tím, co ptáci 
ke svému životu potřebují, a vyzkoušíte si 
i hrabání sena. Po celou dobu budou pro 
děti připraveny hravé aktivity o  životě 
lučních skřítků. Společný odjezd vlakem 
do Kaple v 8:02 hodin (nastupujte do po-
sledního vagónu). Návrat autobusem ze 
Slatinek dle počasí ve 12.00 nebo ve 14.00 
hodin. Délka trasy asi 3 km.
* Každý čtvrtek od 15:00 do 17:00 hodin 
je připraveno příjemné odpoledne pro 
maminky na mateřské dovolené a  další 
rodinné příslušníky s  malými dětmi. Na 
zahradě Ekocentra Iris budou připrave-
ny zajímavé Montessori hračky, plyšáci, 
skluzavka, malé pískoviště, tvořivé aktivi-
ty, jezírko, stavění z přírodních materiálů, 
stan… V případě špatného počasí je při-
pravena herna uvnitř.  

RÙZNÉ...

Regionální pracoviště 
TyfloCentra Olomouc v Prostějově

nadále poskytuje služby nevidomým 
a slabozrakým občanům na adrese: 

Kostelecká 17, Prostějov. 
Provozní doba:

pondělí od 8:00 do 12:00 a od 12:30
do 14:00. V úterý a ve středu po

telefonické domluvě.

Svaz tělesně postižených v ČR,
o.s. v  Prostějově, Kostelecká 17, nabízí 
k  zapůjčení kompenzační pomůcky, 
např. polohovací lůžka, ortopedické 
vozíky, chodítka, WC křesla aj. Služby 
jsme rozšířili o  rozvoz pomůcek.
Bližší info na tel.:  588 008 095, 724 706 773

SVAZ NESLYŠÍCÍCH 
A NEDOSLÝCHAVÝCH OSOB V ČR, z.s.

Svatoplukova 15, Prostějov,
tel.: 775 549 777

Provozní doba:úterý a středa
8:30 -11:30 a 13:00 - 16:30, čtvrtek jen

pro objednané klienty.
Můžete využít služeb našeho zařízení 

v podobě odborného sociálního 
poradenství a nabídky baterií do sluchadel 

a drobné příslušenství ke sluchadlům 
(hadičky, čisticí tablety či ušní tvarovky 

různých velikostí). 

SETKÁNÍ ANONYMNÍCH ALKOHOLIKŮ
se koná každý čtvrtek v  18:00 hodin 
Šárka 10a, Prostějov. E-mail: 
prostejov@aamail.cz, tel.: 728 354 716.
Ani silná vůle, ani láska tvoje či blízkých 
nestačí. Neboj se požádat o  pomoc. 
Nám se jí dostalo a  teď ji nabízíme tobě.

Akademie seniorů Lipka, Tetín 1 pořádá 
v úterý 5. září se od 14:00 hodin

NÁVŠTĚVU BOTANICKÉ ZAHRADY.
Sraz u vchodu na Lidické ulici.

 Burčákové slavnosti ve Ptení
Zámek ve Ptení bude v pátek 8. a sobotu 9. září patřit burčáku. Návštěvníci se mohou těšit na 

celou řadu odrůd tohoto oblíbeného vína a bohatý doprovodný program. Kromě burčáků nebude scházet také pivo 
či například medovina a řada stánků s tradičním jarmarkem. V pátek začíná doprovodný program od 16.30 hodin, 
kde proběhne řada rockových a metalových koncertů. Zámecký pán Horset sezval nejen věhlasné kapely, vystoupí 
i osobně s kapelou Barbar Punk. V pátek se návštěvníkům představí i SHŠ Tartas – těžkooděnci v plné zbroji, kteří 
v noci osvětlí zámek i svou jedinečnou ohňovou show. Hrát budou kapely Cop and Bandits, Horizont, Perseus a My 
project, která nabídne symphonic metal. V sobotu od 14.00 hodin můžete počítat s Hudbou Vesmírnou, kapelami 
Crunch, Kočka v Prášku, Pryor, The Unbroken Will, Hazydecay a Scabbard. O kulturní část zaměřenou na historii 

se postarají členové Rebellius – Post Apo, kteří v noci rovněž předvedou další ohňovou show. 

Na bicyklech Němčickem
Oblíbená cyklistická akce napíše v sobotu 9. září 
další ročník. Výjezd všech účastníků proběhne 
v  9.00 hodin z  vybrané obce mikroregionu 
Němčicka, odkud si zvolí svou poznávací trasu. 
Všichni se následně sejdou na fotbalovém hřišti 
v  Dobromilicích mezi 14.00 a  15.00 hodinou, 
kde proběhne slosování registračních lístků. 
Chybět nebude ani bohatý doprovodný program 
a zábava po celé odpoledne. 

Ivo Šmoldas v Určicích
Nadcházející pátek 8. září proběhne v sokolovně 
v Určicích zábavný pořad populárního fi lozofa 
a  básníka Ivo Šmoldase. Ten si do svého 
pořadu tentokrát pozval herečku Simonu 
Vrbickou Koptovou a známého imitátora Petra 
Jablonského. Start talk show je v 19.00 hodin.

Sraz vozidel československých ve Žraloku 
Od pátku 8. do neděle 10. září se bude v autokempu Žralok v Plumlově 
konat sraz vozidel pohybujících se na území ČSSR v  šedesátých až 
devadesátých letech minulého století se vší dobovou parádou včetně 
stylového oblečení. Hlavní program bude připraven na sobotu 9. září. 
Start BOAS, tedy Branné orientační automobilové soutěže akce, je po 
nezbytné registraci plánován na 11:00 hodin.  V 16 hodin je na programu 
spanilá jízda, o hodinu ppozději by měla dojít řada na vyhlášení výsledků 
bodovaných kategorií srazu a předávání pohárů. Od 20.00 hodin začne 
k volné zábavě hrát kapela Bez soucitu, k vidění budou i fi lmy.  

Gulášvar v Brodku u Prostějova
Druhý ročník soutěže o nejlepší kotlíkový guláš přijde na řadu v sobotu 9. září 
v Brodku u Prostějova. V areálu u fotbalového hřiště se i v letošním roce zhostil 
organizace Kiosek na hřišti společně se sborem dobrovolných hasičů Brodku 
u Prostějova. Sraz týmů je určen na 8.30 hodin a od 9.00 se začnou guláše 
připravovat. Výdej je plánován zhruba kolem třinácté hodiny, takže komu by 
se nechtělo vařit, může na oběd vyrazit právě do Brodku u Prostějova.

akce v regionu

SONS PROSTÌJOV

Svatoplukova 15, Prostějov
Prostějovská pobočka Sjednocené or-
ganizace nevidomých a  slabozrakých 
(SONS) poskytuje zrakově postiženým 
klientům základní poradenství, sociálně 
aktivizační služby a  dopomoc v  rámci 
dobrovolnické služby. Dále nabízí mož-
nost zapůjčení kompenzačních pomůcek 
a  zajišťuje pomoc při vyřizování záleži-
tostí v rámci výhod a dávek sociální péče. 
Konzultační hodiny ve Svatoplukově 
ulici č. 15: pondělí 9:00–12:00 
a 14:00–16:30, čtvrtek 9:00- 12:00. Dále 
po tel. domluvě.

sobota 9. září
10.00 O  pohár starosty SDH Krasice 
(Okresní dětská liga Prostějov, ZŠ Jana 
Železného Prostějov)

sobota 9. září
8.00 Okresní liga mužů ČUS Prostějovska 
(skupina Severozápad, hřiště Brněnská 
ulice Prostějov a hřiště Čehovice)

MALÁ KOPANÁ

pátek 8. září
19.00 TJ Sokol Kostelec na Hané HK – 
HAOLK tým Velká Bystřice/Olomouc 
(2. kolo Českého poháru mužů, Městská 
sportovní hala Kostelce na Hané)

HÁZENÁ

čtvrtek 7. září
10.00 Volejbalový turnaj Skanska 2023 
(Národní sportovní centrum Prostějov)

VOLEJBAL

Kostelní 46, Konice
pátek 8. září
16:00 MALUJEME S RA DOSTÍ
výstava výtvarné skupiny Olomoučtí

Zámek
Konice

Knihovna

Vápenice 9, Prostějov
čtvrtek 7. září
15:30 PORA DNA SOS
Máte spotřebitelský problém a  nevíte, 
kam se obrátit? Řešíte potíže s reklamací, 
nájemními vztahy, s  dodavateli energií 
apod.? Služba je pro veřejnost zdarma.
17:00 ODPOLEDNÍ BESEDA:
 POPRVÉ V KNIHOVNĚ
Každý všední den dopoledne se konají 
besedy pro školky a školy. Zajímá vás, jak 
probíhají? Přijďte se podívat na ukázkovou 
hodinu pro veřejnost, která bude na 
téma Poprvé v  knihovně a  je určena pro 
předškolní děti a prvňáčky.

Galerie
Špalíèek

Uprkova 18, Prostějov
čtvrtek 7. září
17:00 MIROSLAV SROSTLÍK
 MORA VSKÝ 77: HOVORY SE
 DŘEVEM
vernisáž výstavy, která probíhá již od 10. 
srpna, se uskuteční za přítomnosti autora

do 22. října
MARK THER: V HEDVÁBÍ
Výstava se zabývá reinterpretací výtvarné 
sbírky muzea autorským pohledem 
umělce Marka Th era. Téma výstavy souvisí 
s  autorovým zájmem o  historii daného 
místa, v tomto případě města Prostějova. 
Tu pak divákovi předkládá ve formě nové 
a nečekané situace. Mezi umělecká díla ze 
sbírek vkládá vlastní díla a další artefakty. 
Vernisáž proběhne 6. října v 17:00 hodin.

 nám. T. G. Masaryka 2 , Prostějov

Muzeum a galerie
v Prostìjovì



navštivte   naše   internetové 
stránky    www.vecernikpv.cz

SPORT
KULTURA

SPOLEČNOST Pondělí 4. září 2023

Číslo 36 • Ročník 27

Seriál kulturních akcí Prostějovské 
léto 2023 uzavřel famózní koncert 
populární skupiny se zpěvačkou 
Kateřinou Marií Tichou strana 26

NA MĚSTĚ
ŘÁDIL JELEN

Naleznete
uvnitř

PROSTĚJOV Atraktivní souboj přinese 2. dějství Českého poháru v há-
zené mužů 2023/2024. Z úvodního kola postoupivší TJ Sokol Kostelec 
na Hané HK totiž hostí nově vzniklý HAOLK tým Velká Bystřice/Olo-
mouc, jímž dosud výhradně mládežnická Házenkářská akademie Olo-
mouckého kraje v létě vstoupila i do dospělé kategorie.
Derby je na programu v pátek 8. září od 19.00 hodin v městské sportov-
ní hale Kostelce na Hané. Kostelecký trenér se před ním ještě ohlédl za 
předchozím pohárovým postupem přes Uničov (34:25). „Povinnost 
vyřadit papírově slabšího soupeře jsme splnili, ale cesta k tomu nebyla 
úplně jednoduchá, byť konečný výsledek vypadá jasně,“ poukázal David 
Ševčík.
„Během zápasu jsme většinou vedli o čtyři pět gólů a nechali Uničov opa-
kovaně dotáhnout. Až v posledních dvaceti minutách přišlo trvalejší her-
ní zlepšení, takže jsme jednoznačně zvítězili. Přesto náš výkon nebyl zce-
la ideální, každopádně šlo o výbornou přípravu na novou druholigovou 
sezónu. Což platí i pro nadcházející utkání dalšího kola Českého poháru,“ 
podotkl Ševčík.
Jeho svěřenci tedy vyzvou ambiciózního prvoligistu. „HAOLK bude roz-
hodně favoritem, my nemáme co ztratit. Jsme rádi, že se nám povedlo 
vybojovat možnost zahrát si tento duel proti kvalitnímu soupeři, navíc 
doma. Věřím, že fanoušci uvidí pěknou házenou a my se dobře nachys-
táme na druhou ligu týden před jejím startem,“ těší se nejen na nejbližší 
soutěžní duel kostelecký kouč.   (son)

ŠLÁGR VEČERNÍKU – HÁZENÁ

POHÁR OFS PROSTÌJOV
- SEMIFINÁLE

TJ SOKOL ČECHOVICE „B“
TJ SOKOL PLUMLOV „B“

STŘEDA 9. 9. 17.00 HODIN
fotbalový stadion v Čechovicích

MS DIVIZE – SKUPINA „E“
6. KOLO 

FC KOSTELEC NA HANÉ
STRÁNÍ

SOBOTA 9. 9. 16.00 HODIN
fotbalový stadion v Kostelci na Hané

KRAJSKÝ PØEBOR O KFS
6. KOLO

SOKOL KONICE
TJ POSTŘELMOV

NEDĚLE 10. 9. 16.00 HODIN
fotbalový stadion v Konici

I.B TØÍDA - SKUPINA „A“
6. KOLO

SOKOL BRODEK U PROSTĚJOVA
SOKOL VRCHOSLAVICE 1946

SOBOTA 9. 9. 16.00 HODIN
fotbalový stadion v Brodku u Pv

I.B TØÍDA, SKUPINA „B“
6. KOLO

SOKOL VÍCOV
TJ SIGMA LUTÍN

NEDĚLE 10. 9. 16.00 HODIN
fotbalový stadion ve Vícově

PØEBOR OFS PROSTÌJOV-II. TØÍDA
6. KOLO

FK NĚMČICE N.H.
BRODEK U KONICE

NEDĚLE 10. 9. 16.00 HODIN
fotbalový stadion v Němčicích n/H

boje na zelených trávnících aneb K A M  Z A  F   T B A L E M

Fotbalisté Prostějova opět nevy-
hráli a vedení klubu se bude v nejbliž-
ších hodinách rozhodovat o budouc-
nosti realizačního týmu strana 31

O TRENÉROVI
DO STŘEDY

Tým Sokol I vyhrál i v Radomyšli 
a neochvějně míří za vysněným postu-
pem do extraligy. Chybí už jen jeden 
krok… strana 47

NOHEJBALISTÉ
VE FINÁLE

Večerník 
PROSTĚJOVSKÝPROSTĚJOVSKÝ

SERVIS PŘED STARTEM 2. LIGY HÁZENKÁŘŮ Z TÁBORA 
KOSTELCE NA HANÉ I PROSTĚJOVA VÁM VEČERNÍK

NABÍDNE V PŘÍŠTÍM ČÍSLE!
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NÁCHOD, KRALICE NA HANÉ
Minulý pátek se v  Městském divadle 
Dr. Josefa Čížka v Náchodě uskutečnil 
finálový večer soutěže Muž roku 2023. 
Vítězem se stal student a  holistický 
poradce František Knobloch (23) 
z  Hostivice. O  titul bojovalo dvanáct 
mužů z celé republiky, mezi nimi i dva-
atřicetiletý Dominik Neoral, obchodní 
ředitel z Kralic na Hané. Tomu se ale na 
„bednu“ vystoupit nepodařilo. 
Dominik Neoral se, podle vlastních slov, 
jako vystudovaný inženýr na ČZU v Pra-
ze, v  oboru Veřejná správa, kompletně 
minul oborem, jelikož pracuje jako Chief 
Sales Officer pro distributora kosmetiky 
z celého světa. 
„Mým největším koníčkem je fotbal, kte-
rý jsem jako brankář hrál i profesionálně 
a splnil si tak svůj sen. Nyní působím v Ra-
kousku už jen jako amatér,“ říká. Dalšími 
koníčky jsou cestování a  poznávání no-
vých krajin, rodina – má žena a pejsek Lilly, 
cvičení a jídlo,“ říká. Ne ale proto, že by byl 

gurmán. Je totiž celiak a musí si posledních 
5 let jídlo hlídat. „Beru život s humorem 
a lehkostí a zastávám krédo ‚Kdo neprošel 
větrem, deštěm či mlhou, nemůže spatřit 
duhu‘,“ dodává. Proto hodnotí s  nadhle-
dem i svou zkušenost v účasti v Muži roku 
jako novou a dobrou zkušenost. 
Dvanáct finalistů zabojovalo o titul Muž 
roku za účasti řady osobností. Slavnostní 
večer moderovali ho Lenka Špillarová 
a Karel Voříšek. Finalisté se při módních 
přehlídkách předvedli v oblecích, volnoča-
sovém oblečení i spodním prádle, porotu 
se pokusili zaujmout i  rozhovorem, od-
povědí na otázku od známé osobnosti či 
volnou disciplínou.  
Podmínkou pro přihlášení se do soutěže 
Muž roku bylo mimo jiné české občanství 
a výška minimálně 175 centimetrů. Krité-
ria jsou dána podmínkami mezinárodních 
soutěží, kde vítězové reprezentují Českou 
republiku. Letos se podle prezidenta sou-
těže Davida Novotného přihlásilo více než 
850 mužů. (kib) Foto: Facebook

NEDOSÁHL

Dominik z Kralic
 na bednubednu

PROSTĚJOV Před zahájením třetí sezóny v dresu 1.SK Prostějov si hráčky připravily pro 
všechny příznivce překvapení. Jedná se o nástěnný kalendář, který během prázdnin 
spatřil světlo světa a aktuálně je již v prodeji. Fotografie vznikaly v zázemí hlavního sta-
dionu v Prostějově a samozřejmostí je fotbalová tematika. I když nejen ona… 32

Jan FREHAR
 Foto: Josef Popelka
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pro Večerník

EXKLUZIVNÍ
reportáž

KRISTÝNA BOHATOVÁKRISTÝNA BOHATOVÁ
Dne 17. ledna 2023 to bylo deset let, kdy 
se v  pražském klubu u  Staré paní usku-
tečnilo první veřejné vystoupení skupiny 
Jelen. Písničkář Jindra Polák, Martin Kasal 
a  Ondřej Málek představili živě nepočet-

nému publiku pár svých písní a hudebních 
nápadů. Muzikantská chemie zafungovala. 
Kapela přizvala další muzikanty a během 
let nečekaně vstoupila mezi nejoblíbenější 
interprety na české scéně. 
A  důvod? Tím je podle frontmana ka-
pely Jindry Poláka fakt, že žádné žánry 
a  škatulky nikdy neřešili. Od začátku 
věděli, že všichni v  kapele cítí muziku 
podobně, i když každý pochází z jiného 
hudebního zázemí a  poslouchá trochu 
jinou hudbu. Ale právě mix všech inspi-
rací, které jednotliví muzikanti do tvorby 

přináší, dělá Jelena Jelenem. „Naše mu-
zika se vyvíjí společně s  námi, s  našimi 
životními zkušenostmi. My se jí hlavně 
snažíme nestát v cestě a dát jí vždycky to, 
o co si říká, co potřebuje. Ve výsledku je 
pro nás jediné důležitým měřítkem to, 
abychom si za každou písní stoprocent-
ně stáli,“ dodal Jindra.

Do Prostějova s interprety přijela i zpě-
vačka Kateřina Marie Tichá, která je 
pravidelným hostem kapely už od roku 
2013. Představila nejen vlastní tvorbu, 
ale s  Jindrou Polákem dala i  duet Co 
bude dál. „Bylo to parádní, hlavně jak nás 
natahovali s  Magdalenou, kterou zahráli 
až na konec. A my kvůli téhle písničce s hol-

kama přišly,“ smála se Zdenka Marková. 
„Jsem velmi ráda, že kapela přijala naše 
pozvání a byla tím správným zakončením 
hudebního prázdninového programu. Její 
písničky zná asi každý, o  čemž svědčilo 
nejen zaplněné náměstí, ale i zpěv publika, 
který většinu hitů doprovázel,“ doplnila 
první. náměstkyně prostějovského primá-

tora Milada Sokolová. Zároveň přidala po-
zvání na koncert Kristiny, která rozezpívá 
Prostějov již tento pátek 8. září v rámci pro-
gramu k 30. výročí vzniku České republiky. 
A Večerník přidává, že máme pro vás při-
pravený exkluzivní rozhovor s frontma-
nem skupiny Jelen Jindrou Polákem, 
který najdete už v příštím čísle.

saa jaký byl koncert jelena…jjaaakkýý bbyyyl konccceerrt jjeeellenna…………

KAPELA JELEN OSLAVILA KAPELA JELEN OSLAVILA 

PROSTĚJOV Závěrečným koncertem Prostějovského kultur-
ního léta se ve čtvrtek stalo vystoupení pražské kapely Jelen. 
Ta v našem městě vystoupila v rámci oslav svého kulatého ju-
bilea, přičemž turné vyvrcholí 2. prosince 2023 v O2 areně. Hity 
Magdaléna, Jelen, Co bylo dál, Klidná jako voda, Jediný co chci, 
Ještě jednu noc dokázaly, že dvě Ceny Anděl kapela Jelen získa-
la naprosto oprávněně. Role předskokanů se ujala prostějovská 
legenda, kapela KEKS, Ekocentrum Iris pak nabídlo nejmenším 
návštěvníkům soutěže, jak jinak než lesní.

FOTOGALERIE
klikni na

www.vecernikpv.cz
a VIDEO

BYLI  JSMEBYLI  JSME

U TOHOU TOHO

PROSTĚJOV Rostislav Osička. Bronz na ME 1979, 3x bronz na MS armád, vítěz 
osmi boxerských mezinárodních turnajů, 4x mistr republiky. Muž, který stejnou ru-
kou, jíž rozdával rány, kreslí krajinky a koně cválající do dáli. Zdánlivě nespojitelné 
odvětví dokázal spojit bývalý boxer, kaskadér, uhlíř či příležitostný herec. Průřez jeho 
celoživotní tvorbou je k vidění do 3. září v prostějovské městské galerii v zámku. 

Kristýna BOHATOVÁ
Malovat začal Rostislav mnohem dřív 
než boxovat, už jako dítě. Rodiče byli ze-
mědělci, pracovali na vinohradu, ale ved-
li jej k tvůrčí svobodě. „Prozíravě mě dali 
do lidové školy umění v Břeclavi a díky 
tomu jsem se mohl rozvíjet i  jinak než 
v  tělocvičně. Dnes mám na kontě přes 

čtyřicet výstav a  můžu říct, že někteří 
kritici moje dílo hodnotí kladně. Nejsem 
žádný rytíř umění, ale snažím se poctivě 
vystihnout kompozici, barevné vyvážení 
a tahy štětcem tak, aby měl obraz pointu. 
Tvořím přímo ve svém bytě v  Karlíně 
a snažím se, aby obrazy měly napětí a dy-
namiku, podobně jako box,“ vysvětluje. 
Sedmdesát obrazů v  prostějovském 

zámku pochází jak z  majetku autora, 
tak ze zápůjček. Nabízí různorodá té-
mata spojená s  jeho vlastním životem. 
Jak Osička říká, maluje srdcem. Na zdech 
výstavních sálů najdete pražské kavárny 
i bezdomovce, malby z Paříže, box, nábo-
ženskou a  válečnou tematiku, moravský 
folklor, krajiny a také ničivé tornádo. Spojo-
vacím článkem je ale sám život. I proto na 
obrazech najdete zaznamenanou malířovu 
účast v televizní taneční soutěži StarDance 
v roce 2015. 
„Malování mám upřímně rád, zatímco 
box už dělám zejména proto, že nic lepší-

ho v životě neumím. Jako trenéra mě těší, 
že jsem vychoval mistry republiky Míťu 
Soukupa, Láďu Kutila a Pavla Dostála. Jako 
malíř se naopak snažím působit tak, abych 
lidem přinesl potěšení, třeba i důvod k za-
myšlení. Občas se to povede. Něco pro-
dám, nakoupím za výdělek barvy, plátna 
a můžu jít zase dál,“ říká muž, který stále 
dává kondiční tréninky. 
Výstavu mohou zájemci navštívit 
v  městské galerii prostějovského zám-
ku. Otevřeno je od úterý do pátku od 
14.00 hodin, v sobotu od 16.00 a v ne-
děli opět od 14.00 hodin. 

ČECHY POD KOSÍŘEM Příjemné 
sobotní odpoledne připravili na zámku 
v Čechách pod Kosířem pro příznivce 
vážné hudby. Cikánské melodie přišly 
zahrát a zazpívat zpěvačka Lucie Laubo-
vá i klavíristka Vendula Urbanová, která 
diváky ve velkém sále zámku překvapila 
i prvotřídní recitací básní Karla Hynka 
Máchy. Večerník u toho nemohl chybět.

Michal KA DLEC
„Obě umělkyně u nás vystupují pravidelně, 
vlastně už od otevření zámku po rekon-
strukci v roce 2016. Navíc Vendulka Urba-
nová pochází přímo odtud z Čech pod Ko-
sířem a donedávna sem ještě jezdila za svojí 
babičkou. Pro fanoušky klasické hudby je 
to skvělé potkat tak šikovnou klavíristku, 
navíc doplněnou skvělou zpěvačkou. Jsme 
rádi, že obě u nás každým rokem koncertu-
jí,“ svěřil se Večerníku Martin Váňa, kaste-
lán zámku v Čechách pod Kosířem. 
Vystoupení dvou umělkyň přiláka-
lo dvě desítky diváků, vstupné bylo 
dobrovolné. „Připravili jsme si pro vás 
koncert i přednes básní s cikánskou tema-
tikou. Melodie pocházejí z dílny dvou vy-

nikajících skladatelů Antonína Dvořáka 
a Karla Bendla, které budeme prokládat 
básněmi Karla Hynka Máchy a rovněž 
lidovými písničkami s danou tematikou,“ 
navnadila diváky Vendula Urbanová. Více 
než hodinové představení pak diváky 
doslova nadchlo.

zámku
Lucie Laubová a Vendula Urbanová 

pokračovaly v tradici svých vystoupení

 2x foto: Michal Kadlec

PROSTĚJOV Nádvoří prostějovské-
ho zámku se uplynulou sobotu odpo-
ledne stalo dějištěm prvního ročníku 
Muzikus festu. Čtyři kapely různých 
žánrů v čele s prostějovskou skupinou 
Majestico Muzikus coby hlavními or-
ganizátory potěšily příchozí diváky 
skvělou muzikou a atmosférou. 

Michal KA DLEC
„Jsme prostějovská kapela Majestico 
Muzikus a po dohodě s jinými skupina-
mi jsme uspořádali první ročník men-
šího hudebního festivalu. Na něj jsme 
pozvali své kamarády ze spřátelených 
kapel z Prostějova nebo blízkého okolí. 
Jako první již vystupuje Vlna, následovat 
budou skupiny Club 17 a Něco Mezi. 
No a my celý program večer uzavře-
me,“ prozradil Večerníku Oli Vidmuch, 
frontman skupiny Majestico Muzikus 
a jeden z hlavních pořadatelů prvního 
Muzikus festu. 
„Jako muzikanti jsme se chtěli setkat na 
jednom místě a udělat si hezký den, po-
bavit se. A potěšit samozřejmě i diváky. 
Chtěli bychom v tradici tohoto festivalu 
pokračovat i v příštích letech. Místo na 
nádvoří zámku je pro nás naprosto ideál-
ní, je zde skvělá akustika. A taky výborná 
atmosféra, kterou muzikanti vytvářejí 
společně s diváky,“ dodal další z pořada-
telů akce Tomáš Pařenica.  (mik)

BYLI  JSMEBYLI  JSME

U TOHOU TOHO

FOTOGALERIE
klikni na

www.vecernikpv.cz

BYLI  JSMEBYLI  JSME

U TOHOU TOHO

FOTOGALERIE
klikni na

www.vecernikpv.cz



23
08

29
11

14
3

PROSTĚJOV V  rámci oslav tři-
cátého výročí vzniku samostatné 
České republiky připravilo město 
Prostějov hned několik akcí. Tou 
první byl již městský ples na za-
čátku ledna, který se nesl v duchu 
přátelského rozdělení Českoslo-
venska. Tou nejnovější je koncert 
slovenské zpěvačky Kristiny, jenž 

se na hlavním náměstí uskuteční 
již tento pátek 8. září.
 Další akcí byl koncert revivalové kapely 
Elán v rámci Prostějovského kulturního 
léta a v měsíci září se můžeme těšit na ná-
vštěvu a vystoupení slovenské zpěvačky 
Kristiny. Kristina město navštívila  v rám-
ci charitativní akce, již před deseti lety 
uspořádal Okrašlovací spolek města Pro-

stějova. Byl pro chlapce Kristiana, tehdy 
pobývajícího v prostějovské nemocnici. 
Na koncert ho doprovodily i zdravotní 
sestřičky. Srdečně tímto Prostějovany 
zvu na náměstí 8. září, protože Kristina 
je nejen krásná, ale i velmi nadaná zpě-
vačka. Rozhodně se máme na co těšit,“ 
doplnila první náměstkyně prostějovské-
ho primátora Milada Sokolová.   (kib)

T
S KRISTINOU

ČECHY POD KOSÍŘEM První-
ho září se letos do školy nenastu-
povalo. A  tak pracovníci zámku 
v  Čechách pod Kosířem využili 
šance a nabídli dětem zábavné od-
poledne.

Kristýna BOHATOVÁ
Čekala je prohlídka zámku s  paní 
hraběnkou, do jejíž role se opět 
vžila edukační pracovnice Lenka 
Faltýnková. Hraběnka Gabriela 
pak malým návštěvníkům přiblí-
žila život pěti svých malých synů 
i manžela Františka Josefa II. hrabě-
te Silva-Tarouca. Ten byl nejen vý-
borným hospodářem a chovatelem 
koní, odborníkem na tvorbu parků 
a  zahrad, v  neposlední řadě auto-
rem knih z  oblasti historie, dějin 
umění či pedagogiky, ale také vášni-
vým nimrodem, což dokumentuje 

řada loveckých trofejí na stěnách 
komnat i schodišť. 
Děti mohly zhlédnout loutkové di-
vadélko a účastnit se koncertu Pohád-
ka z Hané. K dispozici byly korálkové 
dílničky, odkud si odnášely krásné 

korále či náramky. Své služby v podo-
bě malování na obličej nabízela i Jana 
Kubínová. „Končí prázdniny, tak si 
užíváme poslední dny,“ svěřily se ma-
minka a  babička Kačenky a  Jarečka, 
které s dětmi přijely z Olomouce.

Zámek v Èechách pod Kosíøem 
slavil konec prázdnin s hrabìnkou

PROSTĚJOV Nepřízeň počasí 
stála za změnou termínu, kdy do 
Kolářových sadů zavítá Nezvalo-
va Manon Lescaut. Původně měla 
být hra v  provedení Moravského 
divadla Olomouc uvedena 29. srp-

na. K  vidění bude ale až 14. září. 
‚„Chtěli jsme, aby si lidé opravdu užili 
představení v parku, nikoliv náhradní 
‚mokrou variantu‘ v  uzavřeném pro-
storu. Proto jsme velmi rádi, že nám 
olomoucké Moravské divadlo vyšlo 

vstříc a nabídlo náhradní termín. Ma-
non Lescaut tedy diváci uvidí v Kolá-
řových sadech ve čtvrtek 14. září 2023 
od 19 hodin,“ vysvětlila Milada Soko-
lová, první náměstkyně primátora Sta-
tutárního města Prostějova.   (kib)
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„Všechny písničky známe nazpaměť, 
doma to hraje pořád,“ smála se jedna 
z maminek. Nutno podotknout, že se 
bavily nejen děti, ale i  jejich dospělé 
doprovody. „Ono to jinak nejde, muzi-
ka je tak chytlavá, že si podupávám do 
rytmu. A když vidím, jak je kluk nad-

šený, jsem také,“ doplnil pan Jaroslav. 
Smejko a  Tanculienka spolu začali 
hrát a  zpívat v  roce 2014, o  tři roky 
později se z Marka a Petry stali man-
želé. S  koncerty brázdí pravidelně 
celou Českou i Slovenskou republiku 
a těší se z velké obliby malých diváků. 

FOTOGALERIE
klikni na
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Burčákové slavnosti na zámku ve 
Ptení nabídnou nadcházející víkend 
bohatou hudební i kulturní produk-
ci. Zámecký pán Horset sezval nejen 
věhlasné kapely, ale vystoupí také 
sám s kapelou Barbar Punk. Pojďme 
si nastínit, co vše bude od pátečního 
odpoledne 8. září až do ranních ho-
din neděle 10. září k poslechu. 
V pátek mimo jiné vystoupí i SHŠ Tar-
tas – těžkooděnci v  plné zbroji, kteří 
v noci osvětlí zámek i svou jedinečnou 
ohňovou show. Hrát budou kapely 

Cop and Bandits, Horizont, Perseus 
a My project, která nabídne symphonic 
metal. V sobotu 9. září od 14.00 hodin 
můžete počítat s Hudbou Vesmírnou, 
kapelami Crunch, Kočka v  Prášku, 
Pryor, The Unbroken Will, Hazydecay 
a Scabbard. O kulturní část zaměřenou 
na historii se postarají členové Rebellius 
– Post Apo, kteří o půlnoci předvedou 
ohňovou show. 
Občerstvení, jarmareční stánky a výteč-
ná medovina jsou zajištěny, stejně jako 
pivo, limo, červený a bílý burčák a me-

dokvas budou zajištěny po celý víkend. 
„Vše poteče proudem,“ slibuje Horset.
Denní vstupenka přijde na 300 korun, 
za celé dva dny zaplatíte 500 korun. 
Lidé ze Ptení a okolí (Ptenský Dvorek, 
Zdětín, Vícov, Holubice, Stínava) mají 
vstupné v  zájmu zachování dobrých 
sousedských vztahů za dobrovolný pří-
spěvek, členové barbarského společen-
ství mají 50 korun slevu na vstupném. 
„Výtěžek ze slavností poslouží k záchra-
ně zámku ve Ptení,“ prozradil Horset.   

(kib, pk)

Zámecké burèákové slavnosti na zámku Ptení

PROSTĚJOV Pro milovníky 
burgerů NC Tesco ve dnech 8. až 
10. září připravilo Burger Street 
Festival Prostějov. Po celé tři 

dny bude k mání to „NEJ“ nejen 
z  burgerů z  celé země, ale i  ze 
sladkostí a  nápojů. Festival se 
koná v  pátek a  sobotu od 10 do 

21 hodin, v  neděli od 10 do 20 
hodin.“ Vstup je zdarma, přijdeš 
a ochutnáš, co budeš chtít,“ zvou 
pořadatelé. (kib)

pátek 8.záøí

16:30  Vystoupení SHŠ Tartas
těžkooděnci v plné zbroji

17:30 Kapela Cop and Bandits
19:00 kapela Horizont (moderní rock)
20:30 kapela BARBAR PUNK
22:00 Kapela Perseus - Nestárnoucí Legenda
23:30  Kapela My project 

(symphonic metal)
00:30 Fire-show v podání SHŠ Tartas

sobota 9. záøí

14:00 S Hudbou Vesmírnou
15:00 šerm SHŠ Rebellius – Post Apo
16:00 kapela Crunch (rock)
17:00 kapela Kočka v Prášku (rock punk)
18:30 kapela Pryor (punk rock)
20:00 kapela The Unbroken Will (trash metal)
21:30 kapela Hazydecay (metal hardcore)
23:00 kapela Scabbard (trash-death metal)
00:00 Ohňová show v podání SHŠ Rebellius

PROSTĚJOV Hudební a manželská dvojice Marek a Petra Kováčovi, jinak Smejko a Tanculienka, přije-
la v pátek s vlastním pořadem „Poď von!“. Oblíbení protagonisté s kamarády – motýlkem Huncúlikem, 
panem La Lalá a panem Bumbácem – roztančili a rozezpívali nadšené dětské publikum. 
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LEŠANY Aktivní Okrašlovací spo-
lek Lešany dokazuje, že lidé s  vel-
kým srdcem umí i na malé vesnici 
dělat pozoruhodné věci. I  když ne 
vždy to mají jednoduché. Dokázali 
to i  během Dětského sportovního 
odpoledne, které se konalo předmi-
nulou sobotu 26. srpna v sadu, kte-
rý členové spolku vlastními silami 
zvelebují. Za uplynulé roky se jim 
podařilo kdysi zanedbanému kusu 
přírody vtisknout „duši“.  

Martin ZAORA L
Plánovaný začátek akce se ještě potý-
kal s rozmary počasí, jakmile však sad 
nad zdejším areálem „Rybníček“ zalilo 
slunce, dorazilo v  doprovodu svých 
rodičů či prarodičů zhruba třicet dětí. 
Jednadvacet z  nich starších pěti let 
změřilo své síly na tradičním překáž-
kovém běhu. 
Pro účastníky „Lešanského krpálu“ 
byly připraveny krásné rukodělné či 

hodnotné sportovní ceny. Zasoutěžit 
si však mohli i ti nejmenší. Všichni se 
pak mohli vydovádět na skákacím 

hradě, zastřílet si z luku či využít malo-
vání na obličej. Trvalou součástí sadu 
se díky dobrovolníkům stalo pravé 

indiánské týpí, originální „beruškové“ 
piškvorky, hřiště na volejbal, houpací 
síť a celá řada dalších věcí svádějících 
k  příjemnému lenošení v  náruči pří-
rody. Na trase krpálu čekaly na zá-
vodníky skoky přes překážky, slalom, 
razítkování na kontrolním stanovišti 
či výběh pořádného kopce. „Běželo se 
mi skvěle, akorát už skoro na vrcholu 
toho stoupání mi tu uklouzlo tak, že 
jsem sjel pořádný kus dolů. Ale určitě 
jsem nebyl sám,“ prozradil desetiletý 
Filip. 
Organizátorům se podařilo připravit 
veskrze pohodovou akci v  idylickém 
prostředí. V  jeho zvelebování přitom 
plánují pokračovat. „V polovině listo-
padu chystáme rodinné sázení stromů, 
každá rodina si zde bude moci zasadit 
svůj strom. Na první adventní neděli 
pak připravíme rozsvícení vánoční-
ho stromu a vánoční dílnu v místním 
kulturním domě,“ potvrdil Milan Mi-
halčin z Okrašlovacího spolku Lešany. 

PLUMLOV Po oba víkendové dny 
předminulého víkendu měli ná-
vštěvníci kempu Žralok na plum-
lovské přehradě možnost pochut-
nat si na nejrůznějších specialitách 
z  borůvek. A  nejen to. Organizá-
toři zvali hosty i na skvělý gulášek, 
bramboráčky a  další gurmánské 
laskominy. 

Michal KA DLEC
„Borůvkové hody pořádáme tradičně 
v  jedné ze svých provozoven v  Bes-
kydech a tento víkend jsme je ´na-
klonovalí  také na Hanou. 
Hlavním trhákem této ví-
kendové akce jsou kynu-
té borůvkové knedlíky 
plněné opravdovými čer-
stvými borůvkami z Jeseníků. 
Každá panímáma na Hané je dělá a kaž-
dá ví, jaká je to piplačka. K těmto knedlí-

kům pak 
př idává-

me borůvko-
vý krém ze zaky-

sané smetany,“ objasnil 
Večerníku David Zapletal, jednatel 
pořádající firmy Rodina Koláčkova. 

Vzápětí ukázal na připravený jídelní 
lístek, návštěvníci kempu Žralok si dál 
pochutnávali například na tvarožníku 
plněném borůvkami, palačinkách, bo-
růvkové zmrzlině, horkých borůvkách 
nebo na borůvkové limonádě. „A kdo 
není na sladké, určitě nepohrdne na-

ším skvělým gulášem nebo brambo-
ráčky,“ dodal Zapletal.  
Organizátory Borůvkových hodů trá-
pilo v sobotu počasí, přes občasný déšť 
během poledne ale přece jen do areálu 
kempu Žralok zamířilo poměrně hod-
ně návštěvníků.

BYLI  JSMEBYLI  JSME
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 Foto: Martin Zaoral 

HOSTY KEMPU 

Podával se i guláš, 
Podával se i guláš, 

jedlíky neodradil 
jedlíky neodradil 

PROSTĚJOV Oblíbené bleší 
a  sběratelské trhy proběhnou 
v  září o  týden dříve, než bylo 
avizováno. Namísto původního 
termínu 17. září se bude jednat 
o neděli 10. září, kde se mohou 
návštěvníci těšit v  tradičním 
čase od 8.00 do 11.00 hodin na 
prostějovské tržnici. Ke změně 
došlo na základě hodových slav-
ností, které jsou na programu 
v původně navrhovaném termí-
nu. 
„V dalším týdnu jsou v Prostějo-
vě hody, a  to by nebylo možné 

skloubit, protože v tu dobu bude 
okolí tržnice žít spíše touto tema-
tikou. Proto jsme se tak rozhodli 
termín o týden posunout. Tímto 
bych chtěl všechny návštěvníky 
pozvat, rozhodně se opět mají 
na co těšit. V nabídce budou jako 
vždy kvalitní starožitnosti, ob-
razy, porcelán, sklo, hračky, po-
hlednice a speciálně pro září zde 
bude na prodej kolekce obrazů 
s  prostějovskou tematikou,“ ob-
jasnil změnu hlavní organizátor 
bleších trhů Jindřich Skácel. 
 (jaf)
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Temné brumlání amerických korá-
bů silnic, rozjásané tramtadamta-
dam bakelitových Trabantů či tiché 
předení prastaré Jawy 600 z  roku 

1939. Do toho houkaní žluto-bí-
lé policejní Volhy, krásné Hanač-
ky s  mísami vynikajících koláčků 
a  spousta milovníků historických 
auto a  moto veteránů. Náměstí 
u kapličky doslova praskalo ve švech. 
„Koukám na Mustanga z roku 1965. 
Klobouk dolů před majitelem, jak 
má auto doslova vymazlené,“ těšil se 
pohledem na rudého krasavce s bílý-
mi pruhy Zdeněk. Nebylo divu, vůz 

s  pětilitrovým motorem o  výkonu 
220 koní vypadal, jako by právě sjel 
z výrobní linky.  
Sraz historických vozidel byl 
v  pořadí třetí, který se ve Vrbát-
kách uskutečnil. Za jeho orga-
nizací stojí Miroslav Stolička, 
majitel řady veteránů, kterým 
v  nedalekém Majetíně buduje 
muzeum. 

Odpoledne se Vrbátky staly rájem 
jiných dopravních prostředků, a  to 
bicyklů. Byl zde totiž cíl premiérové-
ho ročníku charitativní cyklojízdy Na 
kole dětem kolem Prostějova. Výnos 
jízdy a také dražby výrobků dětí z MŠ 
a  ZŠ prostějovského regionu bude 
poukázán Nadačnímu fondu Na kole 
dětem Josefa Zimovčáka na podporu 
onkologicky nemocných dětí. 

VRBÁTKY Ranní sraz auto a moto veteránů, charitativní jízda na 
kole, folklórní vystoupení, mini disko, jízdy žebřiňákem, kolotoče, 
spousta dobrot a večerní zábava s kapelou Quercus. To je jen část 
programu, který uplynulou sobotu vládl Vrbátkám. Hody tam 
opět pojali velmi stylově a Večerník u toho nemohl chybět.
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SKALKA Obrovskému zájmu 
dětí se těšila sobotní akce pro-
stějovské taneční školy Pirou-
ette. Ta do lázeňské Skalky 
pozvala děti k prohlídce pohád-
kového lesa. Do toho se nakonec 
po dvou trasách vydalo přes dvě 
stě účastníků.

Kristýna BOHATOVÁ
„Připravili jsme dva okruhy, jeden 
kilometr pro nejmenší a  3,3 km 
pro větší děti. Na trasách se setka-
ly s  nejrůznějšími pohádkovými 
bytostmi a  plnily úkoly. V  cíli je 

čekala odměna v  podobě balíčků 
se sladkostmi,“ popsala Večerníku 
jedna z organizátorek. 
Celkově bylo na trasách šest-
náct zastavení, přímo ve Skalce 
pak mohly děti tvořit v  dílnič-
kách či si za drobnou sladkost 
zasportovat. „Byli jsme s  dět-
mi před pár týdny na stejně po-
jmenované akci v  Plumlově, ale 
musím říct, že tady to měli mno-
hem lépe organizačně zvládnu-
té. Trasa akorát, odměny super,“ 
pochválila akci Barbora, jedna 
z návštěvnic. 

Na otázku, kdo se jim líbil nejvíc, 
odpovídali malí soutěžící většinou 
jednohlasně, že čerti. „No, do Mi-
kuláše daleko, tak jsou za hrdiny,“ 
smál se další z rodičů.
Organizátoři z  Pirouette byli 
velkým zájmen zaskočeni, ale 
nepřekvapeni. „Počítali jsme tak 
se dvěma sty dětí, už teď víme, 
že jich je minimálně o  třicet víc 
a další stále přicházejí. Bohužel do 
balíčků už za chvíli nebudeme mít 
co dávat, tak si aspoň budou moci 
projít trasu a v cíli dostanou něja-
kou sladkost,“ dodali. 

Škola Pirouette
FOTOGALERIE

klikni na
www.vecernikpv.cz
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PROSTĚJOV  O  obránci či krajním 
záložníkovi Radku Látalovi hovořil předseda 
1.SK Prostějov už po porážce se Zbrojovkou 
Brno, kdy přiznal, že syn slavného 
exreprezentanta a dnes trenéra Jablonce je 
dlouhodobě v hledáčku eskáčka. „Věřím, že 
jednání s Mladou Boleslaví o jeho uvolnění 
dospějí do zdárného konce,“ nechal se 
slyšet František Jura. V  uplynulém týdnu 
se vše skutečně podařilo vyřešit a  Látal 
mladší tak bude pomáhat v  této sezóně 
modrobílým barvám. A  už uplynulou 
sobotu v Táboře byl u zisku 
jednoho cenného bodu.

32

Foto: internet

FLORENCIE, PROSTĚJOV Již po-
stup ze základní skupiny do play-off 
byl pro volejbalistky Slovenska na 
mistrovství Evropy žen 2023 historic-
kým úspěchem. Tým se dvěma hráč-
kami VK Prostějov v základní sestavě 
se navíc na malý kousek přiblížil ještě 
většímu dějinnému počinu v podobě 
čtvrtfinálové účasti, který však nako-
nec bolestně protekl mezi prsty.
Díky vítězstvím v grupě D 3:0 nad Fin-
skem, Španělskem i Estonskem šel výběr 
SR do vyřazovací fáze kontinentálního 

šampionátu ze třetího místa a v osmifiná-
le narazil na druhý celek skupiny B, tedy 
Bulharsko. Ten v současnosti oplývá dost 
velkou silou, ve vzájemném střetnutí na 
půdě italské Florencie tedy platil za jed-
noznačného favorita.
Přesto Slovenky vstoupily do osmifiná-
lového duelu vynikajícím způsobem, 
dlouho byly jasně lepší a vedly už 2:0 na 
sady! Potom však přišel razantní zvrat ve 
vývoji utkání, aby družstvo SR nakonec 
podlehlo 2:3 (16, 17, -19, -20, -9). A ve 
výsledném pořadí ME obsadilo výteč-
nou desátou pozici. Což je stále cenný 
úspěch, leč mohl být ještě výraznější.
Prostějovská univerzálka Karin Šunder-
líková nasázela v inkriminované bitvě 17 
bodů (16 útoků při úspěšnosti 46 pro-
cent + 1 blok, užitečnost +10), libero vé-
káčka Michaela Pállová měla úspěšnost 
na přihrávce 56 procent. Jejich výkony na 
celém vrcholném podniku okomentoval 
nový kouč VK Michal Matušov, do léta 
asistent trenéra u slovenského nároďáku.
„Šaja byla jednou z nejvíc bodujících hrá-
ček Slovenska na celém mistrovství, to je 
bez debaty. Ona se dokáže se svými para-
metry prosazovat i na téhle nejvyšší me-
zinárodní úrovni, docela platně bodovat. 
A já jsem na ní viděl, že se cítí komfortně, 
je ve formě a po dlouhodobém zranění 
si volejbal zase užívá. Míša také odehrá-
la super turnaj, držela tým na přihrávce 
a v obranné fázi dokázala často vyčapat 
v poli velice těžké míče až neuvěřitelnými 
zákroky,“ pochválil Matušov své klubové 
svěřenkyně.  (son)

 Foto: CEV

Jak stojí hned v  úvodu tiskové zprávy SK Prostějov 
1913, vznik mužského A-týmu pod křídly tohoto klubu 
se sto deset let trvající tradicí je opravdu přelomovou 
událostí v historii místního hokeje. Hlavně z toho dů-
vodu, že jde o projekt Prostějovanů pro Prostějovany.
Ve městě působícím prvoligovým Jestřábům samo-
zřejmě eskáčko nemůže čistě sportovní kvalitou kon-
kurovat, neboť jeho nově poskládaný výběr dospělých 
bude působit v krajské lize. A byť by třeba hned za rok 
postoupil do druhé ligy, stále půjde o nižší soutěž v po-
rovnání s LHK.
Jinak ale dlouhodobě chystaný, podrobně promyšlený, 
skvěle připravený a  bombasticky rozjetý projekt SK 
1913 může s počínáním ptačích dravců směle soupeřit 
v čemkoliv. V rukou přitom drží řadu silných trumfů tý-
kajících se oblastí, kde naopak elhákáčko dlouhodobě 
poněkud strádá.
Na mysli mám především dvě věci. Jestřábí kádr tvoří 
téměř výhradně hráči odjinud, zatímco eskáčko sází 
veskrze na prostějovské borce, včetně hvězd minulos-
ti i vlastních odchovanců. A obrovský rozdíl je ve výši 
vstupného a vůbec komunikaci s veřejností a fanoušky. 
I proto má nový mančaft SK PV 1913 ohromný poten-
ciál. Zvlášť pro zdejší patrioty.

Obrana v poli nikdy nepatřila k silným stránkám pro-
stějovských volejbalistek. V  drtivé většině sezón za 
téměř dvacetiletou historii hanáckého klubu naopak 
ženy VK vždy sázely především na dominantní útok, 
případně na neprostupné bloky. Ale polařská defenzi-
va? Dosud spíše jen výjimečně.
Nový hlavní kouč Michal Matušov však právě na této 
dřívější slabině (nebojme se to říct) hodlá vystavět 
herní pojetí současného A-týmu vékáčka. A zejména 
zpočátku jeho zdejšího působení to při střetu s realitou 
dřívějšího nastavení místních hráček docela hodně i vi-
ditelně drhlo.
Jak v přípravě, tak při přátelských zápasech. Hlavně ten 
vstupní doma proti Přerovu nevypadal z hlediska zmí-
něné obrany v poli vůbec dobře. Holky sice zvítězily 3:1, 
ale chyb, nepřesností, nedorazů či minel v defenzivní čin-
nosti dál od sítě vyrobily nepříjemně vysoké množství.
Naštěstí díky každodenní tvrdé dřině v tréninkovém 
procesu se Hanačky (nejen) v daném směru postup-
ně zlepšují, přizpůsobují požadavkům náročného 
slovenského lodivoda. A jak v Králově Poli, tak pře-
devším s Olympem Praha byl na děvčatech znát při 
triumfech 4:0 velký výkonnostní posun v polařských 
dovednostech.

Víte, kdo je celosvětově nejaktivnější v pořádání velkých 
mezinárodních akcí v parašutismu mimo klasické disci-
plíny? Je to společnost Jump Tandem Prostějov, která 
za posledních dvacet let zorganizovala už více než deset 
mistrovství světa či Evropy nebo Světových pohárů.
Je sice pravda, že skoro pokaždé šlo o klání v disciplí-
nách, jež naprostému laikovi, případně i  sportovně 
zběhlejšímu příznivci nic moc neříkají. Tak jako v pří-
padě aktuální akce ME a SP ve Wingsuit Flying a Spe-
ed Skydiving, což jsou anglické názvy trochu jako ze 
španělské vesnice.
Kdo si je dokáže přeložit, dostává se už přeci jen tro-
chu do obrazu. Každopádně potenciálním divákům 
musí pořadatelé dost vysvětlovat, co vlastně závod-
níci po vyskočení z  letadla ve vzduchu přesně dělají. 
A navíc sledovat naživo umění soutěžících vysoko nad 
zemí prostě nelze.
Což ovšem pranic nemění na faktu, že prostějovský 
Jump Tandem organizovat vrcholné mezinárodní 
podniky zkrátka umí. A  to vynikajícím způsobem. 
Maximálně vydařený podnik Euro plus svěťák 2023 
tuto skutečnost znovu na sto procent potvrdil, tudíž 
stovky aktérů odjížděly z  Hané zpátky domů v  na-
prosté spokojenosti.

POSÍLIL SYNPOSÍLIL SYN
SLAVNÉHOSLAVNÉHO

CALI, PROSTĚJOV V kolumbijském Cali se na sklonku srpna konalo ju-
niorské mistrovství světa v dráhové cyklistice 2023. Své zastoupení na této 
vrcholné mezinárodní akci měl i tým TUFO PARDUS Prostějov, neboť 
součástí reprezentace České republiky při šampionátu byla jeho jezdkyně 
Patricie Müllerová. Startovala ve třech disciplínách, přičemž jedna z nich 
pro ni skončila fantastickým medailovým ziskem!
Patricie odjížděla na MS s  trochou 
hořkosti po juniorském mistrovství 
Evropy, kde ji velmi kontroverzní roz-
hodnutí sudích připravilo o téměř jistý 

titul v disciplíně scratch. „Evropu jsem 
obrečela. Jako jediná závodnice jsem ve 
scratchi dokázala získat náskok okruhu 
na celý peloton a tři kola před cílem už 

věřila ve zlatou medaili,“ popisovala 
Müllerová nadmíru slibný vývoj závo-
du při ME. „Bohužel právě tři okruhy 
před cílem došlo k  hromadnému 
pádu, ve kterém jsem se nezaviněně 
ocitla také. K zemi šla téměř polovina 
startovního pole, v  takovém případě 
se závod skoro vždy zastaví a  znovu 
restartuje. Bohužel v  tomto případě 
to rozhodčí nechali dojet a  mně už 

nepovolili se do závodu vrátit. To jsem 
nesla opravdu hodně těžce,“ vracela se 
Patricie k  hořkému zážitku s  pachutí 
nespravedlnosti, až křivdy.
Světový šampionát v Kolumbii zahajo-
vala právě ve scratchi. Pro velký počet 
startujících musela nejprve projít kva-
lifikací, z níž bez problémů postoupila. 
Ve finále se pokusila o podobný kou-
sek jako na EURO, ale tentokrát slib-
ný pokus o zisk okruhu nevyšel. I tak 
z toho bylo v cíli velice dobré 7. místo.
Další disciplínou byl bodovací závod. 
Také do finále bodovačky musela 
prostějovská cyklistka projít přes kva-

lifikaci, kterou suverénně ovládla. Ve 
finále se jí už tolik nedařilo, nicméně 
i 12. pozicí potvrdila svůj vysoký po-

tenciál.
pokračování na straně 
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v  roce, kdy si připomínáme padesáté 
výročí od otevření našeho koupaliště, 
a doufám, že se k nám budete pravidel-
ně vracet a že se tu všichni příští rok opět 
sejdeme,“ přivítala všechny přítomné 
starostka Stražiska Kateřina Singrová. 
Na akci se pravidelně setkávají 
nejen dlouholetí přátelé, ale i celé 
rodiny. Někdy tu dojde k opravdu 
nečekaným, až osudovým setká-
ním. „Manželka zvolila kategorii hob-
by a já jsem jel delší trať. Přestože jsme 
měli každý úplně jinou délku závodu 

a startovali jsme v jiný čas, tak jsme se 
v  cíli nakonec setkali a  doběhli spo-
lečně,“ prozradil zajímavou perličku 
prostějovský triatlonový nadšenec 
Petr Vyroubal s tím, že jeho žena chce 
příště absolvovat stejnou trať jako on. 
„Pokud začneš makat, tak bychom 
mohli za rok doběhnout opět spolu,“ 
hecoval svoji ženu.
Závodníci se v cíli dočkali opět trič-
ka a občerstvení, ti nejlepší pak nád-
herných medailí, jež vyrobili dva ze 
stálých účastníků akce. „Přestože se 

podmínky pro pořádání závodů na 
koupališti změnily, podařilo se nám 
udržet startovné na loňské úrovni. 
To bylo možné především díky přízni 
stálých sponzorů, mezi něž patří pila 
Javořice, Novatop system Ptení, URC 
systems Prostějov a nově i firma Ha-
nakov. Poděkování patří také firmě 
Sladovny Souflet, která dodala ceny 
do tomboly, stejně jako Olomoucký 
kraj,“ vyjmenoval Jan Kovanda s tím, 
že příští rok by se triatlonisté měli do 
Stražiska opět vrátit. 

Veteran Steel Man je od počátku 
koncipován jako triatlon pro všech-
ny a  cílí zejména na neregistrované 
sportovce. Letos se jich na startu sešlo 
celkem 104, loňský rekord se tak sice 
překonat nepodařilo, ale organizátoři 
i  tak byli spokojeni. „Moc si vážíme 
toho, že zájem o náš triatlon neupadá, 
ale naopak stále roste. Jen nás trochu 

mrzí, že někteří z přihlášených nako-
nec kvůli různým problémům, a  to 
zejména zdravotním, nemohli dora-
zit,“ nechal se slyšet hlavní organizá-
tor Jan Kovanda. 
Na všechny, kteří se na koupališti 
ve Stražisku sešli, čekalo 800 met-
rů plavání v bazéně, 51 kilometrů 
na kolech a  7,6  kilometru běhu, 
v kategorii hobby to pak bylo 400 
metrů plavání, 20 km na kolech 
a 5 km běhu.
Konický triatlon po Nákle a Čertových 
rybnících nakonec našel ideální pod-
mínky právě na koupališti ve Stražisku. 
„Jsme rádi, že vás tu můžeme přivítat 
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Oblíbený konický triatlon úspěšně vstoupil do třetí dekády své existence  STRAŽISKO Triatlon není 
jen sport, ale i  životní cesta. 
Nesnadná pouť, která vás dove-
de přímo k neopakovatelné ra-
dosti, pevnému zdraví, nevšed-
ní odolnosti i stejně smýšlejícím 
přátelům. Konický Veteran 
Steel Man přitom rozhodně 
není pouze jeden ze závodů 
v tomto magickém sportu spo-
jujícím plavání, cyklistiku a běh. 
Je to veliká slavnost účastníků, 
z nichž někteří s ním spojili ži-
vot již po několik desítek let. 
Poslední červencovou sobotu 
se na koupališti ve Stražisku ko-
nal jeho již 21. ročník. 

pro Večerník

EXKLUZIVNÍ
zpravodajství

Martin ZAORALMartin ZAORAL

STEEL MAN HOBBY

MOŘICE Tady umí uspořádat 
příjemnou sportovní akci pro kaž-
dého! Už je tomu čtyři roky, co se 
Mořice po Skalce a  Čehovicích 
také zapsaly na běžeckou mapu 
prostějovského regionu. V  sobotu 
12. srpna prověřilo nesnadné po-
řádání akce vzájemnou spolupráci 
místních hasičů, sokolů i  zaměst-
nanců obce, kteří hostili celkem 51 
běžců z různých koutů kraje. Na své 
si přišly i místní děti.

Martin ZAORA L
Závod na 8  kilometrů běžce zavedl 
z  malebného prostoru startu a  cíle 
s  dominantou krásného barokního 
kostela po oblíbené cyklostezce ve-
doucí podél říčky Haná do Vrchosla-
vic a  dále pak na okraj Němčic nad 
Hanou. Zpět do Mořic se opět běžci 
vraceli po cyklostezce. Na start závodu 
se tentokrát postavilo 43 mužů a 8 sta-
tečných žen. Ještě před tím zvládlo 
1,5  kilometru kvarteto místních dětí 
doprovázených obecní matrikářkou. 
Právě pro místní může být účast v zá-
vodě na domácí půdě velkou motiva-
cí, proč do svého života zařadit pravi-
delný pohyb, a udělat tím zásadní věc 
pro to nejdůležitější, co v životě mají 
tedy pro své vlastní zdraví. I tentokrát 
však většinu startovního pole tvořili 

pravidelní účastníci Velké ceny vytr-
valců Olomouckého kraje. K nim pa-
třil i matador podobných běhů Pavel 
Dvořák z Prostějova, jemuž se časem 
26 minut a 53 sekund v sobotu poda-
řilo o 19 sekund vylepšit loňský traťo-
vý rekord. „Kromě podpory sportu je 
jedním z důvodů pořádání této akce 
snaha ukázat, že naše obec má co na-
bídnout i  lidem, kteří tu trvale nežijí 
a přijedou sem jako svého druhu tu-
risté. Jsme rádi, že se u nás něco děje 
a že z toho může těžit třeba i naše hos-
půdka, do níž si návštěvníci přijdou 
posedět,“ vysvětlil starosta Mořic To-
máš Pavelka motivaci, proč se v obci 
do pořádání podobné akce pouští. 
Od běžců, kteří si kromě pohodové 
atmosféry užívali také připravené-

ho občerstvení v  podobě nápojů, 
melounů, hroznů či banánů, pořa-
datelé sklízeli pouze kladné body. 
„Mají tu opravdu pohledné hasič-
ky, kterým vděčíme za to, že nám 
při běhu po silnici nic nehrozilo,“ 
poznamenal jeden z účastníků, kte-
ří se do Mořic dle svých slov za rok 
rád opět vrátí.  

Sponzoři a běžci vybrali sto dvacet tisíc korun

KOBEŘICE, PROSTĚJOV Už 
počtvrté uspořádal Sportovní 
klub Kobeřice běžecký závod 
s názvem Koberská pětka, který 
má vedle fyzických výkonů 
charitativní podtext. Stejně jako 
v minulých letech se i letos běžela 
pětikilometrová trať, které přály 
podmínky. Ze startovného 
a podpory sponzorů se podařilo 
vybrat částku sto dvacet tisíc 
korun, jež pomůže stejně 
jako v  loňském roce rodinám 
Julinky a  Štěpánka, kteří bojují 
s nepřízní osudu. 
Skoro to vypadalo, že organizáto-
ři měli předem domluvené počasí, 

protože i  letos se během dopoledne 
prohnal vesnicí déšť a odpoledne na 
závod vykouklo sluníčko. „Oproti 
loňsku to ale bylo mírnější a nemuseli 
jsme tak měnit trať a  závod proběhl 
podle předem vyznačené trasy. Ze 
sportovního hlediska tak panovalo 
ideální počasí a  závodnici byli spo-
kojení,“ prozradil úvodem František 
Vychodil, který u této akce coby orga-
nizátor nesměl chybět. Tentokrát se 
závodníci dočkali i časomíry. Tu při-
pravila Česká unie sportu, navíc akci 
podpořila dotací.
Registrace probíhala znovu on-line 
a startovné zaplatilo více osob, než se 
na trať reálně vydalo. Lidé se tak roz-

hodli přispět na dobrou věc a pomo-
ci. Stejně tak se rozhodli i sponzoři. 
Nadále tak platí, že se rok od roku 
v Kobeřicích daří vybrat vyšší částka. 
Letos se vyšplhala na sto dvacet tisíc 
korun! „Je to něco neuvěřitelného, 
jsme velice rádi. Musím poděkovat 
všem, kteří přispěli. Od závodníků, 
na které čekala v cíli drobná odmě-
na, až po všechny sponzory, a že jich 
nebylo málo! Jsem přesvědčen, že 
velmi potěšeni budou i rodiče Julin-
ky a Štěpánka, kteří dostanou shod-
ně po šedesáti tisících,“ pokračoval 
dojatý Vychodil.
Oběma rodinám tyto peníze pomo-
hou v  boji se zákeřnými nemocemi 
a pomohou jim zaplatit nákladné re-
habilitace. „Julinka má Angelmanův 
syndrom a u Štěpánka se jedná také 
o těžkou nemoc, nemůže chodit a je 
připoután na kočárek. Přesný název 
jeho nemoci ale neznám. Oběma 
dětem přeji, aby se s osudem popraly, 
snad jsme jim podruhé v řadě touto 
akcí také trochu pomohli,“ doplnil 
 František Vychodil.  (jaf)

Mořice po čtvrté hostily 
běžce, padl traťový rekord 

klikni na
www.vecernikpv.cz
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Do Prostějova dorazil zkušený středopolař z  Třince, kde plnil 
roli kapitána a  při absenci Schaffartzika tuto roli plní i  zde. 
Střed zálohy se s jeho výkony podařilo vyztužit. Dokáže motivo-
vat spoluhráče, což často na hřišti v nedávné době scházelo. I na 
půdě Táborska předvedl spolehlivý výkon a zvládal po celé 
utkání dělat černou práci, díky čemuž se také podílel na 
první nule v sezóně. 

JAKUB HABUSTA

                                                      

PODLE

Jeden bod si dovezli fotbalisté 

Prostějov teď čekal na zisk do 
tabulky FORTUNA:NÁRODNÍ 
LIGY už tři kola a  moc optimis-
tických hlasů směrem k Táborsku, 
kde se na jeho půdě těžko boduje, 
neznělo. Fotbalisté eskáčka ale 
předvedli velmi solidní výkon 
a v první půli byli k vedoucí brance 
blíže než domácí celek. Ve druhé 
půli se obraz hry sice pozměnil 
a  domácí byli dominantnější, ale 
bez vážnějších šancí. Bod za remí-
zu může mít do budoucna cenu 
zlata. Obrovským pozitivem je 
také první nula vzadu, na kterou 
se čekalo až do osmého kola, teď 
může celek trošku nastartovat. 

Cenný bod
Jan FREHAR

GLOSA GLOSA 

               

Ostatní výsledky 8. kola: Chrudim – Vyškov 
2:1 (0:1). Branky: 50. Huf, 54. Langhamer – 
42. Kanakimana. 78. Toml, 90.(+3) 

– 63. Ramathan, 79. Kameník, 79. Lahodný, 

* Zbrojovka Brno – Varnsdorf 1:0 (0:0). 
Branka: 

* Vlašim – Jihlava 
1:0 (1:0). Branka:
86. Labík – 79. Tombul, 84. Svoboda, 86. 

Branky:
* Sparta Praha „B“ – 

* Sigma 

 Jihlava 

Další fotbalové
zpravodajství

 najdete
na stranì 32

ZNÁMKA
MINIŠPÍLMINIŠPÍL

ZNÁMKA

S r b s k ý  ú to č n í k  p o t v r z u j e 
v Táborsku své kvality a  často dokáže zlo-
mit zápas na stranu svého celku. V  sobot-
ním odpoledni se ale kromě jedné hlavičky 
k ničemu výraznějšímu nedostal. I na něm 
bylo patrné, že ho duel nezastihl zrovna 
v ideální formě. Na opačné straně operoval 
v útoku slovenský střelec Tomáš Malec, který 
bojoval, ale ani on se tentokrát k výraznější 
šanci, či dokonce brance nedostal. 

55

BOJANBOJAN
DJORDIČ DJORDIČ 

TOMÁŠ
MALEC MALEC 
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Na prvních třech místech se 
nadále drží Vyškov, Dukla 
a Táborsko. Oba celky ale krát-
ce před reprezentační pau-
zou ztratily a  jejich náskok 
před zbytkem pelotonu po-
klesl. Vyškov totiž nestačil 
na Chrudim, Dukla ztratila 
dva body s  Líšní a  Táborsko 
s  Prostějovem. Na dostřel se 
tak dostala Zbrojovka a Vlašim, 
takže o zápletku po přestávce 

rozhodně nebude nouze. 

F:NL

DO STØEDY PADNE ROZHODNUTÍ
O REALIZAÈNÍM TÝMU

pro Večerník

Původní
zpravodajství 

JanJan FREHAR FREHAR

Po remízovém klání s  Táborskem 
byl kouč Šmarda spokojen přede-
vším s velmi dobrou hrou směrem 
dozadu a  prvním čistým kontem 
v  novém ročníku. Podobně to vi-
děl také předseda klubu. „Poslední 
dva zápasy ukázaly, že mužstvo má 
potenciál. Je vidět, že to jde nahoru. 
Výkon byl bojovný a  teď to za mě 
bylo zcela v  pořádku. Určitě je to 
příslib k lepším časům a snad bude 
takto defenziva pokračovat i  nadá-
le,“ prozradil František Jura, předse-
da 1.SK Prostějov.
Co se týká kádru, tak všechno 
zůstává nadále otevřené. Vedení 
klubu si dovede představit, že 
by ještě někdo směrem do klubu 

přijít mohl. Jednalo by se pravdě-
podobně o útočníka. U Jana Silné-
ho to naštěstí nevypadá až tak váž-
ně, jak se zdálo, a mohl by zhruba za 
měsíc naskočit. 
I  přes remízu se po osmi kolech 
Prostějov krčí na sestupové příčce 
a  stále tak zůstává ve hře, zda rea-
lizační tým bude pokračovat i  na-
dále. „Probíráme to od Chrudimi 

skoro každý den, zda tu změnu 
udělat, nebo ne. Je třeba taky říct, že 
na mužstvu je vidět, že nyní začalo 
zase správně pracovat. Je to tak nyní 
padesát na padesát. Chceme mluvit 
s trenéry i kabinou, jak to nyní cítí, 
protože fungovat musí všechno, 
aby se dělaly výsledky. Myslím si, 
že po těchto pohovorech budeme 
moudřejší,“ uvedl Jura. 

Nejpozději by mělo být jasno ve 
středu. Do tohoto dne si dává ve-
dení klubu deadline, kdy by mělo 
k případně změně dojít. „Zůstávalo 
by pak ještě deset dnů na přípravu 
pro případného nového kouče. 
Pokud bychom se tak pro výměnu 
rozhodli, musela by přijít do zmíně-
ného data,“ naznačil jasné záměry 
eskáčka předseda klubu. 

PROSTĚJOV Po zlepšeném 
výkonu se Zbrojovkou, kte-
rý na body nestačil, ukázali 
fotbalisté Prostějova znovu 
lepší tvář a po srdnatém vý-
konu dokázali získat bod za 
bezbrankovou remízu na 
půdě Táborska. Na sestupo-
vé příčce ale zůstávají i před 
reprezentační pauzou, která 
na mužstvo nyní čeká. Zda 
u toho bude i nadále součas-
ný realizační tým, bude jasno 
nejpozději ve středu. 

obchodní a mediální partneøi 1. SK Prostìjov

Z  Tábora dovezli fotbalisté Prostějova bod
TÁBOR, PROSTĚJOV V  osmém 
kole zamířili hráči eskáčka na hor-
kou půdu Táborska, kde se jim za-
tím nepodařilo zvítězit, tuto šňůru 
chtěli v sobotu odpoledne ukončit. 
Favoritem duelu ale byli domácí, 
kteří by v  případě výhry strávili 
reprezentační pauzu na prvním 
místě. K vidění byl velmi vyrovna-
ný zápas, kde své šance nedokázal 
zužitkovat ani jeden z celků a duel 
tak po právu skončil dělbou bodů. 
Prostějov tak dokázal na půdě sou-
peřů vydolovat druhou remízu, 
která ale nepomohla k odlepení ze 
sestupových pozic, kde stráví mi-
nimálně dalších čtrnáct dnů. 
Úvodní oťukávaná toho příliš ne-
nabídla a  za zmínku tak stojí pou-

ze představení nové posily Radka 
Látala, který viděl hned v  sedmé 
minutě žlutou kartu. Poté se o kom-
binační fotbal snažily obě strany, 
ale dlouho se na nějakou vážnější 
situaci čekalo. Až po pětadvaceti 
minutách zkoušel své štěstí domácí 
Sojka, ale branku netrefil. Domácí 
krátce předtím reklamovali penaltu, 
ale sudí Hocek si do svého rozhod-
nutí nenechal mluvit. 
Fotbalisté Prostějova se ve druhé 
polovině dokázali dostat do tlaku 
a z něj pramenila i první velká šance 
hostů. Míč se dostal k Jaroňovi, který 
se ocitl před brankářem, ale Pastor-
nický ukázal, že má na začátku roč-
níku skvělou formu a včasným výbě-
hem a zmenšením úhlu dokázal míč 

vykrýt. Do poločasu ale pokračoval 
v  aktivitě Prostějov a  solidní šanci 
měl Bartolomeu, který po přihráv-
ce Koudelky nedokázal překonat 
brankáře Pastornického, ten si s jeho 
střelou nadvakrát poradil. Do kabin 
tak oba celky zamířily za bezbranko-
vého stavu. 
Ve druhé půli se opakoval scénář 
z úvodu zápasu a oba kluby se sna-
žily dostat do tlaku. Zlatou ruku při 
trojím střídání mohl mít domácí 
kouč Nádvorník, ale Zeman v  ob-
rovské šanci po minutě na hřišti ne-

dokázal skórovat a míč se snažil ještě 
vracet do lepší pozice, kde však byla 
připravena obrana. V  rozmezí pěti 
minut pak dokázali domácí dvakrát 
zahrozit ze vzduchu. Djordič a Koné 
ale mířili shodně nad branku a změ-
na skóre tak nepřišla. 
V závěru se k zakončení a rohovým 
kopům dostaly oba celky, ale žádná 
výraznější šance už nepřišla a  na 
branky tak necelá tisícovka diváků 
čekala marně. Z horké půdy soupeře 
však může mít i bod pro eskáčko vel-
kou cenu.    (jaf)

00 00 Schaffartzik (oba Pv).
927.

FORTUNA:NÁRODNÍ LIGA – 8. kolo

Roman NÁDVORNÍK – FC Silon Táborsko
„Jsme zklamaní. Zápasy nám nahrály, abychom byli první, ale nezvládli jsme to. 
V prvním poločase to od nás bylo svázané a nebyla to naše hra, kterou jsme schopni 
hrát. Ve druhém poločase jsme to zlepšili, ale bohužel jsme nedohráli snad čtyři sto-
procentní šance. Když nedáme branku, tak nemůže vyhrát. Spíše jsme to nezvládli 
v hlavách, což mě mrzí, ale těžko můžu zatím klukům něco vyčítat, protože sezónu 
máme rozjetou skvěle.“ 

Michal ŠMARDA – 1.SK Prostìjov
„Bod z  venku se počítá. Táborsko je silné, mělo dobré výsledky, porazilo dobré 
soupeře. Do utkání jsme vstoupili aktivně a celý poločas jsme byli silní v kombinaci 
na míči. Vytvořili jsme si jednu stoprocentní šanci, je škoda, že jsme ji neproměnili. 
Mohli jsme z toho v některých okamžicích vytvořit víc. I domácí hráli hodně po 
stranách, měli tam nebezpečné přízemní centry, my jsme ale dobře vykryli pros-
tory. Ve druhé půli byl soupeř aktivnější. Doufal jsem, že tam ještě nějaká naše šance 
přijde, ale už jsme toho směrem dopředu neměli tolik. Bod je však v naší situaci 
vzpruha a dnes si ho kluci za tu práci zasloužili.“

Pozápasové hodnocení trenérù

zjistili jsme

Po remíze s Táborskem čeká eskáčko pohár ve Znojmě

 Foto: www.fctaborsko.cz



Zbrojovka opìt chudší
Prostějov (jaf) – Další pokuty za 
nevhodné chování svých přízniv-
ců dostal největší favorit druhé 
nejvyšší soutěže Zbrojovka Brno. 
Ta už tak potřetí v  sezóně musí 
zaplatit za tento prohřešek, který 
rozhodně celku nepřidává. Skvělá 
atmosféra je věc jedna, ale haneb-
né pokřiky a rasismus by na zápasy 
zkrátka patřit neměly. Je otázkou, 
zda něco podobného nepřijde i za 
zápas s Prostějovem. 

V sobotu si fanoušci dali
Prostějov (jaf) – V  Táboře, kde 
svůj duel osmého kola odehráli fot-
balisté Prostějova, měli o motivaci 
navíc postaráno i fanoušci. V rám-
ci akce Den s  Bernardem se totiž 
mohli občerstvit zlatavým mokem 
za opravdu výhodnou cenu. Pro fa-
noušky bylo na čtyřech výdejních 
místech půl litru připraveno za 25 
korun, pro permanentkáře šlo do-
konce jen o 15 korun.

RYCHLÝ
NÍK

32 WWW.VECERNIKPV.CZ fotbal

pro Večerník 

EXKLUZIVNÍ
rozhovor

JanJan FREHARFREHAR
Jak byste hodnotil vystoupení 

v Táborsku?

„Po zápase v  Chrudimi bych řekl, že 
jsme se dokázali zvednout a předvedli 
jsme odlišný výkon jak doma proti 
Zbrojovce, kde to na body bohužel 
nestačilo, tak teď na půdě Táborska. 
Věděli jsme, že Táborsko má kvalitní 
kádr. My jsme dobře bránili a nepustili 
je do větších šancí, naši tutovku jsme 
bohužel nedali, ale když bych to vzal 

z  pohledu celého zápasu, tak to byla 
zasloužená remíza.“

Počítám, že i remíza z Tábor-
ska má velkou cenu?
„Pro nás určitě. Každý bod se bude 
počítat a body zvenku obzvlášť. Navíc 
na půdě Táborska, které doma jen tak 
neztrácí. A i pro nás je to zase impuls, 
který nám může pomoci do dalších 
zápasů, co nás čekají.“

Co se podařilo změnit od 
Chrudimi? Byla to facka, kterou jste 
potřebovali dostat?
„Asi na tom něco bude. Jsem tu už 
snad kronikářem.. (smích) A nepama-
tuji si, že by něco takového vždy jed-
nou na jaře a jednou na podzim nepři-
šlo. Nevím, proč tomu tak je a určitě to 

není dobře. Na druhou stranu se poté 
vždy dokážeme zvednout, což bylo vi-
dět i nyní. Vysvětlení ale pro to vážně 
nemám.“

Když bychom se přesunuli 
k vám, asi ani osobně nepanovala se 
startem soutěže moc spokojenost. 
Čím to?
„Já se přitom upřímně cítil dobře, ale 
musím uznat, že mi to prostě nešlo. 
Nevycházelo mi prakticky nic. 
Od jednoduchých nahrávek 
po kličky a snad jsem neměl 
ani střelu na branku. Moc 
nevím, čím si to vysvětlit. 
Doufám, že teď už to pů-
jde nahoru, abych dokázal 
týmu pomoct.“

Přichází reprezentační pauza, 
kde vás čeká ještě pohár. Může 
pauza pomoci, nebo byste raději 
hráli po dvou zlepšených výko-
nech?
„Na jednu stranu je dobře, že pohár 
hrajeme až teď. Pro nás to tak bude 
jako klasické mistrovské utkání, půjde-
me do něj s  jasným cílem postoupit. 

V poslední době jsme pravidelně 
před repre pauzou prohráli 

a  těch čtrnáct dnů pak není 
zrovna ideálních. Doufám, 
že ten pohár zvládneme 
a pomůže nám to, protože 
bychom se měli od čeho 
odrazit a mohli se soustře-
dit sami na sebe.“

PROSTĚJOV Ani toho nejpovolanějšího v dresu eskáčka 
Jana Koudelku (na snímku) nezastihl úvod letošní sezóny 
zrovna v dobrém rozpoložení, které si ale sám hráč nedo-
káže vysvětlit. Už v zápase proti brněnské Zbrojovce ale 
šel jeho výkon nahoru a stejně tak i celého mužstva. To se 
potvrdilo i na půdě Táborska, kde Prostějov zastavil sérii tří 
proher a dokázal získat alespoň bod, který před repre pau-
zou potřeboval jako sůl. 

MOL CUP:
PROSTĚJOV V  rámci druhého 
kola poháru Mol Cup zavítají 
fotbalisté eskáčka do Znojma, 
kde budou chtít proti třetili-
govému soupeři potvrdit roli 
favorita a  postoupit do dalšího 
kola. Utkání se odehraje v  úte-
rý v  podvečer, tedy na začátku 
reprezentační pauzy. Bude to 
tak poslední zápas Prostějova 
před týdenní pauzou, po které 
zavítají hráči na horkou půdu 
Vyškova. 
Celek Znojma si v nedávné histo-
rii zahrál i nejvyšší českou soutěž, 
ale v  posledním období z  toho 
bylo spíše trápení a  postupný 
pád až do třetí nejvyšší soutěže. 
V  rámci Moravskoslezské fotba-
lové ligy je zatím hlavním sběra-
čem remíz a  v  řadě jeho zápasů 
jsou k  vidění červené karty. Tou 
největší zajímavostí je ale fakt, 
že v  kádru nenajdeme jediného 
Čecha, na což už před sezónou 
upozorňovala i  celostátní mé-
dia. Tak například v  posledním 
zápase nastoupil v  základní se-

stavě Fin, Portugalec, Ital, Ve-
nezuelec, Brazilec, Slovák a  Srb. 
Z pozice favorita půjdou do zápa-
su hosté z  Prostějova a  rádi by se 
podívali minimálně do dalšího 
kola. Zároveň to ale pro předsedu 
klubu není prioritou číslo jedna. 
„Do každého zápasu jdete s tím, že 
chcete vyhrát. Byl bych rád, kdyby-
chom měli i  nějakou konfrontaci 
s  ligovým celkem, ale v  současné 
situaci, kdy se nacházíme v tabulce 
tam, kde jsme, neberu pohár jako 
prioritu. Hlavní je, aby se nám ni-
kdo nezranil, nevykartoval, důleži-
tější zápasy jsou pro nás teď v lize,“ 
přiznává František Jura. 
V  případě postupu by ale na Pro-
stějov s  velkou pravděpodobností 
čekal někdo z  nejvyšší soutěže 
a  tohoto soupeře by mohli hráči 
přivítat ve svém azylu v  Holici. 
Zda se jim ale podaří splnit roli 
favorita a po rekordní výhře zůstat 
v poháru nadále, bude jasno v úte-
rý v podvečer. Výkop na stadionu 
v Horním parku je naplánován na 
17.00 hodin.  (jaf) 

PROSTĚJOV FORTUNA:NÁRODNÍ LIGA je těsně za čtvrtinou 
soutěže a nyní čeká na fotbalisty čtrnáct dnů bez zápasového vytí-
žení kvůli reprezentační přestávce. Jak se prvních osm kol promítlo 
do průběžné tabulky druhé nejvyšší soutěže? Kdo překvapil a kdo 
naopak strádá? 
Na čele tabulky se drží celky, kte-
ré vyhlásily boj o  nejvyšší metu. 
Vyškov pod vedením trenéra Ka-
meníka a  s  řadou cizinců ukazuje 
potenciál. A  nebýt zaváhání na 
půdě Chrudimi v sobotu dopoled-
ne, mohl jít do pauzy s náskokem. 
Dostat se na čelo během soboty 
následně odmítla Dukla Praha 
i  Táborsko, kdy prvně jmenovaný 
ztratil v  domácím duelu s  Líšní 
a Táborsko s Prostějovem. 
Čtvrtá příčka už patří Vlašimi, 
která jako jediná ještě nepoznala 

hořkost porážky a po čtyřech remí-
zách zapsala čtyři výhry. Tabulkou 
se zvedá i  Zbrojovka Brno a  nej-
větší favorit soutěže hlavně díky 
zásluze střelce Řezníčka už dota-
huje čelo tabulky. Na šestém místě 
s náskokem na spodní část tabulky 
se drží Jihlava po velmi dobrém 
úvodu ročníku. 
Poté zde najdeme další vyrov-
nanou část tabulky, kde sedmou 
Opavu a  předposlední Prostějov 
dělí jen pět bodů. Nejvíce zatím 
tápe Varnsdorf, který je jediným 

celkem, jenž v letošní sezóně neo-
kusil chuť vítězství.  (jaf)

➢ ze strany 25
PROSTĚJOV Kalendář ligových 
fotbalistek 1.SK Prostějov bude 
k dispozici ve fanshopu a koupit si 
jej tak může každý. Navíc pomůže 
dobré věci. 
„Myšlenka vzniku kalendáře se zrodila 
již dříve, kdy jsme přemýšlely, jak spo-
jit dobrou věc se sportem. Jsem moc 
ráda, že se nám po dvou letech poda-
řilo projekt spustit a veškeré práce na 
kalendáři během léta udělat,“ prozradi-
la jedna z hráček i ambasadorek kalen-
dáře Kristýna Vykopalová. 
Pro kalendář využily hráčky zázemí 
domácího stadionu a fotky vznikaly na 
různých místech Za Místním nádražím. 
Vše se řešilo společně s fotografem Jo-

sefem Popelkou. „Veškeré věci okolo, ať už se jednalo o výběr fotografe, vizážistky 
a další ‚maličkosti‘, se ujala Nikola Zahradníčková a vše zvládla perfektně, takže za to 
zaslouží velkou poklonu a poděkování od nás všech,“ doplnila Vykopalová. 
Veškeré práce na kalendáři vznikaly pro dobrou věc, na niž poputuje výtěžek 
z  jeho prodeje. Hráčky se dohodly, že 
peníze předají dětskému onkologické-
mu oddělení v Brně. „Tuto variantu jsme 
zvažovaly společně a vybraly jsme ji na zá-
kladě minulosti jedné z nás, protože se na 
tamním oddělením ve svém dětství léčila. 
Doufáme, že pomůžeme co nejvyšší část-
kou,“ dodala závěrem Vykopalová. 
Kdo by měl o  kalendář s  portréty 
hráček 1.SK Prostějov zájem, tak si 
jej bude moci zakoupit ve fanshopu 
na stránkách fotbalového klubu, pří-
padně je možné se spojit s  některou 
hráčkou a kalendář mu bude doručen. 

(jaf)

vsvs..

➢ ze strany 29
PROSTĚJOV První start v dre-
su Prostějova si uplynulou so-
botu připsal i  obránce Radek 
Látal, který dorazil do Pros-
tějova z  Mladé Boleslavi. Ve 
městě automobilů toho za po-
slední období příliš neodehrál 
a neměl místo ani na lavičce „A“ 
mužstva. I proto bylo dohodnu-
to jeho hostování v eskáčku.
Látal mladší se tak vrací se tak 
do známého regionu, který jako 

odchovanec nedaleké Sigmy Olo-
mouc dobře zná, a  i  v  Prostějově 
se v  rámci mládeže objevil. Kari-
éru v  dospělém fotbale začal syn 
slavného reprezentanta a  dnes 
trenéra Jablonce právě v  Sigmě, 
nastoupil ale také v  Pardubicích, 
Vyškově či Karviné. 
„Je to rodák z  Olomouce a  má 
vztah k regionu, to hrálo také ur-
čitou roli. Měli jsme jej vytipo-
vaného už delší čas. Jsem rád, že 
se podařilo vše doladit. Určitě na 
něm je vidět, že mu teď zápasová 

praxe scházela. Věřím, že výko-
ny půjdou ještě nahoru,“ uvedl 
k nové posile František Jura, před-
seda 1.SK Prostějov.
Spokojen s  novým přírůstkem 
byl i kouč Michal Šmarda. „Určitě 
i  poté, co toho příliš neodehrál, 
odvedl standardní výkon. Jsem 
přesvědčen, že může jít ještě na-
horu. Mělo by se jednat o  velmi 
dobrou posilu, a  navíc zná i  pro-
středí, což je další velké plus,“ 
doplnil lodivod prostějovských 
fotbalistů.   (jaf ) 

Rekonstrukce začala! Jako první 
mizí tribuna u střídaček
PROSTĚJOV Ač o něco později, 
tak se přeci jen eskáčko dočkalo, 
práce na stadionu Za Místním 
nádražím už započaly. Jako první 
přišlo na řadu oplocení k přilehlé 
umělé trávě a  tribuna nad stří-
dačkami, kde se oba tyto objekty 
postupně demontují. Po této fázi 
přijde na řadu druhá část první 
etapy, která se bude týkat nové-
ho umělého osvětlení a  trávní-
ku, jenž dostane novou závlahu 
i umělé vyhřívání.
Během uplynulého týdne tak ze sta-

dionu zmizelo oplocení, které od-
dělovalo umělou trávu od hlavního 
hřiště, a tribuna se také dost pozmě-
nila. Zmizela celá střecha i sedačky 
a  zůstala už jen konstrukce, která 
také brzy zmizí z areálu. Teď už na-
stoupí pracovníci na další potřeby. 
„V první řadě se budou chystat pat-
ky na ukotvení umělého osvětlení. 
V rámci následných prací přijde na 
řadu hřiště, které čeká kompletní re-
konstrukce. Bude se řešit umělé vy-
hřívání i nová závlaha,“ doplnil před-
seda klubu František Jura.    (jaf)



URČICE Kromě vyložené šance hned 
zkraje utkání společně se svými kolegy 
Jiří Horák (na snímku) Čechovice téměř 
do ničeho nepustil. V sobotním zápase 
krajského přeboru podal velmi dobrý 
výkon a  mohl přidat i  nadstavbu, kdy 
se po rohovém kopu dostal k  hlavičce 
a zamířil jen těsně nad. V závěru byl také 
u  situace, kdy se domácí dožadovali 
pokutového kopu, ale ten jim odpískán 
nebyl. Nakonec se tak oba regionální 
celky musely z  derby spokojit shodně 
s jedním bodem. 

Jan FREHAR
Převládá radost z bodu, nebo zkla-

mání, že nejsou všechny tři?
„Před zápasem bychom s bodem byli ur-
čitě spokojení, protože jsme věděli, že nás 
čeká jeden z  nejlepších týmů přeboru, 
co se týče sestavy. Po utkání a celém jeho 
průběhu ale musím říct, že ten bod je mož-
ná i málo. Musím ale pochválit celý tým, 
protože jsme ukázali bojovnost a snahu se 
o výsledek porvat. Musíme v tom takto po-
kračovat a výsledky se jistě dostaví.“

Čekali jste, že to budete vy, kdo 
bude spíše udávat tempo zápasu?
„Před zápasem jsme si řekli v šatně, že se 
na soupeře pokusíme dostat a zkusíme je 
překvapit. Myslím si, že se nám to poved-
lo, nebyli úplně ve své kůži. Dost lehčích 

míčů pokazili a z  toho jsme si vytvořili 
nějaké šance. Škoda že žádná z nich ne-
skončila brankou.“

Na začátku druhé půle jste mohl dát 
branku z rohu, jak jste tu situaci viděl?
„Budu si to vyčítat ještě hodně dlouho. 
Roh byl skvělé kopnutý a já jsem tam zůstal 
osamocen v  ideální pozici. Měl jsem čas 
se trochu nachystat a musím tohle musím 
vyřešit lépe než hlavičkou nad břevno. Z ta-
kové příležitosti musíte v kraji dávat branky, 
pokud chcete uspět.“

V závěru jste se po souboji dožado-
val penalty. Podle vašeho mínění se tedy 
dala pískat?
„Za mě byla určitě... Nabíhal jsem na míč 
po přímém kopu a soupeř mě tam objal, 
takže jsme se spolu svalili na zem. Ptal jsem 
se i  sudího, který říkal, že tu situaci viděl 
a že po průběhu celého utkání takovou pe-
naltu neodpíská. Musíme to respektovat.“

Do zápasu šli oba kohouti v trochu jiném 
rozpoložení. Určický kouč řešil v  první 
řadě absence v  sestavě, kde mu scházel 
například Grulich, Slezák, Bureš, Kiška 
a  další. Zároveň však chtěl papírového 
favorita překvapit a podruhé v sezóně do-
sáhnout na body. Hosté z Čechovic zatím 
naopak ztratili jen za remízu s Mohelnicí 
a chtěli pokračovat ve venkovní šňůře vý-
her. Na druhou stranu to ale herně stále 
není ono a dnes se to opět potvrdilo. 

Úvod střetnutí nabídl až překvapivě 
hodně chyb na obou stranách hřiště, ze 
kterých pramenily i  první vážné šance, 
které však oba celky zahodily. Postupem 
první půle ale otěže daleko více přebírali 
domácí hráči, kteří byli o něco silnějším 
celkem ve středu pole a opticky tak měli 
navrch. Hosté svou tradiční kombinační 
hru jen těžko hledali, ale celkově se dá 
říct, že se jednalo o poločas, který toho 
směrem k fotbalové kráse příliš nenabídl. 
Ve druhém dějství pokračoval trend 

z  první půle a  domácí byli aktivnější. 
Optickou převahu přetavili ve dvě velmi 
zajímavé příležitosti, které však bran-
kou neskončily. Pár závarů měli i hosté, 
ale nic z  toho v  brance neskončilo. Po 
závěrečném hvizdu se tak zrodila bez-
branková remíza, která se dá označit za 
spravedlivou. 

Největší šance Čechovických se zrodi-
la hned ve 3. minutě zápasu, kdy se po 
rohovém kopu dostali do brejku a  kdy 
Muzikant pádil z  poloviny hřiště sám 
na brankáře. Sohlich ale dokázal situaci 
ustát a míč vyrazil i  za přispění tyče na 
roh. Jen o  pár chvil později mohl slavit 
na opačné straně Halouzka, který využil 
chyby brankáře Peky a  míč mu za váp-
nem vzal. Včasný blok jednoho z brání-
cích hráčů zabránil jistému gólu. V další 
šanci byl ve 25. minutě opět Halouzka, 
ale jeho hlava mířila přesně do míst, kde 
byl Peka. Po solidním úvodu nastala 
hluchá půlhodina, která byla plná sou-
bojů o střed hřiště a zbytečných ztrát. Až 
krátce před koncem poločasu to změnil 
Šteigl, který po individuální akci kroutil 
míč na zadní tyč, ale zamířil mimo. Do 
kabin se tak šlo bez branek. 

Ve druhé půli pokračoval stejný obrázek 
a první zahrozil opět Halouzka, ale jeho 
pokus neměl razanci. Na opačné straně 
se neuchytila hlavička Studeného. Po 
přímém kopu se domácí málem dočka-
li v 54. minutě, kdy míč Pekovi vypadl, 
ale ještě před čarou jej dokázal slepit. Po 
hodině hry přišly dvě velké šance domá-
cích. Nejprve se dokázal uvolnit Javořík 
a  zkoušel obstřelit brankáře, který však 
vytáhl skvělý zákrok. Z  následného ro-
hového kopu se dostal k hlavičce Horák, 
který z  malého vápna mířil těsně nad. 
V  80. minutě se do šance dostali ještě 
Čechovičtí, Lakomý však nedokázal míč 
trefit ideálně. Samotný konec duelu se 
nesl ve znamení protestů, kdy se nejprve 
penalty dožadovali právě hosté a na sa-
mém konci i domácí. Ani jednu ale sudí 
nezapískal a  na bezbrankovém stavu se 
tak již nic nezměnilo. 

Na straně domácích předvedl velmi so-
lidní výkon stoper Jiří Horák a vepředu 
se snažil hýřit aktivitou Ondřej Halouz-
ka. U  hostů se dá ze všech nejvíce vy-
píchnout brankář Peka, který závažnější 
práce příliš neměl, ale v klíčových situa-
cích udržel remízový stav. 

Tou největší byla dlouhá fronta v místní 
hospodě, která často stála až ven a diváci 
v ní nebyli příliš spokojení. Vedení klubu 
by se možná mohlo zamyslet nad posta-
vením ještě alespoň jednoho stanu, aby 
těmto neduhům předešlo. 

Na derby až příliš poklidná. Kdo by 
čekal ostřejší souboje i slovní výměny, 
tak byl na omylu. Hrálo se relativně 
v rukavičkách a ani kolem hřiště neby-
la znát větší nevraživost. Celkově tak 
i  atmosféra zapadla do spíše podprů-
měrné podívané. 
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URČICE V rámci pátého pokra-
čování nejvyšší krajské soutě-
že nás čekal v letním sobotním 
odpoledni regionální šlágr 
mezi Určicemi a Čechovicemi. 
Jako favorit do něj vstupovali 
hostující hráči, kteří to ale mat-
ným herním projevem nepo-
tvrdili. Naopak to byla domácí 
družina, jež byla vítězství blíže. 
Boje ve středu hřiště ovšem 
předčily vyložené šance a více 
než dvě stě diváků se tak ani 
jedné branky nedočkalo. 

„Jsem rád za bod. Myslím si, že to bylo remízové utkání, ale 
musím říct, že opticky i na šance jsme měli o něco víc navrch. 
Mohli jsme naše šance zakončit lépe, ale něco podobného 
mohl udělat na začátku i soupeř. Bylo to kvalitní utkání, vy-
drželi jsme v dobrém tempu a jsem za to rád, protože jsme 
museli improvizovat a hráli jsme trošku jiným stylem. Proti 
Čechovicím, které jsou kvalitou dál než my, je to rozhodně 
cenný skalp i jednoho bodu a klukům musím poděkovat.“

„Věděli jsme, že nás čeká derby proti soupeři, který po postupu chtěl uká-
zat své schopnosti. Připravovali jsme se na to a hráči byli dobře připra-
vení, ale bohužel jsme to nedokázali prodat. Začali jsme přitom dobře, 
ale Muzikant trefil jen tyč, což byla škoda, protože zápas se mohl odvíjet 
jinak. Celkově to pak od nás bylo hodně vlažné a poločas nebyl dobrý. 
Soupeř byl aktivnější. Ve druhém jsme to chtěli oživit, ale ani to se nám 
nepovedlo. Musíme nadále tvrdě pracovat a každý si uvědomit, že mu-
síme podávat lepší výkony, protože teď nepředvádíme to, na co máme.“ 

  Foto: Jan Frehar
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KRAJSKÝ PŘEBOR – 5. kolo

TJ Sokol Určice 0:0

Aktivnější domácí na obranu Čechovic nevyzráli
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Žluté karty: 59. ŠolinRozhodčí: Sedláček – Perutka, Slota  Diváků: 230

Branka: -
Střely na branku: 6
Střely mimo branku: 5

Žluté karty: 89. Javořík, 90. Mašek

Střídání: 63. Škrabal za Valinu, 76. Paul za Navrátila, 89. Mašek za Javoříka

Rohové kopy: 8 Střely mimo branku: 5

Branky: -
Střely na branku: 3

Rohové kopy: 5

Střídali: 46. Hanák za Jurníčka, 46. Luža za Muzikanta, 63. Halouzka za Kalvodu, 
 82. Racl za Nováka, 82. Koláček za Veselého

klikni na
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pro Večerník
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MOSTKOVICE Protivanovské fotba-
listky jsou sice z většiny silově založeným 
ženstvem, ale mají v e svém středu i tech-
nicky nadstandardně vybavené hráčky. 
Například zkušenou obránkyni Lenku 
Mikulovou nebo dravou forvardku 
Alžbětu Průchovou (na snímku). Dru-
há jmenovaná v  Mostkovicích dvakrát 
skórovala a svému týmu tak v derby na 
úsvitu nové sezóny zachránila alespoň 
plichtu 2:2. Po utkání následně poskytla 
Večerníku exkluzivní rozhovor.

Marek SONNEVEND
 Vůbec jste nezachytily vstup do 

střetnutí. Co se stalo?
„Proti Mostkovicím se nám začíná vždycky 
docela těžko, nevím proč. Každopádně jsme 
v úvodu zbytečně panikařily. Až postupně 
jsme si na jejich hru zvykly, trochu víc to roz-
táhly a ke konci prvního poločasu už sou-
peřky dostávaly do úzkých. Celou druhou 
půlku jsme pak byly lepší.“

 Oba góly jste inkasovaly po roho-
vých kopech. Proč?
„Špatně jsme při těch rozích obsazovaly pro-
tihráčky, vůbec je nedostupovaly a  nedaly 
do soubojů trochu těla, což je při bránění 
standardek potřeba.“

 Většina druhého poločasu patřila 
jasně vám. Souhlasíte?
„Určitě jo. Řekla bych, že jsme si začaly mno-
hem víc přihrávat, roztahovat hru a  taky 
mezi sebou komunikovat. Což bylo klíčem 
ke zlepšení našeho výkonu i výsledku.“

 Dala jste obě branky svého mančaf-
tu. Ten první byl však dost se štěstím, ne?
„Zakončovala jsem levačkou, což je moje 
slabší noha, a byla to spíš nepovedená střela 
špičkou, taková točená. Naštěstí to gólman-
ce nějak proklouzlo do brány.“

 Naopak druhá trefa měla výstavní 
parametry, byla opravdu krásná.
„Tahle střela se mi fakt povedla. S čistým srd-
cem a prázdnou hlavou jsem balón uklidila 
do pravého horního růžku. (smích) To byla 
přesná šibenice.“

 Jak remízu nakonec hodnotíte?
„Určitě jsme tady chtěly vyhrát. V první půl-
ce nás ale Mostkovice dost tlačily a vedly už 
2:0, proto je konečný výsledek 2:2 po našem 
vyrovnání dobrý. I když šancí jsme celkově 
měly víc asi my a mohly odsud odvézt vítěz-
ství. Bod přesto bereme.“

 Na co si v osmičlenné skupině B di-
vizní soutěže troufáte?
„Doufáme a věříme, že bychom se mohly 
umístit v horní čtveřici.“

Neboť šlo o zápasovou premiéru nového 
ročníku, byla obě družstva na stejné star-
tovní čáře s  nulou na bodovém kontě. 
V  minulé sezóně MSDŽ přitom most-
kovické ženy skončily osmé ziskem 18 
bodů, protivanovské obsadily šesté mís-
to se 26 body.

Domácí tým vtrhl do mače jako velká 
voda a dvacet minut v podstatě ovládal 
dění na trávníku, protivnice k  ničemu 
nepustil. Potom se hra vyrovnala a před 
přestávkou začal získávat navrch hostují-
cí kolektiv. Ten pak pokračoval ve svém 
náporu i po změně stran, paradoxně však 
podruhé inkasoval a zdálo se být rozhod-
nuto. Mírné favoritky ale nerezignovaly, 
zbytek souboje fyzicky i  herně ovládly. 
A  dokázaly aspoň vyrovnat, dokonce 
mohly zvítězit.

Mostkovické holky na nic nečekaly, poku-
sy Hubáčkové nohou i Kravákové hlavou 
byly shodně ztečované na rohové kopy. 
Po tom druhém, jenž ve 4. minutě skvěle 
kopnula Hubáčková, zůstala osm metrů 
od brány neobsazená Vlková a její prudká 
hlavička napnula síť – 1:0. Aktivní Hu-
báčková potom vypálila ještě v 6. a v 17., 
přičemž první jedovku vyrazila Tempí-
rová a  ta druhá šla hodně mimo pravou 
šibenici. Protivanovské ženy nečekaně 

zaostávaly, jejich nejnebezpečnějším po-
činem dlouho zůstávala střela Šimekové 
v  11. minutě z  ostrého úhlu nadvakrát 
zpacifikovaná Krčovou. Ve 37. na opačné 
straně znovu zkoušela štěstí Hubáčková, 
tentokrát její padáček do pravého vinklu 
včas vyškrábla Tempírová. Až krátce před 
poločasovou pauzou přišel tlak Ptáční-
kových svěřenkyň vygradovaný dvěma 
ranami Mikulové: nejprve z  dálky pod 
břevno (Krčová vytěsnila), potom zprava 
do bližší tyče.
Favorizovaný soubor navázal brzy po ná-
vratu z kabin dalekonosným přímákem 
Mikulové, který Krčová s problémy vy-
kopla, a střelou Průchové z otočky kou-
sek za šestnáctkou těsně vedle. Domácí 
suita kontrovala taktéž trestným kopem 
dalekonosného ražení, leč Tempírová 
neměla potíže. V 53. utekla do sóla Vl-
ková, nicméně si balón moc pokopla 
a  Krčová jí ho včasným vyběhnutím 
sebrala. Trest se dostavil zanedlouho. 
Běžela 56. minuta, když roh B. Kara-
fiátové přistál na noze zcela nehlídané 
Ossosové, jež z  malého čtverce uklidila 
merunu k levé tyčce – 2:0. Zpět do zápa-
su záhy vrátila hosty Průchová tím, že její 
průnik z  levé strany zakončený nepříliš 
povedenou střelou prošel Krčové mezi 
nohama – 2:1. Tento moment spustil 
výrazný protivanovský nápor trvající 
skoro až do konce bitvy. Trubáková ještě 
zamířila metr vedle levé tyče a přímý kop 
Šimekové vytáhla Krčová na břevno, ale 
v  68. už se zrodilo zasloužené srovnání 
skóre. Hezky kombinační protiútok vedl 
na nohu Průchové, jejíž nádherná šu-
mivka zpoza levého rohu vápna vymet-
la vzdálenější šibenici – 2:2. Svou třetí 
trefu mohla dvougólová střelkyně přidat 

v 74., avšak v tomto případě ztroskotala 
na brankářce. Opět Průchová o chvilku 
později přiťukla proti noze Šimekové, 
která placírkou nezaskočila Krčovou. Ta 
vzápětí zkontrolovala i technický pokus 
Mikulové ze slibné pozice metr mimo 
svatyni. Deset minut před koncem – jak 
jinak než po rohu – ještě naposledy za-
hrozila domácí parta v osobě Nováčko-
vé, jež hlavou lízla míč příliš málo. Závěr 
mače se následně obešel již bez jakých-
koliv šancí a vše tak dospělo k remízové-
mu rezultátu.

Alžběta Průchová. Stačí ji chvilku sledo-
vat a hned vidíte, že fotbal skutečně umí. 
Je rychlá, hodně si rozumí s  balónem, 
dobře kličkuje i  kombinuje, má tah na 
bránu a rovněž solidní střelu. Díky všem 
těmto dovednostem trápila protivanov-
ská útočnice své mostkovické soupeřky 
celý vzájemný duel, dala dva góly a nebyla 
daleko ani od hattricku.

V  ženském fotbale (a  zejména v  nižších 
soutěžích) často uvidíte střelecké poku-
sy z  velké dálky, protože se brankářkám 
většinou složitě likvidují, pokud míří 

pod břevno. Právě takových ran obsaho-
val nedělní střet opravdu mnoho, zvlášť 
když jeden z domácích pořadatelů holky 
k dálkové palbě stále ponoukal. Gólman-
ky ovšem tentokrát měly proti projekti-
lům k horním tyčím takřka stoprocentní 
úspěšnost.

Z hlediska diváckých projevů byla až na 
výjimky komorní, byť fanoušků dorazila 
do hlediště téměř stovka. O hlasitost na 
hřišti se ale místy staraly samy plejerky, 
neboť derby bylo v  některých okamži-
cích trochu vyhecovanější. Nic však 
nepřekročilo meze slušného chování, 
i tradičně prchlivější kouč Protivanova se 
tentokrát v rámci mezí krotil.
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„První byl 
z nepovedenéMOSTKOVICE Až první zá-

řijový víkend byl datem, kdy 
úvodním kolem odstartovala 
Moravskoslezská divize žen 
2023/2024. Fotbalistky TJ 
Sokol Mostkovice a TJ Sokol 
Protivanov vstoupily do skupiny „B“ této soutěže vzájemným 
derby, jež nepostrádalo zajímavost, hezké momenty i tvr-
dost a také dramatičnost. Aby posléze dospělo k výsledko-
vé plichtě 2:2, kterou víceméně všechny aktérky nedělního 
střetnutí před obědem tak nějak braly.

„Dnes to přesně odpovídalo prvnímu utkání nové sezó-
ny, kdy čekáte, s čím přijde soupeř i vy samy. Proti nám 
stál Protivanov, který hraje spíš silový těžký fotbal a ne 
tolik technický. My jsme se s tím ale dokázaly vypořádat, 
měly výborný začátek a hlavně v prvním poločase podaly 
moc dobrý výkon. Akorát škoda toho konce, kdy nám 
docházely síly a kdy hosté vyrovnali. Jinak ale za předve-
denou hru klobouk dolů před holkama. Bod určitě bere-
me, s papírově silnějším Protivanovem jsme za něj rády.“

„Zaspali jsme začátek a brzo dostali gól ze standardky, kterou jsme si 
nepohlídali a zaváhali při ní. Potom se hra vyrovnala a posledních de-
set minut prvního poločasu patřilo nám, tam jsme domácí mačkali. 
I celou druhou půlku jsme pak byli jasně lepší a Mostkovice k niče-
mu nepustili kromě dalšího gólu obdrženého zase po rohu. Bylo to 
2:0, ale holky zabojovaly, hodně tlačily a dokázaly vyrovnat. Kromě 
toho jsme zahodili ještě řadu šancí, takže jsme nakonec mohli i vy-
hrát. Mít aspoň bod ze ztráty dvou branek je sice dobré, ale jeli jsme 
sem pro vítězství.“

 Foto: Marek Sonnevend

Krčová

Průchová

Šimeková

N. Ptáčníková

Smyčková
Mikulová

E. Ptáčníková

Tempírová

Brožovičová

Trubáková

Kostíková

Stejskalová

Šišková

Vaverková

Hovořáková 

N. Karafi átová

B. Karafi átová

Vlková

Hubáčková

Lisická

Kraváková

Nováčková

Bronislav
PTÁČNÍK

Alena
MOLEROVÁ

TJ Sokol Protivanov

Moravskoslezská divize žen, skupina „B“ – 1. kolo

TJ Sokol Mostkovice 2:2

Mostkovičanky měly lepší nástup a Protivanov závěr

BYLI  JSMEBYLI  JSME

U TOHOU TOHO

2 : 2
( 1 : 0) 

PROTIVANOVMOSTKOVICE

Žluté karty: -Rohové kopy: 3Rozhodčí: Hubáček – Vaca Diváků: 76

Branka: 4. Vlková, 56. Ossosová

Střely na branku: 7

Rohové kopy: 8 Žluté karty: -
Střídaly: Ossosová, Mikulecká, Hynková, Coufalová

Střely mimo branku: 5 Střely na branku: 10

Branky: 60. Průchová, 68. Průchová

Střely mimo branku: 6

Střídaly: Frömmlová, Štachová

klikni na
www.vecernikpv.cz

Foto: Marek Sonnevend
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Reportáž čtěte v rozhledně na straně 33

Fotbalisté Konice jeli do Brodku 
u  Přerova s  cílem pokusit se bo-
dovat i  bez řady stabilních členů 
základní sestavy. Ve vyrovnaném 
zápase se jim dařilo držet krok 
a už se zdálo, že se ani jeden z celků 
branky nedočká a duel dospěje do 
remízového konce. Jenže ve druhé 
nastavené minutě se po rohu pro-
sadili domácí a  Konice tak odjela 
s prázdnou. 
„V  první řadě musím poděkovat 
klukům z  dorostu a  našeho béčka, 
kteří s  námi vážili cestu a  pomohli 
nám. V  důsledku zranění či karet 
nám dnes scházelo hned pět hráčů. 
Myslím si, že se rozhodně neztra-
tili a ukázali, že potenciál v nich je,“ 

prozradil úvodem kouč Konice Petr 
Ullmann.
První poločas nabídl vyrovnanou 
partii, kdy měli domácí opticky na-
vrch a hrozili hlavně ze standardních 
situací. „Ty pro nás byly nejtěžší 
uhlídat, ale jinak si myslím, že jsme 
v  prvním poločase domácí téměř 
k  ničemu ze hry nepustili a  obrana 
fungovala velmi dobře. Rohů a trest-
ných kopů ale bylo na můj vkus až 
moc,“ vracel se za první polovinou 
kouč. 
Do druhé poloviny provedl jednu 
změnu. Stáhl Janečka, který byl pod 
žlutou kartou. Nechtěl opět dohrávat 
v deseti. „Už tam byl faul na oranžo-
vou, tak jsme ho raději stáhli. Bohužel 
ani tak jsme nedohráli v  jedenácti. 
Druhá půle nabídla podobný scénář, 
kde jsme ale měli větší příležitosti 
po brejcích, ale znovu se ukázalo, že 
produktivita je teď naším největším 
problémem,“ doplnil trenér. 
V  závěru pak přišel trest, kdy se 
v  nastavení domácí prosadili po 

rohovém kopu a brali tak všechny 
body. „Mrzí mě to velmi, protože 
klukům není co vytknout. Dnes se 
vydali ze všech sil a  některé jsem 
musel kvůli vyčerpání stahovat. 
Udělali maximum, ale bohužel to 
nestačilo ani na bod. Doufám, že 
nás to nijak psychicky nepoloží 
a  fotbalové štěstíčko nám to snad 
zase vrátí,“ dodal závěrem Ull-
mann. 

1:0
 (0:0)

Branky: 90.(+2) Kuča. Rozhodčí:
Látal – Winkler, Hrbáček. Žluté karty: 
36. Fleischmann, 56. Glauder, 90. Bru-
dil – 23. Jašíček, 31. Janeček, 63. Bílý, 
68. a 90. Pospíšil, 75. R. Krása. Červená 
karta: 90. Pospíšil. Diváků: 220.
Sestava Konice: Vévoda – Janeček 
(46. Franc (80. M. Drešr), F. Drešr 
(80. Kovář), V. Cetkovský, Bílý – 
Mrňka (80. Mostickyj), R. Krása, P. 
Krása, Pospíšil – Jašíček, O. Cetkov-
ský (65. Paš). Trenér: Petr Ullmann.

Po úvodní výhře Lipová už počtvr-
té v  řadě nebodovala, a  aby toho 
nebylo málo, tak ani počtvrté v řadě 

nedokázala vstřelit branku. Z krize 
ven se mužstvo nedostalo ani v do-
mácím prostředí proti Bělotínu 
a po porážce 0:2 se už nebezpečně 
přibližuje záchranářským staros-
tem. 
Napravit předchozí tři zaváhání. Ta-
kový čekal úkol na hráče Lipové, kteří 
chtěli v  domácím prostředí znovu 
najít recept na překonání soupeře 
a vstřelit branku po více než 270 mi-
nutách. Jenže krize se stále prohlubu-
je a na branku už čekají více než šest 
hodin čistého času. Proti Bělotínu 
žádnou šanci neproměnili, naopak 
soupeř trestal, kdy vstřelil branku 
v prvním i druhém poločase a domů 
si tak odvezl zasloužené vítězství. 

0:2
 (0:1)

Branky: 37. Sencovici, 74. Marek. 
Rozhodčí: Trávníček – Aberle, Svo-
boda. Žluté karty: 80. Helešic (B). 
Diváků: 80.
Sestava Lipové: Klimeš – Takáč, 
Zimmermann (46. Šup), Stryk, Žil-
ka, Hrušák, Vykopal (68. Vraj), Rá-
ček, Kopečný (57. Přikryl), Škrabal, 
Bokůvka. Trenér: Pavel Růžička.
 (jaf)

V  úvodní čtvrthodince do zápasu 
vstoupil Kostelec velmi dobře, ale bo-
hužel se nedokázal prosadit a dostat do-
mácí ještě pod větší tlak. „Velmi naděj-
nou pozici tam měl Škrabal, ale bohužel 
jsme branku nedali. Byla tam také podle 
mě jasná penalta, kterou na nás už sudí 
nejednou pískli, ale pro nás se bohužel 
nekopala. I to je věc, která mě mrzí, pro-
tože i kluci to vnímají, na pohodě jim to 
nepřidá,“ prozradil k úvodu zápasu kouč 
Lubomír Keluc. 
Poté se hra vyrovnávala a dvě chyby 
stály Kostelec lepší poločasový vý-
sledek. „Zase jsme tam udělali zcela 
zbytečnou chybu, která by se stávat 
neměla. Nesmyslně jsme vylezli a ne-
chali tam prostor na jednoduchou 
prostrkávačku, ze které už soupeř ne-
měl větší problémy skórovat. U druhé 
branky se jednalo o standardku, kde 
necháme zcela osamoceného hráče, 
jenž nám dá druhý gól. To jsou prostě 
chyby, které se v  divizi neodpouští,“ 
pokračoval kouč Keluc. 
Do druhé půle šel Kostelec s  cílem 
ještě něco se zápasem udělat, ale po 

třetí brance už to bylo opravdu složité. 
Dvacet minut před koncem se ale Kos-
telečtí přeci jen branky dočkali a snížili 
stav na 3:1, když se prosadil z penalty 
Holub a vykřesal naději. Ta se ale záhy 
rozplynula po čtvrté brance. „Tam jsme 
se minuli s  míčem a  naservírovali ho 
soupeři přímo na vápno. To jsou laciné 
a zbytečné chyby, ze kterých se musíme 
postupně poučit, jinak budeme mít vel-
ké problémy,“ má jasno lodivod. 

Krátce nato přišla i pátá branka a utká-
ní už se jen dohrávalo. Kostelec tak 
počtvrté v řadě padl a doma se bude 
snažit napravit tuto nepříjemnou sérii, 
aby se mu do dalších kol zase o něco 
lépe dýchalo. 
„Já nemám klukům co vytknout. Hráli 
obětavě na sto dvacet procent a necha-
li tam všechno. Bohužel v  některých 
momentech působíme až dětinsky 
a  uděláme chyby, jako kdybychom 

hráli za žáky. Toho se musíme vyvaro-
vat. Hráči stále zjišťují, že krajský pře-
bor byl vlastně jen takových chudým 
příbuzným divize, kde vám nikdo 
nic neodpustí. Musíme se na domácí 
zápas zmobilizovat a ideálně jej zvlád-
nout. Věřím, že postupně jsme schop-
ni jít nahoru, kluci se fakt rvou. Jsem 
rád, že vůbec mají možnost posouvat 
se v takto kvalitní soutěži. Je to pro ně 
krok správným směrem,“ dodal Lubo-
mír Keluc.  (jaf)

5:1
 (2:0)

Branky: 26. a 74. Gettler, 29. Třasoň, 
57. a 77. Kovář – 69. Holub  z penalty. 
Rozhodčí: Holub – Nápravník, Polá-
ček. Žluté karty: 56. Škrabal, 84. Zbo-
žínek (oba K). Diváků: 250.
Sestava Kostelce: Vítek – Fajstl, 
Zbožínek, Konečný, Brhel – Klimeš 
(46. Pavlíček), Ondroušek, Škrabal 
(60. David Holub), Kořenovský (82. 
Grulich), Skalník (46. Preisler) – Los 
(60. Denis Holub). Trenér: Lubomír 
Keluc.
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MSD-E: 
6. kolo, sobota 9. záøí, 16.00 hodin: 
FC Kostelec na Hané – FC Strání 
(rozhodèí: Vaøacha – Cieslar, Daniel)

6. kolo, nedìle 10. záøí, 16.00 hodin: 

Sokol Èechovice – FC Dolany 
(Kundrát – Štìtka, Jelínek), Sokol 
Konice – TJ Postøelmov (Slota – 
Koneèný, Perutka), 

6. kolo, nedìle 10. záøí, 16.00 
hodin: 

– Panák, Vybíral), Sokol v Pivínì – 

Horák),

6. kolo, sobota 9. záøí, 16.00 hodin:

6. kolo, sobota 9. záøí, 16.00 hodin: 
Sokol Brodek u Prostìjova – Sokol 

Borovièka), Sokol Klenovice – Sokol 
Tovaèov (Vachutka – Antoníèek),

TJ Sokol Mostkovice 

Škrobánek – Chuda, Vybíral)

6. kolo, nedìle 10. záøí, 16.00 
hodin: 

Sokol Vícov – TJ Sigma 
Lutín (Straka – Šebesta, Salva),

6. kolo, sobota 9. záøí, 16.00 hodin: 

6. kolo, nedìle 10. záøí, 16.00 
hodin: 

6. kolo, nedìle 10. záøí, 16.00 
hodin: 

Jesenec-Dzbel 
– Pøemyslovice, Kladky – Hvozd

2. kolo, nedìle 10. záøí, 11.00 
hodin:

2. kolo, sobota 9. záøí, 12.30 hodin: 

POHÁR OFS 
Semifinále, støeda 6. záøí, 17.00:

6. kolo, sobota 9. srpna, 12.45 
hodin: 

6. kolo, sobota 9. srpna, 10.30 
hodin: 

6. kolo, nedìle 10. záøí, 11.00 
hodin: 

6. kolo, nedìle 10. záøí, 13.15 
hodin: 

6. kolo, nedìle 10. záøí, 10.00 hodin: 

6. kolo, nedìle 10. záøí, 12.00 hodin: 

6. kolo, sobota 9. záøí, 15.00 hodin: 

6. kolo, sobota 9. záøí, 15.00 hodin: 

KRAJSKÝ PØEBOR DOROST
2. kolo, støeda 6. záøí, 16.00 
hodin: 

6. kolo, sobota 9. záøí, 12.30 
hodin: 

2. kolo, støeda 6. záøí, 16.00 
hodin: 

6. kolo, nedìle 10. záøí, 10.00 hodin: 

2. kolo, støeda 6. záøí, 17.30 hodin: 

6. kolo, nedìle 10. záøí, 10.00 
hodin

4. kolo, støeda 6. záøí, 16.30 hodin: 

5. kolo, ètvrtek 7. záøí, 16.00 hodin:

6. kolo, sobota 9. záøí, 10.00 hodin: 

4. kolo, støeda 6. záøí, 18.15 hodin: 

5. kolo, ètvrtek 7. záøí, 17.45 hodin:

6. kolo, sobota 9. záøí, 11.45 
hodin: 

6. kolo sobota 9. záøí, 10.00 
hodin: 

6. kolo, sobota 9. záøí, 10.00 hodin: 

6. kolo, sobota 9. záøí, 10.00 hodin: 

3. kolo, støeda 6. záøí, 17.00 hodin: 

2. kolo, støeda 6. záøí, 18.00 hodin: 

P
Zvýraznìné zápasy jsou tipem na 

 (jaf)

PROSTÌJOVSKO

PROSTÌJOVSKO

DERBY BEZ VÍTÌZE, KONICE ZTRATILA V ZÁVÌRU,

FOTBALISTÉ KOSTELCE JELI DO HOLEŠOVA
PRO BÙRA

LIPOVÁ V KRIZI
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Hodnocení trenéra Olšan u Prostějova 
Antonína Pospíšila:

 „Měli jsme velmi dobrý vstup do zápasu 
a dokázali jsme dostat soupeře pod tlak, 
jenže jsme stejně jako v minulých zápa-
sech doplatila na naši koncovku. Když 
si vytvoříme pět šancí, tak dva až tři góly 
musíme dát, pokud chceme v  I.B třídě 
uspět. Soupeři totiž takové šance využít 

dokáží. Šli jsme i do vedení a bohužel jej 
ani do poločasu neudrželi, kdy jsme po 
hrubé chybě inkasovali. Druhou půli 
ovlivnila červená karta, která přišla hned 
v úvodu. Těžko ji můžu stoperovi vyčítat, 
protože takto by se zachoval asi každý. 
Museli jsme tak přeskupit řady, ale už to 
od nás nebylo dobré a soupeř přidal dal-
ší branky. Snad už i kluci pochopili, že už 

nehrajeme okres a musí se jezdit od začát-
ku do konce, pokud chcete uspět. Času 
máme dost, ale zlepšení musí přijít.“ (jaf)  

Sokol Olšany 

1:4
 (1:1)

BerounBeroun

Branky: 13. Samek – 21., 47. a 71. Lac-
man, 62. Malinovský. Rozhodčí: Běhal 

– Salva, Lasovský. Žluté karty: 42. Ko-
leňák, 48. A. Pospíšil ml., 82. J. Pospíšil 
– 15. Zálešák, 23. Mužátko. Červená 
karta: 46. Nakládal. Diváků: 110.
Sestava Olšan: Bokůvka – J. Pospíšil, 
Nakládal, Hansl, Seidler – Keluc, Koleňák 
(71. Aila), Kaprál (56. Lobodáš), A. Pospí-
šil ml. (61. Dostál), Elner (56. Marek) – Sa-
mek. Trenér: Antonín Pospíšil.

Už v 11. minutě duelu proti Vícovu pod-
nikli domácí rychlý brejk po křídle, Jakub 
Novák přihrál Typnerovi a  ten vymetl 
prudkou střelou „šibenici“ Drexovy bran-
ky – 1:0. Ve 23. minutě vypálil z vápna 
hostující Štěpánek, ale jeho střelu ro-
binzonádou zneškodnil gólman Marák. 
O pět minut později unikl s míčem do-
mácí Hladký, přihrál volnému Gáborovi, 
ale ten před prázdnou brankou ztratil míč 
ve vyložené šanci při kličce s obráncem. 
Celý první poločas měli hosté převahu 
a domácím orazítkovali obě tyče a břev-
no, ale vedení do kabin Haná udržela. 
Ve 46. minutě zahrál domácí Typner 

trestný kop, ale jeho střela těsně minula 
Drexovu branku. Ve 48. minutě využili 
hosté „špatné malé domů“ a jejich šance 
skončila k  údivu za Marákovými zády 
– 1:1. Ještě v 67. minutě podnikli domá-
cí rychlý útok, Gábor přihrál volnému 
Ošlejškovi a ten zblízka minul vícovskou 
branku. V zápase plném faulů a také žlu-
tých karet už gól nepadl, a tak regionální 
derby skončilo nerozhodně.  (ol, jaf)

Daniel KOLÁŘ – Haná Prostějov: 
„První poločas jsme sice vyhráli, a navíc 
jsme neproměnili ještě jednu stoprocent-
ní šanci, ale jinak byl po většinu času Vícov 
lepší. My udrželi čisté konto jen s velkým 

štěstím. Druhá půle byla vyrovnanější, 
ale bohužel po tlaku hostů jsme si vstřelili 
vlastní gól, kterým hosté vyrovnali. Poté 
se hrál zápas nahoru – dolů, a i když mohl 
gól padnout do obou branek, nestalo se 
tak. Utkání podle mě skončilo celkem 
zaslouženou remízou.“
Miroslava KRUTOVSKÝ – Sokol Vícov:
„Mrzí MĚ, že jsme si z utkání nepřivezli 
všechny body. Myslím si, že v  drtivé 
většině zápasu jsme to byli my, kdo ta-
hal za delší konec, ale v první půli nás 
zradila koncovka, a dokonce jsme pro-
hrávali. Do druhé půle jsme šli s tím, že 
musíme takto pokračovat a branky při-
jdou. Podařilo se nám srovnat, a i poté 
jsme měli převahu. V  závěru jsme ale 
měli trochu štěstí, když domácí trefili 

břevno. Remíza je tak pro mě trošku 
s hořkou příchutí.“

1:1
 (1:0)

Branky: 11. Typner – 48. Sovík. Roz-
hodčí: Tandler – Chládek, Haberland. 
Žluté karty: Krupička, Kadlec, Čermák 
– Štěpánek, Drexa, Pagač. Diváků: 150.
Sestava Hané: Marák – Martin Kolář, 
Čermák, Kadlec, Cibulec – Hladký, 
Krupička, Ošlejšek (90. Sirotka), Jakub 
Novák – Typner, Gábor. Trenér: Daniel 
Kolář.
Sestava Vícova: Drexa – Dostál, Vávra, 
Baránek, Humpolíček – Ritschel (66. 

Mlčoch), Sovík, Rajnoha, Studený (52. 
Šobr) – Pagač, Štěpánek. Trenér: Miro-
slav Krutovský.

PROSTÌJOVSKO V rámci 
ètvrtého hracího víkendu 
pøivítaly Olšany v domácím 

prostøedí soupeøe z Moravského Berouna a hráèi chtìli potvrdit, 

1. B tøída, sk. B

PROSTÌJOVSKO

4:3
 (3:1)

Branky: 7. Suchánková z penalty, 21. 
Daňková, 23. Kopečková, 75. Maříko-
vá – 16. Fojtíková, 48. Adamíková, 72. 
Psotková. Rozhodčí: Franc – Kuba-
lák, Milar. Žluté karty: 90. Halgašová 
– 58. Synčáková. Diváků: 38.
Sestava Prostějova: Hrazdilová – Ta-
nenbergerová, Tichá, Zapletalová, Za-

hradníčková – Oršelová, Suchánková, 
Maříková, Halgašová – Kopečková, 
Daňková. Střídaly: Vejdová, Brančí-
ková, Martinčíková, Vičarová, Bare-
šová, Chlupová. Trenér: David Pekař.

Hodnocení trenéra Prostějova 
Davida Pekaře:

„Měli jsme to spojené i  s  týmovým 
focením před sezónou, takže se nám 
sešla snad nejsilnější sestava, jakou 
jsme mohli mít. (úsměv) Chtěli jsme 
první zápas zvládnout. Od první mi-
nuty jsme hráli dobře a byli jsme dale-

ko lepší než soupeř. Dali jsme i úvodní 
branku, ale z  ojedinělé šance soupeř 
srovnal. Do poločasu jsme se však 
dostali do vedení a měli jsme dát ješ-
tě víc branek. Ve druhé půli jsme ale 
po brance na 3:2 zcela vypadli z role 
a začali jsme se strachovat o výsledek. 
Bylo z toho i srovnání a naštěstí jsme 
to pak byli my, kdo dal vítěznou bran-
ku. První poločas tak hodně dobrý, 
druhý jsme si udělali hektický zby-
tečně sami a víme, na čem tak máme 
pracovat.“  (jaf)

MSDL ML.
:  43. 

Pawliska. 

:  

33. 

 33. Štuler

1 Baník Ostrava B  5 5 0 0 27:5 15
2 Zbrojovka Brno B  5 5 0 0 26:5 15
3 Opava  5 5 0 0 21:7 15
4 Sigma Olomouc B  5 4 0 1 28:4 12

6 Zlín B  5 2 1 2 12:10 7
7 Karviná B  5 2 1 2 9:10 7

10 Slovácko B  5 2 0 3 15:15 6

13 Znojmo  5 1 1 3 9:19 4

16 Poruba  5 0 0 5 4:30 0

, 44. 

23. Hlavinka.

2 Nové Sady  4 4 0 0 17:2 12 0
3 Horka n/M  4 3 0 1 16:6 9 0 0

7 Slavonín  4 2 0 2 12:9 6 0 0

16 Dub nad / M  4 0 0 4 5:22 1 0 1

Švanda.

23. 

Sova. 

32. 

6 Sigma Lutín  4 2 1 1 3:7 7
7 Doloplazy  4 2 0 2 15:5 6

Ú
, 

. 

55. 

2 Ústí  4 3 1 0 21:4 10

6 Troubky  4 2 0 2 14:10 6

12 Dub nad Moravou  4 1 0 3 7:12 3

DIVIZE SKUPINA E

. 

3 Strání  4 3 0 1 14:7 9
4 HFK Olomouc  5 3 0 2 9:7 9

12 Nové Sady  5 1 2 2 9:7 5

35. 

.

5 FC Dolany  5 3 1 1 11:9 10

14 Bludov  4 0 1 3 3:12 1

Šemro

Šemro

6 Slavonín  4 2 1 1 10:9 7

8 Sigma Hodolany  4 1 1 2 8:8 4
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0:3
 (0:1)

na Hanéna Hané

Více čtěte na jiném místě této dvou-
strany.

4:3
 (2:2)

Branky: 39. Kratochvíl, 44. P. Horák, 
63. Churý, 74. Panáček – 13. Kupka, 

35. Jančík, 72. Karafiát. Rozhodčí:
Vlček – Běhal, Lasovský. Žluté karty: 
89. Tomek. Diváků: 80.
Sestava Vrchoslavic: Tomek – Vévo-
da, Fialka, Kratochvíl (73. Panáček), 
Holub, P. Horák, Strašák (46. Churý), 
Bleša, Lakomý, J. Horák, Neckář (86. 
P. Horák). Trenér: Jindřich Vlč.
Sestava Mostkovic: Zapletal – Drá-
bek (30. Kazda), Krčal, Milar, Něme-
ček – Kupka (64. Skoumal), Karafiát, 
Jančík, Hanák (56. Foret), Bureš, Oš-
lejšek. Trenér: Ondřej Milar.

Hodnocení trenéra Vrchoslavic se ne-
podařilo do redakční uzávěrky získat.
Hodnocení trenéra Mostkovic Ond-
řeje Milara se do redakční uzávěrky 
nepodařilo získat. 

Sokol Dub 

2:4
 (1:2)

Branky: 35. Skopal, 64. z  penalty 
Kaiser – 22. a 90. Kordzik, 26. Gru-
lich, 66. Janura. Rozhodčí: Rossko-

hl – Bartoň, Janáček. Žluté karty: 
42. Petík – 19. Kediulych, 52. a  77. 
Janura, 64. Matoušek, 79. Grulich. 
Červená karta: 77. Janura (B). Divá-
ků: 377.   
Sestava Brodku u  Prostějova: Ma-
rek Mudrla – P. Matoušek, Němec, 
Kediulych, Zatloukal – Kordzik, J. 
Matoušek (83. Šírila), Grulich, Dvo-
řák – Janura, Martin Mudrla. Trenér:
Tomáš Bureš.

Hodnocení vedoucího 
mužstva Petra Matyse:

„Před utkáním jsme museli řešit ně-
jaké absence, ale naštěstí kluci chodí 
v  dostatečném počtu, takže se zvlá-
dáme zastupovat. Soupeř byl pro nás 
velká neznámá, a navíc jsme věděli, že 
jsou u něj hody a nečeká nás ani nic 
snadného. Dařilo se nám však pokra-
čovat v  dobré herní pohodě, kterou 
momentálně máme, a  i  přes nějaké 
úvodní šance domácích jsme to byli 
my, kdo se dostal do dvoubrankového 
vedení po pěkných brankách. Po polo-
čase jsme vedli o branku a ve druhém 

jsme chtěli vedení udržet. Do druhé 
půle domácí vstoupili se snahou vy-
rovnat, a to se jim z penalty povedlo. 
Hnalo je i početné publikum a chtěli 
utkání zlomit na svou stranu. My jsme 
ale ukázali bojovnost a po krásné brej-
kové situaci se dostali opět do vedení. 
V závěru ještě po krásné akci Dvořáka 
pečetil výsledek Kordzik a uzavřel vy-
hrocený zápas. Všechny musím dnes 
pochválit za perfektní a  bojovný vý-
kon, za který jsme si tři body zaslouži-
li.“  (jaf)

PROSTÌJOVSKO1. A tøída, sk. A

PROSTÌJOVSKO1. B tøída, sk. A1:0
 (0:0)

Branky: 62. Hladký. Rozhodčí: Vláčil – Dokou-
pil, Fuchs. Žluté karty: bez karet. Diváků: 90.
Sestava Plumlova: Simandl – Plajner, Aujezdský 
(71. Kolařík), Kiška, V. Kotlán, Vyroubal, Verner 
(81. Surma), Bárta (88. Kratochvíl), F. Kotlán, 
Hladký, Vysloužil. Trenér: Karel Frantík. 
Hodnocení trenéra Plumlova Karla Frantíka se 
do redakční uzávěrky nepodařilo získat. 

 (2:1)

Branky: 9. Dostál, 11. Nepožitek, 54. Fišara – 17. 
a 72. Trajer, 65. a 69. J. Svozil, 70. a 79. Hýžďál. Roz-

hodčí: Ondráček – Aberle, Foral. Žluté karty: 33. 
Nepožitek, 65. Řípa – 4. Pospíšil, 50. S. Vrba, 67. J. 
Svozil. Diváků: 200.
Sestava Pivína: Běhalík – S. Vrba (83. J. Bartoník), 
T. Ježek (62. Vláčilík), T. Vrba, Pospíšil (59. Zboží-
nek) – M. Bartoník, J. Svozil, M. Svozil, Hýžďál – J. 
Ježek, Trajer (83. Zlámal). Trenér: Pavel Valtr.
Hodnocení zastupujícího trenéra Pivína Jarosla-

va Svozila:
„Jeli jsme do Náměště s tím, že domácí budou chtít 
odčinit prohru z minulého kola, a čekali jsme, že se 
nás pokusí na začátku překvapit. To se jim povedlo 
a po dvou brejcích jsme prohrávali o dvě branky. 
Do poločasu se nám podařilo snížit a cítili jsme, že 
na soupeře máme. Do druhé půle jsme si tak něco 
řekli, ale zase jsme brzo dostali branku. Už to vy-
padalo složitě. Pak jsme ale přeskupili řady a snížili 
jsme z přímého kopu. Následně se nám povedlo 
brzy vyrovnat. To už jsem cítil, že se nám otočka 

podaří. Během asi sedmi minut jsme se dostali ze 
stavu 1:3 do vedení 5:3 a nakonec jsme přidali ještě 
jednu branku, kdy se fantasticky trefil Hýžďál. Klu-
ky musím pochválit. Ve finále jsme mohli vyhrát 
ještě vyšším rozdílem. Hlavní jsou pro nás ale tři 
body, které jsme si odvezli.“ 

1:1
 (1:0)

Branky: 16. Pur – 73. Fiedler. Rozhodčí: Horák 
– Motal, Majer. Žluté karty: 23. Ryšavý, 75. Kráč-
mar, 82. Mazánek, 90. Hloušek – 20. Dvořák, 54. 
Závodný, 84. Přibyl, 90. A. Růžička, 90. Matušů, 90. 
F. Pospíšil. Diváků: 182.
Sestava Protivanova: M. Růžička – R. Sedlák 
(84. Kolínský), Dvořák (71. Fiedler), M. Pospíšil, 
Z. Pospíšil – D. Sedlák, Závodný, A. Růžička, Liška 

(71. F. Pospíšil) – Grmela (71. Přibyl), Vybíhal (84. 
Matušů). Trenér: David Novotný. 
Hodnocení trenéra Protivanova Davida No-
votného: „Měli jsme dobrý vstup do zápasu, kdy 
jsme si vytvořili tlak, ale bohužel jsme nedokázali 
šance využít. Pak jsme udělali velkou chybu v ro-
zehrávce, které soupeř dokázal využít, my už jsme 
tomu nedokázali zabránit. Přežili jsme následně ješ-
tě penaltu domácích a do poločasu jsme tam měli 
i my nějaké šance. Ve druhé půli jsme pokračovali 
v dobrém výkonu a snažili se hrát. Dlouho se nám 
ale nepodařilo je proměnit. Soupeř měl taky nějaké 
šance, ale ke konci už jsme byli ve velkém tlaku jen 
my. Povedlo se nám vyrovnat a v závěru jsme dali 
regulérní branku. Nerad se k sudím vyjadřuji, ale 
tentokrát skutečně zamával ofsajd, který stopro-
centně nebyl. I domácí hráči a fanoušci nám řekli, 
že nás to obralo o body. Těžko se to kouše, protože 
jsme si tři body zasloužili urvat.“  (jaf)
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START SEZÓNY ZVLÁDLY 

3:3
 (2:1)

Branky: 2. Cibulka z penalty, 45. Ka-
wij z penalty, 72. Dračka – 11. Valsa, 
62. Šemro, 82. Pluháček. Rozhod-

čí: Motal – Mašek, Vachutka. Žluté 
karty: 40. Cibulka – 1. Valsa, 29. a 86. 
Kurfürst, 30. Pluháček, 74. Šemro, 74. 
Krajčovič, 77. a 90. Vronka. Červené 
karty: 86. Kurfürst, 90. Vronka (oba 
S). Diváků: 82.
Sestava Kralic: Moláček – Lichnov-
ský, Hlačík, Jurtík, Cibulka, Kawij (46. 

Mirga), R. Petržela (63. Lejsek), O. 
Petržela, Dračka, Dokoupil (46. Hoff-
man), Schvarz. Trenér: Petr Mrázek.

Hodnocení trenéra Kralic na Hané 
Petra Mrázka: 

„Řekl bych, že nás soupeř trošku pod-
cenil a  očekával, že si odveze laciné 
body. Ale my už se postupně scházíme 

v lepší a lepší sestavě, což se potvrdilo 
i dnes. Soupeř předváděl zbytečně ag-
resivní hru a dal nám už v první půli 
dvě penalty, které se nám podařilo 
proměnit, šli jsme tak do kabin s vede-
ním o jednu branku . Ve druhé půli ale 
soupeř dokázal znovu srovnat a zvládl 
to i v závěru, kdy jsme se dostali potře-

tí do vedení. Byl to vyrovnaný zápas, 
ve kterém jsme ale už ukázali naši sílu. 
Pevně věřím, že půjdeme takto neu-
stále nahoru a na start sezóny zapome-
neme. Mrzí mě, že když doma dáme 
tři branky, tak nemáme i tři body, ale 
na těchto věcech ještě musíme zapra-
covat.“  (jaf)

PROSTÌJOVSKO
1. A tøída, sk.B

KRALICE MAJÍ PRVNÍ BOD!

PIVÍN A PLUMLOV SLAVÍPIVÍN A PLUMLOV SLAVÍ, PROTIVANOV BÌDUJE NA SUDÍHO, PROTIVANOV BÌDUJE NA SUDÍHO

MSDL ST.
:  

:  

11 Opava  5 5 0 0 21:2 15
2 Baník Ostrava B  5 5 0 0 19:3 15

4 Sigma Olomouc B  5 4 0 1 18:6 12

6 Znojmo  5 2 3 0 6:2 9

9 Zbrojovka Brno B  5 2 1 2 9:9 7
10 Zlín B  5 2 1 2 6:10 7
11 Karviná B  5 1 1 3 7:11 4

13 Slovácko B  5 1 0 4 1:14 3
14 Poruba  5 0 0 5 2:12 0

REGIONÁLNÍ DERBY BEZ VÍTÌZE
Haná se loučila se stadionem, Vícov neporazilaPROSTĚJOV Ve čtvrtém kole I.B třídy skupiny „B“ Olomouckého 

KFS přivítala Haná Prostějov na hřišti areálu SCM Za Místním ná-
dražím, kde se letos kvůli začínající rekonstrukci představili zřejmě 
naposledy, hráče Sokola Vícov. A derniéra to nebyla vítězná.

K utkání oba týmy přistoupily se vší po-
korou. Věděli jsme, že to nebude vůbec 
snadné utkání, zvláště při již zmíněné 
absenci několika opor. Do utkání jsme 
vstoupili aktivně. Po několika minutách 
jsme byli blízko ke gólu, střela Lukáše 
Zapletala se otřela pouze o břevno. A tak 
mohlo udeřit na straně druhé. Rychlíka 
Tomáše Hona stíhal Michal Nehera, je-
hož zasekávačka skončila penaltou pro 
„Metle“. K  té se postavil domácí kapi-
tán Martin Vogl a  nepříliš povedeným 
pokusem dal šanci vyniknout kleno-
vickému Polákovi. To hostům vlilo po-
třebnou krev do žil. Ještě, než ale udeřili, 
přišla pohledná akce Otaslavic. Do odra-
ženého míče po rohovém kopu se opřel 

Ruszó, jehož dalekonosná šajtle skon-
čila na břevně Polákovy svatyně. Těsně 
před uplynutím půlhodinky se ale ujaly 
vedení Klenovice. Důrazné napadaní 
Popelky domácího gólmana skončilo 
na kopačkách Martina Spálovského, ten 
našel přesným pasem svého jmenovce 
Hirsche, jenž si míč ve vápně zpracoval 
na výbornou a  prostřelil bezmocného 
Glouzara – 0:1. Domácí následně hrozili 
ze standardních situací, kde využil svou 
výškovou převahu Vogl, ani v  jednom 
případě však nemířil přesně. Do dvou-
brankového vedení mohl hosty poslat 
Popelka. Dlouhý pas od Bridzika si jed-
ním dotekem poslal do běhu, vyhnul se 
obránci, ale zamýšlenou střelu na zadní 

tyč nakonec mezi tři tyče nevměstnal. 
O pár okamžiků později se znovu pro-
dral stejný hráč do vápna, tentokrát zvolil 
přihrávku pod sebe na Hirsche, jenž byl 
rychle obránci dostoupen, a tak našel na 
vápně volného Zapletala, jehož střele ale 
chyběla přesnost i razance. Do kabin se 
tak šlo za nejtěsnějšího vedení Klenovic.  
Druhý poločas začal dalekonosnou 
střelou Spálovského, jenž udělala ota-
slavickému gólmanovi problémy, ale 
spíše jen na oko. Velký tlak postupně 
otupěl, čehož začali čím dál více využívat 
domácí. Klenovická obrana ale fungova-
la na jedničku a do stoprocentní šance 
soupeře v podstatě nepustila. Rozhodu-
jící moment přišel v  poslední čtvrtho-

dince a v hlavní roli „Pán hřiště“. Hirsch 
se chystal pláchnout všem, byl jasně 
nedovoleně zastaven a domácí hráč tak 
mohl jít do sprch. K  údivu všech však 
nepřišlo ani žluté napomenutí. A  tak 
musely přijít chvíle Kuby Poláka. Po 
odražených a neodkopnutých míčích se 
dostali domácí k nebezpečnému zakon-
čení a jen s vypětím všech sil si hostující 
kapitán držel čisté konto. Tlak Otaslavic 
utnul přesnou trefou z  přímého kopu 
Spálovský – 0:2. O několik minut poz-
ději přišla jeho chvíle také podruhé, když 
se dostal k odraženému míči a poslal jej 
do sítě soupeře – 0:3. Dal si tak hezký 
dárek k nedělním narozeninám.  
Klenoviští fotbalisté touto výhrou v der-
by potvrdily úspěšný vstup do soutěže 
a v yhráli i ve čtvrtém utkání v řadě, hned 
ve třech jsme pak neinkasovali. 

0:3
 (0:1)

na Hanéna Hané

Branky: 28. Hirsch, 81. a 87. Spálov-
ský. Rozhodčí: Chládek – Haberland, 
Majer. Žluté karty: 12. Dreksler, 21. 
Drmola – 56. Spálovský, 78. Owusu, 
84. Prášil. Diváků: 110.
Sestava Otaslavic: Glouzar – Ruszó, 
Vogl, Koudelka, Krejčí (66. Sokele) 
– Urbánek (46. Rieger), Dreksler, 
Drmola, Valenta (46. Gerneš) – Hon, 
Šatný (66. Kupka). Trenér: Jiří Hon.  
Sestava Klenovic: Polák – Grepl, 
Procházka, Owusu, Popelka (66. 
Chlud) – Zapletal (88. Vacek), Bri-
dzik, Hirsch – Spálovský, Prášil (85. 
Carapic). Trenér: Vladimír Horák. 
Martin VOGL – kapitán Otaslavic: 

„Začátek zápasu jsme chytili v docela 
dobrém tempu, a dokonce jsme mohli 
jít i do vedení. Bohužel penaltu jsme 
neproměnili a  přišel trest v  podobě 
obdrženého gólu. Po zbytek zápasu 
jsme se snažili vyrovnat, ale bohužel 
jsme vypracované šance neproměnili. 
Myslím si, že bychom dnes nedali gól, 
ani kdybychom hráli tři dny. Ke konci 

jsme ještě z brejků dvakrát inkasovali. 
Bohužel se nám teď nedaří jak herně, 
tak výsledkově. Musíme o  to víc bo-
jovat, snad to do dalších zápasů zlo-
míme.“
Vladimír HORÁK – trenér Klenovic 
„Oboustranně byl zápas ovlivněn řa-
dou absencí. Utkání bylo ze začátku 
hodně bojovné. My jsme si vytvořili 
jednu šanci, soupeř také a  byla tam 
dvě břevna. Podařilo se nám přežít pe-
naltu, kdy nás Polák podržel. Po půl-
hodině se nám po centru Spálovského 
podařilo dostat do vedení. Druhý po-
ločas se mi hodnotí těžce, protože tam 
bylo za mě řízení utkání hodně ten-
denční ve prospěch domácích. Na nás 
byla minimálně jedna penalta a dostali 
jsme se tím pod tlak. Soupeř nás zatla-
čil a  Polák nás podržel. Rozhodující 
byla druhá branka, kdy to Spálovský 
trefil z přímáku a soupeř přestal zlobit. 
Celkově musím kluky pochválit za to, 
jak bojovali. Máme zatím stoprocent-
ní bilanci.“

OTASLAVICE V sobotu zajížděli fotbalisté Klenovic do nedalekých Otaslavic, kde se tak odehrálo 
první regionální derby letošního ročníku I.B třídy Olomouckého KFS. Původně sice hosté chtěli utkání 
přeložit, protože se jim nakupila absence klíčových hráčů, nakonec se tak nestalo a Klenovičtí neli-
tovali. Ony totiž ani „Metle“ nebyly kompletní. Poslední vzájemné střetnutí rozhodla jediná branka 
soupeře, a i tentokrát se čekal vyrovnaný boj. Původně to tak i vypadalo, ale nakonec se hosté radovali 
z jasné výhry a domácím zbyly oči pro pláč



pro Večerník 

Michal SOBECKÝ

EXKLUZIVNÍ
reportáž

Ještě než dorazili někteří diváci na stadi-
on, už se měnilo skóre. Hned při první 
rozehrávce si nerozuměli hráči hostů 
a míč z kopačky Rudyka zaplul za bran-
káře – 0:1. V 6. minutě mohl stejný hráč 
přidat další gól, sám na brankáře ale 
nevyzrál a nevyšla mu ani dorážka. Ná-
sledovala hluchá pasáž, kterou přerušil 
po čtvrthodině hry faul Jordána na Při-
kryla a následná žlutá karta. Krátce nato 
letěl po rohu míč nad němčickou bránu. 
Dvacátá minuta zastihla s míčem na ko-
pačce Frgála, z  dálky však mířil vedle 
tyče. Brzy už ale skóroval Přikryl. Míč 
se po standardce na postranní čáře do-
stal až do vápna, kde se do něj opřel prá-

vě Přikryl a bylo to už 2:0. Dvě minuty 
nato už svítilo skóre 3:0. Krásná akce, 
při níž dva hráči přenechali svému spo-
luhráči míč do strany, vyústila ve střelu 
do prázdné branky od Adama Otáhala. 
Brzy poté se Špička pěkně uvolnil sou-
peři, následně ale přetáhl centr. Tentýž 
hráč po půlhodině hry hlavičkoval 
do brankáře. Ve 30. minutě se poprvé 
zapotil i  Král v  domácí brance. Zne-
škodnit musel střelu z úhlu od Handla 
a  následnou dorážku. Domácí pak ale 
znovu převzali iniciativu. Spolupráce 
Stejkory a  Musila skončila nepřesnou 
střelou, Navrátil následně nebyl přesný 
po dlouhém nákopu před gólmana hos-
tů. Musil po hezké akci na jeden dotek 
rovněž minul. Němčice se poté přeci 
jen dostaly do útoku, nepřesnost je ale 
málem stála další branku. Pleva z proti-
útoku ale mířil nad.
Hned zkraje druhého poločasu mohli 
hosté snížit, Handl však nezasáhl cent-

rovaný míč hlavou. Krátce poté domá-
cí zvýšili na 4:0. Brankář nestihl míč, 
Lukáš Navrátil si jej potáhl do strany 
a  z  otočky překonal gólmana. Důležitý 
zákrok si pak připsal Držálek, když srazil 
nebezpečnou střelu Frgála. Nezamys-
lická ofenziva následně přeci jen ubrala. 
A zejména si důležité zákroky začal při-
pisovat gólman Zounar. Ten se dvakrát 
vyznamenal proti Otáhalovi, v 63. minu-
tě mu pomohlo i štěstí, když po zmatku 
před bránou skončil míč vedle. Poté se 
ale stále častěji objevovaly pokusy hostů 
o protiofenzivu. Mai šel po straně, centr 
mu ale srazila obrana. Hrabal se následně 
provinil faulem, když si přidržel Musila 
a  vyfasoval žlutou kartu. V  69. minutě 
přišel vynikající zákrok Zounara, když 
nohou vyrazil další pokus Otáhala. A ne-
uspěl ani Lechner. Další akce přišla od 
Nezamyslic po levém křídle, zakončení 

zblízka ale neuspělo. Po celou tu dobu se 
hosté snažili dostávat na útočnou polovi-
nu soupeře a občas se jim to i podařilo. 
V 80. minutě se navíc dočkali, po rohu 
se Němčice udržely na polovině soupeře 
a výsledkem byla přízemní střela z hrani-
ce vápna – 4:1. Minutu nato chybovala 
obrana domácích, když mezi dvěma 
hráči proběhl soupeř v  podobě Patrika 
Hrabala, který se prosadil střelou k tyči 
– 4:2. Nálada na hřišti se zcela změnila. 
Hosté navíc přidali další šance. Handl 
střílel z  úhlu vedle. Z  osy pak zamířil 
Studený do brankáře. V 89. minutě nej-
prve přišla střela do brankáře, který míč 
vyrazil. Dorážka Hrušáka byla prudká, 
ale nepřesná. A v samém závěru zahro-
zil ještě kapitán hostů Řezáč, který mířil 
hlavičkou nad bránu. Nezamyslice tak 
sice vyhrály, v závěru ale měly co dělat, 
aby vedení udržely.
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Marek Pavelka – Haná Nezamyslice:
„První poločas byl dobrý, tam jsme Němčice přehrávali. Navíc jsme dali tři góly. 
Do druhého poločasu jsme ještě taky nastoupili dobře. Ale po prostřídání jsme ze 
hry trochu vypadli. Možná to i kluci začali trochu podceňovat, jak už to za tako-
vého stavu bývá. Němčice bohužel pro nás ještě daly gól, trochu se chytly a závěr 
nám znepříjemnily.“

Pavel Voráè – FK Nìmèice nad Hanou:
„Zápas jsem čekal vyrovnanější, nicméně my jsme si jej prohráli během prvního 
poločasu, kdy jsme dostali tři relativně hloupé góly. 3:0, s  tím my těžko něco 
uděláme. Nejsme na tom tak dobře, abychom vyrovnávali tříbrankové manko. Ve 
druhém poločase dostali více šanci dorostenci a hned to začalo vypadat líp. Takže 
přehodnotím situaci a asi budou hrávat mladí kluci, co chodí trénovat. My se totiž 
jinak nescházíme na tréninky, je nás málo. Holt budeme asi patřit mezi nejhorší 
mužstva v okrese. A to JE hodně špatné…“ 

Pozápasové hodnocení trenérù
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NEZAMYSLICE Pořádného dramatu se 
dočkali diváci i hráči v Nezamyslicích. 
V rámci 5. kola Přeboru Okresního fot-

balového svazu Prostějov alias II. třídy sem dorazily Němčice 
nad Hanou. Ty zatím šly v probíhajícím ročníku od porážky 

k porážce, v derby tak měly co napravovat. Zprvu se však zdálo, že půjde 
o blamáž, v poločase totiž hosté prohrávali už 0:3. Patnáct minut před 
koncem ale tým z Němčic zapnul a dvěma slepenými góly narušil poho-
du domácích. Nezamyslice však už další změnu skóre nepřipustily a do-
kráčely k již třetí podzimní výhře v novém soutěžním ročníku 2023/2024.

II. tøída

Foto: Michal Sobecký
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aneb VEÈERNÍK PØEDPOVÍDÁ

„Zaèali jsme se o výsledek
trochu strachovat“
NEZAMYSLICE Důležitou roli v týmu Nezamyslic už tradičně zastává zkušený univerzál Miroslav Musil (na 
snímku). Ať v útoku, nebo v záloze, vždy o sobě dává vědět. A v každém zápase je nepříjemnou zbraní proti sou-
peřovým obranám. Potvrdil to také v derby s Němčicemi nad Hanou, kdy ukazoval rychlost, pohotovost 
i velmi dobrou práci s míčem. Jen málokdy ztratil v soubojích jeden na jednoho míč, spoustu jich nao-
pak rozdal spoluhráčům. I když tak není zapsaný jako střelec pod žádnou ze čtyř branek svého týmu, 
výraznou měrou přispěl k vítězství Nezamyslic. Po utkání pak ochotně zodpovídal otázky Večerníku 
v exkluzivním rozhovoru.

Michal SOBECKÝ
Jak hodnotíte hru a výsledek 

sobotního derby?
„Řekl bych, že herně byl hlavně první 
poločas z  naší stránky super. Začali 
jsme si dávat balóny, podrželi jsme 
je. Vytvářeli jsme šance a  taky jsme 
je proměňovali. Ve druhé polovině 
jsme ale přestali hrát. Možná to bylo 
tím, že se prostřídalo, možná jsme se 
spokojili s výsledkem. Nevím, čím to 
bylo. Každopádně jsme přestali hrát 
a umožnili jsme ten závěr soupeři.“

 V  poločase jste vedli 3:0. 
Čekal jste, že to zprvu bude až tak 
snadné?
„Měli jsme plán, že do nich vletíme 
a  zkusíme zkraje něco proměnit. To 
jsme splnili. Nečekal jsem samozřej-
mě, že to půjde tak lehce. Z naší strany 
ale byl ten první poločas fakt dobrý.“

 Čím jste podle vás soupeře 
přehráli?
„Myslím, že tím, že jsme dokázali 
podržet balón. A následně jsme je na-
prosto kombinačně přehráli.“

 Co vám proběhlo hlavou, 

když soupeř snížil na 2:4? 
„Začali jsme se trochu 
strachovat. Věděli jsme, že 
jsme přestali hrát a  začali 
míče jen nakopávat. Jestli 
jsme v tu chvíli byli spokoje-
ní s výsledkem…“

 Nezkazil nakonec zá-
věr utkání dojem ze zápasu?
„Samozřejmě že jo, protože je 
to derby a chtěli jsme si spravit 
skóre. Ale jinak dobrý. Se třemi 
body a  s  výsledkem jsme spo-
kojení.“23

02
24

10
31

8



14. KOLO II. TŘÍDY OKRESNÍHO PŘEBORU PROSTĚJOV V KOSTCE

PROSTĚJOV Tak ani na druhý 
pokus to nevyšlo. Poté, co na za-
čátku srpna muselo být semifinále 
okresního poháru odloženo po 
vydatných deštích, tak ani na konci 
měsíce nepustil hráče na hřiště stej-
ný problém. Po dlouhém jednání se 
nakonec rozhodlo, že se semifinále 
odehraje až příští středu 6. září a fi-
nále, které mělo být na programu 
v tento den ve Vícově, se o týden po-
sune. Brodek u  Konice tak nadále 
na svého soupeře musí počkat. 
„Řešili jsme to už v úterý večer, protože 
v noci z předminulé soboty na neděli 
ještě hřiště pojalo velké množství vody, 
ale po pondělních a  úterních vytrva-
lých deštích je terén nezpůsobilý. Hráči 
chodí do práce a přijet před začátkem 
zápasu s tím, že by se to neodehrálo, by 
bylo zbytečné. S  Plumlovem jsme se 
tak dohodli, ale řešili jsme komplikace 
na OFS i KFS,“ prozradil sekretář Če-
chovic Petr Klimeš. 
Komplikace to samozřejmě byly pro 
Okresní fotbalový svaz v Prostějově, 
který už měl domluvené a připrave-
né hřiště na finálový souboj. „Počasí 
neporučíme a chápeme, že by se dalo 
utkání jen těžko odehrát, když nebyla 

volná ani umělá tráva. Nyní už jednáme 
s Vícovem, kde by se finále mělo ode-
hrát, zda bude možnost finále odehrát 
o týden později, tedy ve středu 13. září,“ 
prozradil sekretář Okresního fotbalové 
svazu Petr Antoníček. 
Problém totiž nastal v  tom, že ve 
středu 6. září se už mělo hrát finále 
poháru, které nakonec muselo být 
o týden odloženo. „Řešilo se, zda by-
chom to mohli odehrát někde jinde, 
ale umělá tráva v  Prostějově nepři-
padala v úvahu, protože se zde hrály 
dohrávky dorosteneckých zápasů 
Prostějova. Už jsme byli domluveni 
i s Radkem Burešem z Plumlova, že 
bychom si o  postup střihli kámen, 
nůžky, papír. Na to už orgány slyšely 
a potvrdily nám termín o týden poz-
ději s tím, že se zápas musí bezpod-
mínečně odehrát,“ doplnil Klimeš. 
I  přes jakékoliv komplikace v  dalším 
týdnu by tak mělo být ve středu v pod-
večer jasno o tom, kdo se ve finále utká 
s Brodkem u Konice, který už je jistým 
postupujícím do krajského poháru. 
„Brodek u Konice už má jistotu, proto-
že obě rezervy mají své hlavní mužstvo 
v  krajském poháru a  nemohou se jej 
účastnit,“ potvrdil Antoníček.  (jaf)
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Pohár OFS semifinále
Středa 6. září, 17.00 hodin:

TJ Sokol Čechovice „B“ 
– 

TJ Sokol Plumlov „B“

8:1
(3:0) 

Držovice
Čechovice „B“

Branky: 22. Procházka, 34. a 77. 
Hodulák, 45. Furmanets, 58. 
Šťastný, 65. a  73. Grepl, 90. Va-
lenta – 83. Faltýnek. Rozhodčí:
Kaštyl – Weiser, Milar. Žluté 
karty: 51. Kučera, 70. Furma-
nets.  Diváci: 55.
Sestava Držovic: Pokorný – Fur-
manets, Šťastný, Kučera, S. Va-
lenta – Zabloudil, Hodulák, Ště-
pánek, Valenta M. - Grepl, Alexy. 
Střídali: Kolkop, Procházka, Vy-
mazal, Budaj, Hradečný.  Trenér: 
Michal Štěpánek.
Sestava Čechovic: Zhříval – Do-
seděl, Naicler, Svoboda, Motl - 
Klimeš, Bilík, Zbořil, Starý - Fal-
týnek, Potetenin. Střídali: Začal, 
Chapčák, Obručník, Běhal, Žák. 

Trenér: Tomáš Bilík.
Pohledem trenérů

Viktor Šťastný: „Přijel k  nám 
oslabený soupeř, utkání tak ne-
mělo nijak extra valnou kvalitu. 
Rozhodnutí přišlo už v  první 
půli, pak se zápas už jen dohrá-
val. Přidávali jsme další branku, 
kluci si s  chutí zastříleli. Aspoň 
jsme si zvedli sebevědomí.“
Marek Začal: „Těžko hodno-
tit utkání, kdy jsme dostali osm 
branek.. Zklamali jsme na všech 
čárách, od začátku do konce to 
bylo z  naší strany špatné. Mož-
ná je chyba i na mé straně, třeba 
jsem špatně kluky motivoval... 
Fakt nevím, co říct víc.“

4:1
(1:0)

Vrahovice
Určice „B“

Branky: 22. Bross, 52. Fabiánek, 
65. Klváček, 87. Koriťák – 55. 
Mlčoch. Rozhodčí: Pitner – Pro-
cházka, Klíma. Žluté karty: 2. Vi-
tásek, 62. Klváček, 87. Kalandřík 
– 87. Kováč.  Diváci: 79.
Sestava Vrahovic: Hanák – Vi-
tásek, Fabiánek, Olejník, Vybíral 
- Kalandřík, Homola, Hatle, Po-
korný - Bross, Klváček. Střídali: 
Kovačevič, Koriťák, Matula, Ko-
varčík.  Trenér: David Múdrý
Sestava Určic: Kováč – Hudský, 
Frehar, Rosenberg, Pospíšil - Kra-
jíček, Menšík Mlčoch, Rotschedl - 
Vodák Pospíšil.  Střídali: Petyrtek, 
Nakládal.  Trenér: Karel Vlach

Pohledem trenérů
David Múdrý: „Do utkání jsme 
vstoupili aktivně, měli jsme více 
šancí, z  nichž jsme však vytěžili 
je jeden gól. Soupeř byl vyrovna-
ný, přestože měl slabší sestavu, 
odehrál velkmi dobré utkání. Ve 
druhé půli jsme zvýšili náskok, 
Určice ale snížily a  měly dost 
příležitostí utkání i  otočit. My 
jsme naštěstí jejich ataky ustáli 
a  poměrně šťastnými brankami 

vedení ještě navýšili. Po utkání 
jsem spokojen se ziskem bodů, 
ale musím říct, že to mohlo do-
padnout jinak…“
Karel Vlach: „Přijeli jsme do 
Vrahovic v  oslabené sestavě, kdy 
jsme měli několik zraněných 
hráčů, do toho dovolenky. I  tak 
jsme si vytvořili hned zkraje du-
elu tutovku, bohužel jsme to byli 
my, kdo první inkasoval. Přestože 
jsme nebyli horším týmem, do 
kabin jsme odcházeli za nepřízni-
vého stavu. Ve druhém poločasu 
jsme chtěli domácí zatlačit, což 
se nám místy i dařilo. Jenže jsme 
dostali druhou branku… vzápětí 
jsme ale snížili a měli i další šan-
ce na otočení vývoje zápasu, kdy 
jsme stáhli hru na tři obránce vza-
du a chtěli hrát více dopředu. Bo-
hužel domácí nás šťastným gólem 
potrestali a pak přidali ještě jeden. 
Byl to pro nás smolný zápas.“

0:2
(0:0)

Dobromilice
Otaslavice „B“

Branky: 80. Dreksler, 90.(+2( M. 
Kaláb. Rozhodčí: Jurníček. Žluté 
karty: 65. Kubíček, 70. Zapletal, 
80. Fialka – 61. Drábek, 70. Soke-
le.  Diváků: 95.
Sestava Dobromilic: Nosek – 
Kubíček, Ryška, Fialka, Šoc – Se-
lucký, Prokop, Václavík, Dokou-
pil – Zapletal, Dunka. Střídali: 
Mikulášek, Drnovský, Otruba, 
Rochla, Začal, Makiš.  

Trenér: Vít Hochman. 
Sestava Otaslavic: Sika – Drá-
bek, M. Kaláb, Valenta, L. Kaláb 
– Tkáč, Dreksler, Vogl, Urbánek – 
Rieger, Šatný. Střídali: Gottwald, 
Skalický, Vlachynský, Doležel, 
Kupka, Sokele, Koudela.  Trenér: 
Pavel Skalický.

Pohledem trenérů
Vít Hochman: „Když 
neohrozíme branku, tak můžeme 
jen těžko vyhrát. Myslím si, že 
opticky jsme měli více ze hry 
než soupeř, ale všechno jsme 
hráli jen po vápno a tlak byl spíše 
platonický. Za celý zápas jsme 
prakticky neměli vyloženou šanci. 
Hosté jich taky moc neměli, ale 
na rozdíl od nás zvládli vstřelit 
branky. Byl to důležitý zápas 
o šest bodů, a ten jsme nezvládli.“
Pavel Skalický: „Vyrovnané 
utkání, ve kterém se většina 
zápasu hrála jen po vápna, šancí 
moc nepřicházelo. Ve druhé půli 
se hra trochu více otevřela a měli 
jsme určitě více brankových 
příležitostí, ale zvládli jsme dát 
i  nemožné. Poté se nám povedlo 
ze standardky dostat do vedení 
a zápas jsme už pak kontrolovali. 
Přidat pojistku se nám ale povedlo 
až v závěru. Za vítězství jsme moc 
rádi a  pevně věřím, že nám to 

pomůže do lepší pohody.““

3:6
(3:3)

Kralice „B“
Kostelec „B“

Branky: 5. Balák, 37. Kawij z pe-
nalty, 42. O. Petržela – 7. a  81. 
Řehulka, 23. a  77. Doležel, 34. 
Zatloukal z  penalty, 56. Chytil.
Rozhodčí: Kubalák – Stavěl.
Žluté karty: 33. Répal, 67. Kawij, 
70. Zapletal, 72. Z. Petržela – 24. 
Zatloukal, 79. Juračka, 90. Lužný.

 Diváků: 60.
Sestava Kralic: Volf – Haluza, 
Lichnovský, Kovařík, Dokoupil – 
O. Petržela, Répal, Žáček, Kawij, 
Zapletal – Balák. Střídali: Mirga, 
Malík, Z. Petržela, Otáhal.  Tre-
nér: Jiří Němčík.
Sestava Kostelce: Kintr – Jurač-
ka, Pavlíček, Tichý, Piňos – Ho-
loubek, Zatloukal, Doležel, Gru-
lich – Chytil, Řehulka. Střídali: 
Kankovský, Tinka, Vymazal, Svět-
lík, Lužný, Pírek, Kastner.  Tre-
nér: David Pírek. 

Pohledem trenérů
Jiří Němčík: „Nečekali jsme, že 
bychom v  tomto zápase mohli 
získat nějaké body. Nicméně jsme 
k  tomu přistoupili zodpovědně. 
Kostelec bude asi nejlepším tý-
mem v soutěži, ale dnes ten výsle-
dek neodpovídá předvedené hře. 
My jsme měli na to, aby to měl 
soupeř ještě těžší. Byl určitě více 
na míči, ale my jsme hrozili z brej-
ků a měli tam i své šance. Ve druhé 
půli už jsme ale trochu odpadali, 
protože půlka kádru byla včera 
pomoct áčku, což se muselo pro-
jevit. Porážka mrzí, ale s výkonem 
můžeme být spokojení.“
David Pírek: „První poločas 
ovlivnila neuznaná branka v úvo-
du zápasu. Po ní jsme trošku vy-
padli z  tempa a  soupeř se dostal 
do vedení. Na to jsme dobře za-
reagovali, ale po třetí brance jsme 
přestali hrát a  soupeř dokázal 
srovnat do poločasu. Před dru-
hým jsme si tak řekli, že se musí-
me vrátit k aktivní hře, což se nám 
povedlo. Znovu jsme měli silnou 
i  lavičku, takže jsme hráče ne-
chali rotovat. Myslím si, že jsme 
soupeře utavili. Jsem rád, že jsme 
předvedli daleko lepší výkon. Se 
zatím stoprocentní bilancí panuje 
spokojenost.“ (jaf, pk)
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Plumlov „B“
Smržice

Branky: 18. Kšenzulák, 45. Sto-
klasa – 4. Kutný, 69. Fink. Roz-
hodčí: Pitner – Milar, Přikryl. 
Žluté Karty: 65. Kšenzulák. Di-
váci: 89.
Sestava Plumlova „B“: Kiška Pa. 
–  Surma, Černý, Kutný, Ševcůj – 
Křupka, Bureš Aujezdský, Kšen-

zulák - Stoklasa, Kotlán. Střídali: 
Kratochvíl, Bureš, Bontempo, 
Kiška Pe., Frantík, Vyroubal, Pí-
rek. Trenér: František Kocourek
Sestava Smržic: Tomiga – Do-
stál, Kimel, R. Kotlár st., Fink  
- Klimek, R. Kotlár ml., Janura, 
Richter - Vitásek, Daniel. Střída-
li: Hangurbadžo, Macašek, Kob-
liha, Fink, Štercl. Trenér: Josef 
Spanilý.

Pohledem trenérů
Ladislav Ševcůj: „Zápas se mi lí-
bil z  obou stran. hosté byli lepší 
na začátku a ještě v polovině dru-
hé půle, my měli více ze hry po 
zbytek utkání. Dařilo se nám eli-
minovat jejich napadání, výbor-
ně zahrál Laďa Kotlán a parádně 
zachytal Pavel Kiška. Z mé strany 
spokojenost, byl to dobrá zápas 
s pro nás šťastným koncem.“
Jiří Přikryl: „Nemám ani moc 
chuť mluvit… Přijeli jsme pro 
tři body, máme jen jeden, když 
jsme inkasovali víceméně ne-
šťastné góly, které domácí trefili 
ani nevěděli jak. Šli jsme sice do 
vedení, ale to bylo málo. Nehráli 
jsme dobře a na výhru to logicky 
nestačilo. Penaltový rozstřel je 
loterie, na ten se nemůžeme spo-
léhat. Remíza je pro nás opravdu 
málo.“
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Brodek u Konice
Konice „B“

Branky: 26. a  40. Kolář – 15. 
Bílý, 63. Kořenek, 70. Cetkov-
ský. Rozhodčí: Heger – Chla-
dil, Kejzlar. Žluté Karty: 20. 
Burget, 41. a  70. Barták – 26. 
Drešr, 30. Frenc, 36. Gottwald. 
Červená Karta: 70. Barták. Di-
váci: 135.
Sestava Brodku u  Konice: Do-
koupil – Blatner, Burget, Bar-
ták, Možný – Zemánek, Kou-
delka Pe., Yarema Y., Kswend  
- Koudelka, Kolář. Střídali: 
Yarema I., Kushnir, Shmulyha, 
Zemánek, Grepl, Vičar.  

Trenér: Radovan Vičar.
Sestava Konice: Kvapil – Drešr 
M.. F. Drešr, Bílý, Čapka – 
Franc, Gottwald, Kořenek, 
Mrňka -Cetkovský  Paš, Střída-
li: Kubíén, Studený, Ryp, Rus, 
Weisgärber, Antl Š..  

Trenér: Petr Antl.
Pohledem trenérů

František Vlach: „Kluci podali 
skvělý výkon a  zaslouží absolu-
torium. Bojovali od první do po-
slední minuty a  po závěrečném 
hvizdu ze hřiště neodcházeli, 
ale doslova se plazili! Byl jsem 
na ně hrdý a  za dobu, co jsem 
u  mužstva, jsem nic takového 
neviděl. Opravdu klobouk dolů. 
K  samotnému utkání mohu 
říct, že jsme byli favoritovi vy-
rovnaným soupeřem. Konice 
si přivezla pět nebo šest hráčů 
z krajského přeboru, což bylo ve 
finále znát. My jsme ale na jejich 
hru dokázali zareagovat, drželi 
krok a  po první půli dokonce 
i vedli. V kabině jsme si řekli, že 
nadále budeme hrát to svoje, ale 
bohužel jsme dvakrát inkasovali 
a  i  přestože jsme pak měli ješ-
tě dvě příležitosti, vyrovnat už 
se nám nepodařilo. Remíza by 
utkání slušela víc.“
Jiří Ryp: „Bylo to pro nás derby, 
s týmem z dědiny jsme si poblíž 
a panuje malá rivalita. První po-
ločas odehráli kluci poctivě, byl 
tam zápal, měli jsme dobrý za-
čátek, ale pak nevím, co se stalo, 
když přišel desetiminutový vý-
padek, ve kterém domácí skóre 
otočili. My jsme se však nevzdali 
a ve druhém poločase dokázali 
zvrátit utkání na svoji stranu. Vý-
hru jsme ubojovali a jsem za to 
rád.“ (jaf, pk)23
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Celý projekt byl oficiálně představen 
první zářijový den na tiskové konferenci 
v Národním sportovním centru Prostějov. 
Setkání s médii moderoval výkonný ředi-
tel SK 1913 Petr Fridrich, jenž představil 
všechny přítomné kolegy a postupně jim 
dával slovo. Jako první promluvil jednatel 
tradiční hanácké sportovní organizace 
se stodesetiletou tradicí Karel Piňos.
„Naše základní myšlenka je dělat hokej 
v našem krásném městě s prostějovskými 
hráči, realizačním týmem i vedením klubu 
pro zdejší lidi, obyvatele a fanoušky Prostě-
jova. Mužstvo je přitom složeno jak ze zku-
šených matadorů slavných jmen, kteří tady 
hokejově vyrostli a budou pro příznivce jis-
tě velkým lákadlem, tak z odchovanců na-
šich mládežnických družstev, kteří tím bu-
dou dostávat prostor i příležitost v dospělé 
kategorii. A zároveň přebírat zkušenosti od 
ostřílených parťáků, dál se herně rozvíjet. 
Chceme prostě hokejem bavit místní lidi, 
neboť Prostějov je hokejové město a tenhle 
sport je zde fenoménem. Do všeho jdeme 
s velkou energií i chutí,“ pronesl v tiskové 
zprávě karel Piňos, jednatel klubu. „Jsme 
moc rádi za výraznou podporu statutár-
ního města Prostějov, hlavním partnerem 
oddílu je firma Laser Technology a  také 
Wissconsin,“ přidal.
Následně promluvil člen správní rady 
výkonného výboru SK Prostějov 1913 
Radek Mudrla, v  jehož hlavě se nápad 
zastřešit mládežnické výběry klubu muž-

ským celkem zrodil. „Moje myšlenka byla 
taková, aby kluci vyrůstající v naší mládeži 
nemuseli po přechodu mezi dospělé slo-
žitě hledat místo jinde, nebo třeba i před-
časně končit s  kariérou. Teď máme svůj 
vlastní tým mužů, kde kluci z juniorky SK 
1913 dostanou šanci nastupovat po boku 
zkušených borců, kteří toho mají hodně 
za sebou a  v  hokeji něčeho dosáhli. Pro 
mladé hráče jde o zajímavou výzvu i vel-
kou motivaci, navíc pod vedením trenéra 
Michala Janečka, který je zároveň kou-
čem našeho juniorského kolektivu a  má 
tak o  místních nadějích dokonalý pře-
hled. Prioritou tedy je možnost mladých 
prostějovských hokejistů pokračovat dál 
v mužské kategorii tady doma místo toho, 
aby se sportem třeba úplně skončili,“ na-
stínil Mudrla, faktický šéf klubu.
Po něm přidal svůj pohled zmíněný 
lodivod Michal Janeček. „Jak už bylo 
řečeno, co do složení mančaftu to máme 
promíchané ze starších i  mladších hráčů 
tak, aby ti ostřílení předávali zkušenosti 
mladým, pomáhali jim v hokejovém růstu 
a ukázali správný směr, jak mezi dospělými 
hrát,“ byl hlavní trenér na úvod stručný. 
Co připojil jeden z jeho svěřenců, zná-
mý brankář Dalibor Sedlář? „Mně osob-
ně se moc líbila vize toho, že se tu sejde par-
ta jak zkušených hokejistů, se kterými jsem 
i já dřív hrával, tak mladých kluků jakožto 
odchovanců našeho klubu. Já osobně jsem 
po skončení aktivní kariéry přešel na pozici 
trenéra gólmanů v  eskáčku, teď se znovu 
vracím mezi tyče a s dalšími staršími par-
ťáky chceme pomáhat mladým se rozvíjet, 
zlepšovat. Společně jsme vytvořili skvělou 
partu, nálada v mančaftu je zatím výborná 
a moc se těšíme na start soutěže,“ prohlásil 
strážce svatyně.
Mezi aktéry tiskovky nechyběl ani re-
nomovaný hokejový odborník a  psy-
cholog proslavený nejen dlouholetým 
působením u  Jágr Teamu Marián Jelí-
nek, který se stal ambasadorem i kon-
zultantem celého projektu. „Jako jediný 
zde nejsem z Prostějova, na druhou stranu 
jsem s tímto městem úzce spojený díky tři-
cetiletému přátelství s Petrem Fridrichem 
a našemu pravidelnému dřívějšímu půso-
bení Jágr Teamu tady. Kromě toho znám 
i Radka Mudrlu z byznysu. A když mi kluci 
představovali svou vizi, vzpomněl jsem si 
na sebe jako mladého hráče. Tenkrát mě 
přesně tohle trápilo v  Českých Budějovi-
cích, kde jsme s mnoha kamarády po pře-
chodu do mužů putovali na tribunu, kde 
spousta z nás kvůli nemožnosti pokračovat 
v  áčku s  hokejem skončila. Proto se mi 
líbí myšlenka vytvořit mužstvo navazující 

na mládežnické výběry, kde budou mla-
díci hrát dál, navíc doma. Byť třeba ne na 
profesionální úrovni. Vždyť pouze jedno 
procento hráčů, kteří s hokejem jako malí 
začnou, se jím v dospělosti živí. Mnohem 
důležitější je z  mého pohledu obecně 
sportovat, mít možnost dlouhodobě dělat 
své milované odvětví. Proto se mi vize SK 
Prostějov 1913 líbí a chci mu svým dílem 
pomáhat,“ zdůraznil Marián Jelínek.
Svůj náhled na věc připojil rovněž 
osobně přítomný primátor statutár-
ního města Prostějov František Jura. 
„Pocházím ze sportovního prostředí, 
a  proto tuhle aktivitu velice vítám. Na-
prosto zásadní myšlenkou celého pro-
jektu za mě je dávat příležitost vlastním 
mladým odchovancům pokračovat ve 
svém klubu i po přechodu do mužské ka-
tegorie. Není přitom nejdůležitější být za 
každou cenu hokejovým profesionálem, 
ale dělat sport s láskou a pro radost tak, 
aby mě bavil. Z takových lidí pak vyros-
tou správní chlapi, v  kolektivu se naučí 
určitému režimu, povinnostem i chová-
ní. Líbí se mi, že nově vytvořený tým SK 
Prostějov 1913 společně tvoří zkušení 
borci známých jmen minulosti a  právě 
mladí, dohromady to je hodně zajímavý 
a  jistě i kvalitní tým, na který věřím, že 
budou chodit lidi. Z mého pohledu tedy 
výborná myšlenka, kterou jako město 
Prostějov rádi budeme podporovat,“ ne-
chal se slyšet František Jura.
Co do jmen je hráčský kádr nově 
vzniklého A-mužstva SK PV 1913 
skutečně atraktivní, pro prostějovské 
fanoušky nadmíru lákavý. Vždyť do 
něj patří například Marek Černošek, 
Michal Černý, Václav Meidl, Lubomír 
Korhoň, Lukáš Duba, Jakub Čuřík, 
Petr Haluza, Ivo Peštuka a Zdeněk No-
vosad, ale též Robert Jedlička, Tomáš 
Berčák, Ivo Kučera, Patrik Liška, Da-
vid Rek či Dan Píchal. 
Tedy buď přímo místní rodáci, nebo plejeři 
svázaní s  městem na Hané dlouholetým 
působením v jeho barvách. K nim se tedy 
přidávají současní mladíci z řad klubových 
odchovanců a dohromady tak vznikl am-
biciózní soubor papírově patřící ke 
spolufavoritům nadcházejícího roční-
ku Krajské ligy mužů Jihomoravského 
a Zlínského kraje. Tu eskáčko odstartu-
je 16. září v Břeclavi, domácí premiéru 
pak odehraje na státní svátek 28. září 
proti Uherskému Hradišti. „Chceme se 
hned od začátku prezentovat co nejlepším 
hokejem, dělat fandům radost a  přivádět 
je v hojném počtu do hlediště. Na druhou 
stranu nijak netlačíme na to, abychom 

okamžitě na konci první sezóny existence 
našeho mužského áčka museli postoupit 
do druhé ligy, ačkoliv i na takovou varian-
tu bychom byli připraveni. Prioritou však 
je dávat velký prostor těm našim mladým 
odchovancům, kteří si to zaslouží a o místo 
se poperou. Věříme, že pro všechny naše 
mládežníky je vznik klubového A-týmu 
dospělých obrovskou motivací pracovat na 
sobě, makat a pokračovat s hokejem. Sou-
časně doufáme v co největší podporu pří-
znivců, naším jednoznačným cílem je, aby 
se lidi při domácích zápasech SK Prostějov 
1913 pokud možno parádně bavili,“ shodli 
se Karel Piňos a Radek Mudrla.
Na vlastním ledě prostějovského zimního 
stadionu bude eskáčko nastupovat převáž-
ně o nedělích se začátkem v 17.00 hodin, 
čtvrteční duely odstartují vždy o  hodinu 
později. Vstupné pro muže nad 18 let 
bylo stanoveno na lidových 50 korun, 
přičemž ženy, mládež a  děti mohou 
přijít zdarma. V ceně lístku pro platící je 
navíc jeden nápoj (pivo Radegast desít-
ka nebo ovocné Pomelo) také zadarmo, 
kromě toho jeden z  partnerů (firma 
Vosíme) bude zájemcům během druhé 
přestávky dopravovat přímo na zimák 
jídelní občerstvení v  podobě chutné 
pizzy. Bonbónkem při domácích střet-
nutích se pak stane bohatý doprovodný 
program s hodnotnými cenami včetně 
mimořádné hlavní výhry. „Chceme divá-
ky bavit jak na ledě, tak mimo něj. Naším 
přáním je připravit jim pokaždé takovou 
malou show, aby se potěšili nejen hokejem 
svých kamarádů,“ vyložil Petr Fridrich.
V  základní části devítičlenné soutěže se 
utká třikrát každý s  každým, což dohro-
mady dá čtyřiadvacet zápasů, tedy dva-
náct na vlastním kluzišti. Dlouhodobá 
fáze skončí 18. února, načež prvních osm 
celků tabulky postoupí do play-off. Haná-
ci v  úvodním přípravném mači porazili 
Blansko 6:3, další dva přáteláky absolvují 
6. září v Boskovicích a 13. září generálku 
na KL 2023/24 v Moravské Třebové. Prá-
vě v těchto dnech se přitom spouští pro-
dej v bohatě zásobeném Fan Shopu, kde 
si zájemci mohou koupit klubové suve-
nýry (dresy, mikiny, trička, šály, kšiltovky, 
podsedáky, hrníčky atd.).
Každopádně stěžejním poselstvím SK PV 
1913 je maximální provázanost se statutár-
ním městem Prostějov, jehož znak figuruje 
v upraveném logu hanáckého klubu. A na 
dresech je kromě tohoto velkého loga 
i názvu města také jeho panoráma s domi-
nantou radnice. „Chceme Prostějov repre-
zentovat nejlépe, jak jen to půjde. V duchu 
hesla: Za náš klub, za naše město!“
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Vážení příznivciVážení příznivci
prostějovského hokejeprostějovského hokeje
a sportovní přátelé,a sportovní přátelé,
je mi ctí a osobním potěšením předsta-je mi ctí a osobním potěšením předsta-
vit vám nový hokejový klub SK Prostě-vit vám nový hokejový klub SK Prostě-
jov 1913, s.r.o. Klub, jehož základy jsou jov 1913, s.r.o. Klub, jehož základy jsou 
postaveny na tradici a blízkém vztahu postaveny na tradici a blízkém vztahu 
k našemu městu.k našemu městu.
Naše filozofie se odráží jak v samotném Naše filozofie se odráží jak v samotném 
sloganu u názvu klubu, tak v regionál-sloganu u názvu klubu, tak v regionál-
ním patriotismu směrem k obchodním ním patriotismu směrem k obchodním 
partnerům a  hráčskému kádru. Ve-partnerům a  hráčskému kádru. Ve-
dení, realizační tým i  hráčský kádr je dení, realizační tým i  hráčský kádr je 
sestaven s  ohledem na minulou, nebo sestaven s  ohledem na minulou, nebo 
současnou vazbu k  městu Prostějov. současnou vazbu k  městu Prostějov. 
Mezi naše obchodní partnery patří Mezi naše obchodní partnery patří 
mimo regionální společnosti a firmy sa-mimo regionální společnosti a firmy sa-
mozřejmě i statutární město Prostějov, mozřejmě i statutární město Prostějov, 
jehož znak je součástí klubového loga.jehož znak je součástí klubového loga.
S kolegy ve vedení klubu jsme téměř dva S kolegy ve vedení klubu jsme téměř dva 
roky intenzivně pracovali na struktuře roky intenzivně pracovali na struktuře 
a  nastavení všech činností, směřujících a  nastavení všech činností, směřujících 
k perspektivnímu a úspěšnému vstupu do k perspektivnímu a úspěšnému vstupu do 
hokejového prostředí. Pro ročník 2022-hokejového prostředí. Pro ročník 2022-
23 jsme již sestavili amatérský tým mužů, 23 jsme již sestavili amatérský tým mužů, 
který jsme přihlásili do Záhorské ligy, jejíž který jsme přihlásili do Záhorské ligy, jejíž 
se naše mužstvo stalo vítězem.se naše mužstvo stalo vítězem.
Naše snažení a přípravy vyvrcholily pro Naše snažení a přípravy vyvrcholily pro 
ročník 2023-24 přihlášením našeho ročník 2023-24 přihlášením našeho 
nově vybudovaného A týmu do Krajské nově vybudovaného A týmu do Krajské 
ligy mužů Jižní Moravy a Zlína.ligy mužů Jižní Moravy a Zlína.
V přípravě na naši premiérovou sezónu V přípravě na naši premiérovou sezónu 
máme aktuálně 33 hráčů a to od juni-máme aktuálně 33 hráčů a to od juni-
orů a hráčů B mužstva, až po zkušené orů a hráčů B mužstva, až po zkušené 
hokejové bardy, kteří prostějovské bar-hokejové bardy, kteří prostějovské bar-
vy hájili v minulosti. Všichni se do pří-vy hájili v minulosti. Všichni se do pří-
pravy zapojili s velkou energií a moti-pravy zapojili s velkou energií a moti-
vací si vybojovat místo v kádru A týmu, vací si vybojovat místo v kádru A týmu, 
což mě osobně naplňuje velmi dobrými což mě osobně naplňuje velmi dobrými 
pocity a optimismem.pocity a optimismem.
Do našeho premiérového ročníku vstu-Do našeho premiérového ročníku vstu-
pujeme s  očekáváním a  pokorou, ale pujeme s  očekáváním a  pokorou, ale 
současně s velkým odhodláním a chutí současně s velkým odhodláním a chutí 
být úspěšní. Osobně se těším na nové být úspěšní. Osobně se těším na nové 
sportovní zážitky a  přátelská setkání sportovní zážitky a  přátelská setkání 
na prostějovském zimáku. na prostějovském zimáku. 
Držte nám pěsti a přijďteDržte nám pěsti a přijďte
nás podpořit, budeme se těšit!nás podpořit, budeme se těšit!

Karel PIŇOS,Karel PIŇOS,
jednatel klubu

HOKEJOVÝ VSTOUPÍ DO NOVÉ 

P R O S T Ě J O V P ř e d 
sedmi lety hokejový klub SK 
Prostějov 1913 zachránil dal-
ší existenci mládeže v tomto 
divácky oblíbeném ledovém 
sportu. Od té doby se snaží 
místní talenty kvalitně vycho-
vávat. Teď navíc vedení eskáč-
ka přichází s  bombastickou 
novinkou: téměř výhradně 
z Prostějováků různého věku 
vytvořilo tým dospělých, kte-
rý už zanedlouho vstoupí do 
Krajské ligy mužů 2023/2024! 
A PROSTĚJOVSKÝ Večerník 
se stal exkluzivním medi-
álním partnerem, tudíž se 
můžete těšit v každém čísle 
nejen na pravidelné zpra-
vodajství z chodu „A“-týmu 
eskáčka, ale i nejrůznější no-
vinky, rozhovory a pokračo-
vat budeme i v servisu z dění 
v mládežnickém hokeji.

V KRAJSKÉ LIZE! Pečlivě připravovaný projekt klub 
představil na tiskové konferenci, 

hlavním záměrem je hrát s Prostějovany

SK PROSTÌJOV 1913

BYLI  JSMEBYLI  JSME

U TOHOU TOHO

FOTOGALERIE
klikni na

www.vecernikpv.cz

Vybudování nového hokejového celku mužů v Prostějově 
se nedá označit jako blesk z čistého nebe, ale je to pravá 
bomba, na kterou se jistě těší nejeden fanoušek z hokejo-
vého prostředí. Vedení klubu SK 1913 se podařilo dotáh-
nout do konce skvělou myšlenku, která nepostrádá logické 
argumenty a hlavně potřeby, jež tu v současné době schá-
zely. Tato zpráva tak musí těšit nejen fanoušky, ale i vedení 
klubu, hráče, na které řada z nás pravidelně chodila a pod-
porovala je, ale především mladé naděje. Právě mladí tak 
nyní dostanou prostor ukázat, že na hokej se nemusí vy-
kašlat hned s koncem v juniorce. 
Z  logiky věci a  jisté posloupnosti by se v  tomto ohledu 
mohla učit drtivá většina mužstev v různých sportovních 
odvětvích. Vše totiž odstartovala mládež, která postup-
nými krůčky jde nahoru a pět sezón fungovala takříkajíc 
na vlastní triko bez svých dospělých kolegů. Tím, jak tito 
hráči postupně rostou a jejich mládežnický čas se naplňu-
je, budou mít od nového ročníku další sportovní vyžití 
i v mužské kategorii. 
Ani dospělé mužstvo nevzniklo jen tak z čista jasna. Myš-
lenky na něj se postupně řešily a dalším logickým krokem 
bylo propojení s  celkem Davida Reka, který zastřešoval 
celek v Záhorské lize. Zde osu tvořila podstatná část bý-
valých hráčů Prostějova a tato spolupráce byla správným 
vyústěním. Po roce, kdy mužstvo slavilo nejen titul ve své 
soutěži, ale i na amatérském mistroství, nebylo pochyb, že 
je nejvyšší čas na přesun do oficiálních soutěží. 
Zjednodušeně řečeno, každý známe povětšinou příklad 
toho, jak to vypadá, když případný mecenáš dorazí do 
některého klubu. Ať už jde o  hokej, fotbal, volejbal, bas-
ket, či další sporty. Většinou jej kromě hlavního mužstva 
nezajímá nic a  vše řeší tak, aby se úspěch dostavil hned. 
Že po „nás“ přijde potopa už je tak nějak fuk. Zde se ale 

šlo zcela opačně, a když tomu tak zůstane i nadále, že se 
na mládež nebude se vznikem mužů zapomínat, mohl by 
od letošní sezóny vzniknout projekt, který může mít před 
sebou dlouholetou a skvělou budoucnost. 
A  myšleno je to opravdu vážně bez přehnaných ambicí 
hned od úvodu, i když na papíře vypadá mužstvo opravdu 
silně. U téměř každého klubu totiž při slově ambice uslyší-
te v první řadě zisk určitého místa či posun dál a další věci, 
ne však u zdejšího klubu. Zde je koncepce nastavená jasně. 
V první řadě jde o výchovu mladých hokejistů, kteří bu-
dou naskakovat po boku legend místního hokeje a budou 
od nich přejímat zkušenosti, jež si nikde nekoupíte. Stačí 
vzít v  potaz, že na soupisce najdeme věkové rozdíly více 
než tří desítek let, což tyto cíle jednoznačně dokazuje.
Druhou ambicí je fungovat v symbióze s diváky. Ti už teď 
ukazují, že jim tento počin udělal obrovskou radost, a po-
kud se spolupráce bude dařit prohlubovat, bude se na co 
těšit. Vstupné téměř zdarma a příhodný nedělní čas jsou 
pro to velkým povzbuzením. Až po těchto okolnostech 
se řeší výsledky, a  tak nějak by to mělo vypadat, pokud 
chceme dělat sport jako zábavu a nedílnou součást života. 
Mistrem totiž nemůže být každý, kdo se na brusle postaví. 
Už na konci září se tak v  dresu Prostějova budou opět 
prohánět legendy místního hokeje, do kterých byly často 
zamilované nejen divačky, ale i diváci, s nimiž si užili ne-
spočet skvělých zážitků. K tomu je doplní nová mladá krev, 
kterou si klub sám vychovává. A pokud se bude držet toho-
to módu i v dalších letech, pak i tito hráči jednou mohou 
nosit status legend prostějovského hokeje. To by byla pro 
celý hokejový region ta nejlepší možná zpráva.

JAN FREHAR

Hokejová spatøila
svìtlo svìta



 Vstupujete na půdu mužského hoke-
je. S jakými ambicemi?

„Sportovní ambice má každý, 
kdo tvrdí, že ne, nemluví 
obvykle pravdu. (úsměv) 
Takže i  my chceme po-
chopitelně vyhrávat. Pře-

devším doma. Samozřejmě 
pak toužíme postoupit do 

play-off a  ve vyřazo-
vací části sezóny 

zůstat co nej-
déle, nejlépe 
do konce 
března, kdy 
se hraje finá-
le. (znovu se 

pousměje) Ale současně chceme lidem nabíd-
nout zábavu a  radost. Ukázat Prostějovanům 
prostějovské hráče. Starší i ty mladé, kteří se po-
sunou z juniorky.“

 Prezentujete se jako ryze prostějov-
ský klub, což ukazuje logo nebo dresy. Byl 
to záměr?
„Stoprocentně. V  logu je znak města, který 
nám dovolilo používat vedení prostějovské 
radnice. Je uprostřed puku, protože hrajeme 
hokej. A  celé to zastřešuje půlkruh, přesně 
tak vypadá střecha městského stadionu. Na 
spodní části dresu je zase silueta Prostějova 
s jeho dominantami. Víme, kam patříme.“

 Až na několik vložených kol budete 
hrát domácí zápasy v neděli od 17 hodin. 
Proč jste zvolili zrovna tento termín?

„Přijde nám vhodný pro fanoušky. Tento 
termín nekoliduje se žádným jiným spor-
tovním utkáním. Nedělní podvečer je dob-
rý čas zajít na hokej. Vložená kola se budou 
hrát ve čtvrtek od 18 hodin, těch zápasů je 
ale minimum.“

 Čím chcete, kromě výkonů, oslovit 
vaše příznivce?
„Je toho více. Třeba lidovým vstupným. 
V  ceně padesátikorunové vstupenky bude 
i pivo nebo Pomelo. Diváci budou mít mož-
nost objednávky pizzy, kterou přivezou ve 
druhé přestávce zdarma přímo před stadion. 
Chystáme doprovodné soutěže. Rozjel se 
nám prodej suvenýrů, které vypadají opravdu 
dobře. Uvedená zpestření budou kvalitní zá-
bavou se vším, co k ní patří.“ (úsměv)

pro Večerník

EXKLUZIVNÍ
rozhovor

MAREK  SONNEVENDMAREK  SONNEVEND

 Jak celý projekt vnímáte?
„Co se týká složení mančaftu, máme to 
promíchané ze starších i mladších hráčů 
tak, aby ti ostřílení předávali zkušenosti 
mladým, pomáhali jim v  hokejovém 
růstu a  ukázali správný směr, jak mezi 
dospělými hrát. Všichni se do přípravy 
zapojili s velkou energií a motivací vy-

bojovat si místo v kádru, což mě napl-
ňuje dobrými pocity i optimismem.“

 Nakolik vysoké ambice v Krajské 
lize Jihomoravského a Zlínského kraje 
můžete mít?
„Když se podíváme na naše soupeře 
v  soutěži, kterými budou Kroměříž, 
Uherské Hradiště, Břeclav, Boskovi-
ce, Uherský Brod, Blansko, Uherský 

Ostroh a  Brumov-Bylnice, pro všechny 
je Krajská liga mužů momentálně stro-
pem jejich snažení. A většina z nich se na 
působení v soutěži maximálně připravu-
je. V době, kdy jsem já před lety hrával 
krajský přebor za Grewis Plumlov, šlo 
z velké míry o hobby záležitost pro po-
bavení za párek a pivo. Když jsem ale teď 
nedávno byl na losování aktuálního roč-
níku soutěže v  Brně, tak jsem zjistil, že 
od éry Plumlova se v Krajské lize spousta 
věcí dost změnila. Hlavně přístup větši-
ny klubů šel hodně nahoru, jdou do toho 
s  obrovskou vervou a  nic nepodceňují. 
Pokud máme v  kádru bývalé špičkové 
hokejisty, tak je tam mají i ostatní celky. 
Proto nás vůbec nečeká jednoduchá 
soutěž, žádná sranda. Naopak se musíme 
připravit na velice náročné boje.“

Jak jste dávali dohromady hráč-
ský kádr?
„Myšlenka vytvořit v našem klubu muž-
ský A-tým poprvé vznikla někdy před 
rokem a půl. Od té doby jsem začal po-
stupně oslovovat starší kluky hokejisty 
z Prostějova, nebo kteří za Prostějov dříve 
hrávali. A s radostí musím říct, že mě žád-
ný z oslovených neodmítl, naopak všich-

ni měli chuť do toho jít. Každý mi říkal: 
když to zorganizujete a zrealizujete, budu 
hrát. Takové odhodlání i nadšení starších 
borců mě ohromně povzbudilo, nakoplo. 
Následně se k těm ostříleným nabalovali 
o něco mladší hráči střední generace, vel-
ký prostor pochopitelně chceme dávat 
i  našim mladíkům z  juniorky. Navíc od 
začátku společné přípravy před polovi-
nou srpna jsem měl spoustu telefonátů 
od různých hokejistů včetně známých 
jmen, co měli zájem do Prostějova přijít. 
Musel jsem je však odmítat, protože už 
tak máme soupisku více než třicetičlen-
nou a kdybych takhle nabírali další a další 
borce odjinud, dostali bychom se třeba 
na padesátku i víc, což je nesmysl. Navíc 
prioritou je hrát s  Prostějováky a  dávat 
prostor mladým odchovancům našeho 
klubu, které rozhodně nechci odsouvat 
někam bokem. Právě naopak. Samozřej-
mě musí oni sami chtít, makat a dobrou 
prací si místo v mužském áčku zasloužit.“

 Můžete přiblížit přípravu, co už 
máte za sebou a ještě před sebou?
„Začali jsme devátého srpna, trénujeme 
dvakrát týdně. Nebo jednou za týden plus 
přípravný zápas, pokud zrovna máme 

přátelák. V prvním jsme porazili Blansko 
6:3, na druhý pojedeme 6. září do Bosko-
vic a generálkou na soutěž bude 13. září 
utkání v  Moravské Třebové. Do Krajské 
ligy pak vstoupíme 16. září v Břeclavi, po-
prvé doma se představíme 28. září proti 
Uherskému Hradišti. Co se týká přípra-
vy, mám z ní zatím příznivý dojem, kluci 
trénují s velkou chutí a v rámci možností 
velice dobře. Během sezóny budeme mít 
vždy dva tréninky týdně plus zápasy.“

 Co je pro první sezónu existence 
mužstva SK 1913 nejdůležitější?
„Za mě je to určitě zapracování co nej-
víc našich mladých kluků, klubových 
odchovanců do mužského áčka. Já jsem 
v  eskáčku zároveň trenérem juniorky, 
a  proto jsem hráčům v  ní sám říkal, že 
teď mají velkou šanci posunout se do A-
-týmu dospělých. Záleží jen na nich, jak 
budou k hokeji přistupovat a co všechno 
pro tuhle příležitost udělají. Například te-
prve sedmnáctiletý obránce Lukáš Kubík 
se jevil natolik dobře, že odehrál ve dvo-
jici s Tomášem Houdkem přátelák proti 
Blansku a zvládl jej famózně. Momentál-
ně tak s Lukášem počítám pro áčko, což je 
příklad ostatním.“

 V kolektivu máte řadu kamarádů 
a bývalých spoluhráčů. Netáhne vás to 
za nimi na led, ještě si také zahrát?
„Tyhle dotazy od kluků samozřejmě padly, 
a po pravdě bych si s nimi rád zahrál, cuká-
ní v  nohách mám obrovské. (smích) Ale 
bohužel mám nějaké zdravotní problémy 
a na hraní to v mém případě už není. Ani 
v největší nouzi. Naštěstí kádr máme do-
statečně široký, navíc mnohem důležitější 
bude obehrávat mladíky z juniorky. Ale jak 
říkám, oni sami musí chtít, potřebuji od 
nich zpětnou vazbu, vůli a odhodlání. Za-
tím jsou tihle mladí kluci úplně nadšení, že 
můžou být v jednom mančaftu s takovými 
zkušenými borci, v  některých případech 
svými vzory. Kteří jim navíc radí a podpo-
rují je, což je super.“

 Nechybí na soupisce Petr Doseděl?
„S Pupou jsem samozřejmě taky mluvil, 
ale stejně jako třeba Michal Černý má pa-
desát let a na rozdíl od ‚Benzina‘ už se na 
hraní úplně necítí. Přesto máme s Petrem 
nějaké plány, které zatím nechci prozra-
zovat. (šibalský úsměv) Rádi bychom je 
však v budoucnu uskutečnili. Prostějovští 
fanoušci totiž i na Pupovo jméno hodně 
slyší, populární mezi lidmi je obrovsky.“

PROSTĚJOV Historicky první tisko-
vé konference mužského „A“ týmu 
SK Prostějov 1913 se zúčastnil také 
primátor Prostějova František Jura. 
Sportovní veřejnost jej zná nejen 
z politických kruhů, ale i proto, že je 
zároveň prezidentem fotbalového 
1.SK Prostějov. František Jura na se-
tkání s  médii jasně deklaroval snahu 
města pomáhat nově vzniklému týmu 
mužů postavenému na ryze prostě-
jovských základech. Zároveň poprvé 
vážně připustil možnost výstavby 
druhé ledové plochy v Prostějově. 

Michal KA DLEC
„Realizační tým, který byl tady předsta-
ven, je velice erudovaný, což je podle 
mého názoru první předpoklad úspě-
chu. Chtěl bych ale podotknout více věcí. 
Všichni víte, že pocházím ze sportovního 
prostředí, takže i tuto hokejovou aktivitu 
velice vítám. Padlo zde několik myšlenek 
ať už z  úst Radka Mudrly, nebo pana 
doktora Jelínka, kterých bych se chytil. 
Hned ta první je zásadní, a to skutečnost, 
že v Prostějově vzniká nový klub s cílem 
vtáhnout do svého dění i hráče juniorky, 
kteří se neposunou dál. Ne každý může 
okamžitě v sedmnácti nebo osmnácti le-
tech naskočit do profesionálního sportu. 
Vždycky jsem to říkal i ve fotbale, zásadní 
je, aby to ty děti bavilo. A když nic jiné-
ho, tak z  nich vyrostou alespoň správní 
chlapi! V tomto případě musí kluky ho-
kej v  první řadě bavit, pak jsou schopni 
se v  kolektivu naučit spoustě kladných 

věcí, nějakému režimu a  povinnostem. 
A  toto je rovněž hlavním cílem vede-
ní SK Prostějov 1913, což já vítám. Šanci 
v novém mužstvu dostanou hlavně mladí 
hokejisté,“ řekl na úvod primátor statutár-
ního města Prostějova. 
Jak si ovšem záhy všiml, kádr mužstva 
pro krajský přebor obsahuje i  velice 
zkušené hokejisty. „To rozhodně, na 
soupisce vidím hodně zajímavá jména. 
A také z toho mám radost, protože se ví-
ceméně jedná o Prostějováky, kteří prošli 
také hokejovou extraligou, a  dokonce 
i reprezentací. A rádi jsme na ně chodili 
na prostějovský zimák kdysi dávno před 
lety. A když k těmto zkušeným borcům 
přibudou i mladí kluci, bude to skuteč-
ně moc fajn. Já osobně tuto výbornou 
myšlenku podporuji. Na hokej se těším 
a určitě se na krajský přebor budu cho-
dit dívat,“ ujistil první muž Prostějova. 
František Jura na tiskové konferenci dále 
prohlásil, že je velice rád, že v Prostějově 
vznikl druhý mužský tým, který se zapojí 
do soutěže řízené hokejovým svazem. 
„Můžu zde zcela jasně říct, že magistrát 
bude tento subjekt podporovat. Kaž-
dý ví, že jsme městem sportu. A  na to, 
jak jsme malé, jsou mnohé úspěchy ve 
sportu takřka neuvěřitelné. Chtěl bych 
všem činovníkům SK Prostějov 1913 
popřát hodně úspěchů, ať se jim všech-

ny bohulibé sportovní myšlenky daří 
naplňovat. Přál bych celému prostějov-
skému klubu, aby na jejich zápasy cho-
dilo co nejvíce lidí. A já věřím, že diváci 
přijdou. Už jen kvůli velmi výborným 
hokejistům zajímavých jmen, která se 
na soupisce mužstva objevila.“ 
První muž Prostějova se na tiskové 
konferenci rovněž vyjádřil k  tomu, 
jak bude tento ryze prostějovský 
hokejový klub spolupracovat s  dru-
hým klubem působícím v Prostějově 
LHK Jestřábi a zda není konečně čas 
postavit v našem městě druhou ledo-
vou plochu. „Vím, že tyto dva mančafty 
budou působit na jednom zimním stadi-

onu. Zatím je to prostě tak. Tudíž spo-
lupráce obou klubů musí fungovat. A já 
věřím, že zástupci SK Prostějov 1913 
i  LHK Jestřábi dělají všechno pro to, 
aby tomu tak skutečně bylo. Jinak by to 
nemělo smysl. Rozumím také tomu, že 
nové mužstvo SK Prostějov 1913 by se 
časem chtělo probojovat do druhé ligy. 
Pak by několik hráčů mohlo cítit návaz-
nost na první ligu, že by se mohlo dostat 
do kádru Jestřábů. I  tato spolupráce by 
mohla být namístě. Co se týká možnosti 
výstavby druhé ledové plochy v Prostě-
jově, není to opravdu jednoduché. Už 
proto, že kromě jiného stát sportovní ak-
tivity dostatečně nepodporuje. Osobně 

si myslím, že mít zimní stadion a vedle 
toho ještě druhou ledovou plochu, by 
pro město, jakým je Prostějov mělo být 
standardem. Stejně tak bychom měli mít 
pořádný fotbalový, atletický a  plavecký 
stadion. Ano, druhou ledovou plochu 
v Prostějově potřebujeme, už jen proto, 
že tady už několik let jde hokejová mlá-
dež nahoru. Na radnici teď nyní budeme 
podnikat nějaké kroky, abychom pro 
výstavbu druhé ledové plochy udělali 
maximum. Věřím, že to nebude dlouho 
trvat a najdeme to nejlepší řešení, aby se 
v  dohledné době druhá ledová plocha 
v  Prostějově postavila,“ uzavřel své vy-
stoupení primátor města František Jura.
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Prostějov (lv) – Hodně široký kádr 
z  pohledu ročníku narození bude mít 
mužský výběr SK Prostějov 1913 v pre-
miérovém ročníku krajského přeboru. 
V  sestavě budou mladíci, kteří přichá-
zejí z juniorky, a také veteráni s bohatou 
minulostí v  profesionálních soutěžích. 
„Michal Černý má padesát, nejmladší 
kluci sedmnáct,“ pousmál se při pohle-
du na soupisku trenér týmu Michal Ja-
neček.Večerník se tímto tématem bude 
zabývat v příštím vydání a přineseme již 
upravená přesná čísla.

Prostějov (lv) – Na tréninku cepuje své 
bývalé spoluhráče, do mistrovského zá-
pasu už ale s největší pravděpodobností 
trenér Michal Janeček nenastoupí. Byť 
přiznává, že chuť by byla. „To cukání 
tam pořád je. Ale mám roky a  přede-
vším tělo už zdravotně není úplně v po-
řádku,“ přiznává lodivod, který by mož-
ná o  krátkodobém návratu uvažoval 
pouze v  krajním případě. „To bychom 
na tom museli být z pohledu kádru ka-
tastrofálně, to se určitě nestane,“ směje 
se Janeček.

Prostějov (lv) – Na návrat do mistrov-
ského utkání se těší brankář hokejistů 
SK Prostějov Dalibor Sedlář, který se 
k hokeji vrací již podruhé. „S profi ho-
kejem jsem skončil někdy v  osmadva-
ceti, pak mě oslovila nabídka Uničova, 
kde jsem zažil skvělou partu bývalých 
spoluhráčů. Teď přišel Prostějov a cítím 
podobnou atmosféru,“ líčí Sedlář, které-
ho rovněž oslovila možnost, že synové 
budou z hlediště vidět svého otce v akci. 
„Uvidí, jak starý osel po práci ještě umí 
zabrat,“ říká v nadsázce brankář.

RYCHLÝ
NÍK

 Foto: Michal Kadlec

hlavnì chceme dávat prostor našim mladým klubovým odchovancùm“
Kouè Michal Janeèek: „V Krajské lize to nebude nic jednoduchého,
PROSTĚJOV Michal Janeček se 
v Prostějově narodil, hokejově vyros-
tl a dlouho za něj i hrával, po ukon-
čení aktivní kariéry se následně stal 
trenérem mládeže v  SK PV 1913. 
Momentálně vede klubové 
juniory, po vzniku mužské-
ho A-týmu eskáčka nově po-
vede i  tento dospělý výběr 
v Krajské lize 2023/2024.

„Chceme lidem nabídnout zábavu a radost,“ 
plánuje výkonný øeditel SK 1913 Petr Fridrich
PROSTĚJOV S nemalými ambicemi vstoupí do krajského přeboru muž-
ský výběr SK Prostějov 1913. Hokejové fanoušky chce zaujmout kvalitními 
výkony, ale i zajímavým servisem a sázkou na hráče z prostějovského pro-
středí. „Lidem chceme jít maximálně naproti. Třeba i tím, že domácí zápasy 
budeme hrát převážně v neděli, kdy se nic jiného nehraje,“ podotýká vý-
konný ředitel klubu Petr Fridrich (na snímku).

PROSTĚJOV Na nedostatek práce si Marián Jelínek 
rozhodně nemůže stěžovat. Bývalý úspěšný trenér, 
který dnes individuálně spolupracuje se řadou vrcho-
lových sportovců a je mentálním koučem podnikatelů 
a  manažerů, přesto přijal nabídku SK Prostějov 1913 
a stal se ambasadorem a konzultantem týmu. „Oslovila 
mě klubová vize nabídnout klukům odcházejícím z ju-
niorky možnost zůstat u hokeje i na výkonnostní úrov-
ni,“ uvedl hokejový odborník.
„Pocházím z Českého Krumlova. Tam se odkládali hráči, 
kteří už neměli uplatnění v Českých Budějovicích, a od-
chovanci pak neměli kde hrát a koukali na zápasy z tribu-
ny. S hokejem často úplně skončili, což byla škoda. Nový 
prostějovský mužský tým hráčům, kteří nemají výkon-
nost na profi hokej, dává příležitost, jak u sportu zůstat,“ 
kvituje myšlenku projektu někdejší asistent u národního 
týmu České republiky.
„Statisticky je prokázáno, že z dětí, které začnou ve třech le-
tech hrát, se hokejem živí jedno procento. Devadesát devět 
ze sta jde profesně jiným směrem,“ zdůrazňuje Jelínek, který 
byl po dlouhé roky osobním koučem nejlepšího českého 
hokejisty historie Jaromíra Jágra. „A třeba právě z tohoto dů-
vodu na něj později nedají vlastní děti. Vědí, co by je pravdě-
podobně čekalo. Přitom sport je skvělá věc. Formuje osob-

nost, vychovává z kluků chlapy. A ti nemusí sportovat jedině 
na profesionální úrovni,“ dodal.
Myšlenka SK Prostějov 1913 se mu 
zamlouvá. „Už jsem to před lety za-
žil v Německu, kde jsem trénoval 
mužstvo čtvrté ligy. Byla o obrov-
ská zábava a  radost, kterou diváci 
ocenili. Zimák byl vyprodaný, rád 
na tu dobu vzpomínám.“
Něco podobného by tedy přál i Pro-
stějovu. „Nebylo by špatné, 
kdyby klubovou am-
bicí bylo třeba mít 
největší návštěv-
nost ze všech kraj-
ských přeborů 
v republice. Třeba 
dvě tisícovky fan-
dů na každém 
zápase. To by se 
mi líbilo,“ usmál 
se ambasador 
projektu Marián 
Jelínek.  (lv)

pro Večerník

EXKLUZIVNÍ
zpravodajství

Ladislav VALNÝLadislav VALNÝ

Foto: Michal Kadlec
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PROSTĚJOV K  tenisovému mis-
trovství světa neodmyslitelně pa-
tří Petra Černošková (na snímku),
která byla po čtyřiadvacáté šéfkou 
šampionátu. A na ten letošní určitě 
jen tak nezapomene. „Dlouho nás 
hodně trápilo počasí, i tak se poda-
řilo vše zvládnout. A na konci jsme 
slavili dvě zlata. To si budu navždy 
pamatovat, byl to neuvěřitelný tý-
den,“ dojímala se bezprostředně po 
ukončení závěrečného ceremoniá-
lu šéfka prostějovských tenisových 
projektů. V hlavě už má další akci, 
na kterých se svým týmem již usi-
lovně pracuje.

pro Večerník
se ptal 

v rámci exkluzivního
interview

Ladislav VALNÝLadislav VALNÝ
Finálovému turnaji World 

Junior Tennis Final šéfujete už čty-
řiadvacet let. Není to už přece jen 
stereotyp?
„To bych neřekla. (pousměje se) Po-
každé přijedou jiní hráči, takže každé 
mistrovství je nové. Opakovaně přijíž-
dějí někteří kapitáni. Někdy si dvakrát 
zahrají někteří jednotlivci. Před ně-
kolika lety třeba Brenda Fruhvirtová, 
která poprvé hrála už ve dvanácti. Ale 
většinou přijedou jen jednou. Stejné 
jsou akorát pravidla ITF. Ty se musí 
striktně dodržovat.“

Pozorujete, jak se za ty roky 
změnil mládežnický tenis?
„Tenis se mění obecně, všechno je vyví-
jí. Mládež je dnes jiná, stejně jako celý 
svět. Když tady byl před lety Rafael
Nadal, největší zábavou bylo házení 
jogurtů z okna. (smích) Dnes je to od-
lišné. Mění se třeba i hráčská párty na 
přehradě. Jednou tancovali, pak hráli 
hry, jeden rok se nebavili a koukali jen 
do mobilů. Musím říct, že letos byli 
skvělí. Fotili se u přehrady při zapadají-
cím slunci, užívali si kamarádství, a při-
tom byli spořádaní a  nedělali žádné 
blbosti. Sešla se fakt parádní skupina.“

Vedle mistrovství světa jste 
také ředitelkou mužského chal-
lengeru. Dají se tyto dvě akce ně-
jak porovnat?
„Předně jsem ráda, že se můžu na 
obou podílet. Každá je jiná, už formá-
tem. Na žákovském mistrovství jsou 
hráči v Prostějově celý týden. U mužů 
to třeba největší hvězda přijede v pon-
dělí, pak vypadne a ve středu je pryč. 
Hráčů ubývá, na šampionátu jsou 
naopak tady celý týden. A ještě jedna 
věc, zatímco mladí jsou uvolněnější, 
u mužů už je vše maximálně profesio-
nální.“ (úsměv)

Jaká je světová prestiž mis-
trovství družstev do 14 let?
„Velká a  stále roste. Především díky 
tomu, že v této kategorii startují ti nej-
lepší. Proto byl u nás Djokovič, Nadal, 
Alcaraz nebo Šwiateková. To už na 
šampionátech šestnáctiletých nevidí-
te. Ti nejlepší už začínají hrát seniorské 
turnaje a ty mládežnické jsou na ved-
lejší koleji.“

Co jste říkala na počasí, 
které především zpočátku tur-
naji nepřálo?
„Letos nás hodně potrápilo. Tak dlou-
ho v Prostějově v kuse nepršelo snad 
padesát let! (povzdechne si) Špatné 
počasí ovšem bylo v celé Evropě. Dva-
advacet ročníků nám přálo, jednou to 
přijít muselo.  Přívalové deště udělaly 
z kurtů bazény, pro týmy to bylo ná-
ročné. Museli stále přemýšlet, jak se 
nachystat na zápasy, kdy se najíst, jak 
udržet koncentraci. Pro všechny to 
bylo složité. I pro organizátory. Museli 
jsme být stále ve střehu, rozhodčí i sbě-
rači. Nebyla to žádná legrace. Naštěstí 
se nám dařilo vždy po dešti kurty rych-
le dostat do kondice. Nakonec se ale 
dohrálo úplně všechno, to je skvělé.“

Stejně jako konečný výsle-
dek českých výběrů. Co říkáte na 
dvě zlata?
„Vždy říkám, že každá medaile z mis-
trovství je velký úspěch. Znamená 
to dostat se do semifinále, a pak ještě 
vyhrát jeden zápas. To je v  této kon-
kurenci těžké. A  když z  toho vyjdou 
dva titulu, je to úžasné. Unikát, který se 
zase dlouho nestane!“

V  příštím roce budete mis-
trovství pořádat po pětadvacáté. 
Zřejmě naposledy. Už o  tom pře-
mýšlíte?
„Bylo nám řečeno, že to bude posled-
ní šampionát v  Prostějově. Ale to už 
jsme v minulosti slyšeli třikrát. (úsměv)
Z naší strany bude zájem pořádat ten-
to podnik i nadále, rozumím ale tomu, 
že vedení ITF bude třeba chtít po 
dlouhých letech změnu. Uvidíme, jak 
všechno dopadne.“

Umíte si představit, že jednou 
přijde okamžik, kdy na začátku srp-
na týmy do Prostějova nedorazí?
„Místo toho přijde nostalgie... Pěta-
dvacet let je přece jen kus života. Ale 
takový je život. Když nebude mis-
trovství světa, budeme se snažit pořá-
dat jinou akci. Vzpomínky zůstanou 
a  přijdou nové výzvy. Tak to chodí.“ 
(pousměje se)

Pojďme trochu víc do klu-
bu. Jak vnímáte dosavadní prů-
běh sezóny z pohledu prostějov-
ských tenistů?
„Osobně si myslím, že je hodně po-
vedená. Ve velkém progresu pokra-
čuje Jiří Lehečka, který se už dostal 
do čtvrté světové desítky. Jeho vý-
sledky naznačují, že určitě není na 
svém maximu. A to už postoupil do 
čtvrtfinále v  Austrálii a  osmifinále 
ve Wimbledonu. Radost nám dělá 
Jakub Menšík. Žebříčkem se dere 
nahoru až překvapivě rychle a to, co 
předvedl na US Open, když se z kva-
lifikace dostal až do třetího kola, 
je fantazie. Dalibor Svrčina vyhrál 
UniCredit Czech Open, to byl vý-
razný úspěch. Daří se nám na všech 
frontách, třeba mladší žáci vyhráli 
mistrovství republiky družstev. Je to 
prostě další úspěšná sezóna“.

Po pauze se začínají prosazo-
vat také tenistky. Souhlasíte?
„V poslední době nás hodně potě-
šila Kristýna Tomajková. Nejdříve 
vítězstvím na Pardubické juniorce 
a  před pár dny navíc vyhrála do-
mácí šampionát. Máme radost, že 
se prosazuje. A  není jediná. Třeba 
Anna Sisková je v deblu těsně před 
postupem do první světové stovky, 
to je určitě úspěch.“

Ve světovém měřítku se hod-
ně ukazuje hráčky, které se dostaly 
mezi elitu především díky předcho-
zímu působení v Prostějově. Sledu-
jete jejich výsledky?
„Pochopitelně a máme radost, že v žen-
ském tenisu jsme opravdu světovou vel-
mocí. Těší nás, že jsme k tomu přispěli, 

protože většina českých hvězd se do vel-
kého tenisu dostala právě přes Prostějov.“

Blíží se podzim, sezóna vstu-
puje do závěrečné části. Znamená 
to, že v  Prostějově bude pomalu 
končit?

„To vůbec ne. Tenisový kolotoč vlast-
ně nikdy úplně nezastaví. Bude méně 
turnajů, o  to více budeme trénovat 
a připravovat se na nové vrcholy. Navíc 
nesmíme zapomenout, že na konci 
roku nás čeká obhajoba extraligového 

titulu smíšených družstev. Je to na 
první pohled sice ještě docela 

daleko, ale už můžu říct, že 
se budeme opět snažit, aby-
chom dopadli co nejlépe.“ 
(úsměv)

Světovou přehlídku tenisový nadějí ještě jednou hodnotí Petra Černošková

vizitka
PETRA ČERNOŠKOVÁ

✓ narodila se 27. června 1970 v Prostějově
✓ je šéfkou prostějovských tenisových projektů pod hlavičkou 
 marketingové společnosti TK PLUS
✓ už skoro čtvrtstoletí je ředitelkou turnaje UniCredit Czech Open a finálového
 turnaje WJTF aneb mistrovství světa družstev do 14 let
✓ bývalá profesionální tenistka, na okruzích WTA Tour hrála v letech 1986 až 1998
✓ ve své kariéře vyhrála jeden singlový (Paříž) a pět deblových turnajů, k nimž
 přidala jeden titul ve čtyřhře na okruhu ITF

✓ v letech 1986 a 1987 se stala mistryní ČSR v ženské čtyřhře
✓ na světovém žebříčku se dostala nejvýše na 53. místo ve dvouhře (květen 1997) a 35. ve čtyřhře (duben 1993)
✓ na okruhu odehrála 382 zápasů v singlu s bilancí 186 vítězství a 196 porážek,
 a 343 duelů v deblu s poměrem 178:165
✓ byla reprezentantkou ve Fed Cupu, kde odehrála 6 zápasů a později byla i nehrající kapitánkou týmu
✓ na grandslamu se dostala nejdále do 3. kola na French Open a US Open, na Roland Garros byla
 ve třetím dějství hned čtyřikrát i v deblu
✓ její výdělek na turnajích činil 633 808 amerických dolarů
✓ po skončení závodní kariéry se dala na funkcionařinu, a to nejen v Prostějově, ale působila také jako předsedkyně
 správní rady oddílu TK Sparta Praha
✓ do roku 2019 byla ředitelkou ženského turnaje WTA Prague Open, odehrávajícího se právě na dvorcích pražské Sparty
✓ její otec Petr byl předsedou fotbalového klubu v Prostějově a vedoucím extraligového tenisového družstva
 TK Agrofert Prostějov
✓ z manželství s bývalým hokejistou Jaromírem Píchalem má syna Davida a dceru Andreu
zajímavost: podruhé se vdala v roce 2013 za manažera a šéfa prostějovského tenisu Miroslava Černoška
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Pod pořadatelskou taktovkou Jump Tandemu PV 
se soutěžilo v disciplínách Wingsuit Flying a Speed Skydiving, 

padlo pět světových či evropských rekordů!

pro Večerník 

původní
zpravodajství

MarekMarek SONNEVEND SONNEVEND
Nejprve si pojďme ještě jednou při-
pomenout disciplíny, v  nichž se na 
Hané pod křídly Mezinárodní letec-
ké federace FAI soutěžilo.

WINGSUIT FLYING
Závodníci mají kombinézy s křidélky 
různě po těle. Disciplína Performan-
ce se skáče z výšky 3200 metrů, sou-
těžní okno je mezi 1500 a 1000 met-
ry, aktéři mají celkem tři seskoky. Při 
prvním dosahují co největší horizon-
tální rychlosti, při druhém musí ule-
tět co největší vzdálenost a při třetím 
potřebují zůstat co nejdéle ve 
vzduchu. Pořadí jednotlivých 
seskoků se sčítá do konečného 
hodnocení.
Druhou disciplínou 
Wingsuit Flying je Acroba-
tic, kde skáčou tříčlenné skupiny, 
v nichž vždy dva závodníci dělají za 
volného pádu akrobatické prvky 
a ten třetí je natáčí na kameru. Jsou 
předepsané cviky i volné sestavy, jde 
o akrobacii v menší formaci.

SPEED SKYDIVING
V  podstatě rychlostní parašutismus. 
Skáče se z výšky 4000 metrů, cílem 
je dosáhnout co nejvyšší průměrné 
rychlosti mezi 3000 a  2000 metry. 
Potom už se brzdí, aby závodníci 
mohli bezpečně přistát. Světový re-
kord se blíží hranici 600 kilometrů za 
hodinu, což je opravdu hukot. Soutě-
žící přitom skáčou v takových docela 
tlustých latexových kombinézách, 
což vypadá zajímavě.
Šampionát otevřelo slavnostní zaháje-
ní s osobní účastí nejvyšších představi-
telů statutárního města Prostějov včet-
ně primátora Františka Jury. Následně 
se celých pět dnů skákalo a soutěžilo, 
přičemž vrcholnému mezinárodnímu 
klání přálo nádherné letní počasí de 
facto ideálních parametrů. Napláno-
vaný program kontinentálního mis-
trovství i Světového poháru tak byl be-
zezbytku naplněn včetně slavnostního 
vyhlášení výsledků na závěr.

„Dorazilo k nám přesně 101 závodní-
ků z 21 zemí, například i z Austrálie, 
USA, Iráku či Kuvajtu. S  doprovo-
dem, rozhodčími a jury strávilo v Pro-
stějově jeden týden okolo 250 lidí 

z celého světa. Šlo o velmi úspěšnou 
akci jak po stránce organizační, tak 

i  sportovní. Vždyť pa-
dlo pět světových nebo 

evropských rekordů! 
A  premiérově v  historii 

těchto disciplín uspěla 
také Česká repub-

lika ziskem bron-
zové medaile,“ 
otevřel své hod-

nocení Miloš Sklenka.
Je jedním z  dlouholetých šéfů 
Jump Tandemu PV a  současně 

náměstkem primátora statutárního 
města Prostějov. „Organizace celé 
soutěže byla hodně náročná, už 

vlastní příprava dala pořádně zabrat. 
Zejména zajištění vzdušného prosto-
ru o průměru deseti kilometrů bylo 
oříškem, rovněž se musely zajistit 
orientační body, podle kterých vy-

skakovali jednotliví závodníci nebo 
družstva. Létání v  kombinézách je 
přitom velice populární. Hodnotí se 
rychlost, vzdálenost i čas. Závodníci 
musí dodržet své koridory a  vše je 
hodnoceno rozhodčími podle GPS 
přístroje,“ přiblížil Sklenka.
Boje o  evropské a  světové medai-
le přitom byly nadmíru krásné, leč 
místy i  dost líté. „Jury musela řešit 
některé protesty kvůli technickým 
vylepšením na kombinézách. Vše ale 
dobře dopadlo. Velmi pěknou dis-
ciplínou v  létacích kombinézách je 
z mého pohledu akrobacie, kde dva 
parašutisté předvádí akrobatické prv-
ky, kdy mění své pozice ve vzduchu. 

V  disciplíně rych-
lostní parašutismus 
se pro změnu sou-
těží v  dosažení co 
největší rychlosti za vol-
ného pádu. Za zmínku 
stojí světový rekord, kte-
rého v Prostějově dosáhla 
Natisha Dingle z  Austrálie 
výkonem 492 kilometrů za 
hodinu v  ženské kategorii,“ 
doplnil spokojený Sklenka.
Ředitelem ME a SP byl jeho par-
ťák z vedení prostějovského Jump 
Tandemu Martin Dlouhý.

ME Wingsuit Flying
Acrobatic:

SP Wingsuit Flying
Acrobatic:

 Foto: archiv M. Sklenky

 Foto: archiv M. Sklenky

 Foto: archiv M. Sklenky

 Foto: archiv M. Sklenky

 Foto: archiv M. Sklenky

PROSTĚJOV Obrovskou sportovní akcí bylo Mistrovství Evropy a Světový pohár 2023 v parašu-
tistických disciplínách Wingsuit Flying a Speed Skydiving, jež proběhlo ve druhé polovině srpna 
na prostějovském letišti. Pro stovku závodníků a dohromady čtvrt tisícovky veškerých aktérů 
včetně doprovodu z celé planety jej uspořádal Jump Tandem Prostějov s výraznou podporou 
statutárního města Prostějov i řady dalších partnerů. Akce přitom měla ohromný úspěch.
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MarekMarek SONNEVEND SONNEVEND
„U  Abrahámka je velmi příjemné 
prostředí, kde máme pro pořádání 
této akce vše potřebné včetně vý-
borného zázemí. Je to vlastně ta-
kové naše letní útočiště a  klubové 
sídlo, kde se scházíme i hrajeme od 
jara do podzimu pravidelně. Pro-
to Šachové loučení s  prázdninami 
vždy probíhá právě tady, šestnáct let 
je myslím moc hezká tradice,“ řekl 
ředitel klání a předseda ŠK Rošáda 
Pavel Navrátil.
Letos tvořilo startovní pole šestat-
řicet šachistů a šachistek převážně 
ze zdejšího regionu, kromě pořa-

datelského klubu měl hojné za-
stoupení též konkurenční SK Pro-
stějov. „Ale dorazili i hráči z daleka, 
například jich dost přijelo ze severní 
Moravy a jeden aktér byl až z Plzně, 
dva pro změnu z  Beskydské šacho-
vé školy. Konkurence sice nebyla 
tak silná jako na našem nedávném 
turnaji ve Slatinicích, ovšem přesto 
velice dobrá,“ konstatoval Navrátil.
Stejně jako loni nepřálo Šachovému 
loučení s prázdninami – hlavně zpo-
čátku – nijak vlídné počasí. „Naštěstí 

to nebylo zdaleka tak hrozné jako 
před rokem, kdy hned ráno řádila sil-
ná průtrž mračen s  bouřkou. Letos 
jen normálně pršelo, navíc pouze bě-
hem dopoledne. Potom přestalo, po-
stupně vysvitlo sluníčko a  nakonec 
bylo nádherně,“ ohlížel se Navrátil.
„I v tom dešti jsme navíc byli všich-
ni schovaní pod velkými sluneč-
níky, což je velká výhoda posezení 
U  Abrahámka. Šachisté sice sedí 
u hracích stolů venku, přesto krytí. 
Takže devítikolový program švý-

carským systémem s  rychlostí jed-
notlivých partií na dvakrát patnáct 
minut nic nenarušilo, vše běželo 
bez problémů a podle plánu od rána 
až do odpoledne,“ pochvaloval si šéf 
oblíbené akce.
K  obědu si přítomní pochutnali 
na vynikajícím gulášku, ani jinak 
nebyla žádná nouze o  bohaté ob-
čerstvení. A  jak vše výsledkově 
dopadlo? Dle očekávání kraloval 
favorizovaný Roman Závůrka (SK 
Prostějov), který získal maximální 

možný počet devíti bodů! Druhý 
skončil o dva bodíky zpět Pavel Brá-
cha (ŠK Rošáda Prostějov) a  třetí 
místo obsadil Pavel Hlaváček starší 
z  Beskydské šachové školy. „Díky 
výrazné podpoře partnerů, jimž 
tímto moc děkujeme, jsme zase 
měli opravdu velkou spoustu hod-
notných cen. Osobně je předávali 
Světlana Proserová za Lázně Slati-
nice a Bedřich Grulich, náš dlouho-

letý sponzor, parťák i kamarád. Kdo 
potom chtěl, poseděl u  dobrého 
jídla a pití až do pozdního večera,“ 
prozradil Navrátil s úsměvem.
PROSTĚJOVSKÝ Večerník je 
hrdým mediálním partnerem 
tradičního turnaje, jehož letošní 
16. pokračování určitě nebylo 
zdaleka poslední. „Za rok se uvidí-
me na sedmnáctém ročníku,“ ujistil 
Pavel Navrátil.

PROSTĚJOV Na krásnou patnáctiletou tradici turnaje Šachové 
loučení s  prázdninami organizovaného oddílem ŠK Rošáda 
Prostějov navázal už 16. ročník nesoucí letopočet 2023. Jako ob-
vykle se konal poslední srpnovou sobotu v areálu občerstvení 
U Abrahámka v lesoparku Hloučela. A suverénní triumf si z něj 
odnesl největší favorit Roman Závůrka z SK Prostějov.

ŠACHOVÉ LOUÈENÍ S PRÁZDNINAMI 
PROSTÌJOV 2023

  Foto: Marek Sonnevend
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>>> dokončení ze strany 29
Poslední den juniorského MS byl 
na programu madison, do nějž 
Patricie nastoupila společně s  re-
prezentační parťačkou Adélou 
Markovou (Dukla Praha). Adéla 
předtím v Cali dojela 4. v eliminaci 
a  9. v  omniu. Obě děvčata tak na-
stupovala maximálně motivovaná 
do poslední společné disciplíny.
Závodnice ČR si od startu počínaly 
nadmíru aktivně a nenechávaly ni-
koho na pochybách, že chtějí získat 
medaili. A podařilo se! Až do závě-
rečného spurtu bojovala česká dvo-

jice s  australským párem o  stříbro. 
Poslední bodování vyšlo o  jednu 
příčku lépe soupeřkám od proti-
nožců a  naše duo tak bralo bronz. 
Mistryněmi světa se staly Italky.
Trenér národního výběru České 
republiky a  současně TUFO 
PARDUS PV Martin Cetkovský 
neskrýval velkou radost. „Obě 
holky jely opravdu super! Od začát-
ku si šly pro medaili a já jsem moc 
šťastný, že jim to vyšlo. Zejména pro 
Paťu to byla po nešťastné události 
na Evropě velká satisfakce. Radost 
se tak ještě znásobila!“

Boxerské nadìje OHBC Kropog i Dvorská 
zùstaly kousek od evropských bronzù
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PROSTĚJOV Po domácím turnaji 
Hanácké beran ve Vranovicích-Kel-
čicích zkraje července měli někteří 
rohovníci i  rohovnice Our Hope 
Boxing Clubu Prostějov dost ruš-
ný i  zbytek letních prázdnin, tedy 
období, během kterého většinově 
vládne odpočinek. Pro část závod-
níků ambiciózního oddílu však od-
dechový čas neplatil.

Marek SONNEVEND
Napilno měl zejména Dorian Kropog, 
jenž absolvoval hned dvě mezinárodní 
akce rychle za sebou. Nejprve to byl 
jeho vrchol sezóny, tedy mistrovství Ev-
ropy kadetů 2023 v rumunském Ploieš-
ti. A  stejně jako na dvou předchozích 
kontinentálních šampionátech školní 
mládeže zůstal prostějovský talent těsně 
od zisku cenného kovu.
„V  prvním kole váhové kategorie do 
48 kilogramů Dorian porazil soupeře 
z Litvy jasně 5:0 na body, ale pak měl 
tradičně smůlu na los. Už potřetí za se-
bou na ME totiž narazil na největšího 
favorita a  pozdějšího celkového vítě-
ze, tentokrát šlo o arménského borce, 
jemuž podlehl 1:4 na body. Obsadil 
tak dělené páté místo, byť na medaili 
výkonnostně měl,“ litoval šéftrenér 
OHBC Martin Klíč. „Věřím, že koho-
koliv jiného kromě suverénního Ar-
ména by velmi pravděpodobně zdolal 
a na vysněnou globální placku tak do-
sáhl. Je to škoda, nicméně nemá smysl 
naříkat. Naopak musíme tvrdě praco-
vat dál a on ten velký úspěch jednou 
přijde,“ neztrácí Klíč víru. 
I  proto svého svěřence hned po 
návratu z  Rumunska vzal na jiné 
zahraniční klání. „Vyrazili jsme na 
přátelské utkání do izraelského města 
Akko, kde Dorian svedl kvalitní vyrov-
naný souboj s domácím protivníkem 
ukrajinského původu, jenž také starto-
val na ME v Ploiešti, ale ve vyšší váze 
do 52 kg. Celkově tak Kropog pod-
stoupil v krátké době tři těžké zápasy 
nejvyšší mezinárodní úrovně, což ho 
v kariéře zase posune o kus dál,“ pokra-
čoval Klíč.

Jiní dva boxeři Our Hope Boxing 
Clubu PV Šimon Dvorský a  Štěpán 
Wezdenko pro změnu absolvovali me-
zinárodní soustředění v  Polsku. „Jed-
nalo se o tréninkový kemp ve Slupsku, 
tedy až u moře. Vedl ho renomovaný 
kouč Andrei Shilov za účasti borců 
z Polska, Irska a České republiky, ná-
plň zaměřená na kondici i  techniku 
měla vynikající kvalitu. A  pro kluky 
měl tenhle kemp obrovský přínos,“ 
řekl Klíč. „Oba nabrali spoustu nových 
poznatků, do naší přípravy můžeme 
zařadit další důležité prvky, je to obo-
hacení. Štěpán byl přitom zařazen do 
juniorské reprezentace ČR a příští rok 
by měl jet na mistrovství Evropy 2024, 
kam má podle mě dobře našlápnuto 
i Šimon. Počet českých reprezentantů 
z našeho klubu se tak slibně rozrůstá,“ 
těší prostějovského odborníka.
Ester Dvorská (stejně jako její bratr 
Šimon studující Cyrilometodějské 
gymnázium Prostějov) přitom už nyní v srpnu startovala na 
evropském šampionátu školní mládeže ve slovinském Ma-
riboru. Ve váze do 64 kilogramů prošla volným losem přímo do 
čtvrtfinále, kde stejně jako Dorian Kropog nezůstala daleko od 
postupu a tím zisku kontinentální medaile.
„Ester byla svým otcem a  zároveň trenérem OHBC Oldři-
chem Dvorským výborně připravená, proti Chorvatce však 
bohužel ze začátku podléhala větší nervozitě, protože ještě 
nemá tolik zkušeností. Postupně šel její výkon hodně naho-
ru a poslední kolo už jednoznačně vyhrála, ale ztrátu z úvodu 
nedokázala dohnat, prohrála 1:4 na body,“ popsal Klíč trochu 
nešťastnou porážku Dvorské na ME. „Rovněž pro ni to byla 
ohromná zkušenost do další kariéry. Všichni společně pokra-
čujeme, opět jsme v  plném tréninku a  poctivě makáme na 
vlastním neustálém zlepšování, abychom šli vstříc co největ-
ším úspěchům. A moc děkujeme všem partnerům za podpo-
ru,“ zdůraznil Martin Klíč před novou sezónou. Tu otevře 1. 
kolo Národní ligy boxu ČR 2023/2024 v sobotu 16. září 
doma v Národním sportovním centru Prostějov.

Prostějovská cyklistka



Páteèní zaèátek proti Olomouci

Prostějov (son) – V neděli 27. srpna ve-
čer odehrály univerzálka Karin Šunder-
líková a libero Michaela Pállová poslední 
zápas s  reprezentací Slovenska na letoš-
ním evropském šampionátu žen, jímž 
bylo nešťastně ztracené osmifinále proti 
Bulharsku (2:3). Následně měly obě hráč-
ky týden volna na odpočinek, aby se teď 
po něm zapojily do přípravy volejbalistek 
VK Prostějov na novou klubovou sezónu 
2023/2024. „Obě holky naskočily do na-
šeho tréninkového procesu v  pondělí 4. 
září. Náplň jejich přípravy bude potřeba 
hlavně ze začátku trochu korigovat, proto-
že mají za sebou čtyři měsíce v národním 
týmu včetně mistrovství Evropy a určitě 
dorazí částečně unavené nebo vyhořelé, 
jak už to po tak náročném programu bývá. 
Rozdíl v jejich zatížení se bude týkat spíš 
fyzičky a objemu, s balónem byly v kon-
taktu neustále,“ nastínil kouč vékáčka Mi-
chal Matušov. Nicméně o bezproblémové 
začlenění dvojice slovenských plejerek do 
prostějovského kolektivu nemá žádné 
obavy. „Jak už jsem řekl, Karin i Míša do 
týmu určitě zapadnou rychle a  hladce. 
Nejdůležitější je, aby po velké reprezen-
tační zátěži zůstaly zdravé. Pokud ano, tak 
jejich příchod do našeho družstva bude 
jedině pozitivní,“ zdůraznil Matušov. Šun-
derlíková přišla do hanáckého klubu již na 
konci roku 2021, ale celý minulý ročník 
2022/2023 vynechala kvůli vážnému 
zranění kolena, nyní už je plně fit. Pállová 
se letos v létě stala novou posilou VK, obě 
přitom patřily ke klíčovým oporám ná-
roďáku SR při uplynulém ME 2023.

Prostějov (son) – Nezvykle brzy hned 
v  prvních zářijových dnech otevřel svůj 
zápasový program krajský přebor žen 
2023/2024, jehož úvodní duely obstaraly 
oba volejbalové týmy z našeho okresního 
města, jež v této soutěži působí. Volejba-
listky VK Prostějov „C“, což jsou vlastně 
klubové kadetky, vstoupily do nového 
ročníku KP doma proti Přerovu „B“. 
V hale Národního sportovního centra PV 
nejprve podlehly 1:3 (-16, 28, -15, -8), ale 
odvetu vyhrály 3:2 (-17, 17, 21, -18, 11) 
a tím vybojovaly aspoň dva bodíky.
Ženy TJ OP Prostějov po jarním sestu-
pu ze 2. ligy výrazně omladily svůj tým, 
který je teď převážně mládežnický. Proto 
příliš nepřekvapily hladké porážky na 
startu krajského přeboru, když Loštice 
na vlastní palubovce přehrály ópéčko 3:0 
(20, 18, 22) a 3:0 (15, 15, 13).
Jak dopadl přípravný turnaj kadetek VK 
Prostějov v  domácím prostředí, o  tom 
si podrobně přečtěte v  příštím vydání 
Večerníku. Každopádně holky vékáčka 
směřovaly k celkovému triumfu!

RYCHLÝ
NÍK
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I svůj třetí přátelák ženy VK přesvědčivě vyhrály

pro Večerník 

Marek
SONNEVEND

EXKLUZIVNÍ
reportáž

Oba týmy nastoupily bez několika hráč-
ských opor. Domácím ještě stále chyběly 
dvě slovenské reprezentantky (univerzálka 
Karin Šunderlíková, libero Michaela Pál-
lová) a  nově dvě Brazilky ze zdravotních 
důvodů (lehce zraněná smečařka Jéssica 
Silva a blokařka Raquel Löff po plánova-
ném lékařském zákroku), hostům scházely 
dvě ostřílené harcovnice Pavlína Šimáňová 
s Veronikou Dostálovou či mladé úderné 
účko Monika Brancuská .
Prostějovský tým šel do duelu jak se zkuše-
nými tahounkami (Simona Bajusz na na-
hrávce, Veronika Trnková na středu sítě), 
tak se střední generací (Pavla Meidlová na 
smeči) i  s  mladšími plejerkami (Josefína 
Smolková na univerzálu, smečařka Jana 
Dvořáková, blokařka Julie Bažó, libero Ka-
teřina Brunclíková).

Začátek se však prostějovskému družstvu 
nepovedl (0:5), nicméně dokázalo rychle 
srovnat na 7:7. Přesto do poloviny úvodní 
části ztrácelo vinou většího množství chyb. 
Klíčový byl obrat z 12:14 na 17:14, záslu-
hou zkvalitněné obrany i  zvýšené bojov-
nosti měla moravská parta rázem o  něco 
navrch – 25:22 a 1:0.
Více než polovina druhého dějství pro-
bíhala vyrovnaně, než šlo vékáčko čtyřmi 
body za sebou do rozhodujícího trháku 
(z 16:16 na 20:16). Útočně se nejvíc pro-
sazovala J. Smolková, ovšem podpořit ji 
dokázaly i  všechny další zakončující par-
ťačky. Stupňovaný výkon celého mančaftu 
tak vedl k jednoznačné koncovce sady číslo 
dva – 25:18 a 2:0.
Do třetího pokračování domácí kouč po-
změnil sestavu, naskočily Michaela Smol-
ková s  Petrou Kožouškovou. Nějakou 
dobu pak trvalo, než se kolektiv v  trochu 
jiném složení na place sžil, tudíž první 
polovina této periody znovu patřila Pra-
žankám - 11:14. Leč stejně jako předtím 
hanácká suita opět zabrala, aby průběh 
vcelku spolehlivě otočila ve svůj prospěch 
– 25:21 a 3:0.

Prostějovanky převyšovaly Olymp de 
facto ve všech činnostech, některými 
víc a jinými jen mírně. Navíc opakovaně 
získávaly dlouhé výměny, jimž fanouš-
ci právem aplaudovali. Jejich převaha 
vygradovala ve čtvrtém dílu, kde obou-
stranně dostaly prostor veskrze mladé 
sestavy. A vékáčko dirigované z nahráv-
ky Bárou Abendroth suverénně domi-
novalo – 25:13 a 4:0.
„Máme nějaké zdravotní problémy, takže 
jsme nenastoupili v kompletním složení, 
jak bychom v  dané fázi přípravy chtěli. 
Přesto byl transfer věcí z tréninků do zá-
pasu z mého pohledu citelný. Ať už to bylo 
podání, přihrávka nebo místy i  mezihra 
s  obranou, kde jsme byli docela aktivní. 
Některé situace jsme dokázali ubránit 
a pak bodově dohrát, což je nejdůležitěj-
ší,“ hodnotil pozitivně hlavní trenér VK 
Michal Matušov. „Trochu nám haprovala 
obrana diagonály v zónách jedna a dva, če-
muž jsme se zatím úplně nevěnovali a bu-
deme na tom muset zapracovat. Dnešní 
utkání jsme relativně dobře zvládali i po 

útočné stránce, Simča Bajusz výborně 
nahrávala a  pokud holky nic nevymýš-
lely, tak dokázaly útokem skórovat. Na 
naší hře jsem prostě viděl pozitivní ode-
zvu z tréninků,“ řekl dále Matušov. „Stále 
máme hodně nedostatků, ale obrana, ser-
vis a hlavně stabilita na přihrávce nás dnes 

držely herně nahoře,“ doplnil poměrně 
spokojený lodivod, jehož svěřenkyně če-
kají v příštím týdnu dvě důležité události: 
první přípravný turnaj ve Varnsdorfu 
(8. až 10. září) a ještě předtím připoje-
ní obou členek národního výběru SR 
k prostějovskému týmu. 

PROSTĚJOV Také ve třetím přípravném utkání aktuálního 
léta byly prostějovské volejbalistky lepší než jejich soupeřky. 
Tentokrát porazily ve všech čtyřech hraných sadách pražský 
Olymp, mač proběhl ve středečním odpoledni na palubovce 
Národního sportovního centra PV před sympatickou diváckou 
kulisou několika desítek věrných příznivců VK.

jak se utkání vyvíjelo...
Bodový vývoj – první set: 0:5, 1:6, 4:6, 
7:7, 7:9, 9:9, 9:11, 12:14, 17:14, 19:17, 
21:17, 24:20, 25:22. Druhý set: 2:3, 4:3, 
5:6, 7:8, 10:8, 10:10, 13:10, 13:13, 14:14, 
16:14, 16:16, 20:16, 21:18, 25:18. Třetí 
set: 0:2, 2:2, 2:4, 3:6, 11:14, 13:14, 16:15, 
19:16, 21:17, 21:19, 23:19, 23:21, 25:21. 
Čtvrtý set: 2:0, 3:2, 6:2, 11:3, 12:6, 16:6, 
16:8, 19:11, 22:11, 22:13, 25:13.
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Jaké bylo třetí střetnutí probíha-
jící přípravy?
„Řekla bych, že je na naší hře celkově 
vidět, jak se zápas od zápasu zlepšuje. 

Vždycky přidáme aspoň něco malého po-
zitivního, co se nám v předchozích utká-
ních tak nedařilo. Když budeme v takové 
tendenci dál pokračovat, tak by to mohlo 
být dobré.“

Nový kouč klade velký důraz na 
obranu v poli, kde mi připadal posun 
k lepšímu hlavně oproti prvnímu přá-
teláku s Přerovem výrazný. Souhlasíte?
„Jo, hlavně v bojovnosti. Proti Přerovu se 
nám docela často stávalo, že nám v  poli 
padaly na zem balóny, které by spadnout 

rozhodně neměly, a nikdo na ně nereago-
val. Což je ve volejbale asi to úplně nejhor-
ší, co se může družstvu stávat. S trenérem 
souhlasím, že je obrana hodně důležitá 
a týmová chemie se startuje právě dobrou 
defenzivou. Všechno začíná u bojovnos-
ti, dneska to bylo vidět. A doufám, že se 
nejen tímhle budeme dál lepšit.“

Jak se v herním systému Micha-
la Matušova cítíte vy osobně?
„Pro mě se zatím nic moc nezměnilo, na-
tolik daleko jsme se s herním systémem 
v  přípravě ještě nedostali. Zatím jsme 
hodně řešili právě tu obranu v poli a čás-
tečně i jiné věci, ale blokování teprve bu-
deme víc dělat. Postupem času se k němu 
určitě propracujeme.“

Společná příprava je od svého 
startu dost náročná. Cítíte se během ní 
dobře?
„Ano. V porovnání s  loňskem, kdy jsem 
měla zdravotní problémy, se cítím mno-

hem lépe. Úplně stoprocentní to pořád 
není, ale oproti dřívějšku jsou ty potíže už 
jen minimální. A snad se postupně budu 
dostávat do úplné pohody. Konec minu-
lé sezóny moc nepočítám, protože vrátit 
se takhle narychlo do plné zátěže a hned 
hrát zápasy bylo pro mě dost těžké. Teď 
se cítím určitě líp a po roce můžu pořád-
ně trénovat, což mi samozřejmě pomáhá. 
Věřím, že pokud mi zdraví vydrží, bude to 
dobré.“

Kam podle vás mohou sahat 
výsledkové ambice současného pros-
tějovského kolektivu?
„Zatím to vypadá slibně, v přípravě vítě-
zíme a to nám ještě chybí některé kvalitní 
hráčky. Na druhou stranu opory teď zatím 
schází asi úplně každému mančaftu, proto 
nelze výsledky přáteláků nijak přeceňo-
vat. Obecně jsem s  ambicemi spíš opa-
trná, protože všichni víme, jak nakonec 
dopadla výborně rozjetá minulá sezóna. 

Řadu holek z našeho kádru zradilo zdraví 
a ukázalo se, jak vrtkavé to může být právě 
po téhle stránce. Jinak platí, že teď máme 
opravdu kvalitní tým a  nebojím se říct, 
že máme na to 
vyhrát českou ex-
traligu. Pokud zů-
staneme zdravé.“ 
(úsměv)

PROSTĚJOV Sice má jen sedmadvacet let, ale tím, co už 
během své kariéry absolvovala a čeho všeho dosáhla, patří 
Veronika Trnková k nejzkušenějším volejbalistkám součas-
ného VK Prostějov. Však se také s urostlou blokařkou po-
čítá do kategorie týmových opor, ačkoliv musela hlavně 
ve druhé polovině minulého roku překonávat nepříjemně 
vleklé zdravotní potíže. Po středečním přáteláku doma pro-
ti Olympu Praha (4:0) se rozpovídala nejen o tomto duelu.

PROSTĚJOV Po třech přátelských du-
elech, které volejbalistky VK Prostějov 
odehrály v  předchozích třech týdnech 
(Přerov 3:1, KP Brno 4:0, Olymp Praha 
4:0), mají před sebou také první pří-
pravný turnaj. Je na programu koncem 
tohoto týdne v  Liberci, ale jeho úvod 
Hanačky absolvují na vlastním hřišti.
„Domluvili jsme se s  naším soupeřem 
Olomoucí, že úvodní zápas turnaje sehra-
jeme v naší hale Národního sportovního 
centra Prostějov, a  jeho pořadatel Dukla 
Liberec proti tomu nic nenamítal,“ vy-
světlil hlavní trenér vékáčka Michal Ma-
tušov. Vstupní mač přípravného klání 
v  podobě derby mezi prostějovskými 
ženami a UP Olomouc propukne v pá-
tek 8. září od 13.30 hodin. „Následně 

vyrazíme v sobotu dopoledne na ces-
tu do Liberce, kde nás čekají zbylá dvě 
turnajová utkání,“ informoval Matušov. 
Právě v sobotu 9. září od 15.00 hodin 
to bude střetnutí proti SC Drážďany, 
tradičnímu účastníkovi německé bun-
desligy. A  v  neděli 10. září od 14.00 
hodin přijde na řadu další těžký souboj 
s domácí severočeskou Duklou.
„Zahrajeme si tři kvalitní zápasy ve 
třech dnech proti velice dobrým soupe-

řům, což je výborné. Půjde o důklad-
ný test naší současné výkonnosti, který 

přinese spoustu důležitých poznatků pro 
další průběh přípravy,“ očekává Matušov. 
Pokud se stihnou uzdravit Brazilky Jéssica
Silva i  Raquel Löff a  nikdo jiný se ne-
zraní, mohou Prostějovanky premié-
rově nastoupit v  kompletním složení, 
neboť již budou k dispozici slovenské 
reprezentantky Karin Šunderlíková 
a Michaela Pállová.  (son)

abs olvují doma
PROSTĚJOV Holky, po-
zor! Jestli chcete hrát volej-
bal za kvalitní klub patřící 
mezi nejužší špičku České 
republiky a  jste z  Pros-
tějovska či okolí, máte 
příležitost. VK Prostějov 
totiž během celého měsíce 
září pořádá nábor nových 
adeptek do své přípravky.



R6

R4

„Bude to další těžká sezóna. S  Pe-
trem Dokoupilem a  Janem Mal-
číkem odešly velké zkušenosti. 
Budeme mít hodně mladý tým, ale 
budeme pracovat na tom, aby z toho 
byla výhoda. Chceme hrát opravdu 
hodně rychle, to k mládí patří. Moh-
lo by to fungovat,“ míní trenér Orlů 
Michal Pešta.
Mezi nejtěžší soupeře bude tradič-
ně patřit výběr svitavských Turů 

nebo tým Nového Jičína, který se 
obvykle opírá o  pendlující hráče 
z ostravské Nové huti. Nebezpečný 
bude výběr Brna do 23 let s  řadou 
perspektivních basketbalistů nebo 
ostřílený Fastav Zlín, jehož řady roz-
šířil Filip Šmíd, který hrál nedávno 
v Ostravě nejvyšší soutěž.
„Těžkých soupeřů je opravdu v sou-
těži hodně. Navíc je tady ještě celek 
Královských sokolů, který se chce 
pokusit o okamžitý návrat do Koo-
perativa NBL. Ale náš tým v přípra-
vě vypadá nadějně. Kluky až musím 
krotit, mají velkou chuť do tréninku,“ 
pochvaluje si přístup hráčů prostě-
jovský trenér.
Problémem Orlů může být nižší 
sestava, ve které zatím chybí mi-
nimálně ještě jeden podkošový 
hráč. „Existuje jedna možnost, jak 
bychom se mohli na tomto postu 
posílit, ale zatím není jasné, jak to 
dopadne,“ uvedl Pešta, jehož tým 
do sezóny vstoupí 15. září domá-
cím zápasem proti svitavským 
Turům. 

SERVIS PŘED STARTEM 
BASKETBALOVÉ SEZÓNY 

NAJDETE V PŘÍŠTÍM ČÍSLE 
PV VEČERNÍKU
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PROSTĚJOV, PRAHA
Především o  výkony 
prostějovských tenistů se 
bude opírat český tým na 
zářijovém finálovém tur-
naji Davis Cupu. Ve čtyř-
členné nominaci figurují 
Jiří Lehečka, Jakub Menšík a Adam 
Pavlásek, které doplňuje Tomáš 
Macháč. V této sestavě se český tým 
ve skupině C ve Valencii od 12. do 
17. září utká s  domácím Španěl-
skem, Srbskem a Jižní Koreou.
„S touto sestavou jsme byli už v Por-
tugalsku, kde s  námi byl ještě Vít 
Kopřiva. Ten bude tentokrát chybět, 
protože se bude hrát na tvrdém po-
vrchu v hale. Přednost naopak dostal 
Jakub Menšík, který je velkým přísli-
bem do budoucna,“ prohlásil kapitán 
týmu Jaroslav Navrátil.
Jedničkou bude Lehečka následovaný 
Macháčem. „Jirka podává stabilní vý-
kony. Posunul se na 33. místo na světě, 
což je v  letošní sezóně velký vzestup 
formy. Budu rád, když mu vydrží i po 
US Open. Tomáš byl malinko zraněný, 
na tři týdny vypadl z turnajového ko-
lotoče. Teď se vrátil a potrénoval. Dou-
fám, že se dostane do dobré formy,“ 
věří Navrátil s tím, že Menšík by mohl 

být zajímavým žolíkem 
v  sestavě. „Ve své kategorii 
je v  sedmnácti nejlepší. Je 
to velký příslib. Na betonu 
hraje lépe než na antuce, 
i proto je v nominaci,“ zdů-
vodnil povolání mladého 

tenisty kapitán.
Do čtyřhry se pak počítá s Pavláskem. 
„Hodně se zlepšil. Našel si skvělého 
partnera v podobě Uruguayce Beha-
ra, vyhráli spolu dva challengery a na 
dalším byli ve finále. Odehráli výbor-
ný Wimbledon, kde prohráli až ve 
čtvrtfinále s pozdějšími šampiony. Je 
to náš nejlepší deblista,“ podotkl Na-
vrátil s tím, že předběžně by u vyrov-
naných zápasů, které by rozhodovala 
čtyřhra, nominoval do dvojice Pavlás-
ka s Lehečkou.
Český tým se dostal do těžké skupiny. 
Španělé hrají doma a budou se snažit 
přemluvit ke startu Carlose Alcaraze. 
U Srbska bude záležet, zda dorazí No-
vak Djokovič, i bez něj bude mít silnou 
sestavu. „Korea je neznámá, ale dnes 
nelze podcenit nikoho, musíme se i na 
tento zápas dobře připravit. Každé ví-
tězství se bude počítat. Budeme chtít 
hrát ve Valencii důstojnou roli,“ plánu-
je Navrátil.  (lv)

Posun do lepší skupiny první ligy bude náročný
PROSTĚJOV Minimálně čty-
ři soupeře musí pod sebe 
dostat basketbalisté BCM 
Orli Prostějov, pokud chtějí 
postoupit do nadstavbové 
skupiny bojující o postup do 
play-off. Čeká je pěkná fuška, 
protože už tak vyrovnanou 
východní skupinu první ligy 
po sestupu z Kooperativa NBL 
doplnil celek Královských so-
kolů z Hradce Králové.

pro Večerník 

původní
zpravodajství

Ladislav VALNÝLadislav VALNÝ

LIPNO NAD VLTAVOU, ČESKÉ VRBNÉ, 
PROSTĚJOV Naprostým úspěchem dopadlo 
pro Raft team Tomi-Remont Prostějov domá-
cí mistrovství Evropy 2023, které se uskuteč-
nilo během předposledního srpnového týdne 
na řece Vltavě. Hanáci vyslali do kontinentál-
ních bojů celkem pět posádek, dvě v katego-
rii R4 (čtyřmístné čluny) a tři v kategorii R6 
(šestimístné lodě). Všechny proměnily každý 
svůj start v medailový zisk (nejhůře stříbrný) 
a  dohromady tak posbíraly pětadvacet cen-
ných kovů včetně sedmnácti titulů evropských 
šampionů!

Marek SONNEVEND
Kdo se o  fenomenální výsledky prostějovského 
kolektivu v  Lipně a  Českém Vrbném postaral? 
Naprosto dominantní byli veteráni TR MAS-
TERS, když v R4 (sestava David Lisický, Jaroslav 
Pospíšil, Michal Hric, Václav Kabrhel) i v R6 (po-

sádka Zbyněk Netopil, Jan Šťastný, Jan Havlíček, 
Aleš Daněk, Ondřej Pinkava, Stanislav Hajský) 
vyhráli úplně všechno, co mohli. To znamená 
dvakrát sprint, head to head, slalom, sjezd i celko-
vé pořadí, což bylo dohromady deset zlatých!

Muži TR HIKO (Ondřej Pinkava, Jan Havlíček, Jan 
Šťastný, Aleš Daněk) přidali v R4 bilanci tří triumfů 
(včetně absolutního) a dvou druhých míst, muži TR 
ZUBR (David Lisický, Jaroslav Pospíšil, Michal Hric, 
Václav Kabrhel, Václav Kristek, Filip Jelínek) dojeli 

v R6 pětkrát stříbrní. A junioři TR HROM (Ondřej 
Veselý, Alva Beyer, David Šrámek, Matěj Šťastný, 
Hynek Plášil, Adam Slezák) pouze v jedné disciplíně 
obsadili druhý post, jinak čtyřikrát kralovali. Úhrnná 
sbírka medailí hanácké výpravy tedy dosáhla úcty-
hodného číselného kódu 17-8-0!
„Forma byla dobrá, našim posádkám se opravdu 
dařilo a spokojenost je určitě namístě. Navíc ne-
mohly startovat naše ženy, protože jsou některé 
na mateřské dovolené, ale další z nich pomáhaly 
na bednu jiným českým sestavám. Každopádně 
účast na Evropě byla trochu slabší, neboť řada za-
hraničních reprezentací se natolik obávala pověst-
ných Čertových proudů, že svůj start raději vzda-
la. Jeli jen ti, kteří se nebáli,“ prohodil s úsměvem 
kapitán Tomi-Remont PV Zbyněk Netopil, pro 
kterého bylo letošní ME definitivním loučením 
s dlouhou a veleúspěšnou kariérou.

,

  

Výteèná dominance 
raftaøù Tomi-Remont 
Prostìjov v Roudnici
ROUDNICE NAD LABEM, 
PROSTĚJOV Předposlední závo-
dy letošní tuzemské sezóny v raf-
tingu proběhly v  Roudnici nad 
Labem. Samozřejmě i  za účasti 
Raft teamu Tomi-Remont Pros-
tějov, jehož posádky patřily jako 
obvykle k nejlepším.
Tentokrát hanácké čluny dokonce 
předváděly natolik skvělé výkony, 
že úplně pokaždé dojely na me-
dailovém umístění a  jen výjimeč-
ně nezvítězily. Jejich dominance 
se přitom týkala jak Českého po-
háru R4 ve slalomu a  sprintu, tak 
nominačních závodů R6 do repre-
zentace ČR ve stejných dvou disci-
plínách.
Muži TR ZUBR soutěžili v  sesta-
vě Michal Hric, Jaroslav Pospí-
šil, Václav Kabrhel a  Václav Kris-
tek, v  šestkách doplnění o  Filipa 

Jelínka a  Davida Lisického. Dohro-
mady získali tři zlata a jedno stříbro.
Junioři TR HROM ve složení Hy-
nek Plášil, Adam Slezák, Matěj 
Šťastný, David Šrámek (plus Ondřej 
Veselý a  Matyáš Bek) dosáhli stej-
ně vynikající bilance, veteráni TR 
MASTERS (Michal Hric, Jaroslav 
Pospíšil, Jan Šťastný, Václav Kabrhel, 
Zdeněk Bozděch, David Lisický) 
ovládli všechny čtyři své závody!
Ženy TR OMEGA Tygříci (Lu-
cie Kolátorová, Kateřina Vacíková, 
Zuzana Valtrová, Lenka Vandasová) 
pak přidaly jeden triumf + jednu 
třetí pozici ve čtyřkách a  muži TR 
HIKO (Aleš Daněk, Jan Šťastný, 
Ondřej Pinkava, Jan Havlíček) skon-
čili jednou druzí. 
Celkový účet patnácti posbíra-
ných cenných kovů tedy činí bá-
ječnou bilanci  11-3-1!  (son)



„Tìším se na další velké zápasy,“ 
prohlásil nejlepší Èech na US Open
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NOHEJBALISTÉ PROSTÌJOVA JSOU VE FINÁLE PRVNÍ LIGY!
Druhý semifi nálový duel v Radomyšli ovládl Sokol  
a zahrají si o přímý postup do extraligy s Holicemi

Marek SONNEVEND
Hostům sice chyběli Tomáš Drobil 
a  Petr Deutsch, kteří nastoupili mi-
nule, ale sestavu doplnili uzdravený 
Lukáš Pírek a  jeho starší bratr Ladi-
slav Pírek. Tím pádem papírovému 
favoritovi nechyběla žádná z  opor 
základní sestavy, což se promítlo do 
začátku střetnutí, kterému extraligový 
aspirant opět dominoval díky výbor-

ně zvládnutým dvojicím.
Tu první rozhodla dramatická kon-
covka úvodního setu, načež Jan Šlé-
zar s Tomášem Robou nedali silněj-
šímu duu domácích Nepodal, Hokr 
už žádnou šanci – 9:10, 3:10 a  0:1. 
Druhá dvojka Martin Müller a  Jan 
Pavelka pak byla ještě suverénnější, 
protihráče zkušeně vyškolila 5:10, 
6:10 – 0:2. Následně však přišly na 
řadu trojice, v  nichž měl moravský 

tým během zahajovacího semifinále 
problémy. Že nikoliv náhodou, to 
potvrdila nepříjemná Nepodalova 
trojka poměrně hladkým zdoláním 
Pavelky, Roby a  Lukáše Pírka 10:6, 
10:9 – 1:2. Byť ve druhé sadě chyběl 
kousek. Naštěstí další trojku měli 
Müller, Šlézar a  Petr Zemánek pod 
kontrolou, ačkoliv v  závěru se přece 
jen zapotili - 7:10, 9:10 a 1:3.
Slibné vedení vzápětí Prostějov navý-
šil díky singlu, ve kterém fantasticky 
šlapající Roba popravil Hokra dva-
krát 10:4. Leč i  předchozí vzájemný 
mač vedl Sokol I 4:1, aby se nakonec 
konalo docela slušné drama. A jakmi-
le trojice Müller, Šlézar, Zemánek těs-
ně podlehla 9:10 v tiebreaku, pomalu 
ožívaly týden staré vzpomínky – 2:4. 
Nicméně hrozbu možného promar-
nění takřka vyhraného utkání hanác-

ká parta rychle odvrátila. Postarala 
se o  to trojka Pavelka, Roba, Šlézar 
otočkou hůř odstartované bitvy na 
rozhodující výsledek 10:8, 4:10, 9:10. 
Na úplném konci tedy zase vše roze-
tnul poslední míč, jenž byl pro hosty 
postupový – 2:5!
„Nejlepším hráčem zápasu byl jed-
noznačně Tom Roba,“ napsal v ra-
dostně stručné zprávě z Radomyš-
le kapitán nohejbalistů Prostějova 
Martin Müller. 
Hlavní trenér Richard Beneš logicky 
sdílel jeho spokojenost i  úlevu. „Já 
chci v  první řadě tradičně vyzdvih-
nout celý náš tým, protože všichni 
kluci podali na jihu Čech velmi kva-
litní, bojovný a  kolektivní výkon,“ 
zdůraznil Beneš. „Zahráli jsme o něco 
lépe než v prvním utkání série doma. 
A  díky tomu jsme měli celý průběh 

pod kontrolou, tentokrát včetně 
o něco klidnějšího závěru. Chci klu-
ky moc pochválit, splnili další ze sta-
novených cílů a  z  toho samozřejmě 
máme velkou radost. Ještě ale nic 
nekončí,“ řekl kouč TJ Sokol I s myš-
lenkami na vyvrcholení celé sezóny.

Bude jím prvoligové finále, v  němž 
Prostějované dle očekávání narazí na 
nadmíru silné Holice. Vstupní duel 
série o zlato propukne v sobotu 16. 
září od 14.00 hodin na prostějov-
ském dvorci u sokolovny (Skálovo 
náměstí). 

RADOMYŠL, PROSTĚJOV Další dílčí cíl splněn! Nohejbalisté 
TJ Sokol I Prostějov zvládli semifinálovou sérii 1. ligy družstev 
mužů ČR 2023 proti TJ Radomyšl vítězně 2:0 na zápasy, když 
po domácí výhře 5:3 před týdnem porazili nebezpečného 
soupeře i v sobotní odvetě na jeho kurtu o něco jasněji 5:2. 
Finálová účast je tím zpečetěna a o prvoligový titul se Hanáci 
střetnou s Holicemi, jež vyřadily rezervu Modřic dvakrát 5:2. 
Vítěz finálové série přitom postoupí přímo do extraligy, po-
raženého čeká baráž o průnik do nejvyšší tuzemské soutěže.

Nepodal, Hokr 

(Votava) – Müller, Pavelka 0:2 (-5, -6), Nepo-
dal, Hokr, Toman – Pavelka, Luk. Pírek, Roba 

– Müller, Šlézar, Zemánek 0:2 (-7, -9), Hokr – 
Roba 0:2 (-4, -4), Nepodal, Hokr, Toman – Mül-

Pírek, Roba 1:2 (8, -4, -9).
 100.

::22 55
::00 22

PROSTĚJOV Podzimní část okresní ligy mužů v malé kopané ČUS Prostějovska 2023 odstartuje úvodními turnaji už nejbližší sobotu. Výkonný výbor Okresního svazu malé kopané pod křídly České unie sportu PV kompletně rozlo-
soval celou druhou polovinu sezóny a přidělil klubům pořadatelství jednotlivých turnajů. Večerník vám los tradičně přináší.
„Přes letní prázdniny nás kontaktovalo několik týmů se zájmem zapojit se do našich soutěží. Proto jsme rozhodli doplnit obě skupiny o jedno mužstvo, kterými jsou BF Prostějov a FC Prostějov. Každá skupina teď má osm účastníků, což vyhovuje našemu 
hracímu systému. Všem celkům zůstávají body získané v jarní fázi, nováčci začínají od nuly. Zápasový program podzimu na konci opět završí prolínací část,“ informoval za Výkonný výbor malé kopané Prostějovska Bohuslav Krátký.

SKUPINA SEVEROZÁPAD

1. TURNAJE (1. a 2. kolo) – sobota 9. září
Hřiště Čehovice: 8.00 hodin Spojené kluby 
Hluchov/Čehovice – BF Prostějov, 9.00 Hlu-
chov/Čehovice – FC Juniors Hluchov, 10.00 
FC Zavadilka Prostějov – BF Prostějov, 11.00 
Zavadilka PV – J. Hluchov.
Hřiště Prostějov, Brněnská ulice: 8.00 FC Da-
niels Prostějov – Orli Otinoves, 9.00 Daniels 
PV – 1.FC Laškov, 10.00 SK Prostějov 88 – 
Otinoves, 11.00 SK Prostějov – Laškov.
2. TURNAJE (3. a 4. kolo) – sobota 23. září
Hřiště Laškov: 8.00 Laškov – J. Hluchov, 9.00 

Laškov – BF Prostějov, 10.00 Otinoves – J. 
Hluchov, 11.00 Otinoves – BF Prostějov.
Hřiště Prostějov, Brněnská ulice: 8.00 Zavadil-
ka PV – Daniels PV, 9.00 Zavadilka PV – SK 
Prostějov, 10.00 Hluchov/Čehovice – Daniels 
PV, 11.00 Hluchov/Čehovice – SK Prostějov.
3. TURNAJE (5. a 6. kolo) – sobota 7. října
Hřiště Laškov: 8.00 Laškov – Zavadilka PV, 
9.00 Laškov – Hluchov/Čehovice, 10.00 Oti-
noves – Zavadilka PV, 11.00 Otinoves – Hlu-
chov/Čehovice.
Hřiště Prostějov, Brněnská ulice: 8.00 Daniels 
PV – BF Prostějov, 9.00 Daniels PV – J. Hlu-
chov, 10.00 SK Prostějov – BF Prostějov, 11.00 
SK Prostějov – J. Hluchov.

4. TURNAJ (7. kolo) – sobota 21. října
Hřiště Čehovice: 8.00 Hluchov/Čehovice – 
Zavadilka PV, 9.00 Otinoves – Laškov, 10.00 
SK Prostějov – Daniels PV, 11.00 BF Prostějov 
– J. Hluchov.

SKUPINA JIHOVÝCHOD

1. TURNAJE (1. a 2. kolo) – sobota 16. září
Hřiště Vrbátky: 8.00 hodin FK Vrbátky – SK 
Tomek 99 Dobrochov, 9.00 Vrbátky – SK 
Kobra Kobeřice, 10.00 FK Skalka 2011 – Dob-
rochov, 11.00 Skalka – Kobeřice.
Hřiště Víceměřice: 8.00 SK Mexiko Víceměři-
ce – MK Vranovice-Kelčice, 9.00 Víceměřice – 

FC Prostějov, 10.00 SK Dřevnovice – Vranovi-
ce-Kelčice, 11.00 Dřevnovice – FC Prostějov.
2. TURNAJE (3. a 4. kolo) – sobota 30. září
Hřiště Vrbátky: 8.00 Vrbátky – Dřevnovice, 
9.00 Vrbátky – Víceměřice, 10.00 Skalka – 
Dřevnovice, 11.00 Skalka – Víceměřice.
Hřiště Kobeřice: 8.00 Kobeřice – Vranovice 
Kelčice, 9.00 Kobeřice – FC Prostějov, 10.00 
Dobrochov – Vranovice-Kelčice, 11.00 Dob-
rochov – FC Prostějov.
3. TURNAJE (5. a 6. kolo) – sobota 14. října
Hřiště Vrbátky: 8.00 Vrbátky – FC Prostějov, 
9.00 Vrbátky – Vranovice-Kelčice, 10.00 Skal-
ka – FC Prostějov, 11.00 Skalka – Vranovice-
-Kelčice.

Hřiště Dřevnovice: 8.00 Dřevnovice – Dob-
rochov, 9.00 Dřevnovice – Kobeřice, 10.00 
Víceměřice – Dobrochov, 11.00 Víceměřice – 
Kobeřice.
4. TURNAJ (7. kolo) – sobota 21. října
Hřiště Kobeřice: 8.00 Kobeřice – Dobro-
chov, 9.00 Dřevnovice – Víceměřice, 10.00 
Vrbátky – Skalka, 11.00 FC Prostějov – Vra-
novice-Kelčice.
Závěrečný turnaj (prolínací část o  mistra 
ligy a konečná umístění) se odehraje v so-
botu 28. října, hřiště a  přesný program 
utkání budou stanoveny dle výsledných 
tabulek obou skupin.
  (bk, son)

NEW YORK, PROSTĚJOV Šest 
zápasů odehrál při své grandsla-
mové premiéře Jakub Menšík na 
US Open a  stal se nejmladším te-
nistou, který se dostal do třetího 
kola od roku 1990. Tak rychle to 
nezvládl ani Roger Federer nebo 
Novak Djokovič. „Je to odměna za 
předchozí práci. Závěrečná porážka 
sice bolela, tento turnaj mě ale hod-
ně posune,“ ohlédl se za povedenou 
grandslamovou premiérou čerstvě 
plnoletý tenista.

Poslední zápas jste hrál v  den 
svých osmnáctin. Užil jste si narozeniny?
„Ani ne, protože všechno bylo straš-
ně rychlé. Vůbec jsem neměl šanci 
z  utkáním něco udělat. Byla to velká 
lekce. Nestačil jsem ani zaregistrovat 
přání v mém boxu. Ale slyšel jsem přá-
ní z davu v průběhu zápasu i po utkání. 
Škoda že výsledek nebyl lepší.“

Zkazila vám závěrečná poráž-
ka dojem z turnaje?
„Každá porážka bolí. Spíš mě ale mrzel 
předvedený výkon, ten byl špatný. Ale 

i tak jsem šťastný, že se mi podařilo na 
premiéře na grandslamu projít až do 
třetího kola. Tomu bych před turnajem 
nevěřil.“

Dolehla na vás atmosféra střet-
nutí ve velké aréně?
„Nikdy jsem nehrál před takovým 
množstvím diváků. Od nástupu na kurt 
jsem se nedokázal soustředit na svoji 
hru. Takové emoce na dvorci jsem zaží-
val poprvé, atmosféra mě dostala. Ale už 
teď se těším na další takový zápas.“

Máte za sebou perné týdny. 

Budete teď chvíli 
odpočívat?
„Jen chvilku. Poje-
du domů, odpoči-
nu si a strávím něja-
ký čas s nejbližšími. 
A potom už 
vyrazím 
na Davis 
Cup. Víc 
volna bude 
snad po sezó-
ně.“  (lv)

PRAHA, PROSTĚJOV Na turnaji v Praze až do finá-
le postoupila prostějovská tenistka Sára Bejlek. Čtvr-
tá nasazená hráčka podniku ITF Kuchyně Gorenje 
Prague Open usilovala o druhý titul v sezóně, ve finá-
le ale byla nad její síly Andrea Mituová z Rumunska.
Prostějovská tenistka do finále prošla beze ztráty setu, 
v rozhodujícím střetnutí ale prohrála první sadu v tie-
-breaku. Poměr setů vyrovnala po výsledku 6:2, v rozho-
dujícím dějství ale prohrála 3:6, přestože měla za stavu 
3:5 brejk a mohla ještě utkání zdramatizovat.  (lv) Foto: internet

NEW YORK, PROSTĚJOV Hned devatenáct nasazených hráček 
se s účastí na tenisovém US Open rozloučilo v prvních třech kolech. 
Překvapení se nevyhnulo ani českým tenistkám. Vedle dvanáctky 
Barbory Krejčíkové už po prvním střetnutí skončila Barbora Strý-
cová, Kateřina Siniaková a Linda Fruhvirtová. O kolo později se 
rozloučila Karolína Plíšková a také jedenáctá nasazená Petra Kvito-
vá, která v pikantním souboji prohrála s bývalou jedničkou Caroli-
ne Wozniackou z Dánska.
„Od začátku jsem se necítila nejlíp. 
Přišlo mi, že balóny neletí. I kurt se 
mi zdál pomalejší. Byl to divný zá-
pas, chyběla mi energie,“ hodnotila 

své vystoupení Kvitová, která se 
potýkala i  se zdravotními problé-
my. „Pořád kašlu, to hře nepomá-
há. Doma se snad dám do pořád-

ku, průdušky potřebuji vyléčit,“ 
dodala Kvitová.
Ve hře o  další výborný výsledek 
naopak i  po osmifinále zůstala 
Karolína Muchová. V New Yorku 
tak překonala své dosavadní maxi-
mum, když na své cestě turnajem 
prozatím ztratila jen jeden set. „Od 
prvního zápasu se držím taktiky, 
podávám ukázněné výkony bez 
výkyvů. I trenér mě pochválil,“ pro-
hodila s úsměvem Muchová.  (lv)

(Estonsko) 4:6, 4:6. 

Muchová potvrzuje kvalitní výkony i na grandslamu
NEW YORK, PROSTĚJOV Plnole-
tost oslavil krutou porážkou s domá-
cím nasazeným Taylorem Frizem ve 
3. kole, přesto může být Jakub Men-
šík s premiérou na US Open spokoje-
ný. Při své grandslamové premiéře se 
přes kvalifikaci dostal až do boje o po-
stup do osmifinále a v žebříku posko-
čil už do horní poloviny druhé stovky. 
„Ten úspěch docením až z  menším 
odstupem. Ani jsem nečekal, že první 
grandslam zvládnu tak dobře,“ prohlásil 
po svém vyřazení prostějovský rodák.
Menšík v prvním kole vyřadil ve čtyřech 
setech Gregoria Barréreho a pak dalšího 
Francouze Titouana Drougeta. První 
set sice prohrál, pak ale zápas dokonale 
otočil. „První set nebyl dobrý. Krátká 

pauza mi ale pomohla. Uklidnil jsem se 
a na kurtu to pak bylo vidět,“ pozname-
nal Menšík.
Až třetí soupeř byl nad síly českého mla-
díka. S Fritzem v den svých osmnáctých 
narozenin uhrál pouze tři hry. „Dolehlo 
na mě prostředí velké arény. Byl jsem 
nervózní, všechno šlo strašně rychle. 
Neměl jsem žádnou šanci a  dostal na 
zadek,“ uznal nadějný tenista.
Poslední grandslam nevyšel Jiřímu Le-
hečkovi. Ve Flushing Meadows nesta-
čil hned v  úvodu na Aslana Karaceva 
z Ruska a prohrál ve třech setech. „Sou-
peř skvěle podával, já jsem naopak přišel 
o šest servisů. To se muselo ve výsledku 
ukázat,“ posteskl si Lehečka. Adam Pa-
vlásek v deblu vypadl ve 2. kole.  (lv)

Foto: internet



PROSTĚJOV Spoustu let je firma TUFO jedním nejvýznamnějších part-
nerů prostějovské cyklistiky, což dokládá její příslušnost přímo názvu 
úspěšného týmu TUFO PARDUS PV. dobře fungujícím titulárním part-
nerství jsme si povídali se zakladatelem šéfem otrokovické společnosti za-
bývající se výrobou galusek plášťů na kola, kterým je Miloslav Klabal.

Marek SONNEVEND
 Jak se vůbec spolupráce mezi vaší 

firmou cyklistikou Prostějově zrodila?
„Už velmi dlouho se známe Michalem 

Mráčkem, který prostějovském klubu 
dělá sportovního ředitele. Oba jsme 
Otrokovic on dřív pracoval ve vedení 
tamního cyklistického oddílu, kde 
jsme se poznali. když odešel do Pros-
tějova, tak tady sháněli silné sponzory. 
Tím vlastně naše spolupráce před 

mnoha lety začala.“
 Na čem je vzájemné part-

nerství založeno? Jak funguje?
„TUFO vyrábí pláště na kola ga-

lusky, tedy části cyklistických 
kol. být titulárním part-

nerem natolik špičko-
vého týmu cyklistiky, 

přičemž ten pros-
tějovský patří mezi 
nejlepší České re-
publice, je pro naši 
firmu pochopitelně 

skvělá reklama. Zvlášť když se závod-
níci TUFO PARDUS Prostějov pravi-
delně prosazují na mezinárodní scéně 
mají ve svém středu dokonce mistry 
světa či Evropy. Kromě reklamy je 
ale neméně důležitá také skutečnost, 
že prostějovští jezdci mohou testovat 
naše nové výrobky na všech možných 
površích, následně je používat.“

 Spolupráce tedy funguje?
„Ano, funguje. za naši stranu můžu 
říct, že výborně, naší spoluprací jsme 
maximálně spokojeni. Věřím, že bude 
úspěšně pokračovat dál do mnoha 
příštích let.“

 Stíháte sledovat výsledky 
TUFO PARDUS Prostějov dlouho-
dobém horizontu?
„Samozřejmě. Michalem Mráčkem 
jsme pravidelném kontaktu, navíc 
dnes je řada technických možností, 
jak závody sledovat informace sbírat. 

Ve firmě TUFO máme výborný tým 
šikovných mladých lidí, někteří se vě-
nují konkrétně propagaci reklamně 
nám úspěchy prostějovské cyklistiky 
skutečně moc pomáhají.“

 někdy zavítáte na závody ha-
náckém městě osobně?
„Přesně tak. Na kvalitní cyklistiku se 
rád podívám naživo hlediště, když po 
pravdě to není zase tak často. Dost se 
věnuji práci musím na sebe prozradit, 
že ve svém věku pořád jsem vášnivým 
rekreačním cyklistou. Tento sport jsem 
zamlada dělal závodně, musel jsem pře-
stat kvůli astmatu, které přibývajícím 
věkem polevilo, takže teď můžu zase 
normálně jezdit na kole moc rád to dě-
lám. když přijedu do Prostějova sledo-
vat závody, jako právě teď Grand Prix 
TUFO – Velkou cenu Olomouckého 
kraje, mám velkou radost ze skvělých 
výkonů našich domácích borců.“

Miloslav Klabal (vlevo)   Foto: internet
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PROSTĚJOV Bez ohledu na cokoliv je Grand Prix Prostějov - Memoriál Otmara Malečka (vždy 
předcházející Grand Prix TUFO - Velká cena Olomouckého kraje) každoročním svátkem dráhové 
cyklistiky prostějovském regionu. posledních letech však dříve tolik špičkovou mezinárodní kvali-
tu třídenní akce negativně poznamenává neustálená termínová strategie Mezinárodní cyklistické 
unie UCI, do jejíhož kalendáře hanácké závody patří. Mediální partner podniku PROSTĚJOVSKÝ 
Večerník vám po tradičním reportu průběhu závodu přináší ohlédnutí formou drobnohledu.

pro Večerník 

původní
zpravodajství

MarekMarek SONNEVEND SONNEVEND
„Bohužel UCI dělá termíny svých 
vrcholných podniků – tedy mis-
trovství světa Evropy – každý rok 
docela veletoče. Evropský šampi-
onát býval standardně říjnu, le-
tos proběhl již únoru... Světový 
šampionát býval většinou taky 
na podzim, tentokrát se konal 
už srpnu. tyto změny logicky 
ovlivňují motivaci ochotu zahra-
ničních jezdců startovat na našich 
závodech, které naopak mají ustá-
lený termín ve druhé polovině 

srpna,“ objasnil strasti tradičního 
podniku ředitel GP PV – MOM 
Michal Mráček.

Letos je navíc do celé problema-
tiky nutno připočítat probíhající 
kvalifikaci na Letní olympijské 

hry 2024 Paříži. „První rok olym-
pijské kvalifikace vrcholil právě 

nedávným mistrovstvím světa, po 
němž si spousta kvalitních cyklistů 
ciziny samozřejmě dala odpočinek 
momentálně vůbec nesoutěží. Pro-
to vlastně nebylo možné dostat na 
náš mítink početnější startovní pole 
opravdu špičkových jezdců jiných 
zemí,“ pokračoval ve vysvětlování 
Mráček, který je zároveň sportov-
ním ředitelem pořádajícího TUFO 
PARDUS Prostějov.
Zcela oželet proto tentokrát musel 
konání sprinterských disciplín. těch 
vytrvalostních se medaile přetaho-
vali podstatě jen Češi Poláci, ženské 
kategorii společně jednou Sloven-
kou, Italkou Dánkou. „Konkurence 
byla opravdu slabší, což nás mrzí.
Na druhou stranu čeští závodníci 

včetně našich domácích měli tím 
větší šanci bojovat pódium, čehož 
bohatě využívali. řada získaných me-
dailí včetně zlatých pro Prostějov je 
za daných okolností největším pozi-
tivem,“ zmínil Mráček.
Příští ročník Malečkova memo-
riálu, jenž bude jubilejní polo-
kulatý 25., však na šachování 
UCI termínovkou konečně jed-
nou vydělá. „Světový šampionát 
na dráze proběhne normálně říjnu, 
tím pádem půjde koncem srpna 
na našem velodromu nominace 
na MS 2024 každý bude ještě po-
třebovat body do mezinárodního 
rankingu. Proto za rok můžu slíbit 
mnohem silnější startovní pole,“ 
těšil se Mráček.

vlevo) 
 Foto: Jan Brychta

KVALITU mezinárodní konkurence 
ovlivòují termínové veletoèe UCIovlivòují termínové veletoèe UCI BYLI  JSMEBYLI  JSME
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KDO PODPOØIL GRAND PRIX PROSTÌJOV

PROSTĚJOV Cyklistika je sportem, kde čas od času dochází ke 
karambolům – tak jako při běžném ježdění na kole. Vzhledem vysokým 
rychlostem závodních jezdců však následky po jejich pádech bývají často 
vážnější dost nepříjemné. Naštěstí tři srpnové dny na dráze prostějovské-
ho velodromu zůstaly pro tentokrát těchto nemilých událostí ušetřeny.
Jediný pád se odehrál bezprostředně po startu závěrečného madisonu mužů 
každoročně konaného coby Memoriál Otmara Malečka. Došlo němu oka-
mžitě po úvodním sjetí aktérů od horní bariéry, to znamená za situace, kdy 
jezdci ještě nemají žádnou rychlost. Proto naštěstí nedošlo vůbec žádným 
zraněním, dokonce ani cyklisticky obligátní odřeniny se nekonaly.
„Mladí nedočkaví vlčáci se nám tady trochu zamotali nabourali, ale nic se 
nestalo. Kluci, příště pozor,“ komentoval spíkr Josef Kratina vcelku neškodnou 
srážku dvou méně zkušených cyklistů věkově patřících nejmladším mužském 
pelotonu. Chlapci se rychle sesbírali betonového povrchu, znovu nasedli na své 
bicykly nepovedený start se mohl za pár minut opakovat. Tentokrát již úspěšně.
ničemu závažnějšímu tak na Hané 2023 nedošlo. „Za to jsme oprav-
du moc rádi, že se letos naše třídenní akce obešla bez jakékoliv zdravotní 
újmy všech účastníků,“ oddechl si sportovní ředitel pořádajícího TUFO 
PARDUS Prostějov Michal Mráček.  (son)

Jediný pád byl hned Jediný pád byl hned 

POD DROBNOHLEDEM VEČERNÍKU...

Miloslav Klabal: „Spolupráce mezi TUFO 
a prostìjovskou cyklistikou funguje výbornì, 
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